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1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 1747, 1898, 1937
2. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις των Κοινοβουλευτικών Επιτρο-

πών, σελ. 1759
3. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 1760, 1762, 1763
4. Επί του Κανονισµού, σελ. 1760, 1762, 1763
Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 1747
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ. 1750,

1758
Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-

λου των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Ανάπτυξης:
α) «Κύρωση του Πρωτοκόλλου Τροποποίησης της Σύµβασης της

29ης Ιουλίου 1960 για την αστική ευθύνη στον τοµέα της Πυρηνικής
Ενέργειας, όπως τροποποιήθηκε από το Πρόσθετο Πρωτόκολλο της
28ης Ιανουαρίου 1964 και από το Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµβρίου
1982», σελ. 1763, 1764

β) «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής και τεχνολογικής συνερ-
γασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ», σελ. 1804

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του συνό-
λου των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινω-
νιών:

α) «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µεταφορών»,
σελ. 1814

β) «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης για την Ανάπτυξη του Πανευ-
ρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ και του συναφούς σε αυτό Πρω-
τοκόλλου για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργασία κατά µήκος του
Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ», σελ. 1823

γ) «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Συ-
ριακής Αραβικής ∆ηµοκρατίας», σελ. 1862

3. Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών: «Αναµόρφωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών
και επαγγελµατικών σκαφών αναψυχής και επιβολή ειδικού φόρου
και έκτακτης εισφοράς, ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις», σελ. 1898

4. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Εξωτερικών και Οικονοµίας και Οικο-

νοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατα-
νόησης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Ενέργειας και Υδάτων της ∆ηµο-
κρατίας του Λιβάνου για συνεργασία στον τοµέα της ενέργειας»,
σελ.1914

β) Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Εξωτερικών και Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατα-
νόησης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Βιοµηχανίας και Εµπορίου της Σο-
σιαλιστικής ∆ηµοκρατίας του Βιετνάµ για συνεργασία στον τοµέα της
ενέργειας», σελ. 1914

γ) Οι Υπουργοί Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Ανάπτυ-
ξης, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων ‘Εργων, Εθνικής Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
Τουριστικής Ανάπτυξης, Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και Νησιωτι-
κής Πολιτικής και Μεταφορών και Επικοινωνιών κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής και Τεχνολογικής Συ-
νεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης», σελ. 1914

δ) Οι Υπουργοί Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εσωτερικών, Οικο-
νοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών και Ανάπτυξης κατέθεσαν σχέ-
διο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης της ∆ηµοκρατίας της Ινδονησίας», σελ. 1914

ε) Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξω-

τερικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση Πρωτο-
κόλλου ανταλλαγής διαβαθµισµένων πληροφοριών µεταξύ του Γενι-
κού Επιτελείου Ενόπλων ∆υνάµεων της ∆ηµοκρατίας της Αρµενίας
σχετικά µε την ανταλλαγή πληροφοριών», σελ. 1914

στ) Οι Υπουργοί Εθνικής ‘Αµυνας, Εξωτερικών, Εµπορικής Ναυτι-
λίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, Οικονοµίας και Οικονοµικών
και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου
Κατανόησης (Memorandum of Understanding) µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής ‘Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτα-
του Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης (SHAPE) που
αφορά στη συνεργασία µεταξύ του SHAPE και του Πολυεθνικού Συ-
ντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθη-
νών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου
Εθνικής ‘Αµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρα-
τηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης σχετικά µε την εφαρ-
µογή του Μνηµονίου Κατανόησης που αφορά στη συνεργασία µεταξύ
του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης και
του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC)», σελ. 1914

ζ) Οι Υπουργοί Εθνικής ‘Αµυνας, Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξω-
τερικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνη-
µονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding) µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρατη-
γείου Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης (Supreme Headquarters Al-
lied Power Europe/SHAPE), σχετικά µε την παροχή Υποστήριξης
Φιλοξενούντος ‘Εθνους κατά τη διάρκεια ασκήσεων-επιχειρήσεων
του ΝΑΤΟ», σελ. 1914
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Αθήνα, σήµερα στις 28 Ιουλίου 2009, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΣΟΥΡΛΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23-7-2009
εξουσιοδότηση του Τµήµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΚΕ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
23 Ιουλίου 2009, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολό των σχε-
δίων νόµων: 1. «Αναθεώρηση διατάξεων του ν. 703/1977 περί
Ανταγωνισµού και άλλες διατάξεις», 2. «Κύρωση της Σύµβασης
∆ωρεάς µεταξύ του Ιδρύµατος «Κοινωφελές Ίδρυµα Σταύρος Σ.
Νιάρχος», του Ελληνικού ∆ηµοσίου, του Νοµικού Προσώπου ∆η-
µοσίου ∆ικαίου µε την επωνυµία «Εθνική Βιβλιοθήκη της Ελλά-
δος», του Νοµικού Προσώπου Ιδιωτικού ∆ικαίου µε την επωνυµία
«Εθνική Λυρική Σκηνή», της Α. Ε. µε την επωνυµία «Ολυµπιακά
Ακίνητα» και της Α.Ε. µε την επωνυµία «Κτηµατική Εταιρεία του
∆ηµοσίου» και ρύθµιση θεµάτων συναφών µε την υλοποίηση
υπερτοπικού πολιτιστικού πάρκου µε την επωνυµία «Κέντρο Πο-
λιτισµού Ίδρυµα Σταύρος Νιάρχος»).

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Ηλία Καλλιώρα,
Βουλευτή Φθιώτιδος, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ιωάννα Γιούτσου ζητεί την
επιστροφή όλων των καταβληθεισών εισφορών της στο Ταµείο
Εµπόρων κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. ∆έσποινα Πλέλη ζητεί να πληρο-
φορηθεί πότε θα πάρει τη σύνταξη από το ΙΚΑ και τι ποσό θα
παίρνει από τον ΟΓΑ.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ανα-
πηρία ζητεί την άµεση νοµοθετική ρύθµιση του ζητήµατος µετα-
κίνησης των µαθητών µε αναπηρία κ.λπ..

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Σεισµοπαθών Φοιτητών Λά-

κουϊλας - ΕΣΦΑ και Επιτροπή Γονέων Σεισµοπαθών Φοιτητών
ζητεί να µετεγγραφούν κατ’εξαίρεση λόγω ειδικών συνθηκών
στο ∆ηµοκρίτειο Πανεπιστήµιο Θράκης.

5) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία κάτοκοι Αραχναίου Αργολίδας ζη-
τούν την άµεση καταβολή της ενιαίας αποζηµίωσης για τα
γεωργικά και κτηνοτροφικά τους προϊόντα.

6) Οι Βουλευτές Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ
και Β’ Αθηνών κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία εργαζόµενοι και απολυµένοι του Νέου Μουσείου Πα-
τρών ζητούν την κάλυψη των κενών οργανικών θέσεων του Μου-
σείου κ.λπ.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Αξιωµατικών Πυροσβεστικού
Σώµατος ζητεί τις απαραίτητες διευκρινήσεις περί κανόνων
ασφαλείας προσωπικού σε δασικές πυρκαγιές κ.λπ.

8) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Μπουγάς Ιωάννης διατυπώνει της
απόψεις του σχετικά µε το πρωτόκολλο Σύµβασης µεταξύ της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Καναδά.

9) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία κάτοικοι του Τ.∆. Νεράιδας και των οικι-
σµών ∆ριστέλλας, Βουρλιάς, Σάπουνας και Αρκοδοπουρνίου
∆ήµου Στυλίδας Φθιώτιδας ζητούν την κατασκευή της παράκαµ-
ψης Στυλίδας Νεράιδας στην νέα Εθνική Οδό Αθηνών - Θεσσα-
λονίκης.

10) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γεωργικός Συνεταιρισµός του ∆.∆.
Ηράκλειας ∆ήµου Γοργοποτάµου Φθιώτιδας ζητεί την αποζη-
µίωση των ελαιοπαραγωγών της περιοχής εξαιτίας της καρπό-
πτωσης των δένδρων.

11) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνησίας δια-
µαρτύρεται για την περικοπή της κανονικής άδειας των νοσοκο-
µειακών γιατρών, κατά τρεις ηµέρες.

12) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε
Αναπηρία ζητεί να συµπεριληφθούν και τα άτοµα µε αναπηρία
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στη ρύθµιση για έκπτωση 50% στην εισφορά των ηµιυπαίθριων
χώρων.

13) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων µε Ανα-
πηρία ζητεί την άµεση νοµοθετική ρύθµιση του ζητήµατος µετα-
κίνησης των µαθητών µε αναπηρία κ.λπ..

14) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΛΙΑΣΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Εύβοιας ζητεί από
τον ΟΠΑ∆ την άµεση καταβολή των οφειλοµένων στους γιατρούς
της περιοχής.

15) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη ίδρυσης βρεφονηπιακού σταθµού στον Πύργο Ηλείας.

16) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το 5ο Γενικό Λύκειο Νίκαιας Πειραιά
ζητεί να δηµιουργηθεί για τους µαθητές του σχολείου αυτού
στεγασµένος αύλειος χώρος.

17) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο επίτιµος πρόεδρος του Εµπο-
ρικού Συλλόγου Βαρθολοµιού ζητεί να επισπευθεί η διαδικασία
παραχώρησης ακινήτου στο ∆ήµο Βαρθολοµιού για τουριστική
αξιοποίηση.

18) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αετού Νοµού Μεσσηνίας
ζητεί την ένταξη των δηµοτικών του διαµερισµάτων στις πληγεί-
σες περιοχές από το σεισµό της 14/2/2008.

19) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μεσσήνης ζητεί να αυ-
ξηθούν τα ηµερήσια δροµολόγια του Ο.Σ.Ε. Μεσσήνης -
Καλαµάτας και να τοποθετηθεί κλιµατισµός στους συρµούς για
τους καλοκαιρινούς µήνες.

20) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αετού Νοµού Μεσσηνίας
ζητεί την τροποποίηση της µελέτης του οδικού άξονα Καλού
Νερού - Τσακώνας για την επίλυση προβληµάτων οδικής ασφά-
λειας.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αντωνάκης Μανώλης ζητεί τη
δηµιουργία νέου επαγγελµατικού κλάδου, Εγκαταστάτη και Συ-
ντηρητή Ανεµογεννητριών.

22) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Καραβελάκης Νίκος ζητεί να
ενηµεωθεί για το ζήτηµα της επιστροφής χρηµάτων που αναφέ-
ρονται σε δικαιώµατα επιδότησης.

23) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί περισσότερες διευκρινήσεις
στο θέµα της αναστολής λειτουργίας του Τµήµατος ∆οκίµων
Αστυφυλάκων Σητείας.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατειακό Παράρτηµα
Σύρου της Ένωσης Τεχνικών ∆ΕΗ ζητεί την άµεση πρόσληψη
από τη ∆ΕΗ τεχνικού προσωπικού κ.λπ..

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Πάτρας
ζητεί την κατάργηση των περιοριστικών διατάξεων του π.δ.
164/2004 σχετικά µε το εικοσιτετράµηνο, τρίµηνο κενό µεταξύ
των συµβάσεων κ.λπ..

26) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ωδεκανησιακός Σύλλογος
Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Αναπηρίες, Κέντρο Ελπίδα
ζητεί οικονοµική στήριξη κ.λπ.

27) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η ∆ηµοτική Παράταξη Κάλυ-
µνος, ∆ύναµη Προοπτικής ζητεί την άµεση κήρυξη αναγκαστικής
απαλλοτρίωσης της έκτασης που καταλαµβάνει ο ΧΥΤΑ Καλύ-
µνου.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ελεγκτές ιατροί και φαρµα-
κοποιοί του Ο.Α.Ε.Ε. ζητούν την πλήρη απασχόλησή τους.

29) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η στελέ-
χωση του Αστυνοµικού Σταθµού στο Σιµόπουλο Πηνείας Νοµού
Ηλείας.

30) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα των κτηνοτρόφων.

31) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σκάλας Νοµού Λα-
κωνίας ζητεί την επάνδρωση των Πυροσβεστκών Υπηρεσιών Σκά-
λας και Γυθείου.

32) Οι Βουλευτές Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Ένωση Εργαζοµένων στα Μεταλλεία Βωξίτη της S & B Βιοµη-
χανικά Ορυκτά Άµφισσας ζητεί ο χρόνος επίδοσης των µηχανο-
γραφηµένων ενσήµων στους δικαιούχους ασφαλισµένους του
ΙΚΑ να µην ξεπερνά τους τρεις µήνες.

33) Η Βουλευτής Καστορίας κ. ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΜΠΟΥΖΑΛΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Φίλων της Ν.∆. Μό-
ντρεαλ εκφράζει τις απόψεις της σχετικά µε το Πρωτόκολλο
Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Καναδά
για φορολογικά θέµατα.

34) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Ηλίας Ιωάννης ζητεί διευκρινή-
σεις για οικονοµικό του ζήτηµα στην Εθνική Τράπεζα.

35) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιτάνου Νοµού Λασιθίου
ζητεί την έγκριση νέας σύµβασης έργου για την απρόσκοπτη λει-
τουργία του ΚΕΠ στην περιοχή του.

36) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία τα Επιµελητήρια ∆ράµας, Έβρου,
Ξάνθης, Καβάλας και Ροδόπης ζητούν την εικοσαετή ρύθµιση
των ληξιπρόθεσµων και µη οφειλών προς τις Τράπεζες, όλων των
επιχειρήσεων των Νοµών της Ανατολικής Μακεδονίας - Θράκης
κ.λπ.

37) Η Βουλευτής Κερκύρας κ. ΑΓΓΕΛΙΚΗ ( ΑΝΤΖΕΛΑ) ΓΚΕΡΕ-
ΚΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συ-
νεταιρισµών Κέρκυρας ζητεί την ισότιµη µεταχείριση των Ιονίων
νήσων µε αυτή των νησιών του Αιγαίου, εν’όψει της εφαρµογής
της νέας Κ.Α.Π.

38) Η Βουλευτής Χίου κ. ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Περιφερειακή Οµοσπονδία ΑΜΕΑ Βορείου
Αιγαίου ζητεί το µέτρο της έκπτωσης κατά 50% επί της εισφο-
ράς για τους ηµιυπαίθριους χώρους, να ισχύσει και για τα άτοµα
µε αναπηρία.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος ∆ι-
πλωµατούχων Αγρονόµων και Τοπογράφων Μηχανικών διαµαρ-
τύρεται για ζητήµατα που αφορούν στην Κτηµατολόγιο Α.Ε.

40) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνεργασίας Μελών
Ενόπλων ∆υνάµεων ζητεί να ενηµερωθεί για το ενδεχόµενο εξί-
σωσης των συνταξιοδοτικών ορίων στο δηµόσιο.

41) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Περάµατος Νοµού Ιωαν-
νίνων ζητεί τη δηµιουργία εισόδου - εξόδου της Εγνατίας οδού
στην περιοχή του ∆.∆. ∆ροσοχωρίου του ∆ήµου Παµβώτιδος Ιω-
αννίνων.

42) Η Βουλευτής Πέλλης κ. ΠΑΡΘΕΝΑ ΦΟΥΝΤΟΥΚΙ∆ΟΥ - ΘΕ-
Ο∆ΩΡΙ∆ΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλ-
λήλων Γενικής Τράπεζας της Ελλάδος διαµαρτύρεται για την
καθυστέρηση της ένταξης του ΤΑΠΓΤΕ στο ΕΤΑΤ κατ’ εφαρµογή
του ν. 3371/2005.

43) Ο Βουλευτής Καστοριάς κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία φορείς της γούνας στη δυτική
Μακεδονία ζητούν την επιδότηση των εξαγωγών γούνας κ.λπ..

44) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί να προβλεφθεί
η υποχρέωση των αυτοκινητιστών τρίτων χωρών να καταβάλλουν
επί τόπου τα πρόστιµα που βεβαιώνονται για παραβάσεις του
Κ.Ο.Κ.

45) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία
Τυφλών ζητεί την απαλλαγή των τυφλών από την εισφορά για
την τακτοποίηση των ηµιυπαίθριων χώρων.

46) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕ-
ΝΤΙΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί τη λειτουργία
των τελωνείων Σκύδρας,Βέροιας,Θεσσαλονίκης, Λάρισας και Κα-
βάλας καθηµερινά και µε συνεχόµενο ωράριο.

47) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Έπαρχος Θήρας ζητεί τη νοµο-
θετική ρύθµιση του θέµατος της έκδοσης οριστικών
παραχωρητηρίων στους ιδιοκτήτες Μετασεισµικών οικιών, στους
σεισµόπληκτους της Σαντορίνης έτους 1956.

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Προσωπικού Εθνι-
κού Κέντρου Κοινωνικών Ερευνών ζητεί τη διατήρηση και ανα-
βάθµιση του Κέντρου αυτού.

49) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Σάµου ζητεί την ίδρυση και λειτουργία Λιµενικού Σταθµού στον

Όρµο Μαραθοκάµπου Σάµου.

50) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Καρατζάς Ιωάννης, νεφρο-
παθής ζητεί από την Πρόνοια έξοδα µετακίνησης.

51) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος των Απανταχού Μα-
ραθοκαµπιτών Σάµου ζητεί την άµεση κατασκευή του έργου,
Καταφύγιο Τουριστικών Σκαφών στο Λιµάνι του Μαραθοκάµπου
Σάµου.

52) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος ΟΤΑ ∆ήµων Βαθέος
- Πυθαγορείου Σάµου ζητεί την αξιοποίηση του Βιοαερίου στο
ΧΥΤΑ Ανατολικής Σάµου.

53) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Σάµου ζηττεί στήριξη για τη διενέργεια σεµιναρίου εκπαίδευσης
κρεοπωλών στη Σάµο και Ικαρία.

54) Ο Βουλευτής Σάµου κ. ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ ΘΑΛΑΣΣΙΝΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση
Σάµου ζητεί την ιδρυση Κέντρου Μελισσοκοµίας και Ινστιτούτου
Μελισσοκοµίας στο νοµό.

55) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων Γενικής Τράπε-
ζας της Ελλάδος ζητεί την ένταξη του ΤΑΠΓΤΕ στο ΕΤΑΤ κατ’
εφαρµογή του ν. 3371/2005.

56) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Πάρου ζητεί την αντικει-
µενική φορολόγιση των ακινήτων µετά την ακύρωση του
ρυµοτοµικού σχεδίου της Παροικίας Πάρου.

57) Οι Βουλευτές Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το Συντονιστικό Κέντρο των µη Κυβερνητικών Οργανώ-
σεων διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των περιβαλλοντικών
και πολιτιστικών οργανώσεων από τα προγράµµατα του ΕΣΠΑ,
λόγω ελλείψεως Μητρώου.

58) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Εργαζοµένων
ΕΥ∆ΑΠ - ΟΜΕ ΕΥ∆ΑΠ διαµαρτύρεται για την ανάθεση έργου σε
ιδιώτες από την ΕΥ∆ΑΠ.

59) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΡΑΓΑΣΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Πωλητών Οδηγών
Βοηθών Αυτοκινήτων Τροφίµων και Ποτών Αττικής διαµαρτύρε-
ται για την εξαίρεση οδηγών φορτηγών αυτοκινήτων που απα-
σχολούνται σε εταιρείας τροφίµων, από την ασφάλιση στα βαρέα
και ανθυγιεινά επαγγέλµατα του ΙΚΑ.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 232/17/06/2009 ερώτηση των Βουλευτών κυ-

ρίων Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, Αράπογλου ∆ήµητρας δόθηκε µε
το υπ αριθµ. 88365/0092 23/07/2009 έγγραφο από τον Υφυ-
πουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 987/26/06/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Στρατάκη Εµµανουήλ δόθηκε µε το υπ αριθµ. 76500/ΙΗ -23-07-

2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1065/26/06/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανάσιου, Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη δό-

θηκε µε το υπ αριθµ. 610021/07/2009 έγγραφο από τον Υπουργό
Ανάπτυξης η ακόλουθη απάντηση:

1752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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1754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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4. Στην µε αριθµό 1336/02/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλλιώρα Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2412 21/07/2009 έγγραφο

από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων
Έργων η ακόλουθη απάντηση:

1756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



5. Στην µε αριθµό 1622/07/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 90280/0092

31/07/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 1838/09/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 2446 έγγραφο 21-07-

2009 από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆η-
µοσίων Έργων η ακόλουθη απάντηση:

1758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα ότι σήµερα Τρίτη
28 Ιουλίου 2009 συνεδρίασαν οι ακόλουθες Κοινοβουλευτικές
Επιτροπές:

Πρώτον, η ∆ιαρκής Επιτροπή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ∆ηµόσιας
Τάξης και ∆ικαιοσύνης, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ενηµέ-
ρωση των µελών της Επιτροπής, από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης,
κ. Νικόλαο ∆ένδια, σύµφωνα µε το άρθρο 36 παράγραφος 7 του
Κανονισµού της Βουλής, για το υπό κατάθεση νοµοσχέδιο του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης: «Για την αποζηµίωση των θυµάτων
εγκληµάτων βίας από πρόθεση».

∆εύτερον, η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου, µε
θέµα ηµερήσιας διάταξης: Επεξεργασία και εξέταση του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Ενσωµάτωση στην ελληνική
έννοµη τάξη της Οδηγίας 2006/46/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και του Συµβουλίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων σχε-
τικά µε τους ετήσιους και ενοποιηµένους λογαριασµούς
εταιρειών ορισµένων µορφών και της Οδηγίας 2007/63/ΕΚ του

Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων της για την απαίτηση για τη σύνταξη έκθεσης από
ανεξάρτητο εµπειρογνώµονα σε περίπτωση συγχώνευσης ή διά-
σπασης ανωνύµων εταιρειών».

Τρίτον, η Επιτροπή ∆ηµοσίων Επιχειρήσεων, Τραπεζών, Ορ-
γανισµών Κοινής Ωφελείας και Φορέων Κοινωνικής Ασφάλισης,
µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ακρόαση του Προέδρου του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου και ∆ιευθύνοντος Συµβούλου της «Ελληνι-
κής Ραδιοφωνίας – Τηλεόρασης (Ε.Ρ.Τ. Α.Ε.)», κ. Χρήστου
Παναγόπουλου, σύµφωνα µε το άρθρο 49 Α παράγραφος 5α του
Κανονισµού της Βουλής (2η συνεδρίαση).

Και τέταρτον, η ∆ιαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου,
µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ενηµέρωση των µελών της Επι-
τροπής, από τον Υπουργό Ανάπτυξης, κ. Κωνσταντίνο Χατζη-
δάκη, σύµφωνα µε το άρθρο 36 παράγραφος 7 του Κανονισµού
της Βουλής, για το υπό κατάθεση νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Ανάπτυξης «∆ιαδροµή – Εγκατάσταση αγωγού πετρελαίου
Μπουργκάς – Αλεξανδρούπολη και συναφή θέµατα».
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων.
Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Αναµόρφωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών και επαγγελµατικών
σκαφών αναψυχής και επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης
εισφοράς, ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Του Ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση του
Πρωτοκόλλου Τροποποίησης της Σύµβασης της 29ης Ιουλίου
1960 για την αστική ευθύνη στον τοµέα της Πυρηνικής Ενέρ-
γειας, όπως τροποποιήθηκε από το Πρόσθετο Πρωτόκολλο της
28ης Ιανουαρίου 1964 και από το Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµ-
βρίου 1982».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Υπουργείου Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση της
Συµφωνίας οικονοµικής και τεχνολογικής συνεργασίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης του Κράτους του Κατάρ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών.
Μόνη συζήτηση επί τη αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινω-
νιών: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µε-
ταφορών».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.

Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινω-
νιών: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης για την Ανάπτυξη του Πα-
νευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ και του συναφούς σε
αυτό Πρωτοκόλλου για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργασία κατά µήκος
του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινω-
νιών: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Συριακής Αραβικής ∆ηµοκρατίας».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το νοµοσχέδιο κρατή-

θηκε και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Και τώρα για τις συµβάσεις…
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Παπου-

τσή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λαµβάνω το λόγο

διότι την Κυριακή που µας πέρασε, µε πληρωµένες καταχωρή-
σεις σε όλο τον Τύπο, έγινα στόχος µιας σκληρότατης επίθεσης
από το Σύλλογο Επιχειρήσεων Οδικής Βοήθειας EXPRESS
SERVICE, επειδή -απ’ ό,τι αντελήφθην και εγώ- τόλµησα, κατά
την έναρξη της συνεδρίασης της Τρίτης 21ης Ιουλίου, να υπε-
ρασπιστώ εδώ, από το Βήµα της Βουλής, το κύρος της Βουλής
των Ελλήνων και να διαµαρτυρηθώ για τη µεθόδευση της Κυ-
βέρνησης και τον αποπροσανατολισµό του Σώµατος τον οποίο
επεχείρησε, µε την ψήφιση της φωτογραφικής τροπολογίας, την
οποία παρουσίασαν οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και υι-
οθετήθηκε από την Κυβέρνηση.

Καταθέτω στα Πρακτικά της Βουλής τη συγκεκριµένη κατα-
χώρηση, η οποία σηµειωτέον καταχωρήθηκε σε όλο τον Τύπο
της Κυριακής και µε έναν υπολογισµό τον οποίο ζήτησα να κά-
νουν αρµόδιες υπηρεσίες, στοίχισε για τους συγκεκριµένους κυ-
ρίους οι οποίοι καταγγέλλουν 95.025 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. Χρήστος Παπου-
τσής καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα καταχώ-
ρηση η οποία έχει ως εξής:

1760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Καταθέτω στα Πρακτικά τη συγκε-
κριµένη καταχώρηση ως µνηµείο µιας αρρωστηµένης αντίληψης
στην εποχή µας που τείνει να επικρατήσει, δυστυχώς µε την
ανοχή της Κυβέρνησης εκείνων οι οποίοι επιχειρούν να βάλουν
εναντίον των πολιτικών, στηριζόµενοι στη δύναµη του χρήµατος
το οποίο διαθέτουν, εναντίον εκείνων των πολιτικών που επιθυ-
µούν να συνεχίσουν την προσπάθεια για την αποκάλυψη των
όποιων παραβατικών συµπεριφορών και για τη διαφάνεια στη
χώρα µας.

Αυτή η αντίληψη, κύριε Πρόεδρε, είναι ξένη προς τις δηµο-
κρατικές αντιλήψεις του λαού µας και πολύ µακριά από τους κα-
νόνες της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας.

Ενθυµούµαι µάλιστα το όνοµα, του υπογράφοντος τη συγκε-
κριµένη καταχώρηση, κάποιου κ. Φίλιππου Βασιλάκη, ο οποίος
εµφανίζεται ως Πρόεδρος της συγκεκριµένης αυτής Ένωσης. Ο
ίδιος συνυπέγραφε σε ένα άλλο κείµενο που ήταν µία επιστολή
προς τον Υπουργό Μεταφορών της εποχής του 2008, τον κ.
Λιάπη.

Και αυτή την επιστολή την κατέθεσα στα Πρακτικά της Βου-
λής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης στις 28.2.2008 του νοµο-
σχεδίου για την οδική βοήθεια, ως στοιχείο συναλλαγής της
Κυβέρνησης µε ορισµένες από τις εταιρείες προκειµένου να πα-
ρουσιάσει τότε το προσχέδιο εκείνο του νόµου που συζητήθηκε
στη Βουλή και σήµερα αποτελεί το ν. 3651/2008.

Πήρα λοιπόν το λόγο, κύριε Πρόεδρε, επειδή θεωρώ ότι το
θέµα είναι ιδιαίτερα σοβαρό και επιπλέον γιατί θέλω να δηλώσω
ενώπιόν` σας και ενώπιον των συναδέλφων ότι ούτε αποδέχοµαι
ούτε ανέχοµαι απειλές, ούτε άµεσες ούτε έµµεσες απειλές, από
κανέναν. Και όσοι τις επιχείρησαν στη µέχρι τώρα πολιτική µου
διαδροµή, µάλλον δεν είχαν κανένα αποτέλεσµα. Ούτε στη συ-
νεισφορά µου στους πολιτικούς αγώνες ούτε στους κοινωνικούς
αγώνες του λαού.

Ουδέποτε τέτοιου είδους πρακτικές µπόρεσαν να κάµψουν τη
δική µου θέληση και την απόφασή µου να οµιλώ τη γλώσσα της
αλήθειας, της εντιµότητας και να ασκώ τα καθήκοντά µου µε
βάση τις αρχές, τις αξίες και τα πιστεύω του κόµµατός µας.

Επιπλέον, κύριε Πρόεδρε, επειδή –επαναλαµβάνω- το θέµα
είναι πολύ σοβαρό, στρέφοµαι προς την Κυβέρνηση, την οποία
καλώ να εξετάσει σε βάθος και στην ουσία τα στοιχεία, τα οποία
εµφανίζονται και από τις συγκεκριµένες καταχωρήσεις, οι οποίες
ήλθαν στο φως της δηµοσιότητας, αλλά και όλα τα υπόλοιπα που
ειπώθηκαν κατά τη διάρκεια των συζητήσεων εδώ στη Βουλή.

Την καλώ –επαναλαµβάνω- να εξετάσει σε βάθος την ουσία
αυτών των στοιχείων, για να διαπιστώσει αν πράγµατι υπάρχει
βάση, αν υπάρχει αντικείµενο, το οποίο µάλιστα βρίσκεται σε δια-
δικασία εκδίκασης στο Ευρωπαϊκό ∆ικαστήριο για τη συγκεκρι-
µένη περίπτωση και το κυριότερο όλων, κύριε Πρόεδρε, αν οι
συγκεκριµένοι αποδέκτες των ευνοϊκών ρυθµίσεων από τη φω-
τογραφική διάταξη, την οποία ψήφισε η Βουλή των Ελλήνων µετά
την αποδοχή της Κυβέρνησης, λειτουργούν µέσα στο πλαίσιο
του νόµου σήµερα και ιδιαίτερα αν εφαρµόζεται για εκείνους το
άρθρο 48 του ν. 2190 περί ανωνύµων εταιρειών.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Παπουτσή, θα

κάνω µερικές γενικότερες παρατηρήσεις.
Κανείς δεν µπορεί να φιµώσει το Βουλευτή, να τον εµποδίσει

να εκφράζεται ελεύθερα και απεριόριστα µέσα στο Εθνικό Κοι-
νοβούλιο, όποιος κι αν είναι αυτός, όποια ιδιότητα κι αν έχει και
όποια οικονοµική επιφάνεια κι αν διαθέτει.

Κανείς δεν πρέπει να διανοηθεί ότι µπορεί να απειλήσει εκ-
πρόσωπο του λαού, µέλος της Εθνικής Αντιπροσωπείας, αυτού
του κορυφαίου θεσµού του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. Και κα-
νείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει το κύρος του Βουλευτή που
είναι εκλεγµένος και τον οποίο εµπιστεύονται και εξουσιοδοτούν
οι πολίτες, για να χειριστεί θέµατα όχι µόνο τοπικού ενδιαφέρο-
ντος, αλλά και εθνικά θέµατα.

Να πω ακόµη ότι –από τους υπολογισµούς που κάνατε- είστε
ακριβός έστω και αν πρόκειται για κατηγορίες. Όταν υπολογί-
ζετε ότι διέθεσαν τόσες χιλιάδες ευρώ για να σας κατηγορήσουν,
είναι τίµηµα µεγάλο για εσάς, δηλαδή είστε ακριβός και στην κα-
τηγορία.

Τώρα, επί της ουσίας, είναι ένα θέµα που έχει να κάνει µε την
Κυβέρνηση και µε τον Υπουργό. Το Προεδρείο δεν µπορεί να πα-
ρέµβει. Παίρνουµε µια θέση γενικότερη, όπου εντάσσεται η δική
σας περίπτωση και αυτά ισχύουν για εσάς και για όλους, προς
πάσα κατεύθυνση.

Επειδή όµως έχει και ειδικές πτυχές αυτό το θέµα, αποτελεί
µια κατηγορία εναντίον της Κυβερνήσεως, µπορεί να απαντήσει
µόνο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος που ήταν τότε, δηλαδή ο
κ. Καραµάριος ή ο Υπουργός κ. Στυλιανίδης, ο οποίος σήµερα
απουσιάζει. Ο κ. Καραµάριος, λοιπόν, όποτε –και αν-θέλει, µπο-
ρεί να πάρει το λόγο.

Μπορούµε να διαθέσουµε χρόνο, γιατί πρόκειται για ένα θέµα
σοβαρό που εσείς το βάζετε σε µια βάση ή µπορεί να γίνει κάπως
διαφορετικά –δεν ξέρω πώς- µε την παρουσία του κ. Στυλιανίδη
ή µε τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου που όµως δεν
ισχύει τώρα. ∆εν έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο στο Β’ Θερινό
Τµήµα της Βουλής. Μπορούµε όµως στο πλαίσιο του νοµοθετι-
κού έργου να διαθέσουµε λίγο χρόνο.

Κύριε Καραµάριε, επιφυλάσσεσθε να απαντήσετε άλλη φορά
ή θέλετε να απαντήσετε τώρα; Βέβαια, ο Υπουργός απουσιάζει
και αυτό τώρα πρέπει να ληφθεί υπ’ όψιν.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Αυτό είναι ένα θέµα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να προχωρήσουµε, λοι-

πόν και να βρούµε µια άλλη ευκαιρία να απαντηθεί αυτό το θέµα
που βάζετε.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Γιατί το συζητάµε και το ξανασυζη-
τάµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Όταν απουσιάζει ο αρ-
µόδιος Υπουργός, δεν µπορούν να απαντήσουν οι παριστάµενοι
Υπουργοί.

Εσείς θέσατε το θέµα, το Προεδρείο παίρνει µια ξεκάθαρη
θέση. Τώρα, από εκεί και πέρα, πώς θα συζητηθεί...

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ας πάρει πολιτική θέση ο Υπουρ-
γός!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο παριστάµενος Υπουρ-
γός δεν µπορεί να πάρει θέση για ένα θέµα, από τη στιγµή που
δεν ήταν τότε εδώ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: ∆εν µπορεί να πάρει υπηρεσιακή
θέση;

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-

νωνιών): Ο κ. Παπουτσής µπορεί να ασκήσει το δικαίωµα που
έχει µέσω του κοινοβουλευτικού ελέγχου και αυτό το θέµα να
συζητηθεί. ∆εν νοµίζω ότι αφορά την παρούσα συζήτηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αυτό το µήνα δεν
έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, όταν δοθεί η δυνατότητα, µπορεί να
έλθει το θέµα και να συζητηθεί. Αυτά που είπε ο κ. Παπουτσής
αυτήν τη στιγµή δεν αφορούν την Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κρατάµε το θέµα.
Κύριε Παπουτσή, εγώ ως Προεδρεύων δεν µπορώ να κάνω

κάτι άλλο. Απουσιάζει ο Υπουργός. Πρέπει να είναι κι εκείνος
εδώ. Θα βρούµε µια ευκαιρία. Γιατί αυτό που θέτετε τώρα είναι
θέµα γενικότερο, δεν είναι µόνο προσωπικό και θα πρέπει να συ-
ζητηθεί. Πιστεύω ότι η Κυβέρνηση θα αισθάνεται την ανάγκη να
απαντήσει. Να είναι όµως παρών ο αρµόδιος Υπουργός.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αντιλαµβάνοµαι την παρόρµηση του

κυρίου Υφυπουργού να εξηγήσει ότι πράγµατι η Κυβέρνηση
αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί να πάρει θέση...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εν πάση περιπτώσει,
δεν είναι παρόρµηση. Είναι θέση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εντάξει. Ας πούµε ότι αντιλαµβάνο-
µαι τη θέληση του κυρίου Υφυπουργού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Γιατί η παρόρµηση έχει
και παθολογικό χαρακτήρα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Αντιλαµβάνοµαι, λοιπόν, τη δύσκολη
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θέση, στην οποία βρίσκεται η Κυβέρνηση και κατανοώ πλήρως
ότι χρειάζεται πράγµατι κάποιος χρόνος, για να δοθεί µια συ-
γκεκριµένη απάντηση.

Χρειάζονται συγκεκριµένες απαντήσεις δεδοµένου ότι σε όλο
τον ελληνικό Τύπο ανεγράφησαν επιχειρήµατα τα οποία βασί-
στηκαν στην εξέλιξη της συζήτησης εδώ στη Βουλή παρουσία
του κ. Στυλιανίδη, ο οποίος εκείνη την ηµέρα ήταν εκείνος ο
οποίος ονόµασε τις εταιρείες στις οποίες –υποτίθεται- αφορά το
συγκεκριµένο θέµα και η συγκεκριµένη τροπολογία. Και η δική
µου παρέµβαση ήταν να του πω ότι αυτά τα οποία λέτε, κύριε
Υπουργέ, δεν αφορούν τις πέντε εταιρείες που ονοµάσατε, αλλά
µόνο µία εξ αυτών και την οποία πράγµατι ονόµασα. Αυτό δεν
σηµαίνει κατηγορία εναντίον των εταιρειών. Εµείς δεν ελέγχουµε
τις εταιρείες. Οι εταιρείες καλά κάνουν και επιδιώκουν το κέρ-
δος, να ενισχύσουν την οικονοµική τους δύναµη, να διασφαλί-
σουν τους εργαζόµενους σε κάθε περίπτωση.

Εκείνο το οποίο ενδιαφέρει εµάς, όµως, είναι να ελέγξουµε την
Κυβέρνηση εάν και κατά πόσο πληροί τους νόµους του κράτους,
εάν εφαρµόζει τους νόµους του κράτους, εάν λειτουργεί υπέρ
του ανταγωνισµού και εάν λειτουργεί υπέρ της νοµιµότητας των
πράξεων. Και σε κάθε περίπτωση εκείνο το οποίο θα περίµενα
τουλάχιστον σήµερα, κύριε Πρόεδρε, από την Κυβέρνηση…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Παπουτσή, σας
παρακαλώ, να µην επεκταθούµε άλλο. Τα θέσατε όλα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Σ’ αυτό το οποίο θα επέµενα –και απαιτώ από την Κυβέρνηση-

σήµερα είναι να ακούσω από τους παριστάµενους Υπουργούς
µία δήλωση εκ µέρους της Κυβερνήσεως τουλάχιστον στο
πνεύµα των δικών σας δηλώσεων: Εάν και κατά πόσο, δηλαδή, η
Κυβέρνηση αποδέχεται και ευνοείται από τέτοιες πρακτικές οι
οποίες λειτουργούν…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης): ∆εν ανέχε-
στε την κριτική; ∆εν είστε υπεράνω εσείς…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Η Κυβέρνηση ευνοείται ή όχι…..
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Παρακαλώ. ∆εν µπορεί

να προχωρήσουµε έτσι. Πείτε δύο κουβέντες και κλείνει η συζή-
τηση.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο...
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Ροντούλη, αυτό

το θέµα έχει πάρει προσωπικό χαρακτήρα. Θα µπορούσε να πει
κανείς ότι ο κ. Παπουτσής ζήτησε το λόγο επί προσωπικού και
έχει το δικαίωµα.

Όµως, αν είναι εύκολο κατά τη διάρκεια της συζήτησης, κύριε
Υφυπουργέ, να ειδοποιήσετε τον κ. Στυλιανίδη. Μπορεί να κά-
νουµε µία παρέκκλιση να έρθει στην Αίθουσα να δώσει απαντή-
σεις, διότι εδώ….

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Για ποιο θέµα, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Περιµένετε λίγο.
Εδώ το θέµα δεν είναι επί προσωπικού µόνο. Παίρνει γενικό-

τερες πολιτικές διαστάσεις. Έχει µία άποψη ο κ. Παπουτσής, η
Κυβέρνηση πρέπει να απαντήσει.

Θα παρακαλέσω, λοιπόν, να επικοινωνήσετε µε τον Υπουργό
να έρθει στη Βουλή διότι εδώ προκύπτουν σοβαρά ερωτήµατα.

ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ (Υφυπουργός Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών): Κύριε Πρόεδρε, ακούστηκε από τον κ. Παπουτσή ότι η
Κυβέρνηση φέρει ευθύνη για το δηµοσίευµα στην ουσία το οποίο
προεβλήθη στον Τύπο.

Τι δουλειά έχει η Κυβέρνηση µε αυτά τα οποία δηµοσιεύονται
στον Τύπο; ∆εν έχει καµµία απολύτως σχέση. Η Κυβέρνηση έχει
σχέση µε το να νοµοθετεί, νοµοθέτησε, όπως έπρεπε να κάνει,
κατά τη δική της άποψη και από εκεί και πέρα το θέµα για εµάς
θεωρείται λήξαν.

Εάν ο κ. Παπουτσής ή η πλευρά του ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι υπάρ-
χει οποιοδήποτε θέµα, να ακολουθήσει την κοινοβουλευτική δια-
δικασία, την οποία γνωρίζει πάρα πολύ καλά και εδώ είναι η
Κυβέρνηση να απαντήσει όποτε χρειαστεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Υφυπουργέ, ο κ.
Παπουτσής αναφέρθηκε στο δηµοσίευµα. ∆εν κατέστησε υπεύ-
θυνη την Κυβέρνηση για το δηµοσίευµα. Αναφέρθηκε στην
ουσία, όπως αυτός εκτιµά.

Θα παρακαλέσω, λοιπόν, εκ µέρους του Προεδρείου –και του
Προέδρου ακόµα και του Προεδρεύοντος- να ενηµερώσετε τον
κύριο Υπουργό να έρθει στη Βουλή να απαντήσει επί της ουσίας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Σωστά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κι αν δεν µπορεί σήµερα

και είναι δύσκολο να το φέρουµε το θέµα στη Βουλή, στην αυ-
ριανή συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως να γίνει αυτή η συζή-
τηση. Ίσως το καλύτερο είναι να έρθει αύριο το πρωί ο κ.
Στυλιανίδης για να τελειώσει αυτή η ιστορία. ∆εν µπορούµε να
αφήσουµε σκιές εδώ.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Πρέπει να απαντήσει ο Υπουρ-
γός στα δηµοσιεύµατα του Τύπου;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ακούστε λίγο. Το Προ-
εδρείο πρέπει να κάνει τη δουλειά του. Θέτει ένα θέµα το οποίο
είναι εξόχως όχι µόνο προσωπικό το οποίο τελείωσε, αλλά πολι-
τικό και εποµένως, το Προεδρείο έχει υποχρέωση να απευθυνθεί
στην Κυβέρνηση να έρθει να απαντήσει. Άµα, δεν θέλει είναι άλλη
ιστορία. Εµείς δίνουµε…

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Μα, κύριε Πρόεδρε….
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ηρεµήστε λίγο.
Εµείς δίνουµε τον απαραίτητο χρόνο να γίνει αυτή η συζήτηση.
Προχωράµε τώρα στο Υπουργείο Ανάπτυξης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου Τροποποίησης
της Σύµβασης της 29ης Ιουλίου 1960 για την αστική ευθύνη στον
τοµέα της Πυρηνικής Ενέργειας, όπως τροποποιήθηκε από το
Πρόσθετο Πρωτόκολλο της 28ης Ιανουαρίου 1964 και από το
Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµβρίου 1982».

Στη ∆ιαρκή Επιτροπή εισήχθη µε τη διαδικασία του άρθρου
108 του Κανονισµού τη Βουλής. ∆ηλαδή, µπορεί να λάβουν το
λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της συµ-
φωνίας.

Θέλει κάποιος να πάρει το λόγο;
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Σκοπε-

λίτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς είµαστε αντίθετοι µε την επικύρωση αυτού του Πρωτο-

κόλλου. Και ο πρώτος και ο βασικός λόγος έχει να κάνει µε τη
θέση που έχουµε σαν κόµµα για τη χρήση της πυρηνικής ενέρ-
γειας, η οποία πρέπει να είναι στην αποκλειστικότητα του κρά-
τους και σε καµµιά περίπτωση να µην γίνει υπόθεση των ιδιωτών.

Τονίσαµε, επίσης, ότι µε το Πρωτόκολλο αυτό αυστηροποιού-
νται ορισµένα πράγµατα, όπως η ευθύνη του φορέα εγκατάστα-
σης σε περίπτωση πυρηνικού ατυχήµατος και διευρύνεται η
έννοια του πυρηνικού ατυχήµατος θετικά. Συνάµα, όµως, ανοί-
γονται και παράθυρα που µπορούν να εκµεταλλευτούν οι επιχει-
ρήσεις που δραστηριοποιούνται ή θα δραστηριοποιηθούν σ’
αυτόν τον τοµέα και τα παράθυρα αυτά έχουν να κάνουν µε τα
ποσά που καθορίζονται σαν αποζηµιώσεις.

Εµείς λέµε ότι τα ποσά πρέπει να είναι απεριόριστα και να κα-
λύπτουν όλο το εύρος της ζηµιάς που προξενήθηκε και όχι να
καλύπτουν µέρος αυτής της ζηµιάς και το υπόλοιπο να πέφτει
στις πλάτες του δηµοσίου. Αυτό αποτελεί έναν ακόµη λόγο για
τον οποίο είµαστε αντίθετοι, όµως, επιµένω ότι ο βασικός λόγος
είναι ότι η πυρηνική ενέργεια πρέπει να είναι στην αποκλειστικό-
τητα του δηµοσίου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): ∆εν υπάρχει άλλος που

να θέλει να πάρει το λόγο.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρ-

θρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανά-
πτυξης: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου Τροποποίησης της
Σύµβασης της 29ης Ιουλίου 1960 για την αστική ευθύνη στον
τοµέα της Πυρηνικής Ενέργειας, όπως τροποποιήθηκε από το
Πρόσθετο Πρωτόκολλο της 28ης Ιανουαρίου 1964 και από το
Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµβρίου 1982».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο
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του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση του Πρωτοκόλλου Τρο-
ποποίησης της Σύµβασης της 29ης Ιουλίου 1960 για την αστική
ευθύνη στον τοµέα της Πυρηνικής Ενέργειας, όπως τροποποιή-
θηκε από το Πρόσθετο Πρωτόκολλο της 28ης Ιανουαρίου 1964
και από το Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµβρίου 1982» έγινε δεκτό
κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο σύνολο κατά πλειοψηφία.

«Κύρωση του Πρωτοκόλλου Τροποποίησης της Σύµβασης
της 29ης Ιουλίου 1960 για την αστική ευθύνη στον τοµέα της
Πυρηνικής Ενέργειας, όπως τροποποιήθηκε από το Πρόσθετο
Πρωτόκολλο της 28ης Ιανουαρίου 1964 και από το Πρωτόκολλο
της 16ης Νοεµβρίου 1982

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Πρωτόκολλο Τροποποίησης της Σύµβασης της
29ης Ιουλίου 1960 για την αστική ευθύνη στον τοµέα της Πυρη-
νικής Ενέργειας, όπως τροποποιήθηκε από το Πρόσθετο Πρω-
τόκολλο της 28ης Ιανουαρίου 1964 (ΦΕΚ 269 Α΄/ 1.1.1969) και
από το Πρωτόκολλο της 16ης Νοεµβρίου 1982 (ΦΕΚ 44
Α΄/10.3.1988), που υπογράφηκε στο Παρίσι στις 12 Φεβρουα-
ρίου 2004, του οποίου το κείµενο σε πρωτότυπο στην αγγλική
γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει ως εξής:

1764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1765



1766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1767



1768 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1769



1770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1771



1772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1773



1774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1775



1776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1777



1778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1779



1780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1781



1782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1783



1784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1785



1786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1787



1788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1789



1790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1791



1792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1793



1794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1795



1796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1797



1798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1799



1800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1801



1802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1803



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Πρωτοκόλλου που κυρώ-
νεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 19 πα-
ράγραφος (β) της Σύµβασης.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση της
Συµφωνίας οικονοµικής και τεχνολογικής συνεργασίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης του κράτους του Κατάρ».

Και αυτό το νοµοσχέδιο εισήχθη µε τη διαδικασία του άρθρου
108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή, µπορούν να λάβουν
το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής της Συµ-
φωνίας.

Ποιος θέλει να πάρει το λόγο;
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω το

λόγο;
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ο κ. Σκοπελίτης και ο κ.

Ροντούλης θα λάβουν το λόγο.
Ορίστε, κύριε Σκοπελίτη, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, είµαστε αντίθετοι

και µε αυτήν την Συµφωνία, όχι ότι διαφωνούµε στο να γίνονται
συµφωνίες ανάµεσα σε κράτη, το αντίθετο. Όµως, είµαστε αντί-
θετοι οι συµφωνίες αυτές να γίνονται µε αποκλειστικό στόχο και
σκοπό την εξυπηρέτηση των συµφερόντων του ιδιωτικού κεφα-
λαίου και των επιχειρηµατικών κύκλων.

Αυτό κάνει η συγκεκριµένη συµφωνία σε όλα τα άρθρα της και
ιδιαίτερα στα άρθρα 3 και 5. ∆εν είναι ώρα να τα αναλύσω. Συ-
ζητήσαµε γι’ αυτό στην Επιτροπή. Γι’ αυτό, λοιπόν, επαναλαµ-
βάνω ότι καταψηφίζουµε τη Συµφωνία.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκοπελίτη.
Ο κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εµείς καταψηφί-

ζουµε τη Συµφωνία αυτή για δύο λόγους. Πρώτον, διότι το Κατάρ
έχει αποδεχτεί τον όρο «Μακεδονία» ως να συµπεριληφθεί στο
όνοµα του γειτονικού κρατιδίου των Σκοπίων και µάλιστα, όχι
απλώς να συµπεριληφθεί, αλλά έχει αποδεχθεί πλήρως τη συ-
νταγµατική ονοµασία του κρατιδίου αυτού. Γι’ αυτόν το λόγο, λοι-
πόν, εµείς, πρώτον, είµαστε αντίθετοι.

∆εύτερον, το Κατάρ, επίσης, απεδέχθη να λειτουργήσει Γρα-
φείο Αντιπροσωπείας της ψευδεπίγραφης Τουρκικής ∆ηµοκρα-

τίας της Βορείας Κύπρου στη Ντόχα. Για εµάς αυτό είναι απα-
ράδεκτο, διότι συνιστά έµµεση αναγνώριση, αλλά και η ίδια η πο-
λιτική ηγεσία της ψευδεπίγραφης Τουρκικής ∆ηµοκρατίας της
Βορείας Κύπρου το θεώρησε ως υψίστη διπλωµατική αναβάθ-
µιση.

Εδώ να σηµειώσω προς το Τµήµα και να επισηµάνω το γεγο-
νός ότι αυτό το Γραφείο είναι το δέκατο τρίτο στη σειρά που
ανοίγει και λειτουργεί κατά το πρότυπο των γραφείων τουρισµού
που λειτουργούσε η Ταϊβάν, τα οποία γραφεία τουρισµού στη
συνέχεια εξελίχθηκαν σε πρεσβείες.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι ακολουθείται αυτό το πρότυπο της Ταϊ-
βάν, αναβαθµίζονται εµµέσως διπλωµατικά τα κατεχόµενα στη
Βόρεια Κύπρο και άρα, δε µπορούµε να συναινέσουµε σε αυτή τη
Συµφωνία µε το Κατάρ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των
άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Ανάπτυξης: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής και τεχνολογι-
κής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµι-
κής και τεχνολογικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του
Κατάρ» έγινε δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο σύνολο κατά
πλειοψηφία.

«Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής και τεχνολογικής συ-
νεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία οικονοµικής και τεχνολογικής συνερ-
γασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ, που υπογράφηκε στην
Αθήνα, στις 15 Μαρτίου 2007, της οποίας το κείµενο σε πρωτό-
τυπο στην ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

1804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1805



1806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1807



1808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1809



1810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1811



1812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1813



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 10
αυτής”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Υπουργείου Μεταφο-
ρών και Επικοινωνιών.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον
τοµέα των µεταφορών».

Κύριοι συνάδελφοι και αυτό το σχέδιο νόµου εισάγεται προς
συζήτηση µε τη διαδικασία του άρθρου 128 του Κανονισµού της
Βουλής και µπορούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση
επί της κυρώσεως αυτής της Συµφωνίας.

Απ’ ό,τι βλέπω, διαφωνεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.
Θα ήθελε, λοιπόν, κάποιος εκ των συναδέλφων να λάβει το λόγο;

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να
λάβω το λόγο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Σκοπε-
λίτη, έχετε το λόγο.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τονίσαµε και στην
επιτροπή ότι δεν θα είχαµε και εδώ καµµία αντίρρηση στην κύ-
ρωση συµφωνιών ανάµεσα σε κράτη που θα είχαν σαν στόχο τη
συνεργασία σε τοµείς, όπως αυτόν της έρευνας, της τεχνολο-
γίας, κ.λπ.. Πολύ περισσότερο και ιδιαίτερα δεν θα είχαµε καµµία
αντίρρηση, όταν αυτές οι συµφωνίες γίνονταν στο πλαίσιο εξυ-
πηρέτησης των συµφερόντων των πλατιών λαϊκών µαζών.

Όµως, στην προκειµένη περίπτωση δεν γίνεται κάτι τέτοιο. Και
δεν γίνεται γιατί µε την κύρωση αυτού του Πρωτοκόλλου, εκείνο
που προωθείται είναι η εφαρµογή των όσων προβλέπει η Συν-
θήκη του Μάαστριχτ στον τοµέα των µεταφορών. Εκείνο που
προβλέπει είναι η πλήρης απελευθέρωση και βέβαια η παράδοση
στο ιδιωτικό κεφάλαιο.

Εµείς, κύριε Πρόεδρε, όπως είναι γνωστό, είµαστε αντίθετοι
µ’ αυτήν τη Συνθήκη και τα όσα µεσολάβησαν από την εφαρµογή
της µέχρι σήµερα επιβεβαίωσαν την ορθότητα των θέσεών µας.

Η απελευθέρωση της αγοράς στον τοµέα των µεταφορών όχι
µόνο δεν δηµιούργησε καλύτερες συνθήκες, όπως ισχυρίζονταν
οι θιασώτες της, αλλά τις επιδείνωσε. Είναι γνωστά τα προβλή-
µατα που αντιµετωπίζουν οι πλατιές λαϊκές µάζες µε το κόστος
των εισιτηρίων και είναι επίσης γνωστά τα προβλήµατα που βιώ-
νουν οι εργαζόµενοι στους κλάδους των µεταφορών, όπως στον
ΟΣΕ πρόσφατα.

Καταψηφίζουµε, λοιπόν, αυτήν τη Συµφωνία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Απ’ ό,τι βλέπω, δεν θα

ήθελε κάποιος άλλος να λάβει το λόγο.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση
Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µεταφορών».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση
Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µεταφορών» έγινε
δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο σύνολό του κατά πλειο-
ψηφία.

«Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µε-
ταφορών

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης µεταξύ της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας στον τοµέα των µε-
ταφορών, που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις 30 Ιουνίου 2008,
του οποίου το κείµενο σε πρωτότυπο στην ελληνική και γαλλική
γλώσσα έχει ως εξής:

1814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1815



1816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1817



1818 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1819



1820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1821



1822 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 10
αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης για την
Ανάπτυξη του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ και του
συναφούς σε αυτό Πρωτοκόλλου για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργα-
σία κατά µήκος του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ».

Κύριοι συνάδελφοι και αυτό το σχέδιο νόµου εισάγεται προς
συζήτηση µε τη διαδικασία του άρθρου 128 του Κανονισµού της
Βουλής. ∆ηλαδή, µπορούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρ-
ρηση επί της κυρώσεως αυτής της Σύµβασης.

Απ’ ό,τι βλέπω, στη ∆ιαρκή Επιτροπή επιφυλάξεις εκφράζει το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

Συνεπώς κύριε Σκοπελίτη, θα θέλατε να λάβετε το λόγο;
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε συνά-

δελφε, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δηλώσαµε την

αντίρρησή µας στο συγκεκριµένο Μνηµόνιο γιατί για µας αυτό
είναι ενταγµένο στα δυτικοευρωπαϊκά δίκτυα που έχουν σαν
στόχο την ενοποίηση των υποδοµών στην ευρωπαϊκή αγορά, µία
ενοποίηση για την οποία κανένας δεν θα είχε αντίρρηση αν εξυ-
πηρετούσε συµφέροντα που έχουν σχέση µε τις λαϊκές ανάγκες
και τις λαϊκές µάζες.

Όµως, το συγκεκριµένο Μνηµόνιο κάθε άλλο παρά κινείται
προς αυτήν την κατεύθυνση. Προτεραιότητά του είναι η ικανο-
ποίηση των απαιτήσεων του ιδιωτικού κεφαλαίου για την ελεύ-
θερη διακίνηση των εµπορευµάτων. Κινείται, δηλαδή, στ πλαίσι
της Συνθήκης που ανέφερα προηγούµενα, της Συνθήκης του Μά-
αστριχτ και της απελευθέρωσης των αγορών.

Αυτό γίνεται καθαρό µε τα όσα περιλαµβάνονται στα άρθρα
και ιδιαίτερα στο άρθρο 7. Ο ιδιωτικός τοµέας, όπως αναφέρεται
σ’ αυτό το άρθρο, όχι µόνο συµµετέχει στην ανάπτυξη του Πα-
νευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών, αλλά έχει και το επάνω
χέρι, δηλαδή τον πρώτο λόγο, αφού για ό,τι θα γίνεται –για πα-
ράδειγµα, στις µελέτες για την αξιολόγηση των αναγκών και για
το συνολικό σχεδιασµό ανάπτυξης των διαδροµών- θα λαµβάνο-

νται υπ’ όψιν όχι απλά η γνώµη, αλλά και οι θέσεις και οι απαιτή-
σεις του ιδιωτικού τοµέα.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς δεν µπορούµε να συµφωνήσουµε και να
δώσουµε θετική ψήφο σ’ αυτό το Μνηµόνιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Σκοπελίτη.

Κύριοι συνάδελφοι, προφανώς δεν θέλει κάποιος να λάβει το
λόγο.

Εποµένως, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου
Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης
για την Ανάπτυξη του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ
και του συναφούς σε αυτό Πρωτοκόλλου για τη ∆ιασυνοριακή
Συνεργασία κατά µήκος του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση Μνη-
µονίου Κατανόησης για την Ανάπτυξη του Πανευρωπαϊκού ∆ια-
δρόµου Μεταφορών Χ και του συναφούς σε αυτό Πρωτοκόλλου
για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργασία κατά µήκος του Πανευρωπαϊ-
κού ∆ιαδρόµου Χ» έγινε δεκτό κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και στο
σύνολό του κατά πλειοψηφία.

«Κύρωση Μνηµονίου Κατανόησης για την Ανάπτυξη του Πα-
νευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ και του συναφούς σε
αυτό Πρωτοκόλλου για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργασία κατά
µήκος του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ

Άρθρο πρώτο

Κυρώνονται και έχουν την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1
του Συντάγµατος, το Μνηµόνιο Κατανόησης για την Ανάπτυξη
του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Μεταφορών Χ και το συναφές
σε αυτό Πρωτόκολλο για τη ∆ιασυνοριακή Συνεργασία κατά
µήκος του Πανευρωπαϊκού ∆ιαδρόµου Χ, που υπογράφηκαν στη
Θεσσαλονίκη, στις 15 Μαρτίου 2001 και στην Κέρκυρα, στις 16
Ιουνίου 2006, αντίστοιχα, το κείµενο των οποίων σε πρωτότυπο
στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει ως
εξής:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1823



1824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1825



1826 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1827



1828 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1829



1830 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1831



1832 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1833



1834 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1835



1836 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1837



1838 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1839



1840 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1841



1842 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1843



1844 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1845



1846 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1847



1848 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1849



1850 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1851



1852 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1853



1854 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1855



1856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1857



1858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1859



1860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1861



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και του Μνηµονίου Κατανόησης µε
το συναφές σε αυτό Πρωτόκολλο που κυρώνονται από της υπο-
γραφής των.”

Του ιδίου Υπουργείου.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Με-
ταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και της Κυβέρνησης της Συριακής Αραβικής ∆ηµοκρατίας».

Στη ∆ιαρκή Επιτροπή είχε εκφράσει την επιφύλαξή του το Κοµ-
µουνιστικό Κόµµα Ελλάδος.

Το λόγο έχει ο κ. Σκοπελίτης.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αυτή η Συµφωνία

εντάσσεται στο πλαίσιο της πολιτικής των «ανοιχτών ουρανών»,
µια πολιτική µε την οποία διαφωνεί το Κοµµουνιστικό Κόµµα της
Ελλάδος.

Όµως, στη συνεδρίαση της αρµόδιας Επιτροπής εκφράσαµε
έναν προβληµατισµό στην εξής βάση: Αυτή η Συµφωνία γίνεται
µε µία χώρα την οποία οι ιµπεριαλιστές την έχουν χαρακτηρίσει
σαν χώρα παρία ή και «µονοκάρτ».

Με την έννοια, αυτή δεν θα ψηφίσουµε «ΚΑΤΑ» -παρά το γε-
γονός ότι εντάσσεται στο πλαίσιο της πολιτικής των «ανοιχτών
ουρανών»- αλλά θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σκοπελίτη.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή αυτή η Συµφωνία;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Συνεπώς η Συµφωνία

του Υπουργείου Μεταφορών και Επικοινωνιών: «Κύρωση της
Συµφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Συριακής
Αραβικής ∆ηµοκρατίας» έγινε δεκτή κατ’ αρχήν, κατ’ άρθρον και
στο σύνολό της κατά πλειοψηφία και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της Συριακής Αραβικής ∆ηµοκρατίας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία Αεροπορικών Μεταφορών µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Συριακής Αραβικής ∆ηµοκρατίας, που υπογράφηκε στη ∆α-
µασκό στις 22 Ιουνίου 2008, το κείµενο της οποίας στην ελλη-
νική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:

1862 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1863



1864 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1865



1866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1867



1868 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1869



1870 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1871



1872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1873



1874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1875



1876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1877



1878 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1879



1880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1881



1882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1883



1884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1885



1886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1887



1888 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1889



1890 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1891



1892 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1893



1894 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1895



1896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1897



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται, από την πλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 20
αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Τµήµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρία-
σης ως προς την ψήφιση στο σύνολο των παραπάνω νοµοσχε-
δίων.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το Τµήµα παρέσχε τη

ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Επανερχόµαστε στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας

και Οικονοµικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου: «Αναµόρφωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών

και επαγγελµατικών σκαφών αναψυχής και επιβολή ειδικού
φόρου και έκτακτης εισφοράς, ρύθµιση φορολογικών θεµάτων,
θεµάτων του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και λοιπές δια-
τάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της
στις 23 Ιουλίου 2009 τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε τρεις συ-
νεδριάσεις.

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το νοµοσχέδιο επί της
αρχής.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε το λόγο;
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε, γιατί θέλουµε να καταθέσουµε
νοµοτεχνικές προσθήκες-βελτιώσεις στο συγκεκριµένο σχέδιο
νόµου στα άρθρα 1, 2, 3, 4 ,5 ,6, 7, 9, 12, 13, 14 και 15.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αντώνιος Μπέζας καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερ-
θείσες νοµοτεχνικές προσθήκες-βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως
εξής:

1898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1899



1900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1901



1902 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1903



1904 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να διανεµηθούν στους
συναδέλφους και να κατατεθούν στα Πρακτικά.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Χαλβατζής ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο το Βουλευτή κ. Καραθανασόπουλο.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ροντούλης ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
τον κ. Γεωργίου, ενώ ειδικός αγορητής θα είναι ο ίδιος, ο κ. Ρο-
ντούλης.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Καλλιώρας.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, νοµοθετούµε σήµερα ένα σηµαντικό

σχέδιο νόµου µέσα στη διεθνή κρίση η οποία είναι και πρωτό-
γνωρη, αλλά όπως βλέπετε και όπως ζούµε όλοι µας, συνεχίζε-
ται κιόλας. Βέβαια, η Αξιωµατική Αντιπολίτευση εδώ και ένα
χρόνο περίπου έλεγε ότι δεν υπάρχει καµµία κρίση και ότι κρίση
υπάρχει ως άλλοθι για την Κυβέρνηση, γιατί η Κυβέρνηση απέ-
τυχε. Αυτό µας έλεγε µέχρι πριν από εννέα µήνες περίπου.

Στη συνέχεια άλλαξε το τροπάριό της και είπε «ναι, υπάρχει
κρίση, αλλά αυτή η κρίση είναι ελληνικής προέλευσης». ∆ηλαδή,
ουσιαστικά είναι σαν να µας λέει σε µία πτυχή των ζητηµάτων
αυτών και της λογικής ότι φταίει η Κυβέρνηση που δεν έρχονται
οι Γάλλοι ή οι Άγγλοι τουρίστες ή ότι φταίει η Κυβέρνηση, γιατί
δεν έχουµε το διεθνή εµπορικό στόλο της χώρας να ταξιδεύει
ανά την υφήλιο µε τα γνωστά αποτελέσµατα στο ισοζύγιο πλη-
ρωµών και στα έσοδα του κράτους.

Φίλες και φίλοι, αγαπητοί συνάδελφοι, ποιος τα λέει αυτά, που
δεν αναγνωρίζει την κρίση, που δεν έδωσε µέχρι τώρα στίγµα για
το θέµα της κρίσης και πώς αυτή θα αντιµετωπιστεί και που οι
πολίτες που µας ακούνε είµαι σίγουρος πως αν αυτήν τη στιγµή
αναρωτηθούν ποιες είναι οι προτάσεις του ΠΑΣΟΚ είµαι σίγου-
ρος ότι δεν έχουν απάντηση. Μας κατηγορούν, λοιπόν, αυτοί οι
οποίοι το 2004 είχαν αφήσει τη χώρα µας µε τα κρυφά χρέη και
µόνο ως LEΗMAN BROTHERS. Ήµασταν δηλαδή µια ENRON.
Από εκεί και πέρα αυτοί οι ίδιοι γίνονται τιµητές.

Μέσα, λοιπόν, σε αυτό το πλαίσιο σήµερα η Κυβέρνηση έρχε-
ται να νοµοθετήσει να προχωρήσει λίγο πιο πέρα. ∆υστυχώς,
όµως, και πάλι το ΠΑΣΟΚ έχει πρόβληµα µε την εκλογή του Προ-
έδρου της ∆ηµοκρατίας και αυτό το θέµα δεν παύει να είναι στα
στόµατα όλων. Μάλιστα συνάδελφοί µου φθάνουν να το ταυτί-
ζουν, απ’ ό,τι βλέπω, µε το εθνικό συµφέρον και να το θέτουν και
πάνω από το Σύνταγµα. Κόντρα στον κ. Κασσιµάτη και στον κ.
Τσάτσο, κόντρα στη σιωπή του κ. Βενιζέλου έρχονται και λένε
πράγµατα, τα οποία δεν έχουν σχέση µε την πραγµατικότητα και

θα πω σε λίγο τι εννοώ.
Βέβαια, ενδιαµέσως φροντίζουν τη στιγµή που µας λένε ότι

«εκτροχιάζεται» για παράδειγµα ο Προϋπολογισµός να καταθέ-
τουν κάποιες προτάσεις νόµων –συζητήθηκε η µία- για ενίσχυση
των µη εχόντων. Ενώ δηλαδή µας κατηγορούν ότι το κράτος δεν
έχει λεφτά, προσθέτουν και άλλα έξοδα στον Προϋπολογισµό,
χωρίς να µας λένε από πού θα προέλθουν αυτά ή η άλλη πρό-
ταση για τα χρεωµένα νοικοκυριά «πατώντας» το µάτι –δεν ξέρω
αν είναι το δεξί ή το αριστερό- και λέγοντας δηλαδή ότι άµα θα
έρθουµε εµείς –µην στενοχωριέστε- θα γίνει η Ελλάδα πηγή ευ-
δαιµονίας. Μη στενοχωριέστε! Σύντοµα θα αναλάβουµε εµείς.

Βεβαίως, έχουν την αµηχανία –το βλέπω και στα παράθυρα
της τηλεόρασης- γιατί καθυστερούν, όπως για το θέµα της γρί-
πης που θα συζητηθεί αύριο. Περίµεναν ογδόντα µία µέρες µετά
την πρωτοβουλία του Πρωθυπουργού να έρθουν να µας πουν το
ίδιο πράγµα ή εννέα µήνες πίσω από τη διεθνή κρίση, για να έρ-
θουν να µας κάνουν προτάσεις. Σας έδωσα δύο παραδείγµατα
πριν.

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, καλά κάνετε και λέτε ό,τι θέλετε,
αυτό που πρέπει. ∆εν σας κρίνω γι’ αυτό. Σας κρίνουν οι πολί-
τες. Αναλαµβάνετε και την ευθύνη για όσα λέτε. Και θέλω να
σταθώ λίγο σε αυτό. Κρατάω και το βιβλίο µε τις απόψεις για την
Αναθεώρηση του Συντάγµατος από το Τµήµα Εκδόσεων της Βου-
λής των Ελλήνων, το Σεπτέµβριο του 2006. Θέλω να σας δια-
βάσω τι λέγατε τότε. Είναι επίσηµο έγγραφο. Θα σας το δώσω
στη συνέχεια. Για τον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας στο άρθρο 32
µας λέγατε για αποσύνδεση της διαδικασίας εκλογής του Προέ-
δρου της ∆ηµοκρατίας από την απειλή διάλυσης της Βουλής.
Τρεις χαρακτηριστικές υποπροτάσεις:

Το ΠΑ.ΣΟ.Κ. –λέει- επαναφέρει τη θέση που υποστήριξε και
κατά την Αναθεώρηση του Συντάγµατος το 2001, δηλαδή και το
2001 και το 2006 λέγατε το ίδιο πράγµα. Επίσης, µιλούσατε για
ανάγκη διαµόρφωσης ευρύτατων συναινέσεων γύρω από ένα
θεσµό που συµβολίζει την ενότητα. Αυτό είναι το ΠΑΣΟΚ: Ενό-
τητα.

Και ένα τρίτο σηµείο. Ο στόχος να αποκλείσουµε τη διάλυση
της Βουλής.

ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ: Τι σχέση έχει αυτό µε την οικονοµία;
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Έχει σχέση, αγαπητοί συνάδελφοι. Βε-

βαίως και έχει σχέση. Γιατί µέσα στη διεθνή κρίση που συζητούµε
τα νοµοσχέδια εσείς έρχεστε κόντρα σε όλα αυτά και βάζετε ζη-
τήµατα τα οποία στέλνουν τη χώρα σε πιο δύσκολη θέση.

Θέλω, λοιπόν, αγαπητοί συνάδελφοι,..
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ο λαός λέει «απορία ψάλτου βηξ».

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1905



ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Μα, εσείς θα απολογηθείτε στον ελληνικό
λαό γι’ αυτό που λέτε. Εγώ δεν ξέρω αν σας στενοχωρεί. Εσείς
τα γράφατε αυτά. Εσείς – εκατόν δεκατέσσερις Βουλευτές- υπο-
γράψατε. ∆εν θέλετε να θυµηθείτε τι λέγατε;

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Χάσατε πέντε λεπτά από τον πολύτιµο
χρόνο σας/

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Βεβαίως! ∆ικός µου είναι ο χρόνος!
Από εκεί και πέρα, αγαπητοί συνάδελφοι, στο σχέδιο νόµου

που συζητούµε σήµερα για τα ιδιωτικά και επαγγελµατικά σκάφη
αναψυχής, για τα φορολογικά θέµατα, για θέµατα του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους και άλλες διατάξεις υπάρχουν θέµατα
τα οποία θα τα δούµε στην κατ’ άρθρον συζήτηση. Εγώ, όµως, θα
σταθώ σε ορισµένες –αν θέλετε- επικεφαλίδες των θεµάτων
αυτών.

Σε ό,τι αφορά τα πρώτα άρθρα που αναφέρονται στα σκάφη
αναψυχής, η Νέα ∆ηµοκρατία είδε ότι υπάρχουν στρεβλώσεις.
Ανακοίνωσε αυτά τα πρώτα µέτρα. Έρχονται και δεύτερα µέτρα,
τα οποία στην ουσία θα είναι κίνητρα, για να ενισχυθεί αυτός ο
κλάδος και, βεβαίως, το άρθρο 1 -αν στη συνέχεια εξετάσω το
πνεύµα του άρθρου 1- το οποίο είναι σηµαντικότατο, λέει ότι δη-
µιουργούµε έναν ειδικό εταιρικό τύπο, όπου θα µπορέσουµε να
«δέσουµε» τα ελληνικά πλοία, δηλαδή να έχουµε ένα ελληνικό
νηολόγιο.

Μέχρι σήµερα γνωρίζουµε ότι υπάρχει ένας «χυλός» από πλευ-
ράς της κατάστασης, µετά από ελέγχους που έχει κάνει το
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών, στον χώρο αυτό των
σκαφών αναψυχής.

Ιδρύεται, λοιπόν, µια ειδική µορφή νοµικού προσώπου, που
είναι µη κερδοσκοπικός σε χαρακτήρα και έχει αποκλειστικό
σκοπό και στόχο να αποκτήσουν τα σκάφη ταυτότητα.

Και η αλήθεια είναι ότι µέσα απ’ αυτή την ταυτότητα θα έχουµε
τη δυνατότητα να δοθούν κίνητρα και τα δικαιώµατα που θα
έχουν αυτά τα σκάφη θα µπορέσουν να βρουν απάντηση στο
φόντο που λέγεται νοµιµότητα από τη µία πλευρά αλλά και στο
ποιοι είναι οι πραγµατικοί επαγγελµατίες από την άλλη.

Βέβαια υπάρχει και η περίπτωση µε τον ετήσιο ειδικό φόρο και
για τα δύο σκάφη αναψυχής ιδιωτικά και επαγγελµατικά. ∆εν
µπαίνω σε λεπτοµέρειες. Η αλήθεια είναι και έχει δύο σκέλη ότι
από τη µία πλευρά όλα αυτά τα σκάφη, µας είπε ο κλάδος όταν
ήρθε στην επιτροπή ότι είναι τρεισήµισι χιλιάδες περίπου και ότι
ο αριθµός αυτός δεν είναι αυξανόµενος. Εδώ πρέπει να πούµε
ότι οι κοινωνικές ανάγκες είτε αυτές είναι για λιµενικές υποδοµές
είτε για άλλες υποστηρικτικές δοµές όπως είναι τα λιµεναρχεία,
ή αν χρειαστεί µία οµάδα διάσωσης να κάνει την ανάλογη προ-
σφορά, ή το προσωπικό των λιµένων, υπάρχει γι’ αυτά ανάγκη,
δηλαδή η ανάγκη της ανταποδοτικότητας. Αυτό είναι το ένα σκέ-
λος.

Μέσα απ’ αυτό το σχέδιο νόµου, τα επαγγελµατικά πλοία ανα-
ψυχής θα βρουν τις ενισχύσεις και τα κίνητρα στο µέλλον, αλλά
και την έννοια της στήριξης στον κλάδο µέσα από τις δυνατό-
τητες που έχει το κράτος για να µπορέσει να σταθεί στο ύψος
των περιστάσεων αφού η κατάσταση πάει προς την αύξηση
αυτών των σκαφών και κατά συνέπεια των αναγκών γενικότερα
του κλάδου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προβλέπεται και µία εφάπαξ ει-
σφορά για όλα αυτά τα σκάφη αναψυχής. Στα άρθρα θα πούµε
τις λεπτοµέρειες. Εδώ πάνω από δέκα µέτρα ή πάνω από δεκα-
πέντε µέτρα αν είναι αντίστοιχα µηχανοκίνητα ή ιστιοφόρα θα
έχουµε αυτόν τον έκτακτο φόρο ο οποίος θα είναι άπαξ. Αυτό
είναι µέσα στη λογική της διεθνούς κρίσης. Όπως είχαµε την επι-
βολή έκτακτης εισφοράς στα εισοδήµατα πάνω από 60.000
ευρώ. Αποφάσισε η Κυβέρνηση και σ’ αυτόν τον κλάδο, κυρίως
στους ιδιώτες, να βοηθήσουν ούτως ώστε η χώρα να βγει απ’
αυτή την κρίση µε έναν δικαιότερο τρόπο. Εγώ θέλω να σταθώ σ’
αυτή τη φράση. Πιστεύουµε ακράδαντα ότι οι κοινωνικές οµά-
δες που έχουν περισσότερες δυνατότητες οικονοµικής συνει-
σφοράς είναι κοινωνικά αποδεκτό και δικαιότερο ούτως ώστε σ’
αυτή τη διεθνή κρίση να µπορέσουµε να ανταποκριθούµε ως
χώρα σε όλες τις υποχρεώσεις που έχουµε.

Το νοµοσχέδιο µπαίνει και σε µία σειρά από άλλα ζητήµατα
όπως στη σύσταση στα τελωνεία ενός ειδικού τµήµατος ελέγχου

που θα είναι µέσα στη Γενική ∆ιεύθυνση των Τελωνείων. Εδώ η
αλήθεια είναι ότι λόγω της παγκοσµιοποίησης, αφού µόνο στο
Χρηµατιστήριο καθηµερινά ανταλλάσσονται πάνω από
1.000.000.000.000 ευρώ, υπάρχει ανάγκη να βοηθήσουµε τα
κράτη και υπάρχει η σχετική οδηγία 1889/2005 της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, να πάµε σε παραλληλισµό της Οµάδας ∆ιεθνούς Χρη-
µατοοικονοµικής ∆ράσης η οποία ουσιαστικά επιβάλλει και στη
χώρα µας για θέµατα διαφάνειας να έχουµε τη σύσταση αυτού
του τµήµατος για την περίπτωση που ποσά πάνω από 10.000
ευρώ πηγαίνουν από το ένα κράτος στο άλλο.

Ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα είναι αυτό της έκπτωσης των
αµοιβών ιατρών και δικηγόρων από το εισόδηµα. Παρ’ ό,τι τιµάµε
αυτά τα δύο επαγγέλµατα υπάρχει πρόβληµα µε την φοροδια-
φυγή. ∆εν µπορούµε να δεχθούµε το 52% των εσόδων από άµε-
σους φόρους να το πληρώνουν οι µισθωτοί και οι συνταξιούχοι,
το 13% οι επιχειρήσεις και το υπόλοιπο 35% να το δίνουν οι ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες. Εδώ για θέµατα δικαιοσύνης ας δούµε δια-
σταλτικά αυτό το κοµµάτι µε την έννοια ότι οι πελάτες θα
κρατούν την απόδειξη του γιατρού ή του δικηγόρου και το ποσό
θα αναγνωρίζεται στις δαπάνες που υποβάλλουν τελικά ως φο-
ρολογούµενοι.

Επίσης, αλλάζουµε κάποια θέµατα στον Τελωνειακό Κώδικα.
∆ίνουµε µία παράταση παραγραφής για ζητήµατα που έχουν
σχέση µε τις χρονιές 2000 ως 2003 διότι είχαµε πολλές υποθέ-
σεις µε επιτηδευµατίες. Βάζουµε µία παράταση µέχρι 31.12.2009.

Το νοµοσχέδιο θίγει µια σειρά από ζητήµατα που αφορούν το
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Είχαµε τη χαρά και την τιµή να
ακούσουµε εδώ τους φορείς και ειδικότερα αυτούς που υπηρε-
τούν το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.

Γίνεται µια διοικητική τακτοποίηση, αν θέλετε, µέσα στο Νο-
µικό Συµβούλιο του Κράτους ώστε να ρέει πιο εύκολα η εργασία
όλων και αφορά τις αποσπάσεις κατευθείαν από τον Υπουργό
χωρίς Υπηρεσιακά Συµβούλια. Θα υπάρχουν σχηµατισµοί περιτ-
τού και άρτιου αριθµού για την επετηρίδα για να µπορούν πιο εύ-
κολα να συνεδριάζουν οι επιτροπές σε ηµιολοµέλειες, αν θέλετε,
µε τον πρόεδρο και τους αντιπροέδρους µαζί.

Το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι -και για το οποίο ακούσαµε στην
επιτροπή- το δικαίωµα που δίνει το σχέδιο νόµου σε εξαιρετικές
και σε τελείως εξαιρετικές περιπτώσεις να µπορεί να δοθεί σε
εξωτερικούς συνεργάτες η δυνατότητα να κάνουν εισηγήσεις και
µε την υπογραφή των µελών του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους, για παράδειγµα, να µπορούν να ανταποκριθούν σε εκείνες
τις περιπτώσεις που είναι δύσκολο να ανταποκριθούν οι ίδιοι που
εργάζονται µέσα στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Για να
φτιάξει κάποιος ένα δοµηµένο οµόλογο, παραδείγµατος χάριν,
πρέπει να έχει ουσιαστικά διδακτορικό. Χρειάζεται αυτή η εξει-
δίκευση γιατί δεν µπορεί να ανταποκριθεί καµµία υπηρεσία. Και
σε εξαιρετικές περιπτώσεις χρειάζεται η βοήθεια αυτών. Για να
γίνουν αυτοί οι έλεγχοι και να υποβοηθηθεί το έργο του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους, έρχεται η Κυβέρνηση και δίνει αυτή
τη δυνατότητα.

Σε ό,τι αφορά το δηµόσιο τοµέα και µέσα στον ΟΑΕ∆ περι-
λαµβάνεται πλέον µε το νόµο και στην περίπτωση «εργοδότες»
και το δηµόσιο ούτως ώστε ορισµένα από τα προγράµµατα
«STAGE» να µπορούν και οι υπηρεσίες του κράτους να έχουν τη
βοήθεια σε συγκεκριµένους τοµείς αλλά και οι εργαζόµενοι να
έχουν κάποιο βαθµό εµπειρίας.

Κύριε Πρόεδρε, η αλήθεια είναι ότι η χώρα µας µέσα σ’ αυτή
τη διεθνή κρίση και η Κυβέρνηση ειδικότερα, κάνει το αυτονόητο,
να µειώσει το βαθµό αυτής της αρνητικές πίεσης που έχουµε.
∆υστυχώς, όµως, κι αυτό είναι το µη παρήγορο κατά την άποψή
µου, φέρνει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση κάποιες προτάσεις, οι
οποίες σχετίζονται µε ένα τεράστιο ποσό στη µία περίπτωση και
µε ένα λιγότερο τεράστιο ποσό στην άλλη περίπτωση, στα δύο
παραδείγµατα που προανέφερα. Ουσιαστικά µας κατηγορεί από
τη µία ότι ο προϋπολογισµός της χώρας είναι εκτός συνόρων,
έχει πέσει έξω ουσιαστικά στη λαϊκή γλώσσα και από την άλλη
µεριά έρχονται να µας κατακρίνουν και να µας καταγγείλουν ότι
δεν δίνουµε στους πολίτες, ενώ οι ίδιοι κάνουν το αντίθετο.

∆υστυχώς και στο θέµα του Προέδρου της ∆ηµοκρατίας, στο
οποίο εξελίσσεται ο διάλογος αυτός, υπάρχει µια έλλειψη ενό-
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τητας, δεν υπάρχει συναινετικό πνεύµα. Και επαναλαµβάνω,
διπλά δυστυχώς για την πατρίδα µας που ενώ τώρα χρειαζόµα-
στε µια σύµπνοια όπως κάνουν όλες οι χώρες, να προχωρήσουµε
µπροστά και να δώσουµε λύσεις για τους πολίτες, εντούτοις στη
χώρα µας η Αξιωµατική Αντιπολίτευση περί άλλων τυρβάζει και
αυτό που την ενδιαφέρει είναι η νοσταλγία που έχει να ξαναρθεί
στην εξουσία και να κάνει αυτά που έκανε στο παρελθόν. Γιατί
µην ξεχνάτε, πλην του κ. Παπακωνσταντίνου και του κ. Ραγκούση,
όλοι οι άλλοι συνάδελφοί µου είναι οι ίδιοι. Τα ίδια πράγµατα λένε
και τα ίδια πράγµατα θα κάνουν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Μακρυπίδης.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προηγουµένως γίναµε µάρτυ-

ρες µιας, κατά τη γνώµη µας, απαράδεκτης αντικοινοβουλευτι-
κής τακτικής από τη µεριά της Κυβέρνησης.

Παραλίγο να µας καταθέσει στα Πρακτικά, µε το πρόσχηµα ότι
είναι νοµοτεχνικές προσθήκες και βελτιώσεις, ένα άλλο νοµο-
σχέδιο. Αυτή η συγκεκριµένη κίνηση αν µη τι άλλο δείχνει προ-
χειρότητα από τη µεριά της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας
όσον αφορά τον τρόπο, το σχεδιασµό και τη νοµοθέτηση που
κάνει για σοβαρά ζητήµατα που αφορούν το σύνολο της ελληνι-
κής κοινωνίας, όπως είναι τα φορολογικά θέµατα.

Κύριε Υπουργέ -επειδή δεν έχουµε το χρόνο- θα δούµε αν
όντως οι αλλαγές αυτές είναι µόνο νοµοτεχνικού χαρακτήρα ή
αν έχουν ουσιαστικές αλλαγές επί του νοµοσχεδίου ή και προ-
σθήκες. ∆ιότι βάσει του Κανονισµού της Βουλής αν υπάρχουν
προσθήκες χωρίς τη σύµφωνη γνώµη του συνόλου της Βουλής,
δεν µπορούν να ψηφιστούν. Κρατάµε µία επιφύλαξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως άλλωστε µας έχει συνη-
θίσει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, έχουµε σήµερα στο
Τµήµα της Βουλής ένα πολυνοµοσχέδιο. Έχει πολλές και σοβα-
ρές φορολογικές ρυθµίσεις, αλλά περιλαµβάνει και µία σειρά
από άλλα θέµατα που αφορούν το σύνολο της κοινωνικής και πο-
λιτικής δραστηριότητας της χώρας µας. Έχουµε ένα νοµοσχέ-
διο που έχει αρχή. Σίγουρα δεν έχει τέλος. Έχει αρχή, γιατί είναι
η πάγια αρχή της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας που έχει βάλει
συγκεκριµένους στόχους. Πέντε χρόνια τώρα στοχεύει στους ερ-
γαζόµενους. Επίθεση µε µια σειρά από νοµοθετήµατα, φοροεπι-
δροµή στα λαϊκά εισοδήµατα, «φοροκαταιγίδες» στα αδύνατα
οικονοµικά και κοινωνικά στρώµατα και από την άλλη διευκο-
λύνσεις, εξυπηρετήσεις και φοροαπαλλαγές για το µεγάλο κε-
φάλαιο και τους ηµέτερους.

Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, φορολογείτε, φορολογείτε, φο-
ρολογείτε! Φορολογείτε ό,τι είναι και µένει ακίνητο. Φορολογείτε
ό,τι κινείται. Φορολογείτε ό,τι αιωρείται. Φορολογείται ό,τι πλέει.
Έχετε φορολογήσει τα πάντα. Είστε, επιτέλους, η Κυβέρνηση
των φόρων! Και τα παπαγαλάκια πριν από δύο µήνες ήλθαν να
επιβεβαιώσουν του λόγου το αληθές, ότι πλέον είστε η Κυβέρ-
νηση των φόρων ενάντια στα λαϊκά εισοδήµατα. Και αυτό δεν
είναι αντιπολιτευτική στάση και έξαρση, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Με το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έρχεστε και φορολογείτε επί
δικαίων και αδίκων. Και αποµένει µόνο η τελευταία σας επίθεση,
η «φοροκαταιγίδα» του Φθινοπώρου, για να ολοκληρώσετε το κα-
ταστροφικό σας έργο και για το λαό και τη χώρα.

Με το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο έρχεστε µέσα από συγκεκρι-
µένες διατάξεις να καλύψετε τρέχουσες ανάγκες του προϋπο-
λογισµού καθαρά φοροεισπρακτικά. Η συγκεκριµένη διάταξη
αναφέρεται σε επαγγελµατίες κατόχους σκαφών αναψυχής. Θα
επιστρέψετε το 50% του φόρου µετά από ένα χρόνο. Άρα, κά-
ποια άλλη κυβέρνηση θα έρθει να επιστρέψει το φόρο που ει-
σπράττετε σήµερα κάτω από τις δηµοσιονοµικές ανάγκες στις
οποίες έχετε οδηγήσει τον προϋπολογισµό.

Μέσα από το νοµοσχέδιο απαξιώνετε και υποβαθµίζετε µε
τρόπο απροκάλυπτο και αδικαιολόγητο, κατά τη γνώµη µας, το
θεσµό του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους. Μέσα από το συ-
γκεκριµένο νοµοσχέδιο εξαπολύετε για µία ακόµη φορά επίθεση
εναντίον των εργασιακών και ασφαλιστικών δικαιωµάτων των ερ-

γαζοµένων µε αντιδεοντολογικό και αντικοινοβουλευτικό τρόπο.
Με την ευθεία παρέµβαση στα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλ-
µατα, δικαιώµατα και κατακτήσεις δεκαετιών που οι εργαζόµε-
νοι διεκδίκησαν και κέρδισαν, ερχόσαστε σήµερα κατακαλόκαιρο
µε µία τροπολογία να υφαρπάξετε δέσµευση ή έκδοση υπουργι-
κής απόφασης και όχι νόµο, προκειµένου να αντιµετωπίσετε ένα
σοβαρότατο ζήτηµα που αφορά τους εργαζόµενους και µάλιστα
τους σκληρά εργαζόµενους, όσους δουλεύουν κάτω από σκλη-
ρές και αντίξοες συνθήκες.

Μέσα από το νοµοσχέδιο, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, προ-
χωράτε σε χαριστικές ρυθµίσεις σε «ηµέτερους» και µάλιστα µε
προκλητικό τρόπο, µε διατάξεις που υποβαθµίζουν το ρόλο του
Κοινοβουλίου, όπως είναι η πρόταση για την περαίωση των
υποθέσεων µε την παράταση που δίνετε και µε τις υπερεξουσίες
που παίρνει µέσα από τη συγκεκριµένη διάταξη του άρθρου 14
ο Υπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών, προκειµένου ενδεχο-
µένως να καλύψει προεκλογικές του ανάγκες στη Β’ Αθηνών, χα-
ρίζοντας σε δήθεν πολιτιστικούς φορείς επιχορηγήσεις χωρίς
όρια, χωρίς κριτήρια, χωρίς αρχές. Ίσως να του το επιβάλλουν,
επαναλαµβάνω, οι προεκλογικές του ανάγκες στη Β’ Αθηνών.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Τέθηκαν όρια.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Το είδα, κύριε Υπουργέ, και χαίρο-
µαι, γιατί έστω εν µέρει ακούσατε τις σωστές παρατηρήσεις που
σας κάναµε και από την επιτροπή. Το είδα, αλλά θα τα πούµε στα
επιµέρους άρθρα, γιατί είναι η τρίτη διόρθωση που κάνατε. Η
πρώτη ήταν χωρίς να υπάρχει περιορισµός ποσού και από την
άλλη βάλατε τη διάταξη από οποιοδήποτε κωδικό. Είχατε κάνει
την τροποποίηση στην επιτροπή. Αναφερόσασταν σε συγκεκρι-
µένο κωδικό. Έρχεστε τώρα και βάζετε έστω και ένα πλαφόν.
Αυτό, όµως, σε καµµία των περιπτώσεων δεν αναιρεί το ρου-
σφετολογικό χαρακτήρα της συγκεκριµένης διάταξης.

Χωρίς τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι το νοµοσχέ-
διο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι αυτή η πολιτική
δεν έχει τέλος και θα επαναληφθεί. Όσο θα έχει την ευθύνη και
τη διακυβέρνηση η Νέα ∆ηµοκρατία, θα επαναλαµβάνει την ίδια
πολιτική, µε τις ίδιες παρενέργειες για τους εργαζόµενους, γιατί,
κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, κύριοι της Κυβέρνησης του κ. Κα-
ραµανλή, συναγωνίζεστε, εάν όχι έχετε ξεπεράσει στον κατή-
φορο, την Κυβέρνηση Μητσοτάκη του ‘90-’93. Η κατάσταση,
όµως, δεν µπορεί και δεν πρέπει να πάει άλλο για το καλό της
χώρας και του λαού. ∆εν µπορεί να συνεχιστεί.

Έλεγα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι µέσα από το συγκε-
κριµένο νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας απει-
κονίζει τον εαυτό της. Η Κυβέρνηση των φόρων. Είναι, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, το τρίτο νοµοσχέδιο που έρχεται µετά το
Πάσχα, το δεύτερο νοµοσχέδιο που έρχεται στα Θερινά Τµήµατα
∆ιακοπών των Εργασιών της Βουλής. Περιλαµβάνει την ενδεκάτη
µετά τις Ευρωεκλογές διάταξη φορολογικής επιβάρυνσης στους
εργαζόµενους.

Μέσα από αυτήν την φορολογική σας πολιτική πέντε χρόνια
τώρα, κύριοι της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, εξυπηρε-
τήσατε και διευκολύνατε τους λίγους και ισχυρούς και επιβαρύ-
νατε τους πολλούς και αδύναµους. Αυτό θα ήταν αντιπολιτική
κορώνα εάν, δυστυχώς για εσάς, δεν είχε περιεχόµενο συγκε-
κριµένο.

Μειώσατε, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, κατά δέκα µονάδες
τη φορολογία σε διακόσιες µεγάλες ανώνυµες εταιρείες. Μειώ-
σατε κατά δέκα µονάδες τη φορολογία στις τράπεζες από το
2005. Μειώσατε…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Σε διακόσιες χιλιάδες.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Βλέπω κόπτεστε, κύριε Υπουργέ,
και µε διακόπτετε.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Να λέτε την αλήθεια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ µη δια-

κόπτετε.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Μειώσατε κατά δέκα µονάδες τη

φορολογία στις δεκαπέντε τράπεζες, ναι ή όχι; Μειώσατε κατά
δέκα µονάδες τη φορολογία στις επτά εταιρείες πετρελαίου, ναι
ή όχι; Έχουν την τελευταία τετραετία µέχρι το 2008 υπερκέρδη
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και οι τράπεζες και οι εταιρείες πετρελαίου; Και αφού είχαν υπερ-
κέρδη, ήρθατε εσείς µε την µείωση κατά δέκα µονάδες της φο-
ρολογίας και δηµιουργήσατε αυξηµένα υπερκέρδη, ούτως ώστε
να ανεβαίνουν στο Χρηµατιστήριο οι µετοχές τους σαν ασανσέρ.

∆εν ήταν αποτέλεσµα παραγωγικής δραστηριότητας. ∆εν ήταν
αποτέλεσµα επέκτασης της δραστηριότητας του τραπεζικού συ-
στήµατος στη χώρα µας, ούτε δηµιουργία θέσεων εργασίας.
Ήταν αποτέλεσµα της µείωσης της φορολογίας που εσείς κά-
νατε, σε µια περίοδο που µας λέγατε ότι σας αφήσαµε άδεια τα-
µεία.

Κυρίες και κύριοι, την ίδια περίοδο, ενώ µειώνατε κατά δέκα
µονάδες τη φορολογία στις ανώνυµες εταιρείες, αυξάνετε -κύριε
Υπουργέ, θέλω εδώ να µε διακόψετε- την έµµεση φορολογία, ναι
ή όχι; Αυξήσατε το 2005 το συντελεστή του ΦΠΑ από 8% σε 9%
και από 18% σε 19%, ναι ή όχι; Από την 1η Μαρτίου 2005, όταν
τον Οκτώβριο του 2004 µειώνατε τη φορολογία στις ανώνυµες
εταιρείες, επιβαρύνατε έντεκα εκατοµµύρια καταναλωτές.

Αυτή είναι η πολιτική σας. Και επειδή δεν περιορίζεται µόνο σε
αυτό -για να δώσουµε περιεχόµενο στην κριτική µας, κύριε
Υπουργέ- καταργήσατε το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας;
Καταργήσατε στην ουσία το φόρο των µεγαλοκληρονόµων; Πό-
σους αφορούσε ο Φόρος Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας, κύριοι
συνάδελφοι; Πενήντα χιλιάδες Έλληνες πολίτες και επιβάλλατε
την ίδια στιγµή το Ενιαίο Τέλος Ακίνητης Περιουσίας σε τρεισή-
µισι εκατοµµύρια Έλληνες, πολίτες µικροϊδιοκτήτες.

Απαλλάξατε τους κροίσους των ακινήτων και φορολογήσατε
τους µικροϊδιοκτήτες. Να γιατί είπαµε προηγουµένως ποια είναι
η πολιτική σας.

Θέλετε κι άλλα παραδείγµατα; Μειώσατε κατά δέκα µονάδες
τη φορολογία στα αναδιανεµόµενα κέρδη ναι ή όχι, κύριε
Υπουργέ; Σε ποιους; Σε µερικές εκατοντάδες µεγαλοµετόχους
και µεγαλοµερισµατούχους, που πάνε κατευθείαν στην κατανά-
λωση, όταν την ίδια στιγµή εξαγγέλλατε µέτρα εναντίον των µι-
κροµεσαίων µε την κατάργηση – δεν προχωρήσατε, αλλά το
εξαγγείλατε – του αφορολογήτου των 10.500 και οδηγήσατε τον
εµποράκο σε θάνατο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και µε το συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο επιβεβαιώνεται του λόγου το αληθές, που προηγουµένως
περιέγραψα, ότι φορολογείτε, προκειµένου να εξυπηρετήσετε
και τους ηµετέρους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο νοµοσχέδιο που συζητάµε,
υπάρχει η διάταξη του άρθρου 2, έκτακτη εισφορά στους επαγ-
γελµατίες σκαφών αναψυχής. Και προβλέπετε στην έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους έσοδα της τάξεως των
20.000.000 ευρώ. Όµως στο άρθρο 8, αν δεν κάνω λάθος, κα-
ταργείτε τη φορολόγηση σε µερικούς συνεργάτες της Υπουρ-
γού Εξωτερικών, της τάξεως των 16,7 εκατοµµυρίων. Άρα, από
τη µια στιγµή στο ίδιο νοµοσχέδιο επιβαρύνετε µια επαγγελµα-
τική τάξη, όταν εξυπηρετείτε κάποιους συνεργάτες της Υπουρ-
γού Εξωτερικών. Είναι ακριβό το «δώρο» που κάνετε, κύριοι της
Κυβέρνησης, στην Υπουργό Εξωτερικών, της τάξεως των 16,7
ακριβώς εκατοµµυρίων ευρώ.

Να γιατί σας κατηγορούµε πλέον ότι είστε η Κυβέρνηση των
φόρων, η Κυβέρνηση που εξυπηρετεί τους λίγους και ισχυρούς
και επιβαρύνει τους πολλούς και αδύναµους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην εισηγητική έκθεση ανα-
φέρεται ότι τα φορολογικά µέτρα στοχεύουν, λέει, στη φορο-
διαφυγή, στην περιστολή της φοροκλοπής και φοροαποφυγής.
Ουδέν αναληθέστερον. Με τις κατά καιρούς χαριστικές αποφά-
σεις, µε τη διάλυση του φοροελεγκτικού και φοροεισπρακτικού
µηχανισµού, στείλατε το µήνυµα στην αγορά: «όχι έλεγχος, ασυ-
δοσία». Και αυτά τα αποτελέσµατα πληρώνετε σήµερα κι εσείς
και η ελληνική οικονοµία.

Να σας πω ένα παράδειγµα, κύριε Υπουργέ, που δείχνει ότι
δεν έχετε την πρόθεση, δεν έχετε τη θέληση, δεν έχετε τη δύ-
ναµη να συγκρουστείτε µε τους φοροφυγάδες; Εξυπηρετείτε
τους φοροφυγάδες, όταν φραστικά επιτίθεστε εναντίον της φο-
ροδιαφυγής. Και αυτό γιατί οι φοροφυγάδες ψηφίζουν, η φορο-
διαφυγή δεν ψηφίζει.

Κύριε Υπουργέ, πόσο ήταν το ύψος της κατανάλωσης των νοι-
κοκυριών το 2003; Ήταν 120.000.000.000 ευρώ. Το 2008 ανήλθε

στα 160.000.000.000 ευρώ. Ο Φ.Π.Α. που εισπράξαµε το 2003
αναλογών στο ύψος της κατανάλωσης ήταν 10 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Και στα 160.000.000.000 ευρώ το 2008, ανήλθε στα 11,9,
δηλαδή 2.000.000.000 παραπάνω. Όταν η αύξηση ανήλθε στα
160 από τα 120, δηλαδή κατά 34,5%, η αύξηση του ΦΠΑ ήταν
µόλις 15%, που σηµαίνει ότι είχατε απώλεια 2,5 µε 3.000.000.000
από τον ΦΠΑ, άρα φοροκλοπή, κύριε Υπουργέ, από την πολιτική
σας, από αυτά που προηγουµένως σας περιέγραψα. Να γιατί
έχει περιέλθει σε αδιέξοδο η οικονοµία και γιατί έφτασε εκεί που
έφτασε η χώρα µας από την πολιτική σας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µπορούσα να αναφερθώ σε
µια σειρά άλλα θέµατα, αλλά βλέπω ότι ο χρόνος περνάει. Πολύ
επιγραµµατικά – κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα λίγο την ανοχή σας,
γιατί µίλησα και για την τροπολογία που κατέθεσε ο κύριος
Υπουργός – σχετικά µε το θέµα που έχει να κάνει µε την φορο-
λόγηση των επαγγελµατικών και ιδιωτικών σκαφών αναψυχής.
Επειδή η Κυβέρνηση µετά από έξι χρόνια βρέθηκε σε αδυναµία
να κάνει την απλή διάκριση µεταξύ ιδιοκτητών και επαγγελµα-
τιών, µπήκε σε µια διαδικασία φορολόγησης των πάντων και θα
δούµε. ∆ηλαδή, βλέποντας και κάνοντας. Και έρχεται και επι-
βάλλει δύο φόρους, και τον ειδικό φόρο και έκτακτη εισφορά, µε
την υπόσχεση που προηγουµένως περιέγραψα, ότι στους επαγ-
γελµατίες θα επιστρέψει εν ευθέτω χρόνω, δηλαδή µετά από ένα
χρόνο, βλέποντας και κάνοντας, όταν σήµερα θα λύσει µια σειρά
ζητήµατα τρέχουσας οικονοµικής δυσκολίας που έχει.

Σε σχέση, κύριε Υπουργέ, µε τη διάταξη για την έκπτωση δα-
πανών των γιατρών και των δικηγόρων, σας τα είπαµε και στην
επιτροπή. Μας είναι αδιανόητο το πώς ρυθµίζεται µέσα στο νο-
µοσχέδιο, για τους ιδιώτες γιατρούς να υπάρχει απεριόριστο το
ποσό έκπτωσης της δαπάνης, ενώ για τα ιδιωτικά νοσοκοµεία να
διατηρείται ο τρόπος που υπήρχε στο παρελθόν. ∆ηλαδή, πο-
σοστό επί του ποσού, κύριε Καλλιώρα, πλαφόν 20% και µέχρι
6.000. Ξέρετε γιατί; Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τρεισή-
µισι εκατοµµύρια φορολογούµενοι που έχουν το αφορολόγητο
ποσό δεν µπορούν να τύχουν αυτής της εξυπηρέτησης. ∆ηλαδή,
η µεγάλη πλειονότητα του ελληνικού λαού που ως επί το πλεί-
στον κάνει χρήση των κρατικών νοσοκοµείων -σε εξαιρετική πε-
ρίπτωση θα πάει στους ιδιώτες- δεν τυγχάνει αυτής της
«ευεργετικής» εξυπηρέτησης. Αυτό έχουν τη δυνατότητα να το
κάνουν οι έχοντες µεγάλα εισοδήµατα. Και αφήνουµε απεριόρι-
στο το ύψος. Να, γιατί διαφωνούµε και στη λογική και στην τα-
κτική της συγκεκριµένης ρύθµισης, κύριοι της Νέας
∆ηµοκρατίας.

Επειδή υπάρχει αδυναµία να ελέγξετε, βάζετε µόνο τον τρόπο
των κινήτρων και αντικινήτρων των πολιτών µε τους επαγγελµα-
τίες. Και σας ερωτώ, κύριε Υπουργέ. Μπορείτε να µας φέρετε
µέχρι την Πέµπτη, που θα τελειώσει η διαδικασία στη Βουλή, πό-
σους ελέγχους κάνατε εδώ και έξι χρόνια σε µεγαλογιατρούς, σε
µεγαλοδικηγόρους και ποια είναι τα αποτελέσµατα, ποια είναι τα
πρόστιµα, πώς βεβαιώθηκαν και πώς εισπράχθηκαν, για να δε-
χθούµε ότι έχετε επιτέλους τη στοιχειώδη πρόθεση µέσα από το
νοµοθέτηµα να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε συνάδελφε, ολο-
κληρώστε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την
ανοχή σας. Ολοκληρώνω αµέσως.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µας δοθεί η ευκαιρία τις υπό-
λοιπες ηµέρες και µέχρι την ολοκλήρωση της συζήτησης και των
τροπολογιών να πούµε πολλά. Εκείνο, όµως, που πρέπει να
πούµε επί της αρχής είναι ότι αυτή η πολιτική δεν έχει τέλος.
Τέλος, όµως, έχει αυτή η Κυβέρνηση. Εµείς, έχοντας την ευθύνη
απέναντι στο λαό, καταψηφίζοντας αυτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής, θέλουµε να τονίσουµε ότι είµαστε έτοιµοι να δώσουµε
τέλος και σ’ αυτήν την πολιτική και σ’ αυτήν την Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο Υφυ-
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πουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ. Μπέζας, προκειµένου
να κάνει µία παρέµβαση.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κάνω µία διευκρίνιση σε σχέση
µε τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις τις οποίες κατέθεσα.

Ειδικά στο άρθρο 1 έγινε µία απλοποίηση, θα λέγαµε, της δια-
τύπωσης, αφαιρώντας ρυθµίσεις, ώστε το τελικό κείµενο να είναι
συµβατό µε την έννοια της αστικής µη κερδοσκοπικής εταιρείας.
Αφαιρέθηκαν, δηλαδή, ρυθµίσεις οι οποίες ούτως ή άλλως εφαρ-
µόζονται στις αστικές εταιρείες και εποµένως ήταν περιττές σε
ένα φορολογικό νόµο. Επειδή αφαιρέθηκαν πολλές ρυθµίσεις,
έγινε µία επαναδιατύπωση του άρθρου 1. Για να µην υπάρχει
όµως καµµία παρανόηση, θα καταθέσω στα Πρακτικά το αρχικό
κείµενο του άρθρου 1 µε όλες τις διαγραφές οι οποίες έγιναν και
οδήγησαν στη συγκεκριµένη επαναδιατύπωση, την οποία κατέ-
θεσα νωρίτερα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών
κ. Αντώνιος Μπέζας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερ-
θέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Πολύ σωστά. Μας δίνε-
ται η δυνατότητα να κάνουµε τις δικές µας διαπιστώσεις, καθέ-
νας Βουλευτής χωριστά.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, ο κ. Καραθανασόπουλος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση φέρνει ένα και-
νούργιο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµι-
κών, το οποίο έχει συγκεκριµένη αρχή, µέση και τέλος, που δεν
είναι τίποτε άλλο παρά η υλοποίηση της ταξικής πολιτικής η
οποία εφαρµόζεται τις τελευταίες δεκαετίες στη χώρα µας και η
οποία έχει ως αποτέλεσµα να επιβαρύνει ακόµη περισσότερο τη
θέση των πλατιών λαϊκών στρωµάτων στο όνοµα της ανταγωνι-
στικότητας της οικονοµίας και της κερδοφορίας του µεγάλου κε-
φαλαίου. Και αυτό, µάλιστα, το κάνει µε ιδιαίτερα προκλητικό
τρόπο και στο σηµερινό σχέδιο νόµου, φέρνοντας κατακαλό-
καιρο -ακολουθώντας την πεπατηµένη των προηγούµενων κυ-
βερνήσεων- ό,τι πιο αντεργατικό και αντιλαϊκό υπάρχει να
έρχεται κατά τη διάρκεια των Θερινών Τµηµάτων της Βουλής,
ακριβώς σε µία προσπάθεια να περιστείλει τις όποιες λαϊκές, ερ-
γατικές αντιδράσεις. Στο πλαίσιο αυτό, µε πραξικοπηµατικό
τρόπο φέρνει τη διάταξη µε την οποία οδηγεί κυριολεκτικά και
ουσιαστικά στη λαιµητόµο τα βαρέα και ανθυγιεινά επαγγέλµατα,
ουσιαστικά τον αποχαρακτηρισµό και την κατάργησή τους.

Ολοκληρώνεται σήµερα ένα έγκληµα το οποίο είχε ξεκινήσει
από τις αρχές της δεκαετίας του ’90. Η πρώτη αφετηρία για την
κατάργηση των βαρέων και ανθυγιεινών έγινε µε το ν.1902/1990,
όπου ουσιαστικά η τότε επιτροπή, η οποία είχε δηµιουργηθεί,
δεν µπόρεσε να προχωρήσει, γιατί δεν διέθετε τα επιστηµονικά
δεδοµένα, καλύπτοντας κάτω από αυτήν τη δικαιολογία ότι
υπήρξε µία σειρά από αντιδράσεις που δεν της επέτρεψαν να
προχωρήσει στο έργο της.

∆εύτερο επεισόδιο σ’ αυτό ήταν το 1997, όπου ο Ειδικός Σύµ-
βουλος του κ. Σηµίτη, του Πρωθυπουργού τότε της Ελλάδας, ο
καθηγητής κ. Σπράου, έδωσε στη δηµοσιότητα έκθεση που ζη-
τούσε από τον Πρωθυπουργό, τον κ. Σηµίτη, την κατάργηση των
βαρέων και ανθυγιεινών. Στη θύελλα που ξεσηκώθηκε, ουσια-
στικά η κυβέρνηση απέπεµψε το σύµβουλό της.

Το 2002 έχουµε το νόµο του κυρίου Ρέππα, όπου στην ειση-
γητική έκθεση –και µάλιστα ψηφίστηκε- ζητά τον επανακαθορι-
σµό των βαρέων και ανθυγιεινών διότι, όπως ευθαρσώς δηλώνει,
το απαιτεί η εξέλιξη της τεχνολογίας και η βελτίωση των συνθη-
κών εργασίας, µε πολλά θαυµαστικά και εισαγωγικά. Ουσιαστικά
δηλαδή οδηγεί και επιδιώκει τον αποχαρακτηρισµό των βαρέων
και ανθυγιεινών και προβλέπει τη συγκρότηση επιτροπής. Το πό-
ρισµα της επιτροπής πρέπει να έρθει σε ισχύ από 1-1-2008. Η
επιτροπή αυτή δηµιουργήθηκε, είναι η γνωστή «Επιτροπή Μπε-
χράκη», από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπου µε

βάση το πόρισµά της και το οποίο ουσιαστικά αυτό θα έρθουν
να υλοποιήσουν οι συγκεκριµένες διατάξεις, πετιούνται εκτός λί-
στας βαρέων και ανθυγιεινών σαράντα τρεις χώροι εργασίας από
τους εκατόν τρεις, οι οποίοι περιλαµβάνονται στο ισχύοντα κα-
νονισµό. ∆ηλαδή ποσοστό 41%. Από τις εκατόν είκοσι τέσσερις
οµάδες και υποοµάδες ειδικοτήτων εξαιρούνται είκοσι µια. ∆η-
λαδή το 49%. Και από τις εβδοµήντα µια ειδικότητες, ανεξάρτητα
από το χώρο εργασίας, οι οποίες υπάγονται στο καθεστώς των
βαρέων και ανθυγιεινών, εξαιρούνται οι σαράντα δύο. ∆ηλαδή
το 59% των ειδικοτήτων. Από τις επτακόσιες χιλιάδες δηλαδή
πoυ είναι ασφαλισµένοι στον κλάδο των βαρέων και ανθυγιεινών,
η συντριπτική πλειονότητα θα πεταχτεί απέξω, βάζοντας βεβαίως
όλο αυτό κάτω από την προµετωπίδα ότι θα αφορά µόνο τους
νεοεισερχόµενους εργαζόµενους στον τοµέα των βαρέων και αν-
θυγιεινών. Πρόκειται για µια υποκριτική δήλωση γιατί θα υπάρ-
χουν εργαζόµενοι δύο ταχυτήτων. Άνθρωποι οι οποίοι θα
δουλεύουν κάτω από τις ίδιες συνθήκες θα έχουν διαφορετικές
απολαβές, διαφορετικές συνθήκες εργασίας, ασφάλισης και
αποδοχών και που στο κάτω-κάτω της γραφής, αυτή η διαφορε-
τικότητα θα οδηγήσει στο µαζικό διώξιµο από τους επιχειρηµα-
τίες των παλαιών ασφαλισµένων στα βαρέα και ανθυγιεινά για
να προσλάβουν νεοεισερχόµενους, οι οποίοι δεν θα έχουν τις
«ευνοϊκές» κατακτήσεις του εργατικού κινήµατος από τη δεκαε-
τία του ’60 για τα βαρέα και ανθυγιεινά.

Για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος είναι ιδιαίτερα σοβαρό
το ζήτηµα γιατί ακριβώς εντάσσεται στη γενικότερη φιλοσοφία η
οποία διέπει τις κυβερνήσεις οι οποίες προχωρούν στο ξεθεµε-
λίωµα του κοινωνικοασφαλιστικού συστήµατος, στην ιδιωτικο-
ποίηση του ασφαλιστικού συστήµατος µέσα από τη λειτουργία
του τριαξονικού συστήµατος, στο οποίο είναι δεσµευµένη τόσο
η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ που µε το νόµο Ρέππα
καθιέρωσε το τριαξονικό σύστηµα, δηλαδή η κοινωνική ασφά-
λιση που θα παρέχει συντάξεις πείνας και εξαθλίωσης, η λεγό-
µενη εθνική σύνταξη, τα επαγγελµατικά ταµεία τα οποία οδηγούν
στο κεφαλαιοποιητικό σύστηµα και τα ιδιωτικά ασφαλιστικά συµ-
βόλαια. Αυτό είναι το γνωστό τριαξονικό σύστηµα που «οδηγεί»
στην ταφόπλακα την κοινωνική ασφάλιση, την οποία είχαν κατα-
κτήσει οι εργαζόµενοι.

Το ΚΚΕ θεωρεί ότι για τα βαρέα και ανθυγιεινά, γενικότερα για
την πρόληψη και την προστασία της υγείας των εργαζόµενων,
το κριτήριο το οποίο πρέπει να διέπει αυτές τις διατάξεις είναι οι
διευρυνόµενες ανάγκες της εργατικής τάξης των λαϊκών στρω-
µάτων.

Παίρνουµε υπ’ όψιν ότι σήµερα σε συνθήκες αύξησης του
πλούτου που παράγουν οι εργαζόµενοι, σε συνθήκες ανάπτυξης
των επιστηµών και της τεχνολογίας, οι εργαζόµενοι όχι µόνο δεν
πρέπει να αποδεχθούν την αφαίρεση των δικαιωµάτων και κατα-
κτήσεων, αλλά αντίθετα επιβάλλεται ακόµη πιο αποφασιστικά να
διεκδικήσουν στόχους πάλης που να βελτιώνουν τη ζωή τους.
Πολύ περισσότερο που οι εργαζόµενοι διαπιστώνουν ότι παρά
την αύξηση του πλούτου και της παραγωγικότητας της εργασίας,
παρά τα επιστηµονικοτεχνικά επιτεύγµατα η κατάσταση στους
εργασιακούς χώρους χειροτερεύει. Η εκµετάλλευση εντείνεται
για να αυξηθούν τα κέρδη της πλουτοκρατίας που έχει στα χέρια
της τα µέσα παραγωγής.

Η επέκταση των ελαστικών σχέσεων και µορφών απασχόλη-
σης, η εντατικοποίηση της εργασίας συµβαδίζει µε την όξυνση
των προβληµάτων, µε την εµφάνιση νέων προβληµάτων, νέων
επαγγελµατικών ασθενειών, φουντώνει το εργασιακό στρες, επε-
κτείνονται οι ψυχικές ασθένειες και τα µυοσκελετικά προβλή-
µατα, διατηρούνται σε υψηλό επίπεδο και σε ορισµένες
περιπτώσεις και κλάδους αυξάνονται µε ραγδαία µορφή τα ερ-
γατικά ατυχήµατα.

Αυτό άλλωστε προκύπτει από τα ίδια τα στοιχεία και για τη
χώρα µας, αλλά και σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Απ’ αυτή τη σκοπιά, οι εργαζόµενοι όχι µόνο δεν πρέπει να δε-
χθούν την κατάργηση του θεσµού των βαρέων και ανθυγιεινών,
αλλά έχουν την υποχρέωση και πρέπει να απαιτήσουν τη διεύ-
ρυνσή τους, εκεί που χρειάζεται, και ταυτόχρονα να διεκδική-
σουν ουσιαστικά µέτρα για την υγιεινή και την ασφάλεια της
εργασίας, για νωρίτερη συνταξιοδότηση, για µείωση του εργά-
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σιµου χρόνου, για δηµιουργική αξιοποίηση του ελεύθερου χρό-
νου, για αύξηση των συντάξιµων αποδοχών. Αυτό είναι το σχέδιο
το οποίο χρειάζεται η εργατική τάξη. Αυτοί είναι στόχοι πάλης,
τους οποίους πρέπει σήµερα να διεκδικήσει.

Το λέµε αυτό, γιατί ακριβώς έχουµε να κάνουµε µε µία πληµ-
µυρίδα µέτρων που στο όνοµα της πάταξης και της αντιµετώπι-
σης των συνεπειών της κρίσης το µεγάλο κεφάλαιο µε τους
διεθνείς ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς επεξεργάζεται τη συνο-
λικότερη επίθεση ενάντια στην εργατική τάξη και στα πλατιά
λαϊκά στρώµατα, τα οποία πλήρωσαν την ανάπτυξη τα προη-
γούµενα χρόνια και στη χώρα µας, αλλά και σε ευρωπαϊκό επί-
πεδο, στήριξαν µε θυσίες, µε αφαίρεση εργασιακών και
ασφαλιστικών δικαιωµάτων, τη κερδοφορία του κεφαλαίου. Σή-
µερα, τους καλεί η πλουτοκρατία, οι κυβερνήσεις και τα πολιτικά
κόµµατα που εξυπηρετούν τα συµφέροντά της, να φορτωθούν
στην πλάτη τους και τις συνέπειες της κρίσης.

Σήµερα υπάρχει δηµοσίευµα –όχι στο «Ριζοσπάστη», σε αστική
εφηµερίδα- που αναφέρει τη συνταγή απελπισίας που προτείνει
το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο για τη χώρα µας. Ποιο ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο; Ο Dominique Strauss Kahn, ο σοσιαλιστής
Πρόεδρός του. Τι λέει; Λέει όλα αυτά. Πρώτον, το ασφαλιστικό
σύστηµα της χώρας χρειάζεται επανεξέταση, γιατί ο πληθυσµός
γηράσκει. Άρα, λοιπόν, θα είναι επώδυνο για το δηµοσιονοµικό
χρέος. Τι προτείνει; Προτείνει κατάργηση των δώρων Χριστου-
γέννων και Πάσχα, των επιδοµάτων αδείας, υπολογισµό της σύ-
νταξης µε βάση τις αποδοχές όλου του εργασιακού βίου,
περιορισµό των δυνατοτήτων πρόωρης συνταξιοδότησης. Επί-
σης, δεν σταµατάει µόνο εκεί. Μείωση του αριθµού των δηµο-
σίων υπαλλήλων. Συγκράτηση των µισθολογικών αυξήσεων.
Μεταρρύθµιση στο σύστηµα υγείας που οδηγεί στην περαιτέρω
εµπορευµατοποίηση. Περικοπή φοροαπαλλαγών για τα φυσικά
πρόσωπα. Επιβολή τεκµαρτού φόρου στους αυτοαπασχολούµε-
νους. Μείωση του αριθµού των κατηγοριών του συντελεστή του
ΦΠΑ σε δύο και αύξηση ταυτόχρονα των κατώτερων συντελε-
στών. Μείωση των αριθµών των προϊόντων και των υπηρεσιών
που υπάγονται στο χαµηλό ΦΠΑ. ∆ηλαδή να αυξηθεί η έµµεση
αντιλαϊκή φορολογία, αυτό προτείνει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο. Προχωρά ακόµα περισσότερο και στο όνοµα της επιδείνω-
σης της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας που δεν είναι
τεχνοοικονοµικό ζήτηµα, αλλά είναι βαθύτατο ταξικό προτείνει
µία σειρά από µέτρα που «θέτουν» στη λαιµητόµο εργασιακές
κατακτήσεις. Για παράδειγµα η αγορά εργασίας στη χώρα µας
είναι πολύ σκληρή, δεν έχει ευελιξία και άρα, θα πρέπει να κα-
ταργηθούν µία σειρά από περιορισµούς που είναι κατακτήσεις
των προηγούµενων χρόνων της εργατικής τάξης, για να µπορούν
πιο εύκολα να µπαινοβγαίνουν οι εργαζόµενοι στην αγορά ερ-
γασίας, και µάλιστα στοχοποιώντας τον κατώτερο µισθό, τις κα-
τώτερες αποδοχές στο πλαίσιο της συµπίεσης αυτών των
κατώτερων υποδοχών, στα πλαίσια ουσιαστικά της κατάργησης
του νοµοθετικά κατοχυρωµένου κατώτερου µισθού, κατώτερου
εισοδήµατος.

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, κινείται η φιλοσοφία της κυβερνη-
τικής πολιτικής. Εδώ έχουµε και τη φορολογική πολιτική. Και βε-
βαίως, αποτελεί µόνο και µόνο «φύλλο συκής» ότι προσπαθεί να
αντιµετωπίσει και να επιβάλλει φόρους σε εισοδήµατα και κατη-
γορίες πολιτών µε υψηλό οικονοµικό status, δηλαδή στους κα-
τόχους των σκαφών αναψυχής. Και αυτό δεν µπορεί να αναιρέσει
το σύνολο της φορολογικής πολιτικής. Η Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας αποδεικνύεται ο καλύτερος µαθητής των κυβερνή-
σεων του ΠΑΣΟΚ στη φορολογική πολιτική! Μείωσε τους συντε-
λεστές το ΠΑΣΟΚ για τη φορολογία του κεφαλαίου, τους µειώνει
περαιτέρω η Νέα ∆ηµοκρατία. Ανταγωνίζονται τώρα ποιος θα
µειώσει περισσότερο τους συντελεστές των αδιανέµητων δήθεν
κερδών στο όνοµα της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας, ενώ
είναι πολύ γνωστό ότι κέρδη διανεµόµενα ή αδιανέµητα, έχουν να
κάνουν απλά και µόνο µε την εκµετάλλευση της εργατικής τάξης,
µε την ένταση του βαθµού εκµετάλλευσής της.

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, κινείται. Και µάλιστα τι έχουµε; Τον
εκβιασµό των επαγγελµατιών των σκαφών αναψυχής ότι: «Θα
πάρουµε τα σκάφη, αν µας φορολογήσετε». Από πού και ως πού;
Από πού και ως πού θα πρέπει να αποδεχτούµε έναν τέτοιο

εκβιασµό από τους επαγγελµατίες, από τις επιχειρήσεις οι
οποίες εκµεταλλεύονται σκάφη αναψυχής; Ίσα-ίσα εµείς λέµε
πάρα πολύ καθαρά ότι αφήνει παράθυρα µέσα από αυτές τις δια-
τάξεις να µην φορολογηθούν επί της ουσίας οι ιδιοκτήτες των
σκαφών αναψυχής, οι επιχειρήσεις οι οποίες έχουν σκάφη ανα-
ψυχής.

Στην ίδια λογική κινούνται και στο πλαίσιο του ΟΑΕ∆, όπου
επεκτείνει την ενεργητική απασχόληση και στο δηµόσιο τοµέα
µέσα από την αξιοποίηση των προγραµµάτων του ΟΑΕ∆ για να
γενικευτεί η µερική απασχόληση, η ανασφάλιστη εργασία. Και
βεβαίως στο πλαίσιο αυτό των γενικότερων αλλαγών κινούνται
και οι διατάξεις που αφορούν το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.
Βεβαίως, θα αναφερθούµε και πιο αναλυτικά επί των άρθρων και
στην αυριανή συνεδρίαση, αλλά έχει εδώ πέρα µια ιδιαίτερη ση-
µασία, γιατί το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους βεβαίως δεν είναι
ένας ανεξάρτητος θεσµός, κινείται µέσα στα δοσµένα πλαίσια
των νοµοθετικών µέτρων τα οποία καθορίζει µια συγκεκριµένη
πλειοψηφία. Αντανακλούν συγκεκριµένους συσχετισµούς και
όµως σ’ αυτό το Συµβούλιο, το οποίο ελέγχεται από τις κυβερ-
νήσεις, δεν έχετε εµπιστοσύνη καµµία. Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο
προσπαθείτε να το απαξιώσετε, να το συρρικνώσετε στο όνοµα
της αξιοποίησης των εξωτερικών συνεργατών και σε τελική ανά-
λυση να το οδηγήσετε στην ιδιωτικοποίηση, πετώντας ακόµη και
το τελευταίο µέτρο της προστασίας –δήθεν- του δηµόσιου συµ-
φέροντος για το οποίο κόπτεστε.

Βεβαίως, το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος δεν πρόκειται να
συναινέσει, να ψηφίσει επί της αρχής αλλά και στα άρθρα το συ-
γκεκριµένο σχέδιο νόµου. Θα καλέσει την εργατική τάξη να το
αντιπαλέψει, να µην υλοποιηθούν ιδιαίτερα οι διατάξεις που αφο-
ρούν τα βαρέα και ανθυγιεινά και να µείνουν άγραφο χαρτί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καραθανασόπουλε. Όταν ψηφίζονται νόµοι, δεν µπορεί κανείς
να µην τους σέβεται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Να τους αλλάξουµε,
κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ακούστε λίγο. Όταν ψη-
φίζει νόµους η Βουλή των Ελλήνων, δεν µπορεί να προτρέπουµε
τους πολίτες να µην τους εφαρµόζουν. Ο νόµος είναι κυρίαρχος,
ο πρώτος, ο «αρχηγός».

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να κάνετε αγώνες.

Ακούω κατ’ επανάληψη προτροπή µη εφαρµογής των νόµων.
Μέσα στο Εθνικό Κοινοβούλιο δεν πρέπει να τα λέτε αυτά.
Όποιος από οποιαδήποτε παράταξη…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Εµείς θα λέµε αυτό που
πιστεύουµε, κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ακυρώνετε το Κοινο-
βούλιο, υποβαθµίζετε την Κοινοβουλευτική ∆ηµοκρατία.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Θα λέµε αυτό που πι-
στεύουµε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ πάρα
πολύ. Κάντε αγώνες, κάντε διαδηλώσεις. ∆εν µπορείτε να καλείτε
τους πολίτες να µην εφαρµόζουν τους νόµους.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: …(∆εν ακούστηκε)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Έχετε αντίθετη άποψη,

δικαίωµά σας να την εκφράζετε. Όταν ψηφιστεί ο νόµος, είναι
νόµος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Γι’ αυτό καλούµε και σε
απειθαρχία!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Σας παρακαλώ πάρα
πολύ!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Καλούµε σε απειθαρχία!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ε, τώρα, καλείτε! Εντά-

ξει, έχουν όλα τα όριά τους. ∆εν µπορεί να σας ακούµε εδώ -
οποιονδήποτε Βουλευτή- και να προεδρεύω, να ακούει όποιος
προεδρεύει προτροπή µη εφαρµογής του νόµου του κράτους!
Τι διδάσκουµε στους πολίτες; Κατά το δοκούν, να µην εφαρµό-
ζονται οι νόµοι. Πώς θα λειτουργήσει η δηµοκρατία;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είναι ατοµική υπό-
θεση, είναι συλλογική υπόθεση!

1910 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Υπάρχει το δικαίωµα της
κριτικής, της αµφισβήτησης και της εκ διαµέτρου διατύπωσης
απόψεων, ο διάλογος, είναι συστατικά στοιχεία της δηµοκρατίας,
όχι προτροπή όµως για µη εφαρµογή των νόµων.

Σας παρακαλώ πάρα πολύ.
Το λόγο έχει η κ. Φιλίνη, ειδική αγορήτρια του Συνασπισµού

Ριζοσπαστικής Αριστεράς.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για µια ακόµη

φορά η Κυβέρνηση φέρνει µες στο κατακαλόκαιρο, σε Θερινό
Τµήµα της Βουλής, ένα πολυνοµοσχέδιο που περιλαµβάνει µια
σειρά από εξαιρετικά επικίνδυνες και συχνά αντεργατικές διατά-
ξεις. Τελευταία στιγµή µάλιστα έφερε µια σειρά από τροπολο-
γίες που περιλαµβάνουν και χαριστικές διατάξεις και διατάξεις
αντίθετες προς το δηµόσιο συµφέρον. Ονοµάζεται αυτό το νο-
µοσχέδιο «νοµοσχέδιο για τη φορολόγηση σκαφών αναψυχής»,
όµως περιλαµβάνει µια σειρά από διατάξεις που προβλέπουν εκ-
πτώσεις από δωρεές, έκπτωση αµοιβών γιατρών και δικηγόρων
από το εισόδηµα, φορολογική απαλλαγή υπαλλήλων που υπη-
ρετούν στο εξωτερικό, φορολογικά προνόµια στο προσωπικό των
διεθνών οργανισµών.

Ιδιαίτερα, όµως, θα ήθελα να αναφερθώ στο ότι την τελευταία
στιγµή η Κυβέρνηση έφερε µία σειρά από τροπολογίες που πε-
ριλαµβάνουν εντελώς αντεργατικές διατάξεις. Ήθελα να σηµει-
ώσω ότι στην τελευταία συνεδρίαση της επιτροπής που
συζήτησε το παρόν νοµοσχέδιο και έγινε ακρόαση φορέων, η Κυ-
βέρνηση είχε υποσχεθεί ότι δεν επρόκειτο να έρθει αυτή τη
στιγµή η τροπολογία σε σχέση µε τα βαρέα και ανθυγιεινά. Παρ’
όλα αυτά την τελευταία στιγµή, την περασµένη Παρασκευή, µας
ήρθε ξαφνικά…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): (∆εν ακούστηκε).

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Αυτό καταλάβαµε, κύριε Υπουργέ, ότι δεν θα
ερχόταν σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Εσείς το καταλάβατε. Πάρτε τα Πρακτικά να δείτε τι είπα.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Την τελευταία στιγµή, την Παρασκευή, αφού
είχε τελειώσει η συζήτηση στη σχετική επιτροπή, η Κυβέρνηση το
έφερε ξαφνικά, χωρίς να το έχουµε συζητήσει και µε τους αρ-
µόδιους φορείς ούτε εµείς οι Βουλευτές που ανήκουµε σ’ αυτό
το Τµήµα και την ειδική επιτροπή της Βουλής. Η Κυβέρνηση βε-
βαίως, έχει το δικαίωµα να το κάνει, όµως, είναι µία εντελώς αντι-
δηµοκρατική διαδικασία.

Θέλω να τονίσω ιδιαίτερα δύο πράγµατα σχετικά µε αυτή την
τροπολογία. Πρώτα από όλα, ότι το απαράδεκτο αυτής της τρο-
πολογίας είναι η εν λευκώ απόδοση επιταγής στην Κυβέρνηση
να ρυθµίζει όλα τα ζητήµατα των βαρέων και ανθυγιεινών και σή-
µερα και στο µέλλον µε υπουργικές αποφάσεις. Θεωρούµε ότι
είναι εντελώς αντιδηµοκρατικό, όλος ο κατάλογος των βαρέων
επαγγελµάτων να ρυθµίζεται µε µία κοινή υπουργική απόφαση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ)

Επίσης, δεν µπορεί σε µία τέτοια επιτροπή, η οποία συστήνε-
ται µε αυτή την τροπολογία, να µην αναφέρεται στο νόµο ποια θα
είναι η σύνθεσή της και ποια τα κριτήρια µε βάση τα οποία θα
γνωµοδοτεί, πώς θα λειτουργεί και αυτά να παραπέµπονται σε
υπουργικές αποφάσεις.

Ξαναλέµε ότι το θεωρούµε εντελώς αντιδηµοκρατικό και ιδι-
αίτερα όταν αφορά τόσο σοβαρά θέµατα, τα οποία για µήνες
υποτίθεται ότι συζητούσε το Υπουργείο Απασχόλησης και Κοι-
νωνικής Προστασίας και ήθελε να έρθει σε διαπραγµάτευση και
µε τη Γενική Συνοµοσπονδία Εργατών Ελλάδας, ενώ οι ίδιοι οι
εκπρόσωποι και ο Πρόεδρος της ΓΣΕΕ είπαν ότι δεν είχαν έρθει
σε καµµία συµφωνία. Ξαφνικά αναιρούνται όλες οι δηµοκρατικές
διαδικασίες και αυτά παραπέµπονται σε αποφάσεις Υπουργών
µέσω κοινών υπουργικών αποφάσεων.

Επίσης, θέλουµε να πούµε ότι η νέα αυτή ρύθµιση έρχεται στη
συνέχεια της περσινής επίθεσης στο ασφαλιστικό σύστηµα µε
τον ν. 3655/2008, που είχε το στόχο να περικόψει σε εκατοντάδες
χιλιάδες ασφαλισµένους το δικαίωµα ένταξης στα βαρέα,
πράγµα το οποίο σηµαίνει περισσότερα χρόνια στη δουλειά, λι-
γότερες εισφορές για το ασφαλιστικό σύστηµα και βέβαια δώρο

για την εργοδοσία, µε τη µείωση από αυτήν των ασφαλιστικών ει-
σφορών.

Ταυτόχρονα, η ρύθµιση αυτή είναι άνιση για τους νέους, γιατί
εισάγει άλλη µία κατηγοριοποίηση µεταξύ παλαιών και νέων
ασφαλισµένων και τέλος θα οδηγήσει και σε απολύσεις πολλούς
παλιούς ασφαλισµένους, που είναι ενταγµένοι στα βαρέα, αφού
οι εργοδότες θα θέλουν να προσλαµβάνουν νέους, µε την πα-
ρούσα ρύθµιση, που θα έχουν αποκλειστεί από τα βαρέα και αν-
θυγιεινά επαγγέλµατα και κατά συνέπεια θα πληρώνουν
λιγότερες ασφαλιστικές εισφορές. Ξαναλέµε από την αρχή ότι
θεωρούµε εντελώς αντεργατική και αντιδηµοκρατική αυτή την
τροπολογία και βεβαίως πρόκειται να την καταψηφίσουµε.

Θα αναφερθώ τώρα στην τροπολογία του ΥΠΕΧΩ∆Ε. ∆υστυ-
χώς, µέσα στο καλοκαίρι το ΥΠΕΧΩ∆Ε επιχειρεί ξανά τη νοµιµο-
ποίηση αυθαίρετων κατασκευών. Μετά τους ηµιυπαίθριους τώρα
γίνεται προσπάθεια νοµιµοποίησης παράνοµων υπογείων στην
περιοχή των Μεσογείων. Βλέπουµε ότι χώροι υπογείου δεν θα
προσµετρώνται στη συνολική επιφάνεια των ορόφων στις περιο-
χές υποδοχής ΒΙΠΕ, ΒΙΟΠΑ, ΒΙΠΑ, στις ζώνες βιοτεχνικών βιο-
µηχανικών εγκαταστάσεων και στις περιοχές υποδοχής χρήσεων
των άρθρων 5 και 6 του Π.∆. 166/1987, δηλαδή σχετικά µε τις πε-
ριοχές οχλούσας και µη οχλούσας βιοµηχανίας, βιοτεχνίας, βιο-
µηχανικού και βιοτεχνικού πάρκου που αφορούν τη ζώνη
οικιστικού ελέγχου των Μεσογείων.

∆εύτερον, στις παραπάνω περιοχές θα επιτρέπονται εγκατα-
στάσεις τηλεπικοινωνιακών χρήσεων. Σχετικά µε τις τηλεπικοι-
νωνιακές χρήσεις δεν θα πρέπει να γίνεται µία αποσπασµατική
προσθήκη νέων χρήσεων γης και µάλιστα σε µία τροπολογία της
τελευταίας στιγµής. Κατά τη γνώµη µας το ΥΠΕΧΩ∆Ε οφείλει να
φέρει µία γενική διάταξη για τις χρήσεις γης, ένα νέο προεδρικό
διάταγµα που να επικαιροποιεί το παλαιό.

Τονίζουµε ότι στο πλαίσιο της διαβούλευσης για το νέο ρυθ-
µιστικό σχέδιο της Αθήνας έχει γίνει ήδη σοβαρή κριτική για την
πιθανή τροποποίηση των υφιστάµενων ζωνών οικιστικού ελέγχου
καθ’ ότι υπάρχουν σοβαροί φόβοι ότι µεθοδεύεται η αλλαγή της
χρήσης γεωργικής γης σε γενικής κατοικίας καθώς και η µείωση
της αρτιότητας. Θέλουµε να πιστεύουµε ότι µία τέτοια ρύθµιση
δεν θα έρθει ξαφνικά και ότι θα γίνει η σχετική διαβούλευση και
δηµοκρατική συζήτηση. Παρ’ όλα αυτά, αυτό που φέρνει την τε-
λευταία στιγµή στο Θερινό Τµήµα το ΥΠΕΧΩ∆Ε µας κάνει να
έχουµε σοβαρότατες αντιρρήσεις όσον αφορά τις διατάξεις που
θέτει ήδη από τώρα και µας κάνει να ελπίζουµε ότι αυτές οι αλ-
λαγές, που δεν θέλει ούτεο το ΤΕΕ και ούτε ο ΣΕΠΟΧ, αλλά και
όλοι οι πολίτες οι οποίοι ενδιαφέρονται για µία σωστή και βιώ-
σιµη ανάπτυξη για όλη τη χώρα και βέβαια και για τα Μεσόγεια,
δεν θα έρθουν. Όλα αυτά, όµως, προµηνύουν το αντίθετο.

Στις άλλες τροπολογίες θα αναφερθούµε πιο αναλυτικά, στη
συζήτηση κατ’ άρθρον. Στο νοµοσχέδιο τώρα. Παρακολουθούµε
εδώ και καιρό την αγωνιώδη προσπάθεια της Κυβέρνησης να αυ-
ξήσει τα έσοδα του κράτους και να αφαιρέσει σπατάλες. Πώς το
κάνει, όµως, αυτό; Αφαιρεί από το κοινωνικό κράτος και από τη
δηµόσια περιουσία την οποία διαρκώς εκποιεί. Ποια είναι τα διαρ-
θρωτικά µέτρα της Κυβέρνησης; Ουσιαστικά είναι η συνέχιση του
ξεπουλήµατος του δηµοσίου. Αρχικά τα λιµάνια, στη συνέχεια η
Ολυµπιακή και τώρα η Εταιρεία Ύδρευσης Θεσσαλονίκης, µετά
ο ΟΣΕ, η ∆ΕΠΑ κ.λπ,. Όταν σε όλον τον κόσµο το δηµόσιο παί-
ζει στρατηγικό ρόλο σ’ αυτήν τη στιγµή της οικονοµικής κρίσης,
στην προσπάθεια οικονοµικής επανάκαµψης και ήδη στις πιο φι-
λελεύθερες χώρες επανακρατικοποιούνται ή έστω το δηµόσιο
επιδιώκει τη συµµετοχή του σε διάφορες µέχρι τώρα ιδιωτικές
επιχειρήσεις, η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ακολουθεί το
δικό της σχέδιο εξόδου από την κρίση, αδιαφορώντας για τη δη-
µόσια περιουσία, εκποιώντας την και αποδοµώντας το κοινωνικό
κράτος.

Επίσης, αντί η Κυβέρνηση να προωθεί την πάταξη της φορο-
διαφυγής και της διαφθοράς, επικεντρώνεται στην προσπάθεια
άµεσης είσπραξης ορισµένων εσόδων µε οποιοδήποτε τρόπο και
κόστος.

Αντί να επαναφέρει το νόµο για τη φορολόγηση της µεγάλης
ακίνητης περιουσίας, για τη φορολόγηση των µετόχων νοµικών
προσώπων, η Κυβέρνηση φέρνει εδώ εντελώς αποσπασµατικά
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µέτρα –και συχνά φορολογικά άδικα- όπου µε τον ίδιο τρόπο φο-
ρολογούνται οι έχοντες και οι µη έχοντες.

Όσον αφορά πιο συγκεκριµένα το παρόν νοµοσχέδιο, κρί-
νουµε ότι η προσπάθεια φορολόγησης των σκαφών αναψυχής
και η προσπάθεια µείωσης της φοροδιαφυγής σε ελεύθερα
επαγγέλµατα, µπορούν να είναι θετικά µέτρα.

Όµως, ο τρόπος µε τον οποίο συγκεκριµένα προωθείται µια
τέτοια πάταξη της φοροδιαφυγής, βρίσκουµε ότι δεν είναι ούτε
αποτελεσµατικός ούτε είναι ο σωστότερος, έτσι όπως προτείνε-
ται µε αυτό το νοµοσχέδιο.

Είναι αλήθεια ότι υπάρχουν αδήλωτα υπερπολυτελή σκάφη
αναψυχής, τα οποία εδώ και πάρα πολλά χρόνια δεν φορολο-
γούνται. Να σηµειώσουµε ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο συνεχίζο-
νται να µην φορολογούνται τα σκάφη αναψυχής µέχρι δέκα
µέτρα.

Πάντως, θέλουµε να θυµίσουµε ότι ο εισηγητής µας κατά τη
συζήτηση στη Βουλή του προϋπολογισµού του 2008 είχε ανα-
φέρει χαρακτηριστικά ότι ενώ για τη νοµιµοποίηση των µετανα-
στών προβλεπόταν τότε να καταβληθούν 60.000.000 ευρώ –αυτό
προέβλεπε τότε ο προϋπολογισµός του κράτους- αντιστοίχως η
φορολόγηση των πλοίων θα ήταν µοναχά 13.000.000 ευρώ. Αυτό
δείχνει την τεράστια φοροδιαφυγή εκ µέρους των σκαφών, κάτι
το οποίο κάποτε θα έπρεπε πραγµατικά να πατάξει το κράτος.

Επίσης, θεωρούµε ότι το µέτρο σε σχέση µε τις εκπτώσεις από
τις αµοιβές ιατρών και δικηγόρων από το εισόδηµα, έχει ορισµέ-
νες θετικές προθέσεις, δηλαδή τη µείωση της φοροδιαφυγής, σε
σχέση µε αυτές –επαναλαµβάνω- τις κατηγορίες επαγγελµάτων.

Όµως, όσον αφορά τα ιατρικά έσοδα, θέλουµε να παρατηρή-
σουµε ότι δεν περιλαµβάνονται εδώ και τα νοσοκοµειακά έσοδα
που παραµένουν στο 20% και δεν έχετε εξηγήσει το γιατί. Τώρα
θα αφαιρείται το 100% των ιατρικών εξόδων από το φορολογη-
τέο εισόδηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Παρακαλώ, κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να µου δώσετε ένα-δύο
λεπτά. Ευχαριστώ.

Η διαφωνία µας έγκειται στο ότι η ωφέλεια για το φορολο-
γούµενο δεν κατανέµεται ούτε καν αναλογικά αλλά αντιστρόφως
προοδευτικά. Θα βλέπαµε θετικά το ζήτηµα, αν δίνονταν κίνητρα
στους φορολογούµενους, όπως το να χρησιµοποιούνται συντε-
λεστές για την έκπτωση φόρου που θα είναι ανάλογοι µε το ύψος
του εισοδήµατος, έτσι ώστε να υπάρξει έστω µια έµµεση ανα-
διανοµή του εισοδήµατος προς τα χαµηλότερα κλιµάκια.

Ήθελα ιδιαίτερα να αναφερθώ στο θέµα του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους που είναι ένα σηµαντικό άρθρο στο πλαί-
σιο αυτού του νοµοσχεδίου.

Οι ρυθµίσεις που εισάγει το άρθρο 13 για το Νοµικό Συµβού-
λιο του Κράτους και ειδικά στις τρεις τελευταίες του παραγρά-
φους πιστεύουµε ότι είναι ενάντια στο δηµόσιο συµφέρον, αλλά
και ενάντια στο ίδιο το Σύνταγµα. Πρόκειται κατ’ ουσία για υπο-
βάθµιση του θεσµικού ρόλου του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους και υπονόµευση των συµφερόντων του δηµοσίου.

Το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους λειτουργεί πάνω από εκα-
τόν είκοσι πέντε χρόνια και στη πρόσφατη Συνταγµατική Αναθε-
ώρηση του 2001 κατοχυρώθηκε συνταγµατικά ο πυρήνας των
αρµοδιοτήτων του µε τη πρόβλεψη της αποκλειστικής αρµοδιό-
τητας δικαστικής εκπροσώπησης του δηµοσίου.

Η προτεινόµενη σήµερα ρύθµιση από τον κοινό µάλιστα και
όχι το συντακτικό νοµοθέτη διαρρηγνύει την ενότητα της δικα-
στικής εκπροσώπησης και υποστήριξης των συµφερόντων του
δηµοσίου αποσπώντας αρµοδιότητες από τα συντεταγµένα όρ-
γανα του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους και εκχωρώντας τες
σε ιδιώτες δικηγόρους.

Κατ’ αρχήν, θέλουµε να επισηµάνουµε ότι καµµία ολοκληρω-
µένη συζήτηση και καµµία διαδικασία διαβούλευσης δεν είχε
προηγηθεί του νοµοσχεδίου για την αναδιάρθρωση του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους. Μάλιστα γνωρίζουµε ότι τα µέλη του
ΝΣΚ είχαν υποβάλει αίτηµα για συνάντηση µε τον αρµόδιο
Υπουργό, αίτηµα που δεν έγινε δεκτό. Θεωρούµε εντελώς αρ-
νητικό ότι το παρόν νοµοσχέδιο σκοπεί στην αποκατάσταση των
θεσµικών οργάνων από ιδιώτες δικηγόρους, οι οποίοι αναλαµ-

βάνουν –και αυτό τονίζουµε- όχι µόνο τη συνδροµή στη δικαστική
υποστήριξη και εκπροσώπηση του δηµοσίου, αλλά και τη νοµική
υποστήριξη κατά τη συνοµολόγηση συµβάσεων καθώς και την
εκπροσώπηση του δηµοσίου στις διεθνής διαιτησίες. Θεωρούµε,
άρα, ότι αυτό το άρθρο είναι απαράδεκτο και θα έπρεπε να απο-
συρθεί.

Επίσης, υπάρχει το άλλο αντεργατικό άρθρο, το οποίο αφαι-
ρεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Παρακαλώ, κυρία
συνάδελφε.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ εµάς, το άρθρο 15 αφαιρεί ουσιαστικά ποσά από τον

ΟΑΕ∆ για να τα δώσει σε καθαρά ψηφοθηρικούς και προεκλογι-
κούς στόχους της Κυβέρνησης.

Καταψηφίζουµε βεβαίως το νοµοσχέδιο επί της αρχής και θα
ξαναµιλήσουµε επί των άρθρων.

(Χειροκροτήµατα από τη πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κυρία

Φιλίνη.
Ο κ. Ροντούλης έχει το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, ακούσατε ένα δριµύ κατηγορώ από τη

πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και πάρα πολλά απ’
αυτά που ειπώθηκαν έχουν βάση, χωρίς όµως να παραγνωρίζο-
νται και οι διαχρονικές ευθύνες της Μείζονος Αντιπολιτεύσεως
τόσο για τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα, όσο και για το δυσβά-
σταχτο δηµόσιο χρέος της χώρας.

Το πρόβληµα όµως, κύριε Υφυπουργέ, είναι το εξής: Βάζετε
φόρους επί φόρων. Ωραία. Ακούστηκε µέσα στην Αίθουσα η λέξη
«φοροκαταιγίδα» και έτσι είναι.

Ξέρετε όµως τι ενοχλεί τον κόσµο, τι προσβάλλει την απλή λο-
γική του Έλληνα πολίτη, κύριε Καλλιώρα; Το γεγονός ότι παρ’
όλη αυτή τη «φοροκαταιγίδα», τη «φοροεπιδροµή» κ.λπ. το δη-
µοσιονοµικό έλλειµµα, µειώνεται; Όχι. Το δηµόσιο χρέος µειώ-
νεται; Όχι. ∆ιότι αν µειώνονταν τα µεγέθη αυτά µέσα απ’ αυτή τη
«φοροεπιδροµή», τη «φοροκαταιγίδα», όπως θέλετε πείτε το,
τότε η Κυβέρνηση θα είχε µια ηθική αιτιολογική βάση –να το πω
έτσι- ότι, ναι, υποβάλλω σε θυσίες τον ελληνικό λαό, αλλά έχω
απτά αποτελέσµατα. Μείωση του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος,
µείωση του δηµοσίου χρέους. Υπάρχουν αυτά;

Άρα, λείπει η ηθική βάση της φοροεπιδροµής. Ενοχλεί βεβαίως
η φοροεπιδροµή και η φοροκαταιγίδα, αλλά ο πολίτης ενοχλείται
πολύ περισσότερο όταν του επιβάλλεται κάτι χωρίς κανένα ηθικό
έρεισµα.

Και το ηθικό έρεισµα δεν υπάρχει, διότι δεν υπάρχει αποτέλε-
σµα σε σχέση µ’ αυτά τα σηµαντικά δηµοσιονοµικά µεγέθη που
σας προανέφερα. Εκεί είναι το µείζον επικοινωνιακό πρόβληµα
της Κυβέρνησης. ∆εν είναι όταν σας λέει ο αξιότιµος εισηγητής
του ΠΑΣΟΚ για φοροκαταιγίδες και φοροεπιδροµές. Μπορείτε
επικοινωνιακά να περάσετε στον κόσµο τις µεταρρυθµίσεις ή την
προσπάθεια που λέτε ότι καταβάλλετε, γιατί λείπει η ηθική βάση
του φορολογικού σας οικοδοµήµατος. Και εκεί είναι το πρό-
βληµα.

Κύριε Υφυπουργέ, στη σύντοµη παρέµβαση που θα κάνω, θα
ασχοληθώ µε δύο προβλέψεις, µε δύο νοµοθετικές διατάξεις. Η
πρώτη αφορά το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Είπατε και
στην επιτροπή ότι ο διάλογος κατέδειξε την ουσιαστική συµφω-
νία των µελών του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους µε τις δια-
τάξεις σας.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): ∆εν είπα αυτό το πράγµα, κύριε συνάδελφε. Σας δια-
ψεύδω.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Με διαψεύδετε, ωραία. Άντε να το
κάνω εγώ δεκτό, αν και το είπατε και αν ανατρέξουµε στα Πρα-
κτικά, θα το δείτε.

Όµως, εγώ θα αναφερθώ σ’ ένα ζήτηµα ουσίας. Εµείς θεω-
ρούµε, κύριε Υφυπουργέ, ότι είναι η πλέον αντισυνταγµατική διά-
ταξη. Και θα σας πω γιατί. Το άρθρο 100 Α του Συντάγµατος λέει
ότι στην αρµοδιότητα του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους ανή-
κουν ιδίως η δικαστική υποστήριξη κ.λπ.. Πείτε µου, λοιπόν, τώρα
πώς είναι δυνατόν το άρθρο 100 Α του Συντάγµατος να λέει ότι
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στην αρµοδιότητα του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους ανήκει
η δικαστική υποστήριξη ξεκάθαρα και εσείς να προσκολλάτε
απλούς δικηγόρους, επειδή δήθεν έχουν κάποια εξειδίκευση, ως
βοηθητικό µηχανισµό, ως επικουρικό µηχανισµό –για να το πω
έτσι- στα µέλη του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους! Πρώτον
λειτουργείτε αντισυνταγµατικά και δεύτερον απαξιώνετε πλήρως
την αξία και την επιστηµονική κατάρτιση αυτών των ανθρώπων.

Αφήνω παράµερα το γεγονός ότι δεν µας λέτε αυτούς τους
δικηγόρους που θα προσλάβετε και θα λειτουργούν υποστηρι-
κτικά, πώς θα τους προσλάβετε! Η απάντηση που δώσατε είναι
«µε βάση τις κείµενες διατάξεις». Καταλάβαµε απολύτως! Ρου-
σφετολογικά και µόνο κάποιοι εκ των ηµετέρων θα βρουν ένα
πρόσθετο εισόδηµα ως υποστηρικτικός µηχανισµός των µελών
του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους!

Ξέρετε πότε θα καταλάβαινα και θα µπορούσα να υπερθεµα-
τίσω αυτήν την πρωτοβουλία σας; Θα το έκανα αν δίπλα στα
µέλη του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους βάζατε τεχνικούς
συµβούλους. Τι θέλω να πω µε αυτό; Αν προσλαµβάνατε οικο-
νοµολόγους, δεκτό. Αν προσλαµβάνατε µηχανικούς, δεκτό. Αν
προσλαµβάνατε γεωτεχνικούς, και αυτό δεκτό. Όµως, το να προ-
σλαµβάνετε δικηγόρους για να δίνουν τα δήθεν «φώτα» τους σε
ανθρώπους που έχουν επιστηµονική κατάρτιση πολύ ανώτερη,
σε σχέση µε αυτούς τους δήθεν δικηγόρους –που θα είναι κοµ-
µατικοί σας φίλοι ειρήσθω εν παρόδω, γιατί περί αυτού πρόκει-
ται, για να κάνετε τα µικροπολιτικά σας ρουσφέτια- αυτό
κατάφωρα παραβιάζει τη λογική, αλλά απαξιώνει και το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους!

Έρχοµαι τώρα στο άλλο µεγάλο θέµα που λέγεται «φορολό-
γηση των σκαφών» είτε µε αυτό το ειδικό τέλος –τον «ετήσιο ει-
δικό φόρο», όπως τον ονοµάζετε- είτε µε την εισφορά. Βάλατε
στο στόχαστρο της «φοροκαταιγίδας» που ακούστηκε προηγου-
µένως στην Αίθουσα και τον κλάδο του θαλασσίου τουρισµού.
Περί αυτού πρόκειται. Σας λείπουν χρήµατα από τα ταµεία, αφού
πρώτα φροντίσατε να τα αδειάσετε, γιατί ουσιαστικά µε τις «φο-
ροεπιδροµές» σας συντηρείτε ένα σπάταλο και διεφθαρµένο
κράτος. Περί αυτού πρόκειται.

Αφού, λοιπόν, κατασπαταλάτε το δηµόσιο χρήµα, έρχεστε
τώρα και βάζετε στο στόχαστρο τοµείς της οικονοµίας. Βάλατε,
λοιπόν, τώρα στο στόχαστρο και τον τοµέα του θαλάσσιου του-
ρισµού. Και για να καταλάβουµε το πλήγµα, για ποιον τοµέα µι-
λάµε, αγαπητοί συνάδελφοι; Μιλάµε για ένα συναλλαγµατοφόρο
τοµέα της ελληνικής οικονοµίας! Μιλάµε για έναν τοµέα της ελ-
ληνικής οικονοµίας που απασχολεί χιλιάδες ανθρώπους! Τρώνε
ψωµί χιλιάδες οικογένειες από εκεί! Μιλάµε για έναν τοµέα της
οικονοµίας που στηρίζει, µε τις δραστηριότητές του, τη Ναυπη-
γοεπισκευαστική Ζώνη του Περάµατος.

Μιλάµε για έναν τοµέα της οικονοµίας που στηρίζει συναφή
µε τον κλάδο, άλλα επαγγέλµατα. Άρα, µιλάµε για ένα δυναµικό
τοµέα της ελληνικής οικονοµίας που, αν µη τι άλλο, επιδεικνύει
στις ελληνικές θάλασσες την ελληνική σηµαία. Περί αυτού µι-
λάµε.

Έρχεστε, λοιπόν, τώρα εσείς και βάζετε αυτόν τον κλάδο της
οικονοµίας στο στόχαστρο. Πότε τον βάζετε στο στόχαστρο;
∆ιότι είναι σηµαντικό να δούµε σε ποια συγκυρία µπαίνουν οι άν-
θρωποι αυτοί στο στόχαστρο. Πότε; Όταν κατάσχονται κατά κυ-
ριολεξία από τις τράπεζες δεκάδες σκάφη, γιατί οι άνθρωποι δεν
µπορούν να ανταποκριθούν στις τραπεζικές τους υποχρεώσεις.
Αυτό είναι το ένα. ∆εύτερον, όταν υπάρχει οξύτατος αθέµιτος
ανταγωνισµός είτε από την πλευρά της Κροατίας είτε από την
πλευρά της Τουρκίας και τρίτον, όταν, λόγω κρίσης, τα ναυλο-
σύµφωνα έχουν µειωθεί πάρα πολύ, όταν υπάρχει ορατή πτώση
στο θαλάσσιο τουρισµό. Έρχεστε, λοιπόν, εσείς τώρα και µε
αυτά που κάνετε θέλετε να τους αποτελειώσετε τους ανθρώ-
πους. Περί αυτού πρόκειται.

Βέβαια πού θα οδηγήσει αυτή η φοροεπιδροµή; Τα αποτελέ-
σµατα, αγαπητοί συνάδελφοι, θα είναι ορατά. Το είπα, θα κλεί-
σουν οι επιχειρήσεις. Πρόκειται για µικροµεσαίες επιχειρήσεις
οι οποίες θα κλείσουν. Τουτέστιν, θα διογκωθεί η ανεργία, αλλά
θα έχουµε και κάτι άλλο. Οι άνθρωποι αυτοί θα αναγκαστούν να
αλλάξουν νηολόγιο, συνεπώς θα αναγκαστούν να αλλάξουν και
σηµαία. Άρα, µιλάµε για αφανισµό του κλάδου αυτού που έχει

να κάνει µε το µεγάλο µας συγκριτικό πλεονέκτηµα, που είναι η
θάλασσα.

Και βεβαίως, έχω µπροστά µου -για να µη λέτε ότι αυτή είναι
µια κριτική που ασκείται από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ή
από τα άλλα κόµµατα και θα το καταθέσω και στα Πρακτικά της
Βουλής για να µείνει- τι σας λέει η Πανελλήνια Ένωση Αξιωµατι-
κών και Κατωτέρων Πληρωµάτων Επαγγελµατικών και Ιδιωτικών
Θαλαµηγών Σκαφών. Έστειλε και µια επιστολή στον Πρόεδρο
της Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων, τον κ. Καράογλου και
λέει: «Ο κλάδος µας αριθµεί 2.970 µέλη».

Προσέξτε τώρα: «Απ’ αυτά τα τρεις χιλιάδες µέλη, λοιπόν, η
εκτίµησή µας είναι ότι το 70%, ίσως και παραπάνω, από το Σε-
πτέµβριο κινδυνεύει να βρεθεί χωρίς εργασία και κοινωνική
ασφάλιση».

Χωρίς εργασία και κοινωνική ασφάλιση, κύριε Καλλιώρα, το
νοµοσχέδιο που στηρίζετε. Αυτό είναι το ένα.

∆εύτερο. Ακούστε τι λέει το Ναυτικό Επιµελητήριο τώρα.
Μήπως αυτό ελέγχεται από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό; Λέει
το Ναυτικό Επιµελητήριο: «Η προώθηση και η ψήφιση του νοµο-
σχεδίου στις διατάξεις που αφορούν επαγγελµατικά σκάφη ανα-
ψυχής θα οδηγήσουν σε µαζική αποεπένδυση και προοδευτικά
στον αφανισµό του κλάδου».

Τι λέει τώρα ο Πρόεδρος της Ένωσης Πλοιοκτητών Ελληνικών
Σκαφών Τουρισµού: «Πείτε όχι στον αφανισµό του θαλάσσιου
τουρισµού». ∆ηλαδή, σας λένε οι επαγγελµατίες του κλάδου το
εξής απλό. Το καταθέτω στα Πρακτικά για να υπάρχει στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας λένε, λοιπόν, οι επαγγελµατίες του κλάδου το εξής απλό.
Και εµείς θέλουµε να ξεκαθαρίσει η κατάσταση, διότι άλλο
πράγµα είναι ο επαγγελµατίας που έχει ένα σκάφος και άλλο
πράγµα είναι ο ιδιώτης που για το γούστο του, για την πλάκα του,
για την ποιότητα της ζωής του -όπως θέλετε πείτε το- έχει το δικό
του σκάφος.

Αυτοί τώρα µε το νοµοσχέδιο µπαίνουν στο ίδιο καζάνι και φο-
ρολογούνται το ίδιο. Περί αυτού πρόκειται.

Άρα, λοιπόν, σας λένε οι άνθρωποι αυτοί: Πρώτα πρέπει να κά-
νουµε µια Επιτροπή, µε βάση τη λογική πάντα. Η επιτροπή αυτή
πρέπει να εφαρµόσει κάποια κριτήρια διαχωρισµού των αµιγώς
επαγγελµατικών σκαφών από τα ιδιωτικά σκάφη και στη συνέ-
χεια, να υπάρξει ένα καθεστώς φορολόγησης για τα ιδιωτικά
σκάφη.

Και αντί να ακούσετε το φωνή της λογικής του κλάδου, έρχε-
στε και κάνετε αλχηµείες, κάνετε διάφορα πράγµατα τα οποία
δεν έχουν καµµία λογική βάση, κανένα λογικό έρεισµα.

∆ιότι αυτοί οι άνθρωποι βγάζουν κραυγή απόγνωσης, αφού
δεν έχουν φοροδοτική ικανότητα ούτε 1 ευρώ. ∆ηλαδή για να
µπορέσει ο επαγγελµατίας τώρα να ανταποκριθεί σ’ αυτά που
φορολογικά του ζητάτε, θα πρέπει να πάει στις τράπεζες. ∆ια-
φορετικά, δεν θα µπορέσει να ανταποκριθεί. Άρα, τι θα κάνετε
µ’ αυτούς τους ανθρώπους; Όµως, η τράπεζα, που έχει κι άλλα
δάνεια, δεν θα του δώσει επιπρόσθετο δανεισµό ή θα του δώσει
δάνεια, µε αποτέλεσµα να ενταθεί το φαινόµενο που σας είπα
προηγουµένως, δηλαδή των σκαφών που βγαίνουν σε πλειστη-
ριασµό. Περί αυτού πρόκειται. Άρα, λοιπόν, κάνετε πράγµατα αλ-
λοπρόσαλλα. Μαζί µε τα ξερά καίτε και τα χλωρά. Επιβάλλετε
µία φορολογία επί δικαίων και αδίκων.

Και έρχοµαι τώρα να καταδείξω κάτι άλλο. Αυτοί οι άνθρωποι
ήρθαν µέσα στην επιτροπή και µας έκαναν µία αποκάλυψη. ∆η-
λαδή, είπαν το εξής: «Κύριοι Βουλευτές, εµείς φορολογούµαστε
ήδη». Οι επαγγελµατίες του κλάδου φορολογούνται ήδη. Πώς;
Βάσει του ν.27 του 1975.

Ακούστε, αγαπητοί συνάδελφοι, τι λέει αυτός ο νόµος.
Στο άρθρο 2 λέει τα εξής: «Ο κατά τας διατάξεις του παρό-

ντος νόµου επιβαλλόµενος φόρος εξαντλεί πάσα υποχρέωση του
ιδιοκτήτου καθόσον αφορά εις τα κέρδη τα οποία προκύπτουν
εκ της εκµεταλλεύσεως πλοίου».

Απευθύνοµαι, λοιπόν, στον Υφυπουργό και του λέω: «Μα, πώς
είναι δυνατόν µε βάση αυτόν το νόµο που λέει ότι δεν επιβάλλε-
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ται κάποιος άλλος φόρος, να επιβάλλετε εσείς φορολογία;». Η
απάντηση του Υφυπουργού ήταν «ναι, αλλά αφορά εις τα κέρδη».

Και το ερώτηµα είναι «πώς, κύριε Υφυπουργέ, θα σας πληρώ-
νουν αυτοί οι άνθρωποι το ειδικό τέλος και την έκτακτη εισφορά»;
Από τα κέρδη τους δεν θα σας πληρώσουν; Άρα, λοιπόν, ουσια-
στικά εµµέσως καταργείτε το ν.27/1975.

Και αυτό που κάνατε δεν είναι καθόλου απλό, γιατί είναι και
αντισυνταγµατικό. ∆ιότι, αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να ξέρετε
ότι στο άρθρο 107 του Συντάγµατος προβλέπεται ότι αυξηµένη
τυπική ισχύ έχουν και οι διατάξεις των κεφαλαίων Α’ έως και ∆’
του Τµήµατος Α’ του ν. 2775 περί φορολογίας πλοίων. ∆ηλαδή ο
νόµος αυτός που σας διάβασα πριν, ο ν. 2775, έχει και αυξηµένη
τυπική ισχύ, περιβάλλεται δηλαδή και µε την ειδική συνταγµα-
τική ισχύ του άρθρου 107 του Συντάγµατος. Οι άνθρωποι αυτοί,
δηλαδή, προστατεύονται και από το Σύνταγµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα, σας παρακαλώ, ένα λεπτό ακόµα,
ίσως και λιγότερο.

Οι άνθρωποι, λοιπόν, αυτοί προστατεύονται και από το Σύ-
νταγµα και αντί να γίνουν κατανοητές οι συνταγµατικές πρόνοιες,
η συνταγµατική προστασία, καταστρατηγείτε νόµο, καταπατάτε
Σύνταγµα και βάζετε ειδικό ετήσιο τέλος και έκτακτη εισφορά σ’
αυτούς τους ανθρώπους.

Το επιχείρηµα το οποίο ακούστηκε –και τελειώνω µ’ αυτό,
κυρία Πρόεδρε- είναι το εξής και υπάρχει και στην αιτιολογική
έκθεση του άρθρου 3. Λέει, λοιπόν, το Υπουργείο στην αιτιολο-
γική έκθεση: «Επιβάλλουµε έκτακτη εισφορά σ’ αυτούς τους αν-
θρώπους, διότι επιβάλλουµε και έκτακτη εισφορά στα
εισοδήµατα άνω των 60.000 ευρώ». Χρησιµοποιεί, λοιπόν, ως
προηγούµενο την έκτακτη εισφορά στα εισοδήµατα άνω των
60.000 ευρώ, για να επιβάλει έκτακτη εισφορά και στους επαγ-
γελµατίες που έχουν τα σκάφη.

Όµως, το ερώτηµα είναι το εξής: Είναι νόµιµη ή παράνοµη η
έκτακτη εισφορά που έχετε επιβάλει στα εισοδήµατα άνω των
60.000 ευρώ; Είναι παράνοµη αυτή η εισφορά, διότι, πρώτον, έχει
αναδροµική ισχύ –πράγµα που δεν επιτρέπεται- και, δεύτερον,
εάν –εάν, λέω- υπήρχε η ανάγκη κάλυψης µιας οικονοµικής δα-
πάνης του δηµοσίου, αυτή θα καλυπτόταν από την αναλογική
επιβάρυνση επί των σηµερινών εισοδηµάτων και όχι των εισοδη-
µάτων του ’07, του ’08 κ.λπ., τα οποία τα έχετε ήδη φορολογήσει
και είναι περιουσία του Έλληνα φορολογούµενου, αναπαλλο-
τρίωτη περιουσία µάλλον.

Άρα πείτε µου πώς πάτε να δικαιολογήσετε αυτή την έκτακτη
εισφορά, χρησιµοποιώντας το προηγούµενο της έκτακτης ει-
σφοράς για τα εισοδήµατα άνω των 60.000 ευρώ, που είναι πα-
ράνοµο; Πάτε µε µια παρανοµία να δικαιολογήσετε µια άλλη
παρανοµία. Περί αυτού πρόκειται.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε συνάδελφε, υπάρχει νόµος που είναι παράνοµος;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Υπάρχουν δικαστικές αποφάσεις,
κύριε Υφυπουργέ, και θα αναγκαστείτε να σεβαστείτε της δικα-
στικές αποφάσεις.

Σε κάθε περίπτωση δεν µπορεί να διατηρηθεί αυτή η διάταξη.
Θα πρέπει να την αποσύρετε, διότι οδηγείτε στην καταστροφή χι-
λιάδες κόσµο και οδηγείτε τις ελληνικές θάλασσες σε µία εικόνα
από την οποία θα λείπει η ελληνική σηµαία και αυτό θα είναι µια
εθνική τραγωδία.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Τµήµα την κατά-
θεση νοµοσχεδίων, κυρίως κυρώσεων.

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Εξωτερικών και Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κα-
τανόησης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και του Υπουργείου Ενέργειας και Υδάτων της ∆η-
µοκρατίας του Λιβάνου για συνεργασία στον τοµέα της ενέρ-
γειας».

Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Εξωτερικών και Οικονοµίας και Οικο-
νοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κα-

τανόησης µεταξύ του Υπουργείου Ανάπτυξης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και του Υπουργείου Βιοµηχανίας και Εµπορίου της Σο-
σιαλιστικής ∆ηµοκρατίας του Βιετνάµ για συνεργασία στον τοµέα
της ενέργειας».

Οι Υπουργοί Οικονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών, Ανά-
πτυξης, Περιβάλλοντος, Χωροταξίας και ∆ηµοσίων Έργων, Εθνι-
κής Παιδείας και Θρησκευµάτων, Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, Τουριστικής Ανάπτυξης, Εµπορικής Ναυτιλίας, Αι-
γαίου και Νησιωτικής Πολιτικής και Μεταφορών και Επικοινωνιών
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής
και Τεχνολογικής Συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής ∆ηµοκρατίας και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσ-
νίας και Ερζεγοβίνης».

Οι Υπουργοί Μεταφορών και Επικοινωνιών, Εσωτερικών, Οι-
κονοµίας και Οικονοµικών, Εξωτερικών και Ανάπτυξης κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας Αεροπορικών
Μεταφορών µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Ινδονησίας».

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Εξωτερικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
Πρωτοκόλλου ανταλλαγής διαβαθµισµένων πληροφοριών µε-
ταξύ του Γενικού Επιτελείου Ενόπλων ∆υνάµεων της ∆ηµοκρα-
τίας της Αρµενίας σχετικά µε την ανταλλαγή πληροφοριών».

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Εξωτερικών, Εµπορικής Ναυτι-
λίας, Αιγαίου και Νησιωτικής Πολιτικής, Οικονοµίας και Οικονο-
µικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του
Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding) µεταξύ
του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και
του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης
(SHAPE) που αφορά στη συνεργασία µεταξύ του SHAPE και του
Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων
Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC) και της Τεχνικής Συµφωνίας
µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής ∆ηµο-
κρατίας και του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνά-
µεων Ευρώπης σχετικά µε την εφαρµογή του Μνηµονίου
Κατανόησης που αφορά στη συνεργασία µεταξύ του Ανώτατου
Στρατηγείου των Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης και του Πο-
λυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασσίων Με-
ταφορών των Αθηνών (AMSCC)».

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµίας και Οικονοµικών,
Εξωτερικών και ∆ικαιοσύνης κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Understanding)
µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του
Ανώτατου Στρατηγείου Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης
(Supreme Headquarters Allied Power Europe/ SHAPE), σχετικά
µε την παροχή Υποστήριξης Φιλοξενούντος Έθνους κατά τη
διάρκεια ασκήσεων-επιχειρήσεων του ΝΑΤΟ».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες ∆ιαρκείς Επιτροπές.
Καλώ τώρα στο Βήµα τον κ. Χρήστο Σταϊκούρα.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πα-

γκόσµια και ευρωπαϊκή κοινότητα διάγει µία περίοδο σοβαρών
οικονοµικών κλυδωνισµών και ανακατατάξεων. Η ισχυρότερη µε-
ταπολεµική οικονοµική κρίση έχει ήδη υπερβεί τις αρχικές δυ-
σµενείς εκτιµήσεις, κλονίζει τα θεµέλια των ευρωπαϊκών
οικονοµιών, πολλές από τις οποίες ήδη έχουν εισέλθει στη φάση
της ύφεσης και υποχρεώνουν τις ευρωπαϊκές κυβερνήσεις να
προσαρµόζουν, να αναπροσαρµόζουν συνεχώς τις πολιτικές
τους στις νέες δυσµενέστερες συνθήκες.

Σ’ αυτό το διεθνές περιβάλλον η ελληνική οικονοµία παρου-
σιάζει ιδιαίτερες αντοχές, στοιχείο που αποδεικνύεται, που απο-
τυπώνεται και στις εκθέσεις των διεθνών οργανισµών.

Για να αποκαταστήσουµε την αλήθεια, επειδή στις τοποθετή-
σεις τους οι εισηγητές της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και της
Αντιπολίτευσης ακολούθησαν και µία µακροοικονοµική προσέγ-
γιση, θα επικαλεστώ δύο µελέτες, τις δυσµενείς τελευταίες εκτι-
µήσεις κατ’ αρχάς της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, σύµφωνα µε τις
οποίες η οικονοµική δραστηριότητα της χώρας µας αναµένεται
να είναι η καλύτερη στην Ευρωζώνη το 2009 µαζί µε αυτή της
Κύπρου. Το ποσοστό ανεργίας αναµένεται να αυξηθεί κατά δύο
ποσοστιαίες µονάδες στη διετία 2008 έως 2010, που µε εξαίρεση
τη Μάλτα είναι η µικρότερη προβλεπόµενη αύξηση στην Ευρω-
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ζώνη. Το δε δηµοσιονοµικό έλλειµµα εκτιµάται ότι θα διευρυνθεί
κατά 0,7 ποσοστιαίες µονάδες την περίοδο 2008 έως 2010, η
οποία είναι και πάλι, µε εξαίρεση τη Μάλτα, η µικρότερη προ-
βλεπόµενη αύξηση στην Ευρωζώνη.

Ακόµη όµως και µε τις τελευταίες προβλέψεις του ιδιαιτέρως
αυστηρού ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, η εκτίµηση για την
ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας είναι πολύ υψηλότερη από
την αντίστοιχη για την Ευρωζώνη. Αυτή η ανθεκτικότητα της ελ-
ληνικής οικονοµίας εδράζεται µεταξύ άλλων και σε δράσεις και
πρωτοβουλίες που έχει αναπτύξει η Κυβέρνηση το τελευταίο
χρονικό διάστηµα στο πλαίσιο ενός εθνικού σχεδίου για την αντι-
µετώπιση της κρίσης. Ενός συγκροτηµένου, ενός ολοκληρωµέ-
νου σχεδίου µε στέρεους και σταθερούς άξονες αλλά και µε
συνεχείς συµπληρώσεις και αναπροσαρµογές, ώστε να ανταπο-
κρίνεται αυτό το σχέδιο µε επάρκεια στα νέα δεδοµένα.

Σ’ αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η υπό συζήτηση νοµοθετική
πρωτοβουλία του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών. Μία
νοµοθετική πρωτοβουλία µε έντονη τη διάσταση της κοινωνικής
ευαισθησίας αλλά και δικαιοσύνης. Μία νοµοθετική πρωτοβου-
λία που αποσκοπεί στην προώθηση της δηµοσιονοµικής εξισορ-
ρόπησης, στη βελτίωση των δηµοσίων οικονοµικών, στην
αντιµετώπιση στρεβλώσεων της φορολογικής διαδικασίας, στην
ενίσχυση των ασθενέστερων οικονοµικά τάξεων, στην ενδυνά-
µωση της ανταγωνιστικότητας της οικονοµίας, στην αναβάθµιση
δηµοσίων θεσµών.

Ειδικότερα, στο υπό συζήτηση σχέδιο νόµου προβλέπεται:
Πρώτον, η υπαγωγή του δηµοσίου τοµέα στα προγράµµατα

του ΟΑΕ∆ για την κατάρτιση, εξοικείωση και προσαρµογή στο
λειτουργικό καθεστώς των επιχειρήσεων των ανέργων συµβάλ-
λοντας άµεσα και καθοριστικά στην τόνωση της απασχόλησης
και στην οικονοµική στήριξη των οικονοµικά ασθενέστερων συ-
µπολιτών µας.

∆εύτερον, η θέσπιση και η λειτουργική αναβάθµιση του Νοµι-
κού Συµβουλίου του Κράτους, επιδιώκοντας την προσαρµογή
του στις απαιτήσεις, στις δυνατότητες, στις προκλήσεις του σύγ-
χρονου ρόλου του κράτους αλλά και της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Τρίτον, η ίδρυση ειδικής µορφής νοµικού προσώπου µη κερ-
δοσκοπικού χαρακτήρα µε αποκλειστικό σκοπό την απόκτηση
ιδιωτικού σκάφους αναψυχής, επιδιώκοντας την ενίσχυση της
ανταγωνιστικότητας του ελληνικού νηολογίου σε σχέση µε τα
αντίστοιχα αλλοδαπά.

Τέταρτον, η επιβολή ειδικού φόρου στα σχετικά µεγάλα ιδιω-
τικά και επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής ως αντιστάθµισµα των
αυξηµένων κοινωνικών δαπανών για λιµενικές υποδοµές και υπο-
στηρικτικές δοµές που επιβάλλει η σηµαντική αύξηση των εν
λόγω σκαφών.

Πέµπτον, η επιβολή έκτακτης εισφοράς στα σχετικά µεγάλα
σκάφη αναψυχής, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τη φοροδοτική ικανό-
τητα του ιδιοκτήτη, τη γεωγραφική ιδιαιτερότητα περιοχών της
πατρίδας µας και το ενδεχόµενο επιστροφής του συνόλου της
έκτακτης εισφοράς σε υπόχρεους που πληρούν συγκεκριµένα
κριτήρια.

Έκτον η αναγνώριση για πρώτη φορά της έκπτωσης από το
εισόδηµα ολόκληρου του ποσού των δαπανών των φορολογου-
µένων για ιατρική περίθαλψη και για παροχή νοµικών υπηρεσιών,
συµβάλλοντας αφ’ ενός στην οικονοµική ελάφρυνση κοινωνικών
οµάδων και αφ’ ετέρου στη συρρίκνωση των περιθωρίων φορο-
διαφυγής των εν λόγω ελεύθερων επαγγελµατιών.

Θέλω να υπενθυµίσω ότι σύµφωνα µε παλαιότερες και πιο
πρόσφατες µελέτες του ΙΟΒΕ οι δικηγόροι και οι γιατροί συµπε-
ριλαµβάνονται στις πέντε οµάδες επαγγελµατιών που παρου-
σιάζουν τα µεγαλύτερα επίπεδα φοροδιαφυγής, είτε
αποφεύγοντας συστηµατικά να εκδώσουν απόδειξη είτε εκδίδο-
ντας απόδειξη µε χαµηλότερο τίµηµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου
περιλαµβάνει και µια ιδιαίτερα σηµαντική πρωτοβουλία για την
προώθηση της ασφαλιστικής µεταρρύθµισης που έχει ξεκινήσει
τα τελευταία χρόνια. Μια τροπολογία που θέτει τις βάσεις για
τον εξορθολογισµό, για την αναθεώρηση του συστήµατος βα-
ρέων και ανθυγιεινών επαγγελµάτων. Μια τροπολογία που στο-
χεύει, πρώτον, στη διευθέτηση των διαρθρωτικών παθογενειών

του ελληνικού ασφαλιστικού συστήµατος, δεύτερον, στην προ-
σαρµογή του εργασιακού περιβάλλοντος στα σύγχρονα δεδο-
µένα και τρίτον, στην αποκατάσταση των σοβαρών αδικιών του
αναχρονιστικού συστήµατος προσέγγισης των εργασιακών συν-
θηκών.

Πρόκειται για µια τροπολογία που δηµιουργεί τις προϋποθέ-
σεις για την αναθεώρηση ενός συστήµατος χαρακτηρισµού των
επαγγελµάτων που θεσµοθετήθηκε το 1951, που διευρύνθηκε
και στρεβλώθηκε τις προηγούµενες δεκαετίες και που καθιστά
την Ελλάδα τη µόνη ευρωπαϊκή χώρα που από ένα σύνολο περί-
που δύο εκατοµµυρίων εργαζοµένων, επτακόσιες χιλιάδες ερ-
γαζόµενοι, ασφαλισµένοι στο ΙΚΑ, ανήκουν στα βαρέα και
ανθυγιεινά επαγγέλµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πορεία εξόδου από την κρίση
αλλά και η ανάκαµψη της ελληνικής οικονοµίας απαιτεί δύσκολες
αποφάσεις. Επιβάλλει γενναίες πολιτικές επιλογές. Προϋποθέ-
τει σοβαρότητα, υπευθυνότητα και διορατικότητα στη λήψη των
αποφάσεων. Επιβάλλει νοµοθετικές και θεσµικές πρωτοβουλίες
όπως το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου αλλά και επιτάσσει διαρ-
θρωτικές αλλαγές όπως η τροπολογία για τα βαρέα και ανθυγι-
εινά επαγγέλµατα που θα θωρακίσουν την οικονοµία, θα
διασφαλίσουν την πορεία αυτής προς την πρόοδο και την ευη-
µερία.

Η Κυβέρνηση µε συνέπεια παραµένει αταλάντευτη σε αυτήν
την πορεία. Μια πορεία µακριά από τις εύκολες, από τις ανώδυ-
νες λύσεις του λαϊκισµού, της δηµαγωγίας, της πολιτικής δοσο-
ληψίας, της αοριστολογίας. Παραµένει σταθερή στο δρόµο της
ευθύνης και της χρησιµότητας προς την κοινωνία, στο δρόµο που
θα µετατρέψει τη διεθνή κρίση, σε εθνική ευκαιρία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Και εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο κ. Κουσελάς.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αισθάνοµαι πραγµατικά άβολα,

όταν καλούµαι να τοποθετηθώ επί της αρχής για ένα νοµοσχέδιο
που δεν έχει ούτε αρχή ούτε µέση ούτε και τέλος. Είναι απλά «κέ-
ραµοι και πλίνθοι ατάκτως ερριµµένοι». Η Κυβέρνηση µε αυτό το
νοµοσχέδιο επιχειρεί -όπως πολύ εµπεριστατωµένα ανέλυσε ο
εισηγητής µας ο Ανδρέας ο Μακρυπίδης- να εισπράξει ό, τι µπο-
ρεί, φορολογώντας τα πάντα για να κλείσει έτσι τις αστείρευτες
τρύπες της δηµοσιονοµικής της κακοδιαχείρισης. Μετά, βέβαια,
θεσµοθετεί τις εξαιρέσεις που εκείνη επιλέγει για όσους δεν θέ-
λουν να πληρώσουν. Άλλα κριτήρια για τον ξενοδοχειακό τουρι-
σµό, άλλα κριτήρια για τον θαλάσσιο τουρισµό. Άλλα κριτήρια
για τα επαγγελµατικά σκάφη, άλλα κριτήρια για την ποντοπόρο
ναυτιλία. Παίρνουµε 20.000.000 από εδώ, δίνουµε 16.000.000
από εκεί.

Γι’ αυτό, κύριε συνάδελφε, κύριε Ροντούλη, δεν είναι δυνατόν
να κλείσουµε τα δηµοσιονοµικά ελλείµµατα. Γι’ αυτό και αυξά-
νονται συνέχεια, γιατί η Κυβέρνηση έχει επιλέξει αυτήν ακριβώς
τη στρατηγική.

Το δεύτερο χαρακτηριστικό αυτού του νοµοσχεδίου είναι ο
ρουσφετολογικός του χαρακτήρας. Έχουµε πλήθος φωτογρα-
φικών διατάξεων για φωτογραφικές και ρουσφετολογικές προ-
σλήψεις και µετατάξεις, τακτοποιήσεις συνολικότερα
«ηµετέρων». Φαίνεται ότι για την Κυβέρνηση δεν αρκούν οι στρα-
τιές των ρουσφετολογικών προσλήψεων που ήδη έχει κάνει και
επιβαρύνοντας το δηµόσιο. ∆εν αρκούν οι εξήντα χιλιάδες προ-
σλήψεις «ηµετέρων» που πραγµατοποιεί µέσα από προγράµµατα
«STAGE» µε χρήµατα των ανέργων. ∆εν αρκούν οι εκατοντάδες
µετατάξεις που µε αδιαφάνεια κάνει στο Υπουργείο Οικονοµικών.
Θέλει µε αυτήν τη διαδικασία να συνεχίσει, προκειµένου να δια-
σωθεί εκλογικά.

Και µη µου πείτε πάλι, κύριε Υπουργέ, για τις µετατάξεις που
έκαναν στα τελωνεία οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, αυτά που µου
είπατε στην επιτροπή. Γιατί όταν ο κ. Παπαντωνίου δοκίµασε να
κάνει µια µετάταξη, έγινε απεργία και την πήρε πίσω. Και εσείς
έχετε ετοιµάσει, πέραν των άλλων, άλλες τριακόσιες ογδόντα
πέντε µετατάξεις. Αυτές είναι οι µεταρρυθµίσεις, τις οποίες ευ-
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αγγελίζεται και ισχυρίζεται ότι θέλει να συνεχίσει ο κύριος Πρω-
θυπουργός;

Ένα ακόµα µεγάλο ζήτηµα, τα βαρέα και ανθυγιεινά. ∆εν εί-
χατε το σθένος και την αντοχή να φέρετε το θέµα αυτό ως άρθρο
στο νοµοσχέδιο. Το φέρνετε ως τροπολογία, για να περάσει µε
συνοπτικές διαδικασίες. Ρυθµίζετε ένα µείζον ζήτηµα, που αφορά
στη ζωή και στο µέλλον χιλιάδων συµπολιτών µας, µε πλήρη
αδιαφάνεια, µε υπουργικές αποφάσεις.

Ο θεσµός των βαρέων και ανθυγιεινών ισχύει από το 1964 και
ποτέ µέχρι σήµερα δεν καθορίστηκε η λίστα των βαρέων και αν-
θυγιεινών µε υπουργική απόφαση. Ετοιµάζεστε νύχτα να βγά-
λετε από τις λίστες εκατό και πλέον ειδικότητες – και αυτό δεν το
λέω εγώ, το λέει το πόρισµα του κ. Μπεχράκη – να µειώσετε, δη-
λαδή, τις αποδοχές ανθρώπων που ζουν στα όρια ή και κάτω από
τα όρια της φτώχειας µέχρι 250 ευρώ, να προχωρήσετε σε συρ-
ρίκνωση των συντάξεων µέχρι και 14%.

Και για να περιορίσετε τις αντιδράσεις, λέτε δήθεν ότι αυτές οι
διατάξεις αφορούν τους νέους και όχι τους παλιότερους. Τα
φορτώνετε δηλαδή όλα στους νέους. Πείτε µας όµως µε ειλικρί-
νεια, µε τέτοια κατάσταση ανοµίας που υπάρχει σήµερα στην
αγορά εργασίας, εν µέσω οικονοµικής κρίσης και µε διαλυµέ-
νους τους ελεγκτικούς µηχανισµούς, πώς θα προστατεύσετε
τους παλιούς εργαζόµενους από την απόλυση, όταν ο εργοδότης
θα έχει τη διακριτική ευχέρεια να προσλάβει καινούργιους µε άλ-
λους όρους και άλλες προϋποθέσεις; Θα βάλετε καµµία διάταξη
προστασίας για τους παλιούς; Γιατί δεν θεωρείτε επιπόλαιο κα-
νέναν εργοδότη να έχει στην επιχείρησή του εργαζόµενους δύο
ταχυτήτων, τους µεν να τους πληρώνει έτσι όπως θα πληρώνει
τους καινούργιους και τους άλλους µε άλλους όρους και προϋ-
ποθέσεις.

Τρίτο ζήτηµα: µετατρέπετε προγράµµατα που αφορούν στη
δηµιουργία νέων θέσεων εργασίας σε πεδίο άσκησης της πιο
ελεεινής ρουσφετολογικής πολιτικής, για την εκλογική σας διά-
σωση. Παίρνετε, δηλαδή, τις εισφορές των εργαζόµενων και των
εργοδοτών, παίρνετε χρήµατα από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από
κοινοτικά κονδύλια, για τα οποία, όπως ήδη σας επεσήµανε ο
Πρόεδρος της Γενικής Συνοµοσπονδίας Εργατών Ελλάδας, δεν
έχετε πάρει έγκριση από την Ευρωπαϊκή Ένωση, τα οποία χρή-
µατα στόχο είχαν να δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας. Και
εσείς θέλετε µε αυτά τα χρήµατα να δηµιουργήσετε στρατιές πο-
λιτικής οµηρίας, στρατιές πολιτικών οµήρων στο δηµόσιο.

Καταπατάτε έτσι κάθε ίχνος αξιοπρέπειας, εκµεταλλευόµενοι
τη δεινή θέση στην οποία έχουν περιέλθει χιλιάδες συµπολίτες
µας, που είναι στην ανεργία. Γιατί από πέρσι τον Απρίλη µέχρι
φέτος, το 2009, µε βάση τα επίσηµα στοιχεία έχουµε ογδόντα
επτά χιλιάδες νέους ανέργους. Συνολικά οι άνεργοι στη χώρα
µας – και το ξέρετε πολύ καλά – ξεπερνούν τις πεντακόσιες χι-
λιάδες. Και βέβαια, η ανεργία πλήττει κατά κύριο λόγο τους
νέους και τις γυναίκες.

Είναι γεγονός ότι η χώρα µας χρειάζεται επειγόντως ένα σχέ-
διο για την ανάπτυξη, για την αντιµετώπιση της ανεργίας, ένα
σχέδιο για κοινωνική προστασία. Αντί αυτού του σχεδίου, εσείς
έρχεστε σήµερα να ξεθάψετε πρακτικές Μαυρογιαλούρου, τις
πρακτικές, δηλαδή, δεκαετίας του ’60. Κατασπαταλάτε έτσι το
δηµόσιο χρήµα, τα χρήµατα των κοινωνικών συνοµιλητών, κοι-
νοτικά κονδύλια, προκειµένου να ρουσφετολογήσετε, για να δια-
σώσετε απλά και µόνο το κόµµα σας. Αλλά δεν θα το διασώσετε
µέσα από αυτές τις πρακτικές.

Σας ρώτησα και στην επιτροπή: Τι θα πείτε σε αυτούς που θέ-
λετε να προσλάβετε στο δηµόσιο µέσα από αυτή τη διαδικασία;
Θα τους πείτε ότι θα τους κάνετε δηµόσιους υπαλλήλους, ότι
τους προσλαµβάνετε γι’ αυτόν το λόγο; Τι θα τους πείτε αύριο;
Και µη µας πείτε πάλι ότι αυτές οι διατάξεις δεν αφορούν το δη-
µόσιο. Ελπίζω να διαβάσατε καλά το νοµοσχέδιο, γιατί στην επι-
τροπή µας είπατε ότι δεν αναφέρεται πουθενά αυτό, ενώ
αναφέρεται στην επικεφαλίδα!

Τέταρτο ζήτηµα: Η απόλυτη εξουσία που δίνετε στον Υπουργό
Οικονοµικών να επιχορηγεί, χωρίς κριτήρια και περιορισµούς,
φορείς του δηµόσιου και του ιδιωτικού τοµέα.

Σας είπαµε και στην επιτροπή το εξής: Φαίνεται πως εσείς έτσι
αντιλαµβάνεστε τις διαδικασίες που έχουν σχέση µε τον πολιτι-

σµό, µε την προστασία του περιβάλλοντος, µε τη λειτουργία της
ελληνικής Εκκλησίας. Εγώ αναρωτιέµαι τι θέλετε να κάνετε. Τι
θα πείτε, δηλαδή, στους ιερείς, ιδιαίτερα οι Βουλευτές που θα
κληθούν να βγάλουν χρήµατα για τα εκκλησιαστικά συµβούλια;
Να βγει ο ιερέας στον άµβωνα και να στηρίξει τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, προκειµένου να ενισχύσετε τα εκκλησιαστικά συµβούλια στα
αιτήµατα τα οποία σας κάναν;

Τέλος, κλείνω µε το θέµα που αφορά στο Νοµικό Συµβούλιο
του Κράτους. Βλέπουµε διατάξεις, στη µέση του καλοκαιριού,
χωρίς κανένα διάλογο, χωρίς καµµία ενηµέρωση -αυτό δεν το
λέµε εµείς, το είπαν οι ίδιοι οι εκπρόσωποι των εργαζοµένων. ∆ια-
τάξεις οι οποίες κινούνται στα όρια της συνταγµατικότητας, δια-
τάξεις που υποβαθµίζουν το θεσµικό ρόλο του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους που δεν συµβάλλουν στην υπεράσπιση
του δηµοσίου συµφέροντος, αντίθετα –θα έλεγα- υπονοµεύουν
το δηµόσιο συµφέρον.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε σε µία εποχή που αντί
η Κυβέρνηση να ενισχύει τον αποτελεσµατικό και σύγχρονο
τρόπο λειτουργίας του κράτους, αντί, δηλαδή, να αναβαθµίζει
θεσµούς, όπως το θεσµό του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους,
δυστυχώς τον υποβαθµίζει, τον απαξιώνει και σε τελευταία ανά-
λυση, τον ιδιωτικοποιεί όπως ιδιωτικοποίησε, πολλές άλλες δια-
δικασίες.

Είναι φανερό, λοιπόν, ότι για όλους αυτούς τους λόγους εµείς
καταψηφίζουµε αυτό το νοµοσχέδιο. Και σας προειδοποιούµε να
σταµατήσετε αυτή την πρακτική, γιατί ό,τι και να κάνετε, όποτε
και να γίνουν οι εκλογές, είτε το φθινόπωρο είτε µετά, δεν θα
αποφύγετε τη λαϊκή ετυµηγορία µε τέτοιου είδους πρακτικές. Ο
ελληνικός λαός θα σας πληρώσει µε το ίδιο νόµισµα µε το οποίο
εσείς του συµπεριφέρεστε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Βορίδης έχει
το λόγο.

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει κάτι το οποίο µου είναι

ιδιαιτέρως απεχθές. Και αυτό είναι το να είµαι αναγκασµένος να
πω, «σας τα έλεγα, κύριε Υφυπουργέ». Και αυτό πηγαίνει -αν θυ-
µάστε- σε προηγούµενο διάλογό µας για την έκτακτη εισφορά…

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Και τι προέκυψε;

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: …στην οποία, µάλιστα, µε εγκαλέ-
σατε -και επειδή εγώ είµαι και ιδιαιτέρως ευαίσθητος, όπως γνω-
ρίζετε, σε συναισθηµατικό επίπεδο- λέγοντάς µου, «…ναι, αυτοί
που προστατεύετε». Και σας είπα: ποιους προστατεύουµε; Προ-
στατεύουµε τους Έλληνες φορολογούµενους.

Πρώτη απόφαση, λοιπόν, η οποία ήδη λειτουργεί σε επίπεδο
προσωρινής διαταγής και βεβαίως αντιδικία πλέον του ελληνι-
κού δηµοσίου µε χιλιάδες φορολογουµένους για το ζήτηµα της
έκτακτης εισφοράς.

Έχει πορεία το θέµα, αλλά είναι σαφές –εγώ το λέω ξανά, βγή-
καν και αντίθετες αποφάσεις- ότι το ζήτηµα της συνταγµατικό-
τητας είναι σχεδόν βέβαιο ότι θα κριθεί εις βάρος του Ελληνικού
∆ηµοσίου. Και σας λέω, τώρα που είναι καιρός, διότι θα βρεθεί
η επόµενη κυβέρνηση –όποια επόµενη κυβέρνηση- να είναι υπο-
χρεωµένη να δώσει τα λεφτά της έκτακτης εισφοράς πίσω. Αυτή
θα είναι η εξέλιξη στο συγκεκριµένο ζήτηµα.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
∆εν ξέρω ποιος θα είναι. Όποιος είναι.
Εν πάση περιπτώσει, το πρόβληµα είναι ότι το ελληνικό δηµό-

σιο δεν γίνεται να συµπεριφέρεται έτσι.
Αυτά ως προς το ζήτηµα της έκτακτης εισφοράς.
Το δεύτερο –και κατά τη γνώµη µου σηµαντικότερο- στο συ-

γκεκριµένο σχέδιο νόµου:
Άκουσα αιτιάσεις, σκέψεις από συναδέλφους. Ποια είναι η φο-

ρολογική φιλοσοφία της ελληνικής Κυβερνήσεως; Η φορολογική
φιλοσοφία της ελληνικής Κυβερνήσεως είναι η εξής: Κάποιος κα-
τέχει ένα αγαθό το οποίο κατά την κρίση της ελληνικής Κυβερ-
νήσεως ενδεχοµένως είναι πολυτελές και το οποίο το κατέχει µε
εισόδηµα που κατέβαλε ο ίδιος. Έτσι πλήρωσε το τίµηµά του,
αφού αυτό το εισόδηµα έχει φορολογηθεί. Φορολογήθηκε το ει-
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σόδηµα.
Και αποφασίζει κάποιος να αγοράσει ένα αυτοκίνητο ή να αγο-

ράσει ένα σκάφος µε το εισόδηµα που έχει φορολογήσει το ελ-
ληνικό δηµόσιο, το τονίζω. Μπορείτε να µου εξηγήσετε γιατί
πρέπει να τιµωρείται αυτός ο κάποιος µε πρόσθετη φορολογία;
Ποια είναι η φορολογική φιλοσοφία της Κυβερνήσεως; Ότι
όποιος κατέχει κάτι που κατά την κρίση της είναι πολυτελές, πρέ-
πει, όταν το νοµίζει η Κυβέρνηση, να του επιβάλει φόρο επειδή
έκανε το λάθος να αγοράσει κάτι που επέλεξε µε τα χρήµατά
του, για τα οποία έχει αποδώσει φόρο; Είσθε ξαφνικά συνεταίροι
στην τσέπη όλων των Ελλήνων πολιτών και µάλιστα στον τρόπο
µε τον οποίο θα χρησιµοποιούν τα χρήµατά τους;

Ποια είναι η λογική, δηλαδή, πίσω από αυτό; Είναι κάποιο οιο-
νεί τεκµήριο γιατί δήθεν δεν σας είπαν την αλήθεια; Τι κρύβεται
πίσω απ’ αυτή τη φορολογία; Το κάνατε µε τα αυτοκίνητα, το κά-
νετε τώρα µε τα σκάφη. Αποφάσισε κάποιος για οποιονδήποτε
λόγο -µπορεί να µην έχει σπίτι, µπορεί να µην έχει άλλη διασκέ-
δαση στη ζωή του- να αγοράσει ένα σκάφος. Πρέπει να σας
δώσει χρήµατα τώρα σε εσάς. Σας χρώσταγε από κάπου. Ποια
είναι η λογική;

Και να πάµε παραπέρα. Θα φορολογήσετε και τις ακριβές τη-
λεοράσεις, για παράδειγµα; Και αυτές είδος πολυτελείας είναι.
Σας δίνω µια ιδέα στη Νέα ∆ηµοκρατία. Όποιος έχει ακριβή τη-
λεόραση, θα πληρώνει φόρο. Και τα στερεοφωνικά; Όποιος έχει
ακριβό στερεοφωνικό και αυτός θα πληρώσει φόρο. Να πηγαί-
νετε να ζητάτε δηλώσεις από τα κοσµηµατοπωλεία. Όποια κυρία
αγόρασε ακριβό κόσµηµα, να σας πληρώσει φόρο. Είναι σοβαρή
φορολογική πολιτική αυτή; Είναι κυβέρνηση αυτή η οποία υπο-
στηρίζει την ιδιοκτησία, την ελευθερία, το εισόδηµα των πολιτών;
Είναι αυτό αυτή η συγκεκριµένη Κυβέρνηση;

Είναι µία κατάσταση απόλυτης απελπισίας. Το µόνο που σκέ-
πτεται αυτή η Κυβέρνηση –δεν έχει να σκεφθεί τίποτε άλλο- είναι
πώς θα βρει τρόπους να φορολογήσει τον πολίτη. ∆εν έχει καµ-
µία άλλη σκέψη. ∆εν έχει αναπτυξιακή φορολογική πολιτική, δεν
έχει καν δικαιοκρατική φορολογική πολιτική, διότι βεβαίως τι εί-
δους δικαιοκρατία είναι αυτή, όταν στις 59.999 ευρώ εισόδηµα
δεν πληρώνεις έκτακτη εισφορά, στις 60.000 ευρώ, όµως, πλη-
ρώνεις; Αυτή είναι η δικαιοκρατία. Όταν το σκάφος είναι 9,90
µέτρα δεν πληρώνεις φόρο, στα 10 µέτρα, όµως, πληρώνεις.

Και πηγαίνω εγώ στο αµιγώς επαγγελµατικό. Τους επαγγελ-
µατίες δεν τους σκέφτεστε; Εντάξει, οι άλλοι υποτίθεται ότι
έχουν πολυτελή διαβίωση και πρέπει να συνεισφέρουν, το κατά-
λαβα. Οι επαγγελµατίες γιατί πρέπει να συνεισφέρουν; ∆εν σκέ-
φτεστε ότι αυτό το οποίο πρόκειται να προκληθεί µέσα στο
αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα, είναι το εξής απλό; Θα πά-
ρουν τα σκάφη τους και θα πάνε απέναντι να λιµενιστούν. Θα
πάνε στην Τουρκία. Τους παρακαλάνε. Αυτό είναι το πρώτο
πράγµα το οποίο θα συµβεί.

Επόµενο ερώτηµα: Με αυτή τη λαµπρή πολιτική την οποία ακο-
λουθείτε από το Σεπτέµβριο και εντεύθεν, µπορείτε να µου εξη-
γήσετε, διότι το επιχείρηµα είναι η κρίση και ότι πρέπει να
γεµίσουµε τα ταµεία και τα ελλείµµατα, τι γίνεται; Πόσο αποτε-
λεσµατική υπήρξε αυτή η πολιτική στην αντιµετώπιση των ελ-
λειµµάτων, του δηµοσίου χρέους, του ισοσκελισµού του
προϋπολογισµού; Πόσο αποτελεσµατική είναι αυτή η πολιτική;

∆εν βλέπετε ότι αφαιρώντας χρήµατα από αυτό που είναι η οι-
κονοµία, ουσιαστικά υπονοµεύετε τις ίδιες τις δυνατότητές της
και το κάνετε συνεχώς; ∆εν βλέπετε ότι έχετε διαρρήξει –εγώ θα
πω κάτι το οποίο σε τελική ανάλυση γιατί να µε ενδιαφέρει εµένα;
Θα έπρεπε να ενδιαφέρει τη Νέα ∆ηµοκρατία αυτό- τις σχέσεις
σας µε αυτό που ήταν κατ’ εξοχήν οι κοινωνικές σας συµµαχίες,
µε εκείνους τους ανθρώπους οι οποίοι κατ’ εξοχήν σας στήρι-
ζαν, µε αυτούς τους ανθρώπους οι οποίοι κατ’ εξοχήν ήταν οι
δικοί σας ψηφοφόροι;

Εµένα σε τελευταία ανάλυση ως Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό
δεν µε ενδιαφέρει αυτό, αλλά αυτό το προφανές, ότι εγκαταλεί-
πετε ένα κόσµο κατ’ εξοχήν δηµιουργικό, κατ’ εξοχήν παραγω-
γικό, κατ’ εξοχήν κόσµο της αγοράς, αυτόν ο οποίος πραγµατικά
δηµιουργεί τον πλούτο σε αυτόν τον τόπο και ουσιαστικά αυτόν
είναι που σήµερα χτυπάτε, δεν σας απασχολεί;

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε πολύ σύντοµο χρονικό διάστηµα.

Υπάρχει αισχρότερον της επιµηκύνσεως της παραγραφής;
Τι είναι η παραγραφή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Είναι δι-

κονοµικός θεσµός, µε ουσιαστικά όµως χαρακτηριστικά. ∆ηλαδή
τι; Κάποια χρονική στιγµή, λέει ο νοµοθέτης, άµα θα συµβεί µία
πράξη, αποδυναµώνεται ένα δικαίωµα, παύει να υπάρχει. ∆εν
µπορεί ένα δικαίωµα να υπάρχει εις το διηνεκές. Κάποια χρονική
στιγµή τελειώνει.

Ακούστε τώρα τι φέρνει η Κυβέρνηση. ∆εν προφθάσαµε να
ελέγξουµε τις χρήσεις, ας το παρατείνουµε ένα εξάµηνο. Και άµα
δεν προφθάσετε και στο επόµενο εξάµηνο, γιατί να µην το πα-
ρατείνετε άλλο ένα εξάµηνο; Και γιατί να µην το παρατείνετε
άλλον ένα χρόνο, για να µην µπαίνουµε και στον κόπο διαρκών
νοµοθεσιών; Είναι λειτουργία της διοικήσεως αυτή;

Επιτρέψτε µου να πω ότι φέρνετε και ένα σωστό µέτρο, το
µέτρο των αποδείξεων. Σας το είχα πει και την προηγούµενη
φορά πάλι µε τους ελεύθερους επαγγελµατίες, το Σεπτέµβριο,
όταν συζητούσαµε τα φορολογικά. Σας είχαµε πει να κάνετε
αυτό, να δεχθείτε να γίνεται η έκπτωση από το εισόδηµα. Η αι-
τιολογία, µε την οποία το φέρνετε, έχετε καταλάβει ότι ακυρώνει
την αξία του µέτρου; Ενώ η αξία του µέτρου είναι ότι σε τελευ-
ταία ανάλυση, αφού ένας πολίτης κάνει µία δαπάνη, να έχει
πράγµατι δικαίωµα να την εκπέσει από το εισόδηµά του -ορθό-
τατη αιτιολογία αυτή- εσείς πώς το αιτιολογείτε; Είναι, λέει, φο-
ροφυγάδες οι δικηγόροι και οι γιατροί και γι’ αυτό το φέρνουµε.
Γιατί; Είναι τιµωρία η έκδοση της αποδείξεως; Το φέρνετε, για
να τους τιµωρήσετε; ∆ηλαδή, όλη η λογική σας έχει φύγει πια,
έχετε εγκαταλείψει όλη την αναπτυξιακή λογική που µπορεί να
υπάρξει µέσα από το φορολογικό δίκαιο και έχετε βυθιστεί στο
χειρότερο κρατισµό, την πιο αδιέξοδη οικονοµική πολιτική, η
οποία οδηγεί σε µαρασµό τα δηµόσια οικονοµικά. Εάν ειλικρινώς
δεν σεβόµουν το γεγονός ότι υποστηρίζουµε σταθερά ότι πρέπει
να υπάρχει τετραετής θητεία, θα έλεγα ότι το καλύτερο θα ήταν
να τελειώνουµε µε την Κυβέρνησή σας εδώ και τώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Το λόγο έχει ο κ.

Σαµπαζιώτης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΜΠΑΖΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι γνωρίζουµε ότι το κοµµάτι του θα-

λάσσιου τουρισµού αποτελεί έναν τοµέα που επενδυτικά για τη
χώρα µας µπορεί να φέρει πολλαπλά οφέλη. Είναι κοµµάτι µιας
αγοράς κρίσιµης για την τουριστική ανάπτυξη της χώρας, που
όµως σήµερα παρουσιάζει σηµαντικές στρεβλώσεις και δυσλει-
τουργίες. ∆υστυχώς, οι ρυθµίσεις της ισχύουσας νοµοθεσίας
έχουν γίνει αντικείµενο κατάχρησης από κάποιους, οι οποίοι εµ-
φανίζουν ιδιωτικά σκάφη ως δήθεν επαγγελµατικά και µε παρα-
στατικά και εικονικά ναυλοσύµφωνα προσπαθούν να διαφύγουν
τη φορολογία, λειτουργώντας εις βάρος της αγοράς και του
ανταγωνισµού.

Με το νοµοσχέδιο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνουµε
ένα τέλος σε όλα αυτά τα φαινόµενα. Θεσµοθετούµε µία σειρά
από µέτρα µε στόχο την εξυγίανση του χώρου των σκαφών ανα-
ψυχής. Προχωρούµε σε πλήρη και σαφή διαχωρισµό της ιδιωτι-
κής και επαγγελµατικής χρήσης, µε τρόπο που διασφαλίζει και
προστατεύει τον πραγµατικό επαγγελµατία, αλλά παράλληλα
κλείνει το δρόµο σ’ αυτούς που θέλουν να παρανοµήσουν. ∆ηµι-
ουργούµε νέες ασφαλιστικές δικλίδες όσον αφορά τα ιδιωτικά
σκάφη, ώστε να εξαλειφθεί το φαινόµενο κάποιοι να ξεφεύγουν
από τις φορολογικές τους υποχρεώσεις, είτε εµφανίζοντας τα
ιδιωτικά σκάφη ως επαγγελµατικά είτε εµφανίζοντας ψευδώς ως
ιδιοκτήτες των σκαφών αυτών αλλοδαπούς πολίτες χωρίς ελλη-
νικό ΑΦΜ.

Άκουσα την κριτική από τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ µέχρι
χθες. ∆εν µας προτείνουν να αυξήσουµε τους φόρους στις επι-
χειρήσεις και στα µεγάλα εισοδήµατα, σήµερα όµως µας κατη-
γορούν, γιατί επιβάλλουµε ειδικό φόρο γι’ αυτούς που κατέχουν
αυτοκίνητα µεγάλου κυβισµού, σκάφη και ιστιοπλοϊκά πάνω από
δέκα ή δεκαπέντε µέτρα αντίστοιχα. Βεβαίως, είναι σαφές ότι το
ΠΑΣΟΚ παραµένει ένα κόµµα ανεύθυνο, γεµάτο αντιφάσεις και
παλινωδίες, αφού µέχρι χθες µας εγκαλούσε ότι δεν φορολο-
γούσαµε τα µεγάλα εισοδήµατα και σήµερα, όταν κάνουµε µία
προσπάθεια για ευνόητους λόγους -γιατί είναι συγκεκριµένα
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επαγγέλµατα, συγκεκριµένοι άνθρωποι, µε συγκεκριµένα κριτή-
ρια που µπορούν να προσφέρουν και έχουν τη δυνατότητα να
φορολογηθούν- σήµερα, λοιπόν, µας εγκαλεί, γιατί προχωρούµε
σ’ αυτό το βήµα.

Μας κατηγορούν, επίσης, ότι είµαστε εκτός πραγµατικότητας.
Εγώ διερωτώµαι: Ποιος τελικά είναι εκτός πραγµατικότητας;

Λένε στο ΠΑΣΟΚ ότι αντί να τονώσουµε την αγορά, «πνίγουµε»
τους χαµηλόµισθους και τους συνταξιούχους. Σας ενοχλεί, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, που φορολογούµε αυτούς που
έχουν σκάφη και µεγάλα αυτοκίνητα; Αυτός είναι ο πόνος σας;
Και ρωτώ: Έχουν σχέση αυτές οι κατηγορίες των ανθρώπων και
αυτή η φορολόγηση καθόλου µε τους χαµηλόµισθους και τους
χαµηλοσυνταξιούχους; Μην τρελαθούµε τελείως!

Εκτός πραγµατικότητας δεν είµαστε εµείς, κύριοι συνάδελφοι,
εκτός πραγµατικότητας, θεωρώ, ότι είστε εσείς και ο Πρόεδρός
σας, ο οποίος, ενώ περιγράφει την οικονοµία µε τα µελανότερα
χρώµατα, ενώ µας λέει ότι έχει καταρρεύσει η οικονοµία, τάζει
και υπόσχεται παροχές ύψους πάνω από 11.000.000.000 ευρώ.
Εγώ ρωτώ ευθέως και τον παρακαλώ να γίνει συγκεκριµένος:
Πού θα τα βρει αυτά τα χρήµατα;

Και ερωτώ και πάλι επειδή µιλάτε για δήθεν κρίση. Το ερώτηµα
το δικό µου είναι: η µείωση των φορολογικών εσόδων από τη
δήθεν κρίση πώς θα καλυφθεί; Με παχιά λόγια τύπου «εµπιστο-
σύνη» και «διαφάνεια στα χρήµατα» ή µε συνεισφορά από αυ-
τούς που έχουν φοροδοτική δυνατότητα; Την είδαµε εξάλλου τη
διαφάνεια που έχετε στους δικούς σας λογαριασµούς, µέσα στο
ίδιο σας το κόµµα. Ένα µπακαλοτέφτερο που περνιούνται ή δεν
περνιούνται εκατοµµύρια µάρκα, ανάλογα µε το ποιος σύντρο-
φος διαχειρίζεται αυτό το συγκεκριµένο τεφτέρι και µας κάνετε
εσείς µαθήµατα τάξης, όταν οι ίδιοι στο δικό σας το µαγαζί δεν
µπορείτε δύο απλά πράγµατα να τα γράψετε σωστά και πρα-
κτικά.

∆εν θα κουραστώ, κύριοι συνάδελφοι, να επαναλάβω ότι η κα-
τάσταση είναι κρίσιµη και απαιτεί σοβαρότητα. Η κατάσταση δεν
αντιµετωπίζεται µε ευχολόγια, µε κενές γενικόλογες διακηρύξεις.
Εδώ υπάρχει ζήτηµα. Όλες οι χώρες αντιµετωπίζουν µία κρίση.
Όλες οι χώρες παίρνουν συγκεκριµένα µέτρα τόνωσης της αγο-
ράς και της πραγµατικής οικονοµίας. Εµείς, δυστυχώς, έχουµε
ένα µεγάλο αγκάθι, το µεγάλο χρέος. Και αυτό το µεγάλο χρέος,
είτε σας αρέσει, κύριοι συνάδελφοι, να το ακούτε είτε δεν σας
αρέσει, έχει να κάνει µε τη δική σας εικοσαετή διακυβέρνηση.
Ήταν η εποχή τότε, η δική σας διακυβέρνηση, που µετέφερε τα
οικονοµικά βάρη εκείνης της εποχής στις επόµενες γενιές, άρα
και στο σήµερα. Εσείς πήρατε το χρέος, οι δικές σας διακυβερ-
νήσεις από το 30% και το φθάσατε στο 100%. Κάναµε έναν
αγώνα την πρώτη τετραετία και το φέραµε στο 92%. ∆εν είναι
αρκετό. Πρέπει να προσπαθήσουµε ακόµη περισσότερο.

Βασικός πυλώνας της δικής µας πολιτικής, εκτός από την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής, είναι και η στήριξη των οικονοµικά
ασθενέστερων και των κοινωνικών οµάδων που έχουν µεγαλύ-
τερη ανάγκη από τη βοήθεια του κράτους. Σε αυτήν τη δύσκολη
συγκυρία και στο πλαίσιο αυτό εντάσσεται και η στήριξη της απα-
σχόλησης που αναδεικνύεται ως ένα από τα µεγαλύτερα και σο-
βαρότερα προβλήµατα αυτής της κρίσης παγκοσµίως. Στην
κατεύθυνση αυτή στοχεύει και η ρύθµιση που παρέχει τη δυνα-
τότητα στους φορείς του δηµόσιου τοµέα, µε τη συνδροµή του
ΟΑΕ∆ να συµβάλουν στην προστασία εκείνων οι οποίοι ενδέχε-
ται να µείνουν ή και ήδη έχουν µείνει, εξαιτίας της οικονοµικής
κρίσης, άνεργοι. Πρόκειται για τους εξήντα χιλιάδες ανθρώπους
οι οποίοι θα προσληφθούν και θα γίνουν συνολικά αυτές οι προ-
σλήψεις µε επιχορηγήσεις του ΟΑΕ∆ µε στόχο να αντιµετωπι-
στούν οι συνέπειες της κρίσης και η αύξηση της ανεργίας.

Ειλικρινά δεν αντιλαµβάνοµαι όλες αυτές τις αντιδράσεις του
ΠΑΣΟΚ και των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης τάχα µου δε για
ρουσφετολογικές προσλήψεις. Είναι ξεκάθαρο ότι δεν µιλάµε για
προσλήψεις στο δηµόσιο. Κάνουµε το εξής απλό: Ένας άνερ-
γος, προκειµένου να κάθεται δεκαοκτώ µήνες, να µην προσφέρει
τίποτα στο κοινωνικό σύνολο και να παίρνει κάποια χρήµατα του
επιδόµατος ανεργίας, αυξάνουµε αυτό το επίδοµα ανεργίας, τον
τοποθετούµε σε έναν δηµόσιο τοµέα, προσφέρει στο κοινωνικό
σύνολο και έχει πραγµατική εργασία για τρία χρόνια. Βεβαίως,

κανείς δεν είπε ότι αυτοί οι άνθρωποι θα γίνουν δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι µε το σύνολο των
παραπάνω πρωτοβουλιών γίνεται µία ουσιαστική παρέµβαση
στον αγώνα για την καταπολέµηση της ανεργίας και µπαίνει
πλέον µία τάξη στο χώρο των σκαφών αναψυχής. Στόχος µας
παραµένει η υγιής ανάπτυξη του θαλάσσιου τουρισµού της
χώρας µας, αλλά και η ενίσχυση της διαφάνειας και της νοµιµό-
τητας, καθώς και της δίκαιης συµµετοχής στα φορολογικά βάρη.
Η ασυδοσία και τη κατάχρηση του νόµου δεν βλάπτουν µόνο την
οικονοµία, βλάπτουν σαφέστατα όλη την κοινωνία. Είµαστε απο-
φασισµένοι να καταπολεµήσουµε αυτά τα φαινόµενα, το έχουµε
ήδη αποδείξει και συνεχίζουµε.

Παρακολουθούµε τις εκτιµήσεις των διεθνών οργανισµών, εί-
µαστε πάνω από τα πράγµατα, παίρνουµε τα αναγκαία µέτρα
όπου χρειάζεται, δεν κρύβουµε τα προβλήµατα κάτω από το χαλί,
έχουµε συγκεκριµένο σχέδιο, το οποίο όµως έχει πάνω απ’ όλα
τον τίτλο «σοβαρότητα και ειλικρίνεια», ειλικρίνεια απέναντι στον
Έλληνα πολίτη.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι το κόµµα το οποίο πρεσβεύει ότι αυτοί
που έχουν περισσότερα, αυτοί που έχουν φοροδοτική ικανότητα,
αυτοί θα πρέπει και να συνεισφέρουν πρώτα στα έσοδα του κρά-
τους και αυτό το εφαρµόζει µε τον πλέον ξεκάθαρο τρόπο.

Θυµάµαι τον Πρωθυπουργό µας Κώστα Καραµανλή, τρεις
µέρες µόλις πριν τις εκλογές που έλεγε «ναι, θα κάνουµε ταµείο
και αν χρειαστεί θα βάλουµε και νέους φόρους».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Το είπε κύριοι συνάδελφοι αυτό τρεις µόλις ηµέρες πριν τις

εκλογές. ∆εν βγήκε να τάξει λαγούς και πετραχήλια. Εσείς είσα-
στε αυτοί οι οποίοι ενώ υποτίθεται ότι γνωρίζετε την κατάντια και
την άθλια κατάσταση της οικονοµίας µας, τάζετε τα πάντα στους
πάντες.

Παρακαλώ λοιπόν, για το καλό αυτής της χώρας, να σοβα-
ρευτούµε. Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (‘Ελσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Νασιώκας

έχει το λόγο.
ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Το πολυνοµοσχέδιο που συζητάµε σή-

µερα του Υπουργείου Οικονοµικών, στο σύνολό του, είτε είναι
στο σώµα του νοµοσχεδίου είτε στις τροπολογίες, κύριε Υφυ-
πουργέ, που πολλές από αυτές µόνες τους είναι δύο ή τρία νο-
µοσχέδια, είναι µεστό αντιφάσεων και πολλών άλλων δεινών.

Και όσες διατάξεις θα µπορούσαν να θεωρηθούν αναγκαίες
και χρήσιµες, και αυτές πνίγονται γιατί δεν εντάσσονται σε ένα
σχέδιο. ∆εν υπάρχει, δηλαδή, ένα σχέδιο διεξόδου από την κρίση
µέσα στην οποία θα µπορούσαν αυτές οι διατάξεις να αποδώ-
σουν. Και τα όποια µέτρα παίρνετε τώρα και αυτά που θα πάρετε
τον Οκτώβριο θα έχουν την ίδια αντιφατικότητα και την ίδια τύχη
της αποτυχίας, κύριε Υπουργέ.

Και δεν θέλω να γίνω µάντης κακών ειδήσεων, γιατί γνωρίζω το
πόσο δύσκολη είναι σήµερα η κατάσταση στη χώρα µας, αλλά
σκεφθείτε ότι ένα χρόνο πριν στο Τµήµα ∆ιακοπών της Βουλής
ο Υπουργός Οικονοµικών µε το περιβόητο «τα έσοδα έπιασαν
πάτο» είχε φέρει φορολογικές διατάξεις. Αλήθεια, κύριε Υφυ-
πουργέ, γιατί έπιασαν τα έσοδα πάτο πέρυσι; Η «LEHMAN
BROTHERS» δεν είχε πτωχεύσει. Η πιστωτική και χρηµατιστη-
ριακή κρίση δεν είχε επέλθει ακόµη. Η χώρα έτρεχε µε ρυθµούς
ανάπτυξης από 4,2% µέχρι 3,7% και από κεκτηµένη ταχύτητα.
Γιατί τα έσοδα έπιασαν πάτο; Και γι’ αυτό έφταιγε η κρίση;

Το Γενάρη, κύριε Υφυπουργέ, ανατρέψατε εκείνη την πολιτική
σε πάρα πολλά σηµεία. Σήµερα µερικά από αυτά τα επαναφέ-
ρετε. Σήµερα εµείς γνωρίζουµε και οι πολίτες γνωρίζουν ότι περ-
νάµε µια δύσκολη κατάσταση. Γνωρίζουµε και για το χρέος
παρόλο που ο κύριος συνάδελφος δεν είπε την αλήθεια, δεν είπε
ότι ήταν 170.000.000.000 ευρώ το χρέος διαχρονικά και ότι την
τελευταία πενταετία προστέθηκαν 70.000.000.000 µε
80.000.000.000 ονοµαστικά. Και κάνει συγκρίσεις µε στοιχεία τα
οποία, όµως, δεν είναι συγκρίσιµα, αφού το ΑΕΠ αναθεωρήθηκε,
όπως γνωρίζετε, και τα συγκρίνει ποσοστιαία µε το αναθεωρη-
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µένο ΑΕΠ. ∆εν λέει, λοιπόν, την αλήθεια. Εµείς γνωρίζουµε ότι η
δηµοσιονοµική κατάσταση, το αδιέξοδο είναι ο βραχνάς της
χώρας αυτήν την ώρα και γνωρίζουµε ακόµα ότι η πραγµατική
παραγωγή της χώρας και τα έσοδα του κράτους, δηλαδή η πρω-
τογενής παραγωγή, η µεταποιητική, η βιοτεχνική, η βιοµηχανική
στο σύνολό της, ο τουρισµός, η ναυτιλία, η οικοδοµή, τέσσερις
πηγές πάνω στις οποίες κυρίως στηρίζεται η οικονοµία µας βρί-
σκονται σε δύσκολη κατάσταση.

Και αγωνιά ο λαός γιατί δεν βλέπει να υπάρχει σχέδιο και δυ-
νατότητα από την Κυβέρνηση για να βγει από την κρίση, γιατί
βλέπει όλες αυτές οι παρεµβάσεις, όλες αυτές οι επιβαρύνσεις
να πηγαίνουν χαµένες. Γιατί η Κυβέρνηση λειτουργεί µε τη λο-
γική «βλέποντας και κάνοντας», χωρίς στόχο σε ένα τρικυµισµένο
περιβάλλον, σε ένα πέλαγος που οι αέρηδες είναι πάρα πολύ δυ-
νατοί.

Και κάνετε ένα ακόµα λάθος, πολιτικό αυτήν τη φορά, να χρε-
ώνετε τις ευθύνες στους προηγούµενους, πρώτον, και, δεύτε-
ρον, να χρησιµοποιείτε την παγκόσµια οικονοµική κρίση ως
άλλοθι. Υπάρχει παγκόσµια οικονοµική κρίση –δεν την αρνείται
κανένας- και νέα γρίπη υπάρχει, αλλά ούτε το πρώτο µπορεί να
είναι άλλοθι για την αποτυχηµένη σας οικονοµική πολιτική ούτε
το δεύτερο για την κατάσταση που υπάρχει στην υγεία.

Και επειδή θέλω να µιλάω µε παραδείγµατα και µε προτάσεις,
κύριε Υφυπουργέ, θα πάρω δύο παραδείγµατα από τις διατάξεις
του νοµοσχεδίου σας. Φέρνετε µια τροπολογία στην οποία µε-
ταξύ άλλων καθορίζετε και τη φαρµακευτική πολιτική της χώρας.
Με µία διάταξη µιας τροπολογίας! Και τι κάνετε; Επαναφέρετε
τον καθορισµό της τιµής των φαρµάκων εκεί ακριβώς που τον
βρήκατε το 2004, στις τρεις χώρες που έχουν τα φθηνότερα φάρ-
µακα στην Ευρώπη.

Τι κάνατε, όµως, αυτά τα έξι χρόνια; Το πρώτο που κάνατε
ήταν να καταργήσετε τη λίστα φαρµάκων, γιατί όλα τα άλλα που
ψήφισε ως φαρµακευτική πολιτική ο κ. Κακλαµάνης δεν υλοποι-
ήθηκαν ούτε κατά κεραία ούτε η τιµή αναφοράς ούτε το rebate
ούτε οι επιστροφές των ταµείων. Μετά ήρθε η διάταξη του
Υπουργείου Ανάπτυξης, του Προέδρου της Βουλής του κ. Σι-
ούφα τότε ως Υπουργού και του κ. Παπαθανασίου του σηµερινού
τσάρου της οικονοµίας ως Υφυπουργού και ψηφίσατε τη νέα διά-
ταξη για καθορισµό της τιµής των φαρµάκων. Τι κάνατε, κύριε
Υφυπουργέ, τότε; Είπατε: «Όχι οι τρεις φθηνότερες χώρες, αλλά
οι δύο χώρες από τις παλιές, η Ελβετία -Πού ανακαλύψατε, αλή-
θεια, την Ελβετία; Εδώ είναι παγκόσµια πρωτοτυπία. Τώρα την
αλλάζετε, βέβαια.- και οι δύο από τις νέες».

Έτσι θα καθορίζετε τις τιµές. Και συγχρόνως 4% από το κό-
στος της φαρµακευτικής δαπάνης θα επιστρέφεται στα ταµεία.
Ούτε 1 ευρώ απ’ αυτό το 4%, κύριε Υπουργέ, δεν επιστρέφεται.

Πριν ένα χρόνο στο φορολογικό του κ. Αλογοσκούφη ο κ.
Αβραµόπουλος ψήφισε και αυτός διάταξη για τα φάρµακα, σύµ-
φωνα µε την οποία από 1.1.2009 το 3% της κατανάλωσης των
φαρµάκων θα επιστρέφει στα ταµεία. Ούτε 1 ευρώ. Και τι πετύ-
χατε µ’ αυτό; Τα 5.000.000.000 ευρώ –προσέξτε το- που ήταν η
συνολική φαρµακευτική δαπάνη όπως καταγράφεται στο σύνολό
της µαζί µε τις παράλληλες εξαγωγές -έτσι καταγραφόταν και
τότε, έτσι και τώρα- το 2009 θα προσεγγίσει τα 10.000.000.000
ευρώ. Είναι 5.000.000.000 ευρώ περισσότερα, κύριε Υπουργέ,
και εσείς λέτε ότι θα αλλάξετε την τιµή και θα έρθετε στην παλιά
τιµή και όλα θα αλλάξουν. Λίστα θα επαναφέρετε; Μηχανοργά-
νωση θα κάνετε; Ελεγκτικό µηχανισµό θα κάνετε; Προληπτικό
µηχανισµό θα κάνετε; Ή θα παραµείνουν ελεγκτές οι αγροτικοί
ιατροί που ελέγχουν τα βιβλιάρια σε όλη τη χώρα και λέτε ότι
υπάρχει φαρµακευτική δαπάνη, αυξάνεται και τι να κάνετε εσείς;
Ξέρετε τι σηµαίνει 5.000.000.000 ευρώ το χρόνο; Το δηµοσιονο-
µικό σας πρόβληµα είναι 5.000.000.000 ευρώ.

Αλλά και το δεύτερο, εξίσου σηµαντικό. Θα λύσουµε τώρα τις
προµήθειες στα νοσοκοµεία. πώς; Θα κάνουµε µια διυπουργική
επιτροπή, ένα συγκεντρωτικό µόρφωµα. Μα, πριν δυόµισι χρόνια
δεν κάνατε ένα νοµοσχέδιο συγκεντρωτικό, το οποίο ήταν και
αναποτελεσµατικό και όπου εφαρµόστηκε και εφαρµόστηκε στην
καθαριότητα των νοσοκοµείων, παραδείγµατος χάριν, διπλασιά-

στηκε η δαπάνη; Και, βεβαίως, αλλάξατε τέσσερις προέδρους
σε αυτήν την επιτροπή, την Κεντρική Επιτροπή Προµηθειών. Και
σήµερα τα νοσοκοµεία µας χρωστάνε πάνω από 6.000.000.000
ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Τα ταµεία είναι στο κόκκινο. Είναι 6.000.000.000 ευρώ, κύριε

Υφυπουργέ, από το Μάρτιο του 2005 και µετά, 120.000.000 ευρώ
περίπου το µήνα το νέο χρέος. Και δεν κάνετε µηχανοργάνωση,
δεν κάνετε διπλογραφικό. Να σας κάνω εγώ µια πρόταση, πολύ
απλή πρόταση; Αλλά πρέπει κάποιος να έχει κότσια για να την
αντιµετωπίσει. Αντί να κάνετε συγκεντρωτικό, να κάνετε αποκε-
ντρωτικό σύστηµα. Να κάνετε µητρώο υλικών, ενιαίες προδια-
γραφές και να µπορεί ο καθένας, αφού έχει λεφτά στην
περιφέρεια, στο νοσοκοµείο του ή στο σύστηµα, να αγοράζει και
µε ηλεκτρονικό εµπόριο, αρκεί να είναι υποχρεωµένος να είναι
κάτω από τις τιµές της αγοράς στην Ελλάδα και στο εξωτερικό.
Αντί να κάνετε αυτό, το µόνο που κάνετε, φορτώνετε τον ελλη-
νικό λαό µε τεράστια προβλήµατα.

Και αν η πολιτική σας στο φάρµακο ήταν αυτή που σας είπα και
στις προµήθειες των νοσοκοµείων είναι αυτή που σας λέω, τι
χρεία µαρτυρίας άλλης έχω και µαρτύρων; Ποια είναι η αντιφα-
τικότητα της πολιτικής σας και η αναποτελεσµατικότητα; Γιατί
δεν υπάρχει διέξοδος στο σήµερα µε τη δική σας πολιτική; Γιατί
ακριβώς δεν έχετε πρόγραµµα, δεν έχετε γραµµή πλεύσης και
κυρίως δεν έχετε τη θέληση να παλέψετε µε τα πραγµατικά προ-
βλήµατα του λαού υπέρ των πολλών, γιατί δυστυχώς στηρίζετε
ή ανέχεστε ή πολλές φορές σας επιβάλλουν, παραδείγµατος
χάριν, η Ελβετία, στο συνυπολογισµό της τιµής τα συµφέροντα,
τις δικές τους απόψεις και εσείς τις ακολουθείτε, δυστυχώς.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Το λόγο έχει ο κ.
Χάιδος.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, όταν ήταν αντιπολί-

τευση η Νέα ∆ηµοκρατία, υποσχόταν, αλλά και τώρα που είναι
Κυβέρνηση διακηρύττει για την ανάγκη ενός σταθερού, απλού,
δίκαιου, διαφανούς φορολογικού συστήµατος. Και σαφώς δεν
είναι σταθερό και απλό, γιατί πέντε χρόνια τώρα η Κυβέρνηση
τροποποιεί, καταργεί και επαναφέρει διατάξεις, δηµιουργώντας
έτσι ένα δαιδαλώδες πλαίσιο, το οποίο κανένας δεν γνωρίζει πλή-
ρως. ∆εν είναι επίσης και διαφανές, αφού αποτελούν συνήθη
πρακτική οι φωτογραφικές διατάξεις φοροαπαλλαγών ή άλλων
διευκολύνσεων για την εξυπηρέτηση υµετέρων. Και σαφώς δεν
είναι και δίκαιη η φορολογική πολιτική της Κυβέρνησης, αφού µε
αυτήν, σε συνδυασµό µε τις άλλες της πολιτικές, αφαιρεί εισο-
δήµατα και πλούτο από τους πολλούς και αδύναµους και τον µε-
ταφέρει στους λίγους και ισχυρούς.

Κάνει µε τις αποφάσεις της τους πλούσιους πλουσιότερους
και τους φτωχούς φτωχότερους. Επισηµαίνω χαρακτηριστικά ότι
ο µέσος µισθωτός κατέβαλλε το 2004 το 4% του µισθού του για
φόρο, ενώ τώρα πληρώνει το 8% του µισθού του, ο οποίος µει-
ώθηκε σε πραγµατική αξία. Άλλο κραυγαλέο παράδειγµα αυτής
της οδυνηρής για τα πλατιά λαϊκά στρώµατα εξέλιξης είναι η αλ-
µατώδης αύξηση των εµµέσων φόρων που είναι τόσο µεγάλη,
έτσι ώστε η χώρα µας σε απόλυτους αριθµούς και σαν ποσοστό
επί του ΑΕΠ να βρίσκεται πλέον στην πρώτη θέση στον οικείο πί-
νακα των δεκαπέντε παλαιών µελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Καταθέτω για τα Πρακτικά τον οικείο πίνακα που δείχνει ότι ενώ
το 2004 ήµασταν στην τρίτη θέση µε 59% ποσοστό συµµετοχής
των εµµέσων φόρων, το 2008 αυτό το ποσοστό αυξήθηκε στο
62% όταν σε όλες τις άλλες χώρες της Ευρώπης το ποσοστό
αυτό µειώνεται.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Χάιδος καταθέτει
για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος έχει ως
εξής:
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΪ∆ΟΣ: Η πολιτική της Κυβέρνησης διέπεται από
οικονοµικό νεοφιλελευθερισµό, από παλαιοδεξιά λειτουργία και
από διαχειριστική ανικανότητα. Και αυτή η παγκόσµια πατέντα,
αυτός ο µοναδικός συνδυασµός χαρακτηρίζεται σωστά από πολ-
λούς ως πελατειακός καπιταλισµός, αλλά έχει ως αποτέλεσµα
τον οικονοµικό κανιβαλισµό, αφού καθηµερινά βλέπουµε πολλές
µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις να κλείνουν ή να εξαγοράζονται
αντί πινακίου φακής από τους κολοσσούς, οι οποίοι ελέγχουν
πλέον σχεδόν όλη την οικονοµική δραστηριότητα της χώρας. Και
η Νέα ∆ηµοκρατία µε τις προχειρότητες, µε τις παλινωδίες, µε
την αποσπασµατικότητα, τη φοροεισπρακτική λογική και την επι-
κοινωνιακή σκοπιµότητα που διέπει όλα σχεδόν τα νοµοσχέδια,
επιδεινώνει την κατάσταση.

Ένα τέτοιο κραυγαλέο παράδειγµα, σχεδόν όλων των ανω-
τέρω γνωρισµάτων, είναι και το σχέδιο νόµου που συζητάµε σή-
µερα. Επιβάλλει έκτακτη εφάπαξ εισφορά και ετήσιο ειδικό φόρο
σε όλα τα σκάφη αναψυχής και στα επαγγελµατικά, δηλαδή αυτά

που αποτελούν εργαλείο δουλειάς για κάποιον. Αυτό είναι κάτι
που θα επηρεάσει τον τουρισµό και µάλιστα σε µία περίοδο σο-
βαρής κρίσης. Γιατί για τους λίγους και ισχυρούς πραγµατικούς
ιδιοκτήτες αυτά τα ποσά είναι ψίχουλα µπροστά σε αυτά που έως
σήµερα τους δώρισε µε διάφορους τρόπους η Κυβέρνηση. Συ-
γκεκριµένο παράδειγµα: Επιχειρηµατίας που παίρνει 150.000
ευρώ το χρόνο αποδοχές, 500.000 ευρώ ως µέρισµα µετόχου επί
των κερδών της εταιρείας και µε ακίνητη περιουσία 2.000.000
ευρώ, από τη φορολογική πολιτική της Κυβέρνησης έχει 55.000
ευρώ όφελος. Όµως, ένας µισθωτός µε 16.000 ευρώ ετήσιο ει-
σόδηµα επιβαρύνεται επιπλέον µε 332 ευρώ το χρόνο. Αυτή είναι
η δίκαιη κοινωνικά φορολογική πολιτική σας. Αυτή είναι η σκληρή
πραγµατικότητα και µην προσπαθείτε µε προπαγανδιστικές λαϊ-
κίστικες εκφράσεις περί «σκαφάτων», να την αποκρύψετε για να
ξεγελάσετε τους πολίτες. ∆εν πείθετε πλέον κανέναν. ∆εν πεί-
θετε την κοινωνία µε αυτά που λέτε, γιατί είναι αυτή που υφί-
σταται τις δραµατικές συνέπειες της πολιτικής σας.
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Αλλά και οι άλλες ρυθµίσεις αυτού του νοµοσχεδίου κινούνται
σε αυτά τα αντιλαϊκά πλαίσια και έχουν τα προαναφερόµενα χα-
ρακτηριστικά. ∆εν είναι η δυνατότητα απασχόλησης στο δηµόσιο
ανέργων µε προίκα το Ταµείο Ανεργίας απαράδεκτη ρουσφετο-
λογική ρύθµιση; ∆ηλαδή υπεξαιρείτε τα χρήµατα του ΟΕ∆, δη-
λαδή των κοινωνικών εταίρων και των πολιτών, για να
τακτοποιήσετε χωρίς κριτήρια δικά σας παιδιά, δηµιουργώντας
ταυτόχρονα την προσδοκία για µόνιµο διορισµό, προσπαθώντας
έτσι να εξαγοράσετε την ψήφο τους.

Μετατρέψατε τον ΟΑΕ∆ σε άντρο κακοδιοίκησης, αδιαφά-
νειας, κοµµατισµό και ρουσφετολογίας. Η δουλειά του είναι να
στηρίζει τους ανέργους. Γι’ αυτό προτείνουµε την αύξηση του
επιδόµατος ανεργίας κατά 70%. Να τους βοηθάει να βρουν δου-
λειά καταρτίζοντάς τους ή επιδοτώντας τις ασφαλιστικές τους
εισφορές, να ενισχύει τους ιδιώτες επιχειρηµατίες να τους προ-
σλάβει µέσα από αυστηρές δεσµεύσεις µε προίκα, βέβαια, το Τα-
µείο Ανεργίας. Καταθέσαµε γι’ αυτά πρόταση νόµου αλλά εσείς
κωφεύσατε. Όµως ο σηµερινός δικός σας ΟΕ∆ είτε παρουσιάζει
ανικανότητα να εκπονήσει και υλοποιήσει προγράµµατα για τους
ανωτέρω στόχους είτε διαθέτει, όπως καθηµερινά διαπιστώ-
νουµε, κονδύλια για την εξυπηρέτηση υµετέρων. Παραδείγµατα,
εκτός της σηµερινής ρύθµισης για τη ρουσφετολογική τακτο-
ποίηση ανέργων στο δηµόσιο, είναι τα «STAGE».

Κανένας δεν γνωρίζει µε ποιο τρόπο εντάσσονται στα
«STAGE» οι καταρτιζόµενοι. Επίσης άλλα παραδείγµατα είναι οι
επιδοτήσεις νέων επιστηµόνων και επαγγελµατιών µε αδιαφά-
νεια από τα κεντρικά της Αθήνας και πολλές φορές σε αντίθεση
µε τη γνωµοδότηση του τοπικού ΟΑΕ∆, είκοσι χιλιάδες άνεργοι
στους δήµους και πολλά άλλα.

Τα ίδια όµως ισχύουν και για τις ρυθµίσεις που αφορούν την
τιµή των φαρµάκων, τις προµήθειες και την παροχή υπηρεσιών
του δηµοσίου και των ΝΠ∆∆ του κοινωνικοασφαλιστικού συστή-
µατος.

Η αλήθεια είναι ότι η Κυβέρνηση εµπαίζει τη Βουλή, εµπαίζει
τον κόσµο, εµπαίζει τους εργαζόµενους και τους συνταξιούχους
πολιτικά, όπως εξάλλου το κάνει και µε την τροπολογία, µε την
οποία θα αποφασίζει η Κυβέρνηση και όχι η αρµόδια επιτροπή
για το ποια επαγγέλµατα θα εντάσσονται στα βαρέα και ανθυγι-
εινά. Για τις τροπολογίες επί των τριών παραπάνω θεµάτων θα µι-
λήσω αναλυτικά στην επί των άρθρων συζήτηση που θα γίνει την
Πέµπτη.

Ο λαός όµως κατάλαβε ότι η σηµερινή Κυβέρνηση δεν µπορεί
πλέον να αντιµετωπίσει κανένα πρόβληµα. Οι πολίτες κατάλαβαν
ότι µόνο δεινά µπορούν να περιµένουν από αυτή και στρέφονται
στο ΠΑΣΟΚ για να του αναθέσουν την ευθύνη της διακυβέρνη-
σης της χώρας όταν θα γίνουν εκλογές.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει η κ. Ξενογιαννακοπούλου.
ΜΑΡΙΛΙΖΑ ΞΕΝΟΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω ότι αν µας καλούσε κά-

ποιος να δώσουµε ένα χαρακτηρισµό την Κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας και στις πολιτικές της, θα λέγαµε «νεοφιλελευθε-
ρισµός µε πελατειακό πρόσωπο», γιατί έχετε κατορθώσει να κερ-
δίσετε άνετα αυτόν πραγµατικά τον άκρως πρωτότυπο
προσδιορισµό µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ποιο το κύριο χαρακτηριστικό του νοµοσχέδιου που φέρνετε
σήµερα, σε συνέχεια και όλων των άλλων που έχετε φέρει το
προηγούµενο διάστηµα; Ο εισηγητής µας, ο Ανδρέας Μακρυπί-
δης, στην εµπεριστατωµένη του εισήγηση, είπε ότι είναι το τρίτο
φορολογικό νοµοσχέδιο από το Πάσχα και φυσικά, δυστυχώς για
τον ελληνικό λαό και τη χώρα, έπονται και άλλα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Το κύριο χαρακτηριστικό της κάθε φοροεπιδροµής που κά-
νετε, είναι ότι στοχοποιείτε συνεχώς τους πολλούς, ωθώντας
πραγµατικά στην απόγνωση τον εργαζόµενο της χώρας, το µε-
ροκαµατιάρη άνθρωπο της βιοπάλης, τον επαγγελµατία, τον επι-

στήµονα, το νέο άνθρωπο. Έχοντας οι ίδιοι οµολογήσει ότι «πιά-
σατε πάτο» στα έσοδα, ότι έχετε τελείως διαλύσει κάθε µηχανι-
σµό, εισπρακτικό και ελεγκτικό, σ’ αυτή τη χώρα, χωρίς να έχετε
στρατηγική ανάπτυξης και ορθολογικής διαχείρισης των εσόδων.
Η πολιτική σας µοιάζει να είναι ένα πιθάρι χωρίς πάτο που ρίχνει-
ρίχνει ο κόσµος µε πλήρη ανασφάλεια, γιατί δεν βλέπει µια προ-
οπτική. Είναι αδιέξοδο.

Συγκεντρώνετε χρήµατα τι τα κάνετε; Έρχεστε να βάλετε κά-
ποια σειρά, έστω σύµφωνα µε τη δική σας αντίληψη; Έρχεστε
να εφαρµόσετε κάποιο πρόγραµµα για την κρίση, έστω διαφο-
ρετικό απ’ αυτό που προτείνουµε εµείς;

Όχι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. ∆υστυχώς η πραγµατικό-
τητα είναι, ότι αυτά που εισπράττονται από την Κυβέρνηση µε
αυτή τη συνεχή φοροεπιδροµή, που επί της ουσίας δυναµιτίζει
την αναπτυξιακή προσπάθεια της χώρας και ενισχύει συνεχώς
το φαύλο κύκλο της κρίσης, αυτά τα ίδια χρήµατα έρχεστε απρο-
κάλυπτα, µε το παρόν νοµοσχέδιο και ανοίγετε τις πόρτες ενός
ατέρµονου προεκλογικού ρουσφετιού, θέλοντας να µοιράσετε
τους πόρους του ελληνικού λαού.

Αυτό το µεγάλο σκάνδαλο βουλιάζει τη χώρα και την οικονο-
µία. Εισπράττετε από τη µια και από την άλλη τι λέτε; Λέτε στον
Υπουργό Οικονοµίας ότι µπορεί «εν λευκώ» να δίνει χορηγίες ανά
την Ελλάδα σε όποιο σωµατείο και νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δι-
καίου θέλει και για όποιο σκοπό, εσείς που υποτίθεται ότι έρχε-
στε εδώ να µας πείτε ότι καταργήσατε τους ειδικούς
λογαριασµούς και όλες αυτές τις εκφράσεις της κακής διακυ-
βέρνησης.

Έρχεστε και κάνετε αυτή τη σκανδαλώδη πραγµατικά ρύθµιση
όσον αφορά τον ΟΑΕ∆ και τα χρήµατα από τους κοινωνικούς φο-
ρείς, από τον ιδρώτα του εργαζόµενου τα πάτε ξανά για ολιγό-
µηνες ρουσφετολογικές διευθετήσεις στο δηµόσιο, σε συνέχεια
της άλλης απαράδεκτης ρύθµισης για τους εξήντα χιλιάδες
ανέργους, για τους οποίους είχατε πει ότι θα εφαρµόσετε επί-
δοµα απασχόλησης στο δηµόσιο.

Τέσσερα χαρακτηριστικά έχει το παρόν νοµοσχέδιο, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι. Πρώτα απ’ όλα είναι καθαρό εισπρακτικό.
∆εν σας ενδιαφέρει που µέσα στην κρίση και εν µέσω καλοκαι-
ριού, που υπάρχει πρόβληµα στον τουρισµό, έρχεστε και εφαρ-
µόζετε αυτή τη διάταξη όσον αφορά τα επαγγελµατικά σκάφη
αναψυχής.

Αναφέρθηκαν σ’ αυτό όλοι οι προηγούµενοι συνάδελφοι. Να
καθίσετε εδώ και να πείτε «έχουµε πρόβληµα, δεν µπορούµε να
πατάξουµε τη φοροδιαφυγή, να δούµε ποιοι είναι επαγγελµατίες,
ποιοι είναι ιδιώτες».

Με αυτή τη λογική θα το κάνετε; Έτσι αδιάκριτα; Έρχεστε και
υπονοµεύετε έναν ολόκληρο κλάδο εν µέσω κρίσης; Και πάλι εδώ
τα δύο µέτρα και δύο σταθµά; Εσείς ήσασταν που την προηγού-
µενη εβδοµάδα φέρατε το αφορολόγητο στην ποντοπόρο ναυτι-
λία και στους µεγάλους του ναυτιλιακού χώρου, εσείς είστε τώρα
που έρχεστε και βάζετε φόρο και έκτακτη εισφορά στα επαγ-
γελµατικά σκάφη;

∆εύτερον, ανερµάτιστη πολιτική, πολιτική χωρίς σχέδιο, ράψε-
ξήλωνε ανάλογα, να περνά η ώρα, να βουλώνετε ευκαιριακά τρύ-
πες και φυσικά να δηµιουργείτε συνεχή αδιέξοδα.

Χαρακτηριστικές περιπτώσεις –θα αναφερθούµε και στα
άρθρα, τους τίτλους λέω µόνο- η διάταξή σας για τα φάρµακα,
όταν εσείς καταργήσατε τη λίστα φαρµάκου και έρχεστε τώρα,
κατόπιν εορτής, να οµολογήσετε πού έχει οδηγήσει αυτή η πο-
λιτική σας επιλογή.

Ή µήπως να αναφέρω την περίφηµη διάταξη, όπου πάτε στα
τελωνεία να στήσετε µια ιδιόµορφη υπηρεσία, όπως λέτε για να
ελέγξετε το βρώµικο χρήµα και το ξέπλυµα, εσείς που καταργή-
σατε και τον κ. Ζορµπά και την Αρχή του;

Τρίτο χαρακτηριστικό το κοινωνικά άδικο. Έρχεστε εδώ µε µια
τροπολογία που τη φέρατε, αφού φυσικά τέλειωσε η συζήτηση
στην επιτροπή –όπως είπε ο εισηγητής µας- µια απαράδεκτη τρο-
πολογία για τα βαρέα και ανθυγιεινά. Εδώ τίθενται και σοβαρό-
τατα θέµατα, γιατί είναι εκτός ασφαλιστικού νοµοσχεδίου και
εκτός Ολοµέλειας.

Έρχεστε πάλι, χωρίς κανένα διάλογο µε τους εργαζόµενους,
να δυναµιτίσετε περαιτέρω το ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας,
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την ώρα που βουλιάζουν τα ταµεία, βουλιάζει το ασφαλιστικό.
Υπάρχει µεγάλη κοινωνική αγωνία και µεγάλη κοινωνική ανα-

σφάλεια και εσείς έρχεστε να πείτε ότι υλοποιείτε τις µεγάλες
σας πολιτικές πρωτοβουλίες. Όταν βέβαια ο ελληνικός λαός
ακούει πρωτοβουλίες και µεταρρυθµίσεις, ξέρει πολύ καλά ποιος
θα πληρώσει το λογαριασµό. Και φυσικά υπάρχει και αυτή η πε-
λατειακή αντίληψη –που αναφέρθηκα προηγούµενα- η οποία δια-
τρέχει όλη τη νοµοθεσία σας και πολύ περισσότερο το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι µονόδροµος αυτού
του τύπου η διακυβέρνηση που εµπαίζει τους πολίτες. ∆εν είναι
µονόδροµος η περιοριστική λογική εν µέσω κρίσης, ότι πρέπει
συνεχώς να ρίχνουµε όλο και περισσότερα βάρη στους πολλούς,
όλο και πιο ασφυκτικό πλαίσιο, να δυναµιτίζουµε την αγορά ερ-
γασίας και από εκεί και πέρα να προσπαθούµε να αναθερµά-
νουµε την οικονοµία µόνο µε την ασυδοσία και τα µεγάλα λόγια.

∆εν γίνεται έτσι. Εµείς έχουµε προτείνει µια τελείως διαφορε-
τική πολιτική που ξεκινά από έναν άλλο τρόπο διακυβέρνησης.
Εκεί που έχει φθάσει η χώρα προϋπόθεση για την επιτυχία οποι-
ασδήποτε πολιτικής, είναι οι επιλογές που πάνω απ’ όλα έρχο-
νται να στηρίξουν το εισόδηµα, τη ζήτηση.

Αυτή η πολιτική που προτείνουµε έρχεται να κάνει τις πραγ-
µατικές αλλαγές, για ένα δίκαιο φορολογικό σύστηµα που να
είναι και αναπτυξιακό και κοινωνικά δίκαιο και οικονοµικά αποτε-
λεσµατικό και φυσικά το δηµόσιο να αναλάβει τις ευθύνες του
µε επενδύσεις, µε εποπτεία, µε ρύθµιση.

Υπάρχει, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ένας άλλος
τρόπος για να αντιµετωπίσουµε την κρίση. Φυσικά, µε τέτοιου εί-
δους νοµοσχέδια το µόνο που κάνετε είναι να ενισχύετε ακόµα
περισσότερο την αβεβαιότητα και την ανασφάλεια, να έχετε φαι-
νόµενα σαν αυτά που είδατε στη Λήµνο που οι επαγγελµατίες,
σε απόγνωση, πέταξαν έξω τους εφοριακούς, εκφράζοντας πια
αυτή την αγανάκτηση σε ένα κράτος που δεν τους δίνει προο-
πτική, δεν έχει τίµιους, έντιµους και συνεπείς κανόνες παιχνιδιού
απέναντι στους πολίτες και φυσικά όλη αυτή η διαδικασία που
απλώς επιδεινώνει την κρίση.

Η απάντηση είναι µία. Την απάντηση θα τη δώσει ο λαός στην
κάλπη. Αλλαγή διακυβέρνησης, κυβέρνησης και πολιτικής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ κι εγώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονοµικών κ.

Μπέζας.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλες οι χώρες στην Ευ-
ρώπη καλούνται να αντιµετωπίσουν αυτή την περίοδο µια
εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική συγκυρία.

Είναι βέβαιο ότι η ανάκαµψη θα χρειαστεί αρκετό χρονικό διά-
στηµα, για να γίνει πραγµατικότητα και ακόµα πιο σίγουρο είναι
ότι η ανάκαµψη που θα έλθει, δεν θα έλθει αυτόµατα.

Θα εξαρτηθεί σε πολύ µεγάλο βαθµό από τις αποφάσεις, τις
οποίες θα λάβουµε, από τον τρόπο µε τον οποίο θα κατανοή-
σουµε και θα ερµηνεύσουµε τις επιπτώσεις της κρίσης τόσο σε
παγκόσµιο και ευρωπαϊκό επίπεδο όσο βέβαια και σε κάθε χώρα
ξεχωριστά. Κυρίως θα εξαρτηθεί από τις κινήσεις και τις πρωτο-
βουλίες που θα αναλάβουµε, προκειµένου να δηµιουργήσουµε
ισχυρότερες βάσεις για την ανάπτυξη των οικονοµιών µας τις
επόµενες ηµέρες µετά την κρίση.

Ειδικά στη χώρα µας όσον αφορά την πορεία αυτή, βρισκό-
µαστε αντιµέτωποι µε δυο µεγάλα διαχρονικά και διαρθρωτικά
προβλήµατα, προβλήµατα τα οποία η κρίση έφερε στην επιφά-
νεια µε µεγαλύτερη ένταση και οξύτητα.

Το πρώτο αφορά στο δηµοσιονοµικό έλλειµµα και κυρίως στο
υψηλό δηµόσιο χρέος, το οποίο δηµιουργήθηκε στη δεκαετία
του ’80 και συντηρήθηκε από τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ τη δε-
καετία του ’90.

Το δεύτερο είναι η, διαχρονικά, χαµηλή ανταγωνιστικότητα της
οικονοµίας µας η οποία αντικατοπτρίζεται σήµερα στο υψηλό έλ-
λειµµα του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών. Τα προβλήµατα
αυτά, τα οποία θα έπρεπε να είχαν αντιµετωπιστεί πριν από την
είσοδο ή αµέσως µετά την είσοδο της χώρας µας στην Οικονο-

µική και Νοµισµατική Ένωση, απαιτούν σήµερα άµεσες, συγκε-
κριµένες και µόνιµες λύσεις και προς αυτή την κατεύθυνση κι-
νείται η Κυβέρνηση αποφασιστικά εφαρµόζοντας ένα σαφές και
συγκροτηµένο σχέδιο.

Ο πρώτος από τους βασικούς άξονες του σχεδίου αφορά,
όπως είναι φυσικό, στη µείωση του ελλείµµατος και του χρέους.
Είναι απόφαση της Κυβέρνησης να τηρήσει τις δεσµεύσεις και
τους στόχους που έχει θέσει, δηλαδή, να επιτύχει έλλειµµα 3,7%
του ΑΕΠ φέτος και κάτω από τα 3% το 2010. Και αυτό θέλουµε
να το κάνουµε όχι µόνο γιατί το επιβάλλει η συµµετοχή µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά γιατί αυτό απαιτεί η ενίσχυση της αξιο-
πιστίας της οικονοµίας µας και το συµφέρον της χώρας. Επιλογή
µας είναι να επιδιώξουµε µε όλες µας τις δυνάµεις τη δηµοσιο-
νοµική ανασυγκρότηση ακόµη κι αν αυτή είναι πολιτικά επώδυνη
προκειµένου να διασφαλιστεί το µέλλον της ελληνικής οικονο-
µίας.

Ο δεύτερος άξονας του σχεδίου µας είναι η στήριξη της πραγ-
µατικής οικονοµίας. Για το λόγο αυτό έχουµε προχωρήσει σε µία
σειρά από πρωτοβουλίες, όπως τα προγράµµατα εγγυοδοσίας
για τις επιχειρήσεις, αλλά και στοχευµένες παρεµβάσεις σε κλά-
δους της οικονοµίας που αντιµετωπίζουν προβλήµατα από την
κρίση. Όχι µόνο δεν είµαστε απέναντι σε τοµείς της οικονοµίας,
όπως ειπώθηκε, προηγουµένως, στη συζήτηση, αλλά το εντελώς
αντίθετο ισχύει αφού συγκεκριµένοι κλάδοι, όπως οι κλάδοι της
οικοδοµής, της εµπορίας των αυτοκινήτων, του τουρισµού, οι
εξαγωγικές επιχειρήσεις, οι µικροµεσαίες επιχειρήσεις, οι ελεύ-
θεροι επαγγελµατίες πρόσφατα έχουν δεχθεί τη στήριξη µε πα-
κέτα κυβερνητικών µέτρων.

Ο τρίτος άξονας του σχεδίου µας είναι η στήριξη των οικονο-
µικά ασθενέστερων, αυτών που έχουν περισσότερη ανάγκη αυτή
την περίοδο από τη βοήθεια του κράτους. Στο πλαίσιο αυτό πε-
ριλαµβάνεται και η στήριξη της απασχόλησης που αναδεικνύεται
πλέον ως ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα παγκοσµίως και
ως ο µεγαλύτερος κίνδυνος για την κοινωνική συνοχή.

Κανένας από αυτούς τους τρεις πυλώνες της πολιτικής µας
δεν µπορεί να αναπτυχθεί µεµονωµένα. Χρειάζεται ταυτόχρονη
δράση, συστηµατική προσπάθεια και προς τις τρεις κατευθύν-
σεις και όσο δύσκολο κι αν είναι αυτό για µία Κυβέρνηση, ειδι-
κότερα σ’ αυτή τη περίοδο, δεν έχουµε τη πολυτέλεια να
συµβιβαστούµε µε τίποτα λιγότερο. Η έξοδος από την κρίση
απαιτεί σχέδιο, υπεύθυνες προτάσεις, απαιτεί εθνική συνεν-
νόηση, όχι γενικότητες, όχι θεωρίες, όχι υποσχεσιολογία και αο-
ριστολογία χωρίς αντίκρισµα. Η τακτική της κριτικής, την οποία
ακολουθούν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης είναι πάρα πολύ εύ-
κολη. Το δύσκολο όµως, είναι σ’ αυτή τη δύσκολη περίοδο να
κάνει ο καθένας στον τοµέα της ευθύνης του αυτό που πραγµα-
τικά απαιτείται.

Κατηγορείτε, κύριοι συνάδελφοι –ιδίως εσείς της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης- την Κυβέρνηση ότι δεν υπάρχει σχέδιο για την
έξοδο από την κρίση. Στη πραγµατικότητα όµως, εσείς είστε που
δεν προτείνετε τίποτα το συγκεκριµένο. Και όποτε προτείνετε
κάτι το συγκεκριµένο, τότε αποκαλύπτεστε. Αποκαλύπτετε δη-
λαδή, τις πραγµατικές προθέσεις.

Τι προτείνει, δηλαδή, το ΠΑΣΟΚ; Ειπώθηκε αυτό στην επι-
τροπή κατά τη συζήτηση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου. Όλα
τα εισοδήµατα από εργασία, από µερίσµατα, από τόκους κατα-
θέσεων να φορολογούνται µε τον ίδιο τρόπο στην ίδια φορολο-
γική κλίµακα. Τι σηµαίνει πρακτικά αυτό; Αυτό πρακτικά σηµαίνει
ότι θα αυξηθεί κατακόρυφα η φορολογική επιβάρυνση για τα νοι-
κοκυριά που έχουν έσοδα από καταθέσεις –και όλα τα νοικοκυ-
ριά έχουν καταθέσεις- ή από µετοχές. Θα αυξηθεί κατακόρυφα
η φορολογική επιβάρυνση για τα νοµικά πρόσωπα, για τις επι-
χειρήσεις οι οποίες διανέµουν µερίσµατα, πέραν βέβαια των προ-
βληµάτων που θα δηµιουργούσε ένα τέτοιο µέτρο στην ανάπτυξη
της οικονοµίας. Και το ερώτηµα είναι: Ποιος, λοιπόν, επιχειρεί τη
φορολογική αφαίµαξη των πολιτών και των επιχειρήσεων;

Και επειδή το ΠΑΣΟΚ µας κατηγορεί ότι έχουµε αυξήσει τη
φορολογική επιβάρυνση θα ήθελα, επίσης, να επισηµάνω και τα
εξής:

Πρώτον, η διεύρυνση του κλιµακίου του κεντρικού φορολογι-
κού συντελεστή που έγινε για τα φυσικά πρόσωπα κατά 30% από
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τα 23.000 ευρώ στα 30.000 ευρώ και η µείωση των φορολογικών
συντελεστών στο 30% και το 40% από το 25% και το 35% αντί-
στοιχα είχε σαν αποτέλεσµα ένα εκατοµµύριο επτακόσιες χιλιά-
δες συµπολίτες µας να έχουν από το 2008 σηµαντική φορολογική
ελάφρυνση. Με την αύξηση, δε, των αφορολογήτων ορίων από
τα 10.000 ευρώ στα 12.000 ευρώ για τους µισθωτούς και τους
συνταξιούχους και από τα 8.400 ευρώ στα 10.500 ευρώ για τους
ελεύθερους επαγγελµατίες είχε σαν αποτέλεσµα τρία εκατοµ-
µύρια τριακόσιες χιλιάδες συµπολίτες µας περίπου να µην πλη-
ρώνουν πλέον στην Ελλάδα φόρο εισοδήµατος.

∆εύτερον, ο φορολογικός συντελεστής για τις επιχειρήσεις
έχει µειωθεί στην Ελλάδα και βρίσκεται στο 25%, όπως είναι γνω-
στό, έναντι 25,9% που είναι στην Ευρωζώνη. Η µείωση της άµε-
σης φορολογίας είναι µία τάση η οποία υπάρχει σε όλες τις
χώρες της Ευρώπης και δεν είναι κάτι που συµβαίνει µόνο στην
Ελλάδα και ούτε είναι χάρισµα στους έχοντες και κατέχοντες και
στους «ηµέτερους».

Συνεπώς, η Ελλάδα φορολογεί τα φυσικά πρόσωπα χαµηλό-
τερα από το µέσο όρο της αντίστοιχης φορολογίας στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και τις επιχειρήσεις περίπου στο ίδιο επίπεδο µε
το µέσο όρο της Ευρωζώνης. Και στην έµµεση φορολογία είµα-
στε κάτω ως ποσοστό του ΑΕΠ από το µέσο όρο της Ευρωζώνης.
Αυτή, λοιπόν, είναι η πραγµατικότητα.

Αφήστε τους µύθους. Χρησιµοποιείστε ορθολογικά επιχειρή-
µατα. ∆ε µπορεί να λέτε ότι έχουµε αυξήσει υπέρµετρα τη φο-
ρολογική επιβάρυνση τα τελευταία χρόνια.

Το πρόβληµα σήµερα στη χώρα µας, µε τις παρεµβάσεις τις
οποίες έχουµε κάνει, δεν είναι οι υψηλοί φόροι. Η Ελλάδα πλέον
είναι ανταγωνιστική χώρα σε αυτό το επίπεδο. Το ζητούµενο σή-
µερα είναι η αποτελεσµατικότερη αντιµετώπιση της φοροδιαφυ-
γής και ο εξορθολογισµός των δηµοσίων δαπανών. Και νοµίζω
ότι, ως Κυβέρνηση, τα τελευταία χρόνια έχουµε αποδείξει ότι σ’
αυτά τα θέµατα κάνουµε πολύ σηµαντικά βήµατα µπροστά.

Το νοµοσχέδιο το οποίο συζητούµε σήµερα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ρυθµίζει σηµαντικά φορολογικά θέµατα, όπως είναι
το καθεστώς των ιδιωτικών και των επαγγελµατικών πλοίων ανα-
ψυχής, τη σύσταση Τµήµατος Ελέγχου των ρευστών διαθέσιµων
στην Τελωνειακή Υπηρεσία, την έκπτωση των αµοιβών των για-
τρών και των δικηγόρων από το εισόδηµα των φορολογουµένων.

Παράλληλα, ρυθµίζονται θεσµικά ζητήµατα του Νοµικού Συµ-
βουλίου του Κράτους για τη βελτίωση της λειτουργίας του, για
την προσαρµογή του στη σύγχρονη δηµόσια διοίκηση και τη δι-
καστηριακή πρακτική. Αυτές οι διατάξεις που υπάρχουν για το
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους όχι µόνο δεν οδηγούν σε υπο-
βάθµιση του Νοµικού Συµβουλίου, αλλά εντελώς αντίθετα, θα
έλεγα ότι οδηγούν σε αναβάθµιση της λειτουργίας του Νοµικού
Συµβουλίου. Και ο στόχος µας είναι ακριβώς να ενισχύσουµε το
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, ώστε να διασφαλίζεται αποτε-
λεσµατικότερα, µέσα από αυτά τα καινούργια εργαλεία, το δη-
µόσιο συµφέρον.

Όλα τα σηµαντικά θέµατα τα οποία περιλαµβάνει το νοµοσχέ-
διο εντάσσονται στους συγκεκριµένους άξονες που ανέφερα
προηγουµένως. Εντάσσονται, δηλαδή, στο συγκεκριµένο σχέδιο
που έχει η Κυβέρνηση έχει για να βγει η χώρα από τη διεθνή
κρίση µε τις λιγότερες δυνατές επιπτώσεις και παράλληλα, για να
αντιµετωπιστούν ριζικά τα διαρθρωτικά προβλήµατα της ελληνι-
κής οικονοµίας.

Για να ενισχύσουµε την ανταγωνιστικότητα του ελληνικού νη-
ολογίου στα πλοία αναψυχής, κρίθηκε ότι πρέπει να προχωρή-
σουµε στην ίδρυση ενός νοµικού προσώπου µη κερδοσκοπικού
χαρακτήρα, µε αποκλειστικό σκοπό την απόκτηση ιδιωτικών σκα-
φών αναψυχής της εταιρείας ιδιωτικών πλοίων αναψυχής. Τη
στιγµή που επιβαρύνεται µε ετήσια τέλη κυκλοφορίας ο ιδιοκτή-
της κάθε οχήµατος, από το πιο µικρό έως το πιο µεγάλο, ανε-
ξάρτητα αν το χρησιµοποιεί για ιδιωτική χρήση ή για την εργασία
του, δεν είναι δυνατόν να µην επιµεριστεί ένα µέρος της κοινω-
νικής δαπάνης και στους ιδιοκτήτες µεγάλων σκαφών αναψυχής
-µιλάµε για µεγάλα σκάφη αναψυχής- οι οποίοι εξ ορισµού είναι
οικονοµικά ευπορότεροι και έχουν τη δυνατότητα να συνεισφέ-
ρουν περισσότερο.

Γι’ αυτό ακριβώς το λόγο θεσπίζουµε και τον ειδικό φόρο για

τα σκάφη αναψυχής, έναν φόρο ο οποίος έχει ανταποδοτικό χα-
ρακτήρα. Για τα µηχανοκίνητα, όµως και για τα ιστιοφόρα επαγ-
γελµατικά σκάφη αναψυχής, ο ειδικός αυτός φόρος
επιστρέφεται κατά 50% στους υπόχρεους, εφόσον αυτοί πλη-
ρούν κάποια κριτήρια που αποδεικνύουν ότι είναι επαγγελµατίες,
κριτήρια τα οποία θα καθοριστούν µε Κοινή Υπουργική Απόφαση
των Υπουργών Οικονοµίας και Οικονοµικών και Εµπορικής Ναυ-
τιλίας και η οποία Υπουργική Απόφαση θα εκδοθεί το αµέσως
επόµενο χρονικό διάστηµα. Ήδη έχει ξεκινήσει τις εργασίες της
η επιτροπή για τη σύνταξη αυτών των κριτηρίων.

Η κατοχή ενός ιδιωτικού σκάφους αναψυχής είναι βέβαιο ότι
αποδεικνύει µεγάλη φοροδοτική ικανότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα χρειαστώ τρία λεπτά ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Είναι, βέβαιο, λοιπόν ότι η κατοχή ενός µεγάλου σκάφους ανα-

ψυχής αποδεικνύει και µεγάλη φοροδοτική ικανότητα. Η επιβολή
εποµένως εφάπαξ έκτακτης εισφοράς είναι αναγκαία. Είναι ανα-
γκαία για λόγους κοινωνικής δικαιοσύνης σε αυτή τη δύσκολη
οικονοµική συγκυρία. Ακριβώς, όµως, για να µη θίξουµε την αντα-
γωνιστικότητα του θαλάσσιου τουρισµού στα επαγγελµατικά
σκάφη αναψυχής, όταν ξεκαθαρίσει το τοπίο -διότι σήµερα το
τοπίο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς, δεν είναι κα-
θαρό- και δούµε ποιοι είναι οι πραγµατικοί επαγγελµατίες και
ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι έχουν ιδιωτικά σκάφη αναψυχής, τότε,
όπως θα επιστρέφεται το 50% του ειδικού φόρου στους επαγ-
γελµατίες, έτσι θα επιστραφεί στη συνέχεια και το 100% της
έκτακτης εισφοράς.

Άρα, πρακτικά αυτό σηµαίνει ότι τα επαγγελµατικά σκάφη ανα-
ψυχής δεν υπόκεινται σε έκτακτη εισφορά και επίσης, υπόκεινται
στο 50% του ειδικού φόρου ο οποίος επιβάλλεται στα ιδιωτικά
σκάφη αναψυχής.

Κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, άκουσα τις αντιρρήσεις σας
για τις συγκεκριµένες διατάξεις και στην επιτροπή και στη συζή-
τηση που έγινε εδώ προηγουµένως. Ειλικρινά –θα το πω µ’ έναν
ξεκάθαρο τρόπο- δεν καταλαβαίνω ποιους υπερασπίζεστε. Υπε-
ρασπίζεστε τους ιδιοκτήτες µεγάλων σκαφών αναψυχής; ∆εν
πρέπει να υπάρχει φορολογική δικαιοσύνη; Ένα µεγάλο σκάφος
αναψυχής –γιατί όταν µιλάµε για µηχανοκίνητα σκάφη πάνω από
δέκα µέτρα και πάνω από δεκαπέντε µέτρα ιστιοφόρα, µιλάµε
για µεγάλα σκάφη αναψυχής- είναι είδος πρώτης ανάγκης;
Όποιος αγοράζει και συντηρεί ένα τέτοιο σκάφος –γιατί είναι τε-
ράστιο το κόστος συντήρησης ενός τέτοιου σκάφους- δεν είναι
βέβαιο ότι έχει µεγάλα εισοδήµατα; ∆εν είναι φορολογική δικαι-
οσύνη να φορολογηθεί γι’ αυτό;

Χρησιµοποιείτε ως πρόσχηµα ότι δεν προβλέπουµε µία ειδική
µεταχείριση για τα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής. Μα, απέ-
δειξα προηγουµένως ότι προβλέπεται ειδική µεταχείριση για τα
επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής. Είναι ξεκάθαρο, λοιπόν, ότι
προσπαθείτε υποκριτικά να βρείτε κάποιες δικαιολογίες για να
µην ψηφίσετε τις συγκεκριµένες διατάξεις. Και επαναλαµβάνω,
ποιους θέλετε να υπερασπιστείτε; Αυτούς που όντως έχουν µε-
γάλη φοροδοτική ικανότητα;

Με το νοµοσχέδιο θεσπίζεται επίσης η έκπτωση –από το συ-
νολικό εισόδηµα και όχι από το φόρο- ολόκληρου του ποσού της
δαπάνης που καταβάλλεται για έξοδα ιατρικής περίθαλψης και
για αµοιβές δικηγόρων. Πρόκειται όντως για ένα πάρα πολύ
ισχυρό κίνητρο για τους φορολογούµενους, ένα κίνητρο για να
περιοριστεί η φοροδιαφυγή µε τη δηµιουργία αντικρουόµενων
φορολογικών συµφερόντων, αφού για την έκπτωση αυτών δα-
πανών απαιτείται η έκδοση αποδείξεων.

Με τις διατάξεις για τη λειτουργία του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους -η ολοµέλεια του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
χωρίζεται σε τρεις σχηµατισµούς- ρυθµίζεται το ζήτηµα της αστι-
κής ευθύνης του προσωπικού του, επεκτείνεται η άρση του φο-
ρολογικού απορρήτου και σε δικηγόρους οι οποίοι χειρίζονται
υποθέσεις του δηµοσίου, δίνεται η δυνατότητα να ανατίθεται σε
δικηγόρους η νοµική επεξεργασία συµβάσεων µε ιδιαιτερότητες,
η νοµική συνδροµή στο στάδιο των διαπραγµατεύσεων, καθώς
επίσης και η συνδροµή στα µέλη του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους που χειρίζονται µία υπόθεση και που εκπροσωπούν το
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δηµόσιο στη συγκεκριµένη υπόθεση. Επίσης, παρέχεται η δυνα-
τότητα στους φορείς του δηµοσίου τοµέα, µε τη συνδροµή του
ΟΑΕ∆, να συµβάλουν στην προστασία εκείνων που ενδέχεται να
µείνουν άνεργοι λόγω της οικονοµικής κρίσης.

Εκείνο το οποίο κάνουµε µε τη συγκεκριµένη διάταξη είναι ότι
διευρύνουµε στην ουσία την έννοια του εργοδότη. ∆ιευρύνουµε
την έννοια του εργοδότη για να συµπεριλάβουµε στους εργοδό-
τες που µπορεί να επιχορηγούνται από τον ΟΑΕ∆ και το δηµόσιο
τοµέα. Πέρα δηλαδή από τον ιδιωτικό τοµέα, να µπορεί να επι-
χορηγούνται από τον ΟΑΕ∆ και οι φορείς του δηµόσιου τοµέα.
Και πραγµατικά δεν καταλαβαίνω τις αντιδράσεις της Αντιπολί-
τευσης γι’ αυτό το ζήτηµα, όταν λόγω της οικονοµικής κρίσης η
ανεργία είναι το µείζον πρόβληµα σήµερα στην Ευρώπη και πα-
γκοσµίως και ο µεγαλύτερος κίνδυνος για την κοινωνική συνοχή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι –και ολοκληρώνω µ’ αυτές τις
τελευταίες σκέψεις µου- τα προηγούµενα χρόνια έγιναν σηµα-
ντικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις, οι οποίες θα συµβάλουν όχι
µόνο στη δηµοσιονοµική προσαρµογή, αλλά και στη ενίσχυση
των αναπτυξιακών δυνατοτήτων της οικονοµίας, διότι αυτή η Κυ-
βέρνηση εφαρµόζει αναπτυξιακή πολιτική.

Ενδεικτικά, θα αναφέρω ότι µειώσαµε τους φορολογικούς συ-
ντελεστές και για τις επιχειρήσεις και για τα φυσικά πρόσωπα
και παραµένουµε συνεπείς σ’ αυτήν την πολιτική µας, όχι για να
χαρίσουµε έσοδα στους ηµέτερους –όπως λέτε- αλλά για να ενι-
σχυθεί η ανταγωνιστικότητα των προϊόντων και των υπηρεσιών
µας και η ελκυστικότητα της χώρας µας ως επενδυτικού προο-
ρισµού.

Η µείωση των φορολογικών συντελεστών που θεσµοθετήθηκε
για τα φυσικά πρόσωπα µε τη δεύτερη φάση της φορολογικής
µεταρρύθµισης, συνεχίζεται και µε την τρίτη φάση της. Ο κε-
ντρικός φορολογικός συντελεστής 25% για τα φυσικά πρόσωπα
–και αυτός ο κεντρικός φορολογικός συντελεστής αναφέρεται
σε χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα που είναι και τα περισσότερα,
καθώς αυτοί είναι οι περισσότεροι πολίτες σήµερα στη χώρα
µας- µειώνεται σταδιακά από το 2010 έως το 2014 κατά µία µο-
νάδα ετησίως, ώστε το 2014 να φθάσουµε σ’ ένα κεντρικό φο-
ρολογικό συντελεστή της τάξεως του 20%.

Γι’ αυτήν την πολιτική κατηγορηθήκαµε και κατηγορούµαστε
ακόµα από το ΠΑΣΟΚ που αν κρίνουµε από τις προτάσεις του,
θεωρεί ότι οι πολίτες θα πρέπει να εξακολουθούν να πληρώνουν
επ’ άπειρον τις σπατάλες του κράτους.

Επίσης, είναι πολύ σηµαντικό, για παράδειγµα –παρ’ ότι
έχουµε κατηγορηθεί πάλι και γι’ αυτό- ότι ολοκληρώνουµε τη δη-
µιουργία του ηλεκτρονικού περιουσιολογίου, ώστε να απλοποιη-
θούν οι διαδικασίες οι οποίες σχετίζονται µε τις µεταβιβάσεις των
ακινήτων και βεβαίως να γίνει αποτελεσµατικότερη η είσπραξη
του Ενιαίου Τέλους Ακινήτων. Με την κατάρτιση αυτού του πε-
ριουσιολογίου, το κράτος πλέον θα έχει µία ξεκάθαρη εικόνα για
την περιουσιακή κατάσταση του κάθε πολίτη, έτσι ώστε οι διαδι-
κασίες να είναι ακριβείς, ταχύτερες και απλούστερες για όλους.

Θα ήθελα εδώ να επισηµάνω ότι µε το ΕΤΑΚ, τα έσοδα µόνο
από τα νοµικά πρόσωπα, από τις επιχειρήσεις, είναι ήδη πολλα-
πλάσια σε σχέση µε εκείνα που εισπράττονταν από το Φόρο Με-
γάλης Ακίνητης Περιουσίας, τόσο από τα φυσικά, όσο και από
τα νοµικά πρόσωπα. ∆ηλαδή, από το ΕΤΑΚ των νοµικών προσώ-
πων έχουµε εισπράξει υπερδιπλάσια ποσά απ’ ό,τι εισπράτταµε
από το σύνολο των φυσικών προσώπων και των νοµικών προσώ-
πων από το Φόρο Μεγάλης Ακίνητης Περιουσίας, ένα φόρο τον
οποίο το ΠΑΣΟΚ ζητεί να τον επαναφέρει.

∆εν µας έχει πει, όµως, το ΠΑΣΟΚ εάν θα επαναφέρει το φόρο
κληρονοµιάς, το φόρο γονικών παροχών και το φόρο στην αγορά
της πρώτης κατοικίας.

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας
πω ότι εµείς αναγνωρίζουµε -παρά το σηµαντικό έργο που έγινε
τα προηγούµενα χρόνια- ότι χρειάζονται ακόµα πιο τολµηρές αλ-
λαγές, αλλαγές οι οποίες θα πρέπει να στοχεύουν στην καρδιά
των διαρθρωτικών προβληµάτων της ελληνικής οικονοµίας.

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, παρά τη δύσκολη συγκυρία είναι απο-
φασισµένη να προχωρήσει µπροστά σε όλους τους τοµείς. Έχει
την πολιτική βούληση, έχει το σχέδιο να ανταποκριθεί στις προ-
κλήσεις που βρίσκονται µπροστά µας, στις προκλήσεις που φέρ-

νει η κρίση για την οικονοµία. ∆ιότι η κρίση εκτός από τα κακά
που φέρνει στην οικονοµία, φέρνει και µεγάλες δυνατότητες τις
επόµενες µέρες, µετά, όταν η κρίση θα έχει περάσει.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε και
εµείς, κύριε Υφυπουργέ.

Έχει ζητήσει το λόγο και τον δικαιούται ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής.

Πριν, όµως, ο κ. Παπουτσής λάβει το λόγο, παρακαλώ να µου
επιτρέψετε -επειδή βρίσκοµαι στην Έδρα και δεν µπορώ να ανα-
πτύξω το θέµα- να κάνω µία παρατήρηση, την οποία θα ήθελα
να λάβετε υπ’όψιν σας, κύριε Υπουργέ.

Πολλά τέτοια σκάφη συνδυάζουν αναψυχή µε επισκευή. Πα-
ρακαλώ πολύ, λοιπόν, να λάβετε σοβαρά υπ’όψιν σας την παρα-
τήρηση να µην υπολογίζεται στις σαράντα ηµέρες το χρονικό
διάστηµα που θα απαιτηθεί για να επισκευαστούν, τυχόν, αυτά τα
σκάφη. Μ’ αυτόν τον τρόπο, βοηθάµε και τη ναυπηγοεπισκευή, η
οποία διέρχεται σοβαρή κρίση.

Ευχαριστώ γι’ αυτό και παρακαλώ να το λάβετε υπ’όψιν σας
και να τοποθετηθείτε αργότερα.

Το λόγο έχει ο κ. Παπουτσής.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Αυτό ως Πειραιώτης, προφανώς,

κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ως Πειραιώτης και

επειδή το Πέραµα είναι στη περιφέρειά µου. Εκεί υπάρχει µια
πάλαι ποτέ ανθούσα ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη, η οποία δοκι-
µάζεται και νοµίζω ότι πρέπει να λάβουµε αυτά τα µέτρα.

Ελάτε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και σπεύδω, κύριε Πρόεδρε, να συµ-

φωνήσω και εγώ µε την πρόταση την οποία κάνατε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Χαίροµαι ιδιαίτερα

γι’ αυτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆ιότι πράγµατι, έχετε απόλυτα δίκιο.

Χρειάζεται ειδική…
ΑΡΙΑ∆ΝΗ ΜΑΝΟΥΣΟΥ-ΜΠΙΝΟΠΟΥΛΟΥ: Και εγώ, κύριε Πρό-

εδρε, για τους ταρσανάδες στη Σύρο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Καλά, δεν σας ακούει ο κύριος

Υπουργός;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Προφανώς, δεν εισακούγεται από

τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας!
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο Υπουργός περι-

βάλλεται µεν τώρα από δύο κυρίες συναδέλφους όµως πρέπει να
στήσει ους «ευήκοον» προς τον κ. Παπουτσή.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ωστόσο, όµως, κύριε Πρόεδρε, θα
µου επιτρέψει ο κύριος Υπουργός να διακόψω την ευχάριστη συ-
ζήτηση την οποία έχει µε τις δύο κυρίες συναδέλφους και να του
πω ότι παρά το πάθος µε το οποίο υπερασπίστηκε το σχέδιο
νόµου το οποίο εισηγείται η Κυβέρνηση, εάν είχε κάνει τον κόπο
να διαβάσει την έκθεση της ∆ιεύθυνσης Επιστηµονικών Μελετών
και του Τµήµατος Νοµοτεχνικής Επεξεργασίας της Βουλής, δεν
θα ήταν πάρα πολύ ευτυχής και ιδιαίτερα αν διάβαζε τις παρα-
τηρήσεις επί του άρθρου 1 του σχεδίου νόµου.

Σας διαβάζω απλώς –γιατί έχει πολύ µεγάλη σηµασία και εν-
διαφέρον να διαβάσετε όλη την έκθεση- τις παρατηρήσεις επί
του άρθρου 1 του Τµήµατος Νοµοτεχνικής Επεξεργασίας: «Για
λόγους νοµοτεχνικής αρτιότητας και ευκολίας παραποµπής στις
προτεινόµενες διατάξεις, σκόπιµο θα ήταν ενδεχοµένως οι ρυθ-
µίσεις του προτεινόµενου άρθρου να περιληφθούν σε αυτοτελές
κεφάλαιο του νοµοσχεδίου αποτελούµενο από είκοσι τρία
άρθρα». Και βεβαίως, συνεχίζει και µε τις υπόλοιπες παρατηρή-
σεις στα υπόλοιπα άρθρα τα οποία είναι αναλόγου περιεχόµε-
νου.

Αυτό το λέω για να υπενθυµίσω ότι αυτή η Κυβέρνηση η οποία
υποτίθεται θα ερχόταν για να οργανώσει καλύτερα το δηµόσιο
βίο της χώρας σε όλα τα επίπεδα συµπεριλαµβανοµένου και του
Κοινοβουλίου, δεν σέβεται το Κοινοβούλιο.

Είδατε τι έγινε σήµερα. Το άρθρο 1 για το οποίο η Υπηρεσία
της Βουλής, το Επιστηµονικό Συµβούλιο αναφέρει ότι χρειάζο-
νται είκοσι τρία άρθρα, σήµερα ήρθε διαγεγραµµένο στο πόδι
από την Κυβέρνηση και παρουσιάστηκε κατά την έναρξη της συ-
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ζήτησης.
Κατά τα άλλα βεβαίως, ακούσαµε το ίδιο τροπάριο. «Το κατά

ΠΑΣΟΚ τροπάριο» της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, το
οποίο ΠΑΣΟΚ δεν έχει θέσεις, «δεν» το ένα και «δεν το άλλο» και
υπάρχει η Νέα ∆ηµοκρατία η οποία σώζει τη χώρα.

Ας δούµε, λοιπόν, τι δεν έχει το ΠΑΣΟΚ και τι έχει η Νέα ∆η-
µοκρατία.

Πρώτα απ’ όλα, το ΠΑΣΟΚ έχει µία διαφορετική φορολογική
πολιτική, όπως έχουµε επανειληµµένα τονίσει, δεδοµένου ότι η
οικονοµία δεν είναι άσκηση επί χάρτου, δεν είναι κάτι το ουδέ-
τερο, δεν είναι κάτι το αυτόµατο, δεν είναι κάτι το οποίο ορίζεται
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως αρέσκεστε συχνά να αναφέ-
ρετε, αλλά προϋποθέτει πολιτικές επιλογές, προϋποθέτει πολι-
τικές προϋποθέσεις, προϋποθέτει νέα και διαφορετική
αρχιτεκτονική του Προϋπολογισµού, άλλες επιδιώξεις σε κοινο-
τικό επίπεδο, άλλες προτεραιότητες στη χρήση του δηµοσίου και
βεβαίως και του κοινοτικού χρήµατος.

Και επιπλέον, η δική µας φορολογική πολιτική κινείται σε µία
διαφορετική κατεύθυνση µε βασικούς στόχους την αποκατά-
σταση της φορολογικής δικαιοσύνης, µε τη φορολογική ελά-
φρυνση των χαµηλών και µεσαίων εισοδηµάτων.

Και γι’ αυτό το λόγο και επειδή µας ρωτάτε συχνά αν θα φο-
ρολογήσουµε, η απάντηση είναι ότι εµείς θα φορολογήσουµε τον
πλούτο εκεί που πραγµατικά υπάρχει.

∆ηλαδή, θα φορολογήσουµε τα µεγάλα εισοδήµατα, τη µε-
γάλη ακίνητη περιουσία και, βεβαίως, θα αποτρέψουµε τη φο-
ροαποφυγή, µέσω των εξωχώριων εταιρειών.

Πιο συγκεκριµένα σας υπενθυµίζω αυτά τα οποία δεν θέλετε
να ακούσετε και δεν θέλετε να συγκρατήσετε, παρά το γεγονός
ότι λέγονται και ξαναλέγονται απ’ όλους τους συναδέλφους µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα από τον Πρόεδρο µας σε όλα τα δηµόσια
βήµατα και στα διεθνή fora.

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, µήπως και επιβεβαιωθεί ότι η επανά-
ληψη αποτελεί µήτηρ πάσης µαθήσεως. Ελπίζω, βεβαίως, να επι-
βεβαιωθεί και στην περίπτωση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Επαναλαµβάνω: Πρώτον, ενιαία τιµαριθµοποιηµένη προοδευ-
τική φορολογική κλίµακα για όλα τα εισοδήµατα απ’ όπου και αν
αυτά προέρχονται.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αυτό το καταλάβαµε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μπράβο.
∆εύτερον, κατάργηση του ειδικού τέλους ακίνητης περιουσίας

και φορολόγηση της µεγάλης ακίνητης περιουσίας µε προοδευ-
τικούς συντελεστές από την οποία δεν εξαιρείται κανείς. Ούτε
και η εκκλησία για τα εµπορικά της και εκµεταλλεύσιµα ακίνητα,
αυτά δηλαδή που εκµεταλλεύεται.

Τρίτον, ευνοϊκή µεταχείριση των κερδών που επανεπενδύονται
σε µια επιχείρηση για την προώθηση των επενδύσεων, µε απο-
τελεσµατικό έλεγχο πάντοτε.

Τέταρτον, επανεξέταση όλων των φοροαπαλλαγών και κατάρ-
γηση όλων των χαριστικών ρυθµίσεων που έχουν δοθεί τα τε-
λευταία χρόνια από την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Υπενθυµίζω τα περίπου 4.000.000.000, τα οποία χαρίσατε στους
εταίρους των διακοσίων µεγαλυτέρων επιχειρήσεων της χώρας
και µην κάνετε πως δεν το καταλαβαίνετε.

Τέλος, θέσπιση ισχυροτάτου αντικινήτρου για τη λειτουργία
των εξωχώριων εταιρειών.

Και µια πολιτική δέσµευση, αν µου επιτρέπετε: Τους Υπουρ-
γούς της επόµενης κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ αποκλείεται να τους
δείτε στα παράθυρα των τηλεοράσεων να εξηγούν στον ελλη-
νικό λαό γιατί κάνουν off-shore εταιρείες, για να φοροδιαφεύ-
γουν και να φοροαπαλλάσσονται.

Για να τελειώνει αυτή η ιστορία της υποκρισίας της Νέας ∆η-
µοκρατίας, θα µιλήσω όσον αφορά τα πεπραγµένα της Νέας ∆η-
µοκρατίας. Ακούσαµε πάλι τι έκανε η Νέα ∆ηµοκρατία. Θα σας
πω, λοιπόν, εγώ τι έκανε.

Αυξήσατε τους συντελεστές του ΦΠΑ από 18% σε 19% και ο
χαµηλός πήγε από το 8% στο 9%. Σας το είπε και ο εισηγητής
µας ο κ. Μακρυπίδης.

Αυξήσατε πέντε φορές τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στη βεν-
ζίνη.

Αυξήσατε τρεις φορές τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα τσι-
γάρα.

Αυξήσατε δύο φορές τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα οινο-
πνευµατώδη ποτά.

Αυξήσατε δύο φορές τα τέλη κυκλοφορίας των οχηµάτων, δύο
φορές τα τέλη συνδροµητών κινητής τηλεφωνίας.

Επιβάλατε φόρο 12% στα καρτοκινητά. Έκτακτη εισφορά
στους φορολογούµενους µε συνολικό ατοµικό εισόδηµα άνω των
60.000 ευρώ.

Επιβάλατε εφάπαξ εισφορά 10% επί της αντικειµενικής αξίας
για την τακτοποίηση των ηµιυπαίθριων χώρων.

Αυξήσατε δύο φορές τις αντικειµενικές αξίες στα εντός σχε-
δίου ακίνητα.

Αυξήσατε δύο φορές τις αντικειµενικές αξίες γης για τα εκτός
σχεδίου ακίνητα και οι αυξήσεις αυτές ξεπέρασαν το 300%.

Αυξήσατε ως 179% το ελάχιστο κόστος κατασκευής των οικο-
δοµών και διαλύσατε την οικοδοµή.

Επιβάλατε ΦΠΑ µε συντελεστή 19% στις νεόδµητες οικοδο-
µές.

Επιβάλατε φόρο υπεραξίας στις µεταβιβάσεις ακινήτων. Ναι ή
όχι, κύριε Υπουργέ;

Επιβάλατε, επίσης, το ενιαίο τέλος ακινήτων στα φυσικά και
νοµικά πρόσωπα, το οποίο δεν έχει καταφέρει µέχρι σήµερα να
εισπράξει η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Τα λόγια πολλά.
Καλά είναι.

Αυξήσατε, δε, έως και 250% τους µοναδικούς συντελεστές κα-
θαρού κέρδους, µε βάση τους οποίους υπολογίζονται εξωλογι-
στικά τα καθαρά κέρδη των επιχειρήσεων και των ελευθέρων
επαγγελµατιών.

Για να συνεχίσουµε και επί της ουσίας. Για την ενίσχυση της
παραγωγικής ικανότητας της οικονοµίας και για τη δηµοσιονο-
µική εξυγίανση χρειάζονται συγκεκριµένα πράγµατα.

Πρώτα απ’ όλα χρειάζεται µία έννοια, η οποία είναι άγνωστη
στη Νέα ∆ηµοκρατία. Χρειάζεται ανακατανοµή. Ανακατανοµή των
πόρων και µάλιστα ανακατανοµή που θίγει συµφέροντα. Ούτε
γνωρίζετε την έννοια ούτε θέλετε να θίξετε κανένα από τα µε-
γάλα οργανωµένα συµφέροντα στη χώρα µας. Και αυτό προϋ-
ποθέτει µια ουσιαστική και µια γενναία προοδευτική
µεταρρύθµιση στο φορολογικό σύστηµα. Αυτή είναι η ουσία.

Για να πετύχουµε αυτούς τους στόχους, δεν µας χρειάζεται
να συζητάµε κάθε µέρα και να επικαλούµαστε τις υποδείξεις ούτε
του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου ούτε, βεβαίως, της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής ή των οποιωνδήποτε άλλων διεθνών οργανι-
σµών.

Αυτό που απαιτείται, πρώτα απ’ όλα και πάνω απ’ όλα, είναι η
πολιτική βούληση. Απαιτείται όραµα. Απαιτείται σχέδιο για την
οργάνωση της οικονοµίας και της κοινωνίας του µέλλοντος, για
την οργάνωση των οικονοµικών και κοινωνικών σχέσεων των Ελ-
λήνων πολιτών του αύριο, για προοπτικές της νέας γενιάς, επεν-
δύσεις παραγωγικές. Απαιτείται µια επιλογή. Θα διευρύνουµε
την παραγωγική βάση της χώρας; Ναι ή όχι; Είναι ένα ουσιαστικό
θέµα.

Αν ρωτήσει κανείς τη Νέα ∆ηµοκρατία και την Κυβέρνηση θα
σου πει «βεβαίως, όλες οι πολιτικές µας κατατείνουν σ’ αυτή την
κατεύθυνση, να διευρύνουµε την παραγωγική βάση της χώρας».
Ε, πέστε µου ένα µέτρο λοιπόν. Σας προκαλώ εγώ τώρα. Πέστε
µου ένα µέτρο το οποίο ενισχύει τη διεύρυνση της παραγωγικής
βάσης της χώρας. Αντίθετα εγώ µπορώ να σας θέσω ερωτήµατα.
Γιατί αναφέροµαι σε παραδείγµατα, τα οποία προπαγανδίζονται
κιόλας από την Κυβέρνηση.

Σε ποια κατεύθυνση και µε ποια κριτήρια και µε ποια προτε-
ραιότητα; Ποια είναι η προτεραιότητα της οικονοµικής πολιτικής;
Το µέτρο που διαθέτετε 250.000.000 ευρώ από το ΕΣΠΑ για την
προµήθεια ηλεκτρονικών υπολογιστών για τα επαγγελµατικά
γραφεία των δικηγόρων, των γιατρών, των συµβολαιογράφων,
των µηχανικών, των δηµοσιογράφων, των οικονοµικών συµβού-
λων; ∆ηλαδή, όλων αυτών, οι οποίοι έχουν τη δυνατότητα να πά-
ρουν τους υπολογιστές.

Και το ερώτηµα είναι: Αυτό είναι για τη διεύρυνση της παρα-
γωγικής βάσης της χώρας; Ενισχύετε καµµία από τις βιοµηχα-
νίες µας, καµµία από τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις; Έχετε
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καµµία εγγύηση ότι µε αυτό τον τρόπο θα µειωθούν οι τιµές των
υπηρεσιών που προσφέρουν όλοι αυτοί προς τους πολίτες; Ποιο
είναι το κέρδος για τον Έλληνα καταναλωτή;

Η πραγµατικότητα είναι ότι κανένας δεν αντιλαµβάνεται το κρι-
τήριο και η Κυβέρνηση δεν δίνει εξηγήσεις.

Θα σας πω άλλο µέτρο. Η πρόσφατη απόφαση του Υπουργού
ΠΕΧΩ∆Ε να πριµοδοτήσει τώρα την απόσυρση των παλαιών αυ-
τοκινήτων και την αντικατάσταση µε σύγχρονες τεχνολογίες και
λιγότερης ρύπανσης.

Πολύ µεγάλο ενδιαφέρον για τα αυτοκίνητα τους τελευταίους
µήνες. Πριν από λίγο καιρό µειώσατε το ειδικό τέλος κυκλοφο-
ρίας για τα µεγάλα αυτοκίνητα για να ενισχύσετε, λέει, την αυ-
τοκινητοβιοµηχανία. Ποια αυτοκινητοβιοµηχανία; Και το
προηγούµενο µέτρο και το σηµερινό, το συγκεκριµένο, που
αφορά τα αυτοκίνητα, αφορά το εµπόριο, δεν αφορά τη διεύ-
ρυνση της παραγωγικής βάσης της χώρας. Αφορά το εισαγό-
µενο εµπόριο. Αυτή είναι η ουσία και αυτή είναι η πολιτική σας.
Το ίδιο ισχύει σε όλες τις πολιτικές ακόµη και σ’ αυτές τις οποίες
βαπτίζετε πράσινες πολιτικές.

Εγώ δεν είµαι αντίθετος µε την απόσυρση των αυτοκινήτων,
για να είµαστε και σοβαροί και υπεύθυνοι. Αντίθετα υποστηρίζω
κάθε µέτρο, το οποίο είναι υπέρ της προστασίας του περιβάλ-
λοντος. Αλλά δεν µπορώ να δεχθώ ότι αυτά τα µέτρα είναι για
την ενίσχυση της οικονοµικής δραστηριότητας. Αυτά τα µέτρα
είναι σε µια σωστή κατεύθυνση, γιατί πράγµατι πρέπει να ενι-
σχύσουµε την πράσινη οικονοµία και να διασφαλίσουµε τις κα-
λύτερες δυνατές συνθήκες προστασίας του περιβάλλοντος και
ποιότητας ζωής των πολιτών, αλλά όχι όµως ότι η Κυβέρνηση εν-
διαφέρεται για την ανάπτυξη της παραγωγικής βάσης της
χώρας.

Άλλο παράδειγµα αφορά τα κλιµατιστικά. Επιδοτήσατε την
απόσυρση των κλιµατιστικών για να πάρουµε καινούργια. Παρά-
γεται κανένα εδώ στη χώρα; Η ουσία είναι ότι και εδώ επιδοτείτε
το εισαγόµενο εµπόριο.

Θα µπορούσαµε να δεχθούµε και να υποστηρίξουµε και µάλι-
στα να πρωτοστατήσουµε στην επιδότηση των βιοκλιµατικών κα-
τασκευών και µάλιστα στη γενναία επιδότηση των βιοκλιµατικών
κατασκευών, γιατί έχουµε και την επιπλέον αρχιτεκτονική αντί-
στοιχη και εξαιρετικές µελέτες από τα πολυτεχνεία µας, γιατί
έχουµε τη δυνατότητα οι ελληνικές βιοµηχανίες να παράγουν
κουφώµατα και κατασκευαστικά υλικά αντίστοιχα, τα οποία µπο-
ρούν να συνεισφέρουν σε µια βιοκλιµατική κατασκευή. Γιατί δεν
υπάρχει αυτή η σκέψη στη Κυβέρνηση;

Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι υπάρχουν έγκριτοι επιστήµονες και
σπουδαίοι νέοι άνθρωποι στο χώρο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Επι-
λογή δεν υπάρχει. Πολιτική βούληση δεν υπάρχει. Κολληµένοι
στο παρελθόν είστε, κολληµένοι σε µια λογική των διευθετήσεων,
όπως αυτό το νοµοσχέδιο, το οποίο συζητούµε. Γιατί αν το πάρει
κανείς από την αρχή µέχρι το τέλος θα δει ότι είναι διευθετήσεις.
∆ιευθετήσεις οι οποίες αφορούν αποσπασµατικές προσπάθειες
της Κυβέρνησης ή να ευνοήσουν τον άλλο ή να βρούµε λεφτά
από κάποιον άλλον ή να δώσουµε λύσεις κάπου αλλού. Και στην
πραγµατικότητα ενώ µέχρι τώρα είχαµε την πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας, η οποία υποσχόταν να δώσει και δεν έδινε ποτέ,
τώρα κάνει και κάτι άλλο. Νοµοθετεί µε πράξεις νοµοθετικές, οι
οποίες είναι οριακής νοµιµότητας και συνταγµατικής αντοχής και
στην πραγµατικότητα δεσµεύει το ελληνικό κράτος, την επόµενη
κυβέρνηση, δηλαδή, του ΠΑΣΟΚ, να επιστρέφει τα χρήµατα
στους φορολογούµενους πολίτες, από τους οποίους τώρα παίρ-
νει τα χρήµατα σχεδόν παράνοµα. Αυτή είναι η ουσία του θέµα-
τος.

Και το ερώτηµα είναι: Ποιος πληρώνει αυτή την πολιτική; Τε-
λικά ο πολίτης θα την πληρώσει. Την πληρώνει ο πολίτης σήµερα
αλλά και ο πολίτης αύριο.. Αυτό ισχύει και µε τα θαλάσσια σκάφη.
Το ίδιο ισχύει και µε την αντίληψή σας για το Νοµικό Συµβούλιο
του Κράτος.

Το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους το καθιστάτε κατ’ αρχάς
σώµα περιορισµένης ευθύνης και όχι µόνο αυτό, αλλά ιδιωτικο-
ποιείτε, περνώντας τη λογική της ιδιωτικοποίησης στην υποστή-
ριξη του δηµοσίου συµφέροντος µέσα από ένα σώµα, το οποίο
εκ του Συντάγµατος έχει την υποχρέωση και την αρµοδιότητα

και το ρόλο να διασφαλίζει και να υποστηρίζει το δηµόσιο συµ-
φέρον.

Μας είπατε για τα σκάφη. Άλλο τροµερό ερώτηµα! Τι θέλει το
ΠΑΣΟΚ; Γιατί υποστηρίζει τους κατόχους των σκαφών αναψυ-
χής; Γιατί το ΠΑΣΟΚ δεν δέχεται να φορολογηθούν; Και ποιος
σας είπε ότι δεν δέχεται το ΠΑΣΟΚ να φορολογηθούν; Στο πλαί-
σιο όµως ενός συνολικού φορολογικού σχεδίου. Βεβαίως και
πρέπει να φορολογηθούν οι έχοντες και οι κατέχοντες. Όχι,
όµως, οι µεροκαµατιάρηδες, όχι όµως και οι άνθρωποι οι οποίοι
είναι επαγγελµατίες στο χώρο! Και εν πάση περιπτώσει σε ποια
στρατηγική εντάσσονται όλα αυτά; Εντάσσονται στη στρατηγική
ανάπτυξης του θαλασσίου τουρισµού; Να καταλάβουµε, δηλαδή,
επιτέλους!

Και αφού είναι έτσι και αφού τόσο πολύ κόπτεται η Κυβέρνηση
για τους έχοντες και τους κατέχοντες, εγώ δεν αντιλαµβάνοµαι,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν ξέρω ποιος είναι αυτός που
µπορεί να µας δώσει µια απάντηση επιτέλους. Πώς εξηγείτε και
σε ποια συλλογική εντάσσονται δύο µέτρα της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας; Από τη µια πλευρά η φορολόγηση των καρτοκινητών των
απλών ανθρώπων, των µεταναστών, των ηλικιωµένων ανθρώπων
και των παιδιών που έχουν το κινητό τους επειδή τους το έδωσε
ο πατέρας και η µάνα τους να το έχουν στο σχολείο για λόγους
ασφαλείας και το φορολογεί η Νέα ∆ηµοκρατία και την ίδια
στιγµή απαλλάσσει από τη φορολογία τους πλοιοκτήτες των µε-
γάλων πλοίων, των εφοπλισµό και φορολογεί τα σκάφη αναψυ-
χής.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τον εφοπλισµό πότε τον απήλ-
λαξε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Βεβαίως, να φορολογηθούν τα
σκάφη αναψυχής. Σας καλώ εδώ και τώρα να κάνετε δεκτή την
πρόταση του κ. Μακρυπίδη την οποία κατέθεσε στην επιτροπή.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Ποια πρόταση;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Προφανώς ήσασταν εκεί.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): ∆εν υπήρχε πρόταση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: ∆εν σέβεστε καθόλου, κύριε

Υπουργέ, από ό,τι καταλαβαίνω!
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Εσείς δεν σέβεστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αν θέλετε, κύριε

Παπουτσή, να επαναλάβετε την πρόταση, για να συνεννοηθούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εάν ο κύριος Υπουργός, κύριε Πρό-

εδρε, είχε την καλοσύνη να ακούει, την ώρα που ο συνάδελφος
ο κ. Μακρυπίδης έκανε τις προτάσεις του, αλλά ακόµη και αν είχε
την επιµέλεια πριν έρθει εδώ, προετοιµαζόµενος για τη συζή-
τηση, να διαβάσει τα Πρακτικά της Βουλής, θα είχε διαπιστώσει
ότι ο κ. Μακρυπίδης ειδικά για το θέµα των σκαφών αναψυχής
έκανε µια συγκεκριµένη πρόταση: Να διαχωριστούν οι κατηγο-
ρίες εκείνων που λειτουργούν επαγγελµατικά και εκείνων που
λειτουργούν ιδιωτικά για λόγους αναψυχής. Στη µεν κατηγορία
των ιδιωτών να διπλασιαστεί ο φόρος, να επαυξηθεί όσο θέλετε
ο φόρος και οι άλλοι να απαλλαγούν ή να είναι παρά πολύ πε-
ριορισµένος ο φόρος εν πάση περιπτώσει. Αλλά όχι στους επαγ-
γελµατίες και φόρο και ειδική εισφορά την οποία εισφορά όπως
λέτε –µόλις προηγουµένως το ακούσαµε, είναι πρωτοφανή πράγ-
µατα- εάν δούµε στο µέλλον ότι αδίκως επιβάλλεται τώρα θα επι-
στραφεί από την επόµενη κυβέρνηση! Μα είναι σοβαρά
πράγµατα αυτά;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Ποιος το είπε αυτό;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εσείς το είπατε πριν από λίγο. Αυτό
ακούσαµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ ολο-
κληρώστε, κύριε Παπουτσή!

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Αν είχατε την υποµονή, κύριε Παπουτσή, να διαβάσετε το
νοµοσχέδιο δεν θα λέγατε αυτά που λέτε.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆ιευκρινίστε το, κύριε
Υπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Τι να διευκρινίσει; Είναι καταγε-
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γραµµένα στα Πρακτικά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ, κύ-

ριοι συνάδελφοι!
Κύριε Παναγιωτόπουλε, ο Υπουργός θα πάρει το λόγο µετά, να

διευκρινίσει.
Αλλά εσείς, κύριε Παπουτσή, πρέπει να ολοκληρώσετε σας πα-

ρακαλώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαρίστως, κύριε Πρόεδρε, θα τον

ακούσουµε τον κύριο Υπουργό και µε πολύ µεγάλη χαρά θα δε-
χθούµε να διορθώνει τα λεχθέντα στα Πρακτικά. Αλλά όχι όµως
ο κύριος Υπουργός να επιχειρεί να διορθώσει τα δικά µου λε-
χθέντα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κύριος Υπουρ-
γός έχει το λόγο για ένα δίλεπτο ως παρέµβαση και µόνο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Κύριε Πρόεδρε, αν ο κ. Παπουτσής είχε την επιµέλεια να
διαβάσει το νοµοσχέδιο και να διαβάσει τα Πρακτικά από τη συ-
νεδρίαση της επιτροπής, θα διαπίστωνε ότι η πρόταση που ανέ-
φερε ο κ. Μακρυπίδης είναι στην ουσία αυτό το οποίο
περιλαµβάνεται στο νοµοσχέδιο. ∆ηλαδή, στο νοµοσχέδιο προ-
κύπτει σαφέστατα ότι υπάρχει διακριτή φορολογική µεταχείριση
στους ιδιώτες και στους επαγγελµατίες. Οι επαγγελµατίες των
σκαφών αναψυχής δεν υπόκεινται στην έκτακτη εισφορά και θα
πληρώνουν το 50% του ειδικού φόρου ο οποίος θεσµοθετείται.
Είναι στην ουσία αυτό το οποίο λέτε ότι είπε ο κ. Μακρυπίδης.

Αυτό, λοιπόν, το οποίο ανέφερα εγώ είναι ότι επειδή σε αυτή
τη φάση δεν µπορούµε να καταγράψουµε ποιοι είναι οι πραγµα-
τικοί επαγγελµατίες του χώρου και ποιοι είναι αυτοί που έχουν
ιδιωτικά σκάφη αναψυχής, δηµιουργούµε αυτό το σύστηµα το
οποίο προβλέπει το νοµοσχέδιο. Πληρώνουν τον φόρο και οι
επαγγελµατίες και στη συνέχεια όταν ελεγχθούν και καταγρα-
φούν και καθοριστούν µε αντικειµενικά κριτήρια οι πραγµατικοί
επαγγελµατίες, επιστρέφεται το 100% της εφάπαξ εισφοράς και
το 50% του ειδικού φόρου ο οποίος έχει θεσµοθετηθεί.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Καλώς, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Και τον ειδικό φόρο και την έκτακτη εισφορά, η δική µας
Κυβέρνηση θα τα επιστρέψει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Παναγιωτό-
πουλος. ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο
για ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ορίστε έχετε το
λόγο για ένα λεπτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όσο περισσότερο οµιλεί ο κύριος
Υπουργός, τόσο περισσότερο διευκρινίζεται η θέση της Κυβέρ-
νησης και τόσο πιο πολύ ανησυχεί ο κόσµος.

Επαναλαµβάνω, ότι αυτά τα οποία είπατε, κύριε Υπουργέ,
µόλις προηγουµένως, ξέρετε τι σηµαίνουν; Σηµαίνουν ότι οι άν-
θρωποι θα πάνε να πληρώσουν τώρα –εν µέσω, δηλαδή, τουρι-
στικής περιόδου και εν µέσω της οικονοµικής κρίσης- και στο
µέλλον, εφόσον κριθεί και όταν κριθεί, θα τα επιστρέψει η επό-
µενη κυβέρνηση. Αυτό σας είπαµε κι εµείς.

Μέχρι τότε, όµως, αµφιβάλλω αν θα είναι όλοι στη θέση για να
τα εισπράξουν. ∆ιότι φοβάµαι ότι µέχρι τότε θα έχουν φύγει από
το επάγγελµα, δεδοµένου ότι µέχρι σήµερα που µιλάµε, λόγω
της οικονοµικής δυσπραγίας, λόγω του δανεισµού τον οποίο
έχουν –και είναι σοβαρός δανεισµός- από τις τράπεζες, ήδη
έχουν αρχίσει οι τράπεζες, κύριε Πρόεδρε, να κατάσχουν τα
σκάφη τους και να τους βγάζουν τους ίδιους διά της βίας εκτός
της επαγγελµατικής δραστηριότητας.

Αυτά, όµως, δεν αφορούν την Κυβέρνηση. Την ενδιαφέρει
µόνο πώς θα περάσει προς τον κόσµο «εµείς φορολογούµε τα
σκάφη αναψυχής».

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι, γιατί απαλλάσσει τον εφοπλισµό και
τα µεγάλα πλοία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Παναγιωτό-

πουλος έχει το λόγο.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο

επί προσωπικού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν έχετε το λόγο,

κύριε Μακρυπίδη.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Θέλω το λόγο επί προσωπικού,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν έχετε το λόγο,

κύριε Μακρυπίδη. Είστε εισηγητής. Πρωτολογήσατε. Όταν θα
έρθει η σειρά σας, θα δευτερολογήσετε.

Ορίστε, κύριε Παναγιωτόπουλε, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρακολούθησα την αγόρευση

του αξιότιµου συναδέλφου Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του
ΠΑΣΟΚ. Έχω πει –και το επαναλαµβάνω- ότι ο κ. Παπουτσής
είναι διακεκριµένος κοινοβουλευτικός και πολιτικός άνδρας, αλλά
όσο και να προσπαθεί, δεν µπορεί να εξορθολογήσει τις θέσεις
του κόµµατός του και σε κάθε περίπτωση δεν µπορεί να βάλει
σε τάξη τη σύγχυση που χαρακτηρίζει τον πολιτικό λόγο και τις
ανύπαρκτες και ατάκτως ερριµµένες –εκεί που υπάρχουν- προ-
γραµµατικές θέσεις του ΠΑΣΟΚ.

Ας ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, ορισµένα πράγµατα.
Λυπάµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, αλλά τα

όσα εκπορεύονται από την ηγετική οµάδα του Κινήµατος τον τε-
λευταίο καιρό, είναι και συγκεχυµένα και ατάκτως ερριµµένα και
δηµιουργούν λανθασµένες εντυπώσεις στην κοινή γνώµη. Αυτό
ισχύει για τα µέγιστα, τα τεράστια θέµατα του σήµερα, του πα-
ρόντος χρόνου, ισχύει και για τα ελάχιστα.

Εδώ έχουµε σοβαρές ρυθµίσεις. Περισσότερο σοβαρό είναι
αυτή την περίοδο –και απ’ ό,τι φαίνεται θα είναι ακόµα πιο σο-
βαρό το επόµενο Φθινόπωρο- και το θέµα της γρίπης. Βλέπουµε
κι εκεί ότι ο τρόπος, η στάση µε την οποία το αντιµετωπίζει η ηγε-
τική οµάδα του ΠΑΣΟΚ, χαρακτηρίζεται από πλήρη σύγχυση και
–επιτρέψτε µου να πω- από ευκαιριακές επιλογές, θέσεις που συ-
γκροτούν αυτό που λέει ο λαός µας «ανεµούριον», όπου φυσάει
ο άνεµος.

Η ηγεσία σας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, παί-
ζει µε τις εντυπώσεις. Μόνο εντυπώσεις! Και από εκεί και πέρα
στο πεδίο των θέσεων, πλήρης σύγχυση.

Αναρωτιέµαι αν η σύγχυση είναι στοιχείο, συστατικό πλέον του
πολιτικού σας λόγου και της πολιτικής σας υπόστασης ή αν είναι
στοιχείο που το δηµιουργείτε κατ’ επιλογήν σας, για να θολώ-
σετε τα νερά, να καλύψετε αυτά που µπορούσατε να κάνετε και
δεν κάνατε και να καλύψετε το γεγονός, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι η ηγεσία σας ούτε είχε ούτε έχει ούτε θα
αποκτήσει θέσεις και σοβαρές προτάσεις.

Ό,τι κι αν κάνει, λοιπόν, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ –άξιος, διακεκριµένος κοινοβουλευτικός και πολιτικός
άνδρας- δεν µπορεί να καλύψει αυτά τα ελλείµµατα που χαρα-
κτηρίζουν συνολικά το κόµµα του, γιατί είναι ελλείµµατα συστα-
τικά δυστυχώς και εγγενή της σηµερινής του ηγεσίας. Και
εξειδικεύω:

Ακούσαµε πριν: «Γιατί φορολογείτε τους επαγγελµατίες των
τουριστικών σκαφών και δεν φορολογείτε και τον εφοπλισµό;»
Μα, η Κυβέρνηση δεν πήρε συγκεκριµένα µέτρα αποφορολόγη-
σης ή εν πάση περιπτώσει, αν θέλετε, δηµιουργίας ειδικού κα-
θεστώτος για τον εφοπλισµό. Το νοµικό καθεστώς -στις γενικές
του γραµµές- που διέπει τη φορολόγηση των πλοίων –και µιλάω
για την υπερπόντιο ναυτιλία στην Ελλάδα- είναι ένα καθεστώς το
οποίο υπάρχει εδώ και πολλές δεκαετίες και διατηρήθηκε ανελ-
λιπώς από όλες τις κυβερνήσεις. Και τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Το καταργήσατε τον Απρίλιο.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί διατηρήθηκε;
∆ιατηρήθηκε διότι βοήθησε τη ναυτιλία, βοήθησε πολλές ναυ-

τιλιακές εταιρείες µετά το σοκ του Λονδίνου και τα προβλήµατα
που γνωρίζετε, κύριε Παπουτσή, ως διατελέσας Υπουργός Εµπο-
ρικής Ναυτιλίας, ότι είχαν πολλές εταιρείες ελληνικών συµφε-
ρόντων στο Λονδίνο να έρθουν και να εγκατασταθούν στον
Πειραιά. Σήµερα πάνω από το 25% της παγκόσµιας ναυτιλίας
έχει την έδρα της στον Πειραιά. ∆εν θα υπήρχε, λοιπόν, όλη αυτή
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η πραγµατικότητα, η οποία αποτελεί στοιχείο πολύ θετικό και για
την ελληνική οικονοµία και για το κύρος της χώρας, εάν δεν είχε
διατηρηθεί αυτό το νοµοθετικό πλαίσιο.

Εδώ δεν πρέπει να κατηγορούµε τη ναυτιλία. Η ναυτιλία απο-
τελεί ένα στοιχείο δύναµης για τη χώρα. Εάν η µικρή Ελλάδα, η
µικρή χώρα µε τις µεγάλες δυνατότητες, κάνει σε ορισµένους
τοµείς πρωταθλητισµό, ο κατ’ εξοχήν τοµέας είναι η ναυτιλία. Θα
πρέπει, λοιπόν, να τη διαφυλάσσουµε ως κόρη οφθαλµού, να
προσέχουµε όταν µιλάµε για τη ναυτιλία και να µην δηµιουρ-
γούµε λανθασµένες εντυπώσεις.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πάντως, καλά υπερασπίζεστε την πο-
λιτική του ΠΑΣΟΚ.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τι είπε ο κ. Μπέζας πριν από
λίγο; Είπε ότι επειδή αυτή τη στιγµή δεν είναι σε θέση οι ελε-
γκτικοί µηχανισµοί της πολιτείας να δουν ποιοι πραγµατικά
ασκούν το επάγγελµα του ιδιοκτήτη τουριστικού σκάφους ανα-
ψυχής και ποιοι το χρησιµοποιούν αυτό για να καλύψουν άλλες
δραστηριότητες στις οποίες αναφέρθηκαν πολλοί συνάδελφοι
και του ΠΑΣΟΚ και θα αναφερθώ κι εγώ σε λίγο, γι’ αυτό «επι-
βάλλουµε», λέει, «αυτό το ειδικό τέλος σε όλους και από εκεί και
πέρα, µόλις προχωρήσουν και ολοκληρωθούν οι έλεγχοι, αυτοί
που φορολογήθηκαν και είναι πραγµατικά επαγγελµατίες,
ασκούν το επάγγελµα, σε αυτούς θα µπορέσει να επιστραφεί».
Αυτό είπε.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Και αυτό θα γίνει µόνο µία χρονιά.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Και αυτό θα γίνει µια χρονιά.
Καθαρά. Τελείωσε. ∆ε νοµίζω ότι είναι κάτι το οποίο µπορεί κα-
νείς να επιχειρήσει να σπεκουλάρει πολιτικά.

Σε ό,τι αφορά, δε, τους ιδιοκτήτες σκαφών αναψυχής, θα συµ-
φωνήσουµε ότι είναι µια δραστηριότητα την οποία πρέπει να ενι-
σχύσουµε. Η Ελλάδα είναι αρχιπελαγική χώρα και ως
αρχιπελαγική χώρα προσφέρεται για την ανάπτυξη αυτού του εί-
δους της δραστηριότητας. Είναι µία δραστηριότητα πλήρως υπο-
στηρικτική προς τον τουρισµό µας και, αν θέλετε, µας δίνει τη
δυνατότητα να προάγουµε µορφές τουρισµού υψηλού οικονοµι-
κού ενδιαφέροντος. Και είναι οι µορφές εκείνες προς τις οποίες
µαζί µε άλλους στόχους πρέπει να κατευθυνθούµε.

Αλλά δεν γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ
–δεν µπορεί στα γραφεία σας να µην φτάνουν καταγγελίες, στο
δικό µου γραφείο µε αφορµή τη συζήτηση αυτού του νοµοσχε-
δίου, έχει φτάσει σωρεία καταγγελιών- ότι υπάρχει σηµαντικός
αριθµός ιδιοκτητών επαγγελµατικών σκαφών οι οποίοι δεν
ασκούν το επάγγελµα; Χρησιµοποιούν ναυλώσεις από ναυλωτές
µε πολύ λίγα στοιχεία, τους οποίους δεν ερευνά κανείς εάν έχουν
το πόθεν έσχες ή οτιδήποτε άλλο, εµφανίζουν ναυλώσεις οι
οποίες είναι πλαστές, είναι «µαϊµού» ναυλώσεις και µέσω αυτής
της διαδικασίας εµφανίζουν εισόδηµα µε ειδική φορολόγηση, χα-
µηλή φορολόγηση, ξεπλένοντας έτσι χρήµατα. Εµφανίζουν ει-
σοδήµατα …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Συγγνώµη, για ποια χώρα µιλάτε;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Για την Ελλάδα µιλάω.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Για την Ελλάδα µιλάτε; Άρα, δηλαδή,

για την Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Για την Ελλάδα µιλάω, όχι για

την Κυβέρνηση.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Πέντε χρόνια τι κάνει η Κυβέρνηση

τότε;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σας λέω, λοιπόν, ότι αυτή τη

στιγµή έχω καταγγελίες ότι υπάρχουν …
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Γιατί δεν ελέγχονται;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε µε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Μην διακόπτετε!

Σας παρακαλώ πάρα πολύ µην διακόπτετε. Αφήστε τον οµιλητή
να ολοκληρώσει.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: ∆ιαπιστώσεις κάνουµε τώρα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Μακρυπίδη,

σας παρακαλώ µην διακόπτετε.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχουν ιδιοκτήτες σκαφών

αναψυχής, οι οποίοι δεν ασκούν το επάγγελµα αυτό. Εµφανίζουν,
λοιπόν, στα βιβλία που προβλέπει ο νόµος και στα στοιχεία, ναυ-

λώσεις που γίνονται από κάποια ονόµατα. ∆ίνουν κάποιον αριθµό
διαβατηρίου, δίνουν ένα όνοµα ξένου και από εκεί και πέρα επι-
χειρούν µέσω αυτής της διαδικασίας να ξεπλύνουν µαύρο χρήµα.
Κοντά σε αυτές, µια σειρά από διαδικασίες που αφορούν καρα-
µπινάτες περιπτώσεις φοροδιαφυγής. Αυτά τα γνωρίζετε. Και
όταν αυτά, λοιπόν, έρχονται στις αρµόδιες αρχές, ασκούνται
έλεγχοι εκεί που είναι δυνατόν και υπάρχουν στοιχεία.

ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Πώς τα βρήκατε αυτά;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αλλά δεν θέλω, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να προσποιείστε ότι αυτά δεν τα
γνωρίζετε. ∆εν µπορεί να φθάνουν στο δικό µου γραφείο τέτοιου
είδους καταγγελίες και να µη φθάνουν σε εσάς.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Γιατί δεν ελέγχονται;
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Το αφορολόγητο, χωρίς ΦΠΑ …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ

πολύ να µην διακόπτετε. Ας ακούσουµε τον κύριο συνάδελφο.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά, λοιπόν, επιχειρεί η Κυ-

βέρνηση να αντιµετωπίσει. Η Κυβέρνηση επιχειρεί να βάλει µία
τάξη, να τους υποχρεώσει όλους να πληρώνουν ΦΠΑ. Επιχειρεί
να τους βάλει όλους να καταγράφουν τα πραγµατικά στοιχεία
τους, για να µπορούν να υφίστανται ελέγχους. Αυτό κάνει η Κυ-
βέρνηση. Και λέει –το επαναλαµβάνω- ότι «επειδή αυτήν τη
στιγµή δεν µπορούµε να τους ελέγξουµε τώρα, ας προχωρήσει
η ειδική εισφορά και από εκεί και πέρα, µόλις ολοκληρωθούν οι
έλεγχοι, εκεί που πραγµατικά µετέρχεται ουσιαστικά, γνήσια, αυ-
θεντικά, αληθινά το επάγγελµα, εκεί θα υπάρξει αυτή η επι-
στροφή». Καθαρά πράγµατα.

Σε ό,τι αφορά τη γενικότερη αναφορά του κ. Παπουτσή και
άλλων συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ στα θέµατα φορολογικής πολι-
τικής, θα ήθελα να πω ότι ακούω ορισµένες προτάσεις και πάλι
ατάκτως ερριµένες. ∆εν φταίνε οι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ Όπως
είπα, γενικότερη σύγχυση χαρακτηρίζει όχι µόνο το πρόγραµµα
ή τον πολιτικό λόγο, αλλά χαρακτηρίζει πλέον την πολιτική υπό-
σταση του ΠΑΣΟΚ Η συνολική πολιτική της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ
είναι πολιτική ευκαιρίας, ανεµούριον. Όπου φυσάει ο άνεµος και
όποιες εντυπώσεις καταφέρετε να δηµιουργήσετε στη συγκυρία.

Ακούω, λοιπόν, κάποιες προτάσεις ατάκτως ερριµένες. Γιατί,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν τα κάνατε, όταν κυβερνούσατε
πριν από λίγα χρόνια; Πριν από πέντε χρόνια ήσασταν παντοδύ-
ναµη κυβέρνηση, η οποία άσκησε την εξουσία κατά µία εικοσαε-
τία σχεδόν. Αφ’ ενός, γιατί δεν ασκούσατε στην πράξη αυτά τα
µέτρα τα οποία προτείνετε σήµερα, τα ατάκτως ερριµένα, τα συ-
γκεχυµένα στη σύλληψη, στην καταγραφή και στην εκφορά τους;
Αφ’ ετέρου, ακούω να µας κανονιαρχείτε µε την κατηγορία «γιατί
κάνατε απαλλαγές σε εταιρείες» κ.ο.κ.. Μα, δεν γνωρίζετε ότι
όταν υπάρχει κρίση στην αγορά, θα πρέπει να αναζητούµε ση-
µεία ισορροπίας, ώστε και να συλλαµβάνουµε την πραγµατική
φοροδοτική ικανότητα του επιχειρηµατία, αλλά και να µην τον
οδηγούµε σε κλείσιµο και µαρασµό; Για ποιες µεγάλες επιχειρή-
σεις µιλάτε…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΡΚΥΠΙ∆ΗΣ: Τις τράπεζες.
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: …όταν σύµφωνα µε όλα τα

στοιχεία το 98% των επιχειρήσεων στην Ελλάδα είναι µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις;

Να θυµηθούµε τι κάνατε στα χρόνια της δικής σας διακυβέρ-
νησης; Ήταν διακυβέρνηση δηµιουργίας, υπερδιόγκωσης των
ελλειµµάτων. Η διακυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ήταν διακυβέρνηση
σπάταλη, δαπανηρή, διακυβέρνηση που υπερδιόγκωσε το δηµό-
σιο χρέος, διακυβέρνηση που χρέωσε τη χώρα και τις επόµενες
και µεθεπόµενες γενιές. Να σας θυµίσουµε ότι εάν το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων είναι 8.000.000.000 ευρώ και δί-
νουµε 12.000.000.000 ευρώ για εξυπηρέτηση των τόκων, αυτό
γίνεται κυρίως γιατί υπερχρεώσατε τη χώρα επί των ηµερών σας.
Υψηλό χρέος, υψηλά ελλείµµατα, αποβιοµηχάνιση, διευρυνόµενο
έλλειµµα του εµπορικού ισοζυγίου.

ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Εσείς γιατί δεν το µειώσατε;
ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά µας καταλείπατε. Εκεί

οδηγήσατε τη χώρα. Καλό, λοιπόν, είναι, πριν προβαίνετε σε συ-
στάσεις και µάλιστα σε αυστηρές συστάσεις, δηµιουργώντας την
εντύπωση ότι υποδύεστε το ρόλο του δηµοσίου εισαγγελέα, να
δείτε τα δικά σας πεπραγµένα.

1928 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, λέγοντας το εξής. Η Κυβέρνηση διευθετεί υπαρκτά και
σηµαντικά προβλήµατα µε αυτήν τη νοµοθετική παρέµβαση. Για
τις τροπολογίες θα συζητήσουµε την Πέµπτη. Σε αυτά τα προ-
βλήµατα θα περίµενε κανείς απ’ αυτόν που εναντιώνεται και ακο-
λουθεί Αντιπολίτευση αποδόµησης των κυβερνητικών
πρωτοβουλιών, µία πλήρη απάντηση. Θέλετε να τα γκρεµίσουµε,
θέλετε να το αποσύρουµε, θέλετε να το καταργήσουµε, τι προ-
τείνετε εσείς;

Εγώ άκουσα ενδιαφέρουσες απόψεις, αλλά συνολικές προτά-
σεις ούτε άκουσα ούτε είδα. Θα τις περιµένουµε, φαντάζοµαι,
µέχρι το τέλος και αυτής της συζήτησης, αλλά έχω την αίσθηση,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θα επαναληφθεί αυτό που µο-
νότονα βλέπουµε ως εικόνα από την πλευρά του ΠΑΣΟΚ, ατά-
κτως ερριµένες ιδέες, οξεία αντιπαράθεση, οξείς κριτική, αλλά
στο τέλος, όπως λέει ο λαός µας, «ψαχνό», δηλαδή πρόταση, συ-
γκροτηµένου πολιτικού λόγου, ολίγη έως ανύπαρκτη.

Γι’ αυτό και εισηγούµεθα να υπερψηφίσουµε αυτήν τη νοµο-
θετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης από τη στιγµή που και οι
όποιες επιφυλάξεις, εγώ αντιλαµβάνοµαι να υπάρχουν επιφυλά-
ξεις…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ολοκληρώστε πα-
ρακαλώ.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
…από τη στιγµή που οι όποιες επιφυλάξεις έχουν απαντηθεί

και έχουν διευθετηθεί µε τις παρεµβάσεις του κυρίου Υπουργού.
(Χειροκροτήµ,ατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ πολύ.
Επανερχόµεθα στον κατάλογο.
Ο κ. Ιωάννης Σκουλάς, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Ηρα-

κλείου έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΣΚΟΥΛΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας υπο-

θέσουµε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία έχει δίκιο και για όλα φταίει το
ΠΑΣΟΚ. Τελικά, όµως, πόσα χρόνια χρειάζεται κατά τη γνώµη
της αυτή η Κυβέρνηση για να ξαναφέρει τον τόπο εκεί που θα
έπρεπε, , να είναι; Πέντε χρόνια δεν είναι αρκετά; Εάν δεν είναι
αρκετά πέντε χρόνια, σηµαίνει ότι είστε ανίκανοι.

Ας υποθέσουµε, επίσης, ότι ο κύριος Υπουργός είχε δίκιο και
ότι ζούµε σε ένα πραγµατικό κράτος µε δίκαιη φορολόγηση,
όπως είπε. Τότε αναρωτιέµαι γιατί οι πολίτες αγωνιούν πώς θα
πληρώσουν την έκτακτη φορολόγηση, πώς θα πληρώσουν το
ΕΤΑΚ, πώς θα πληρώσουν την αύξηση των εµµέσων φόρων και
γιατί οι πολίτες τελικά δεν πιστεύουν αυτό το φορολογικό παρά-
δεισο της Νέας ∆ηµοκρατίας; Γιατί απλούστατα αυτός ο φορο-
λογικός παράδεισος δεν υπάρχει. Και όχι µόνο δεν υπάρχει, αλλά
είναι κόλαση, γιατί είστε η Κυβέρνηση που κατήργησε το φόρο
µεγάλης ακίνητης περιουσίας.

Επειδή κάνετε µαθήµατα εδώ µε ένα στυλ και µε έναν στόµφο,
σας πληροφορώ ότι ούτε η νεοφιλελεύθερη Κυβέρνηση Μπους
τόλµησε να καταργήσει το φόρο µεγάλης ακίνητης περιουσίας
στις Ηνωµένες Πολιτείες. Το κάνατε εσείς κύριε Παναγιωτό-
πουλε. Και έρχεστε να µας πείτε ότι θα ακούσετε το ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο που προτείνει την κατάργηση του 13ου µισθού,
σαν να είµαστε Χιλή και Αργεντινή, οι καλύτεροι µαθητές του Μίλ-
τον Φρίσµαν και των Chicago Boys! Νοµίζετε ότι είµαστε ακόµη
«Μπανανία» και έχετε το θράσος να λέτε τέτοια πράγµατα στον
ελληνικό λαό. Αυτή είναι η Κυβέρνηση, η Κυβέρνηση που κα-
ταργεί το αφορολόγητο της ποντοπόρου ναυτιλίας τον Απρίλιο
και έρχεστε πριν δέκα µέρες, στο νοµοσχέδιο για τα καρτοκι-
νητά, για να επαναφέρετε το αφορολόγητο. ∆εν το πληροφορη-
θήκατε κύριε Παναγιωτόπουλε, αυτό; Εδώ ήσασταν την
προηγούµενη εβδοµάδα. Γιατί δεν βάζετε και την ακτοπλοΐα
µέσα λοιπόν;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας σπατάλησε 5,5 λεπτά από το χρόνο της εισήγησης, το
1/3 του χρόνου για να κάνει µαθήµατα στο ΠΑΣΟΚ, για να µας πει
ότι µόνο εµείς φταίµε.

Να ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν, κάτι εδώ µέσα. Εσείς κυβερνάτε
και είστε Κυβέρνηση. Εµείς είµαστε Αντιπολίτευση. Κυβερνείστε.
Εάν δεν µπορείτε να κυβερνήσετε να παραιτηθείτε για να πάµε

σε εκλογές. Το να ερχόµαστε εδώ σε κάθε νοµοσχέδιο και να
µας κάνετε µαθήµατα στο στυλ και µε το στόµφο που έχετε, είναι
απαράδεκτο. Η κοινωνία έχει πλέον κουραστεί να ακούει ευφυο-
λογήµατα, εύκολη ρητορεία και βερµπαλισµό, λεκτικούς ακρο-
βατισµούς και επί της ουσίας τίποτε. Ή µάλλον, κάθε νοµοσχέδιο
το οποίο φέρνετε καταλήγει να επιβαρύνει τους πολίτες, οι οποίοι
πληρώνουν τους φόρους µε αλληλοσυγκρουόµενα µέτρα που
δυναµιτίζουν την κοινωνική συνοχή, που προκαλούν περισσότερη
ανασφάλεια σε µία κοινωνία, η οποία είναι φοβισµένη.

Συνεχίζετε να νοµοθετείτε µε τροπολογίες. Φέρνετε ένα νο-
µοσχέδιο σκούπα µε τρεις τροπολογίες κάθε φορά. Την προη-
γούµενη εβδοµάδα είχαµε τις δεδοµένες τροπολογίες (κάµερες,
DNA) που είχαµε στα καρτοκινητά, σήµερα µας φέρνετε τα
βαρέα και ανθυγιεινά.

Θέλετε να λύσετε τα προβλήµατα στην υγεία, η Κυβέρνηση
όµως εισάγει προς ψήφιση ένα ακόµη πολυνοµοσχέδιο. Φαίνεται
ότι αντιλαµβάνεστε τελικά τη νοµοθετική πρωτοβουλία όχι ως µία
εξέχουσα πολιτική διαδικασία µε οικονοµικές και κοινωνικές προ-
εκτάσεις, γιατί αλλιώς δεν µπορεί να καταλάβει κανείς τη σπουδή
να συµπεριλάβει σε ένα τέτοιο νοµοσχέδιο άσχετα και ασύνδετα
πράγµατα µεταξύ τους.

Φαίνεται ότι η Κυβέρνηση αδιαφορεί στις δεκάδες επισηµάν-
σεις που έχουν γίνει όλα αυτά τα χρόνια για την υποβάθµιση του
νοµοθετικού έργου, όπως γίνεται συνήθως στα Θερινά Τµήµατα.
Αποδεικνύει όµως και τη σύγχυση που έχει η Κυβέρνηση αυτή,
γιατί όταν το σηµερινό νοµοσχέδιο περιλαµβάνει τις υπογραφές
πέντε Υπουργών, αλλά δεν έχει την υπογραφή του αρµοδίου
Υπουργού Τουριστικής Ανάπτυξης για θέµατα που σχετίζονται
για τον τουρισµό, τότε προκύπτουν δύο συµπεράσµατα: Ότι ή η
Κυβέρνηση δεν ξέρει τον τρόπο να νοµοθετήσει την αναδιοργά-
νωση του θαλάσσιου τουρισµού, ή ότι έχετε προβλήµατα µέσα
στην Κυβέρνηση, µεταξύ των Υπουργών. ∆εν υπάρχει άλλη εξή-
γηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είναι κατανοητό, το νο-
µοσχέδιο δεν µας βρίσκει σύµφωνους επί της αρχής. Πρόκειται
πάλι για ένα αποσπασµατικό νοµοσχέδιο µε το οποίο προσπαθεί
να συγκεντρώσει η Κυβέρνηση οικονοµικούς πόρους προκειµέ-
νου τον Οκτώβριο να προσέλθει στις Βρυξέλες µε ένα νέο ανα-
θεωρηµένο σχέδιο για την οικονοµία και να λάβει το πράσινο φως
για να προχωρήσει σε νέα και ακόµα σκληρότερα φορολογικά
µέτρα. Και δεν µας βρίσκει σύµφωνους γιατί επί της ουσίας είναι
το δεύτερο σε Θερινό Τµήµα και το τρίτο από το Πάσχα, όπως
είπε και ο εισηγητής, µε το οποίο οι Έλληνες πολίτες καλούνται
να πληρώσουν καινούρια φορολογικά βάρη.

Και πραγµατικά καταλαβαίνουµε ότι τα 40.000.000 ευρώ που
θα συγκεντρωθούν από την επιβολή της εφάπαξ εισφοράς και
τα 20.000.000 επιπλέον που θα προκύψουν από τον ετήσιο ειδικό
φόρο στα ιδιωτικά και επαγγελµατικά πλοία αναψυχής, είναι στα-
γόνα στον ωκεανό. Και είναι σταγόνα στον ωκεανό γιατί στην τε-
λευταία πενταετία έχουν χαθεί δισεκατοµµύρια ευρώ µε τις
φοροαπαλλαγές που κάνετε στο µεγάλο κεφάλαιο, στις τράπε-
ζες, στους πλοιοκτήτες της ποντοπόρου ναυτιλίας και σε κάθε
τάξη η οποία τελικά µπορεί να πιέσει αυτή την Κυβέρνηση, ενώ
ο φορολογούµενος πολίτης, ο απλός, ο µισθωτός, ο δηµόσιος
υπάλληλος, ο συνταξιούχος αυτός που δεν έχει τη δύναµη να
φωνάξει, αυτός θα πληρώσει τελικά το µάρµαρο.

Για τις τροπολογίες θα τοποθετηθούµε στη συζήτηση µεθαύ-
ριο. Θέλω να κλείσω όµως λέγοντας ότι έρχεστε σήµερα µετά
από πεντέµισι χρόνια συνεχούς αύξησης των τιµών σε όλα τα
φάρµακα, να υιοθετήσετε στην ουσία µια πολιτική για τον καθο-
ρισµό της τιµής των φαρµάκων που πρώτο το ΠΑΣΟΚ την πρό-
τεινε. Και η µεγάλη καθυστέρηση βέβαια οδήγησε αυτή τη στιγµή
τα νοσοκοµεία να έχουν τεράστια ελλείµµατα. Έξι δισεκατοµµύ-
ρια είναι τα ελλείµµατα των νοσοκοµείων και 10.000.000.000
αυτή τη στιγµή είναι η δαπάνη των ταµείων για τα φάρµακα. Και
έρχεστε να µας πείτε σήµερα ότι κάναµε λάθος πριν από δύο
χρόνια που δεν είχαµε λίστα φαρµάκων; Είναι δυνατόν να θεω-
ρείτε ότι αυτά η ελληνική κοινωνία µπορεί να τα πιστέψει;

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το λόγο έχει ο
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Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη ∆ωδεκάνησο κ. Νικητιάδης. Σας εί-
δαµε ότι λείπατε και είχε αρχίσει να ετοιµάζεται ο κ. Κουτσούκος
αλλά καταφθάσατε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει να σας πω ότι είµαι στο πρώτο τµήµα και κάνω χρήση

της δυνατότητας που µου δίνει ο Κανονισµός να µιλήσω επί της
αρχής και γι’ αυτό είµαι εδώ, όχι µόνο ως ∆ωδεκανήσιος Βου-
λευτής αλλά και ως υπεύθυνος γραµµατέας του Τοµέα Τουρι-
σµού του ΠΑΣΟΚ µια και συζητάµε για το θαλάσσιο τουρισµό
σήµερα. Αυτό είναι το αντικείµενο του νοµοσχεδίου που συζη-
τάµε και δυστυχώς ο καθ’ ύλην αρµόδιος Υπουργός που έπρεπε
να είναι εδώ για να ακούσουµε τις απόψεις του, για να ακού-
σουµε πως θα αντιδράσει στα σχόλια µας, απουσιάζει και απου-
σιάζει για µια εβδοµάδα διότι δεν ξέρουµε ούτε ποιες είναι οι
απόψεις του ούτε ποια είναι τα σχόλιά του, ούτε ποια είναι η θέση
του σ’ αυτό το νοµοσχέδιο.

Κύριε Παναγιωτόπουλε, χαίροµαι που είστε εδώ για να σας πω
ότι πραγµατικά µε εκπλήξατε. Καταγγείλατε στην ουσία εδώ κα-
κουργήµατα για τα οποία ενοχοποιείτε µια µεγάλη επαγγελµα-
τική οµάδα.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Μερικοί έστω. Εγώ σας βεβαιώνω

ότι απ’ ό,τι γνωρίζω –και πείτε εσείς κάτι διαφορετικό- δεν έχει ξε-
κινήσει προκαταρκτική εξέταση.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εµένα οι ίδιοι οι επαγγελµα-
τίες µου το κατήγγειλαν.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Κοιτάξτε είστε και δικηγόρος. ∆εν
έχει ξεκινήσει ούτε µια προκαταρκτική εξέταση και εσείς εδώ
ενοχοποιείτε µια αγωνιζόµενη αυτή τη στιγµή…..

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μην το ξαναπείτε αυτό γιατί
είναι ψέµα. ∆εν ενοχοποιώ κανέναν. Επαγγελµατίες ήρθαν και
µου είπαν «Γίνεται αυτό».

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Εγώ δέχοµαι αυτό που λέτε, ότι δεν
ενοχοποιείτε, αλλά σας έχουν καταγγείλει επαγγελµατίες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ήταν σαφής πά-
ντως ο κ. Παναγιωτόπουλος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Πρέπει να αντιληφθείτε όµως ότι µε
αυτό τον τρόπο δηµιουργείτε ένα σύννεφο, την ώρα που αυτή η
οµάδα κάνει έναν ολόκληρο αγώνα επιβίωσης.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Είµαι υπέρ της οµάδας.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Χαίροµαι που είστε υπέρ της οµά-

δας.
Κύριε Υπουργέ, για άλλη µία φορά παρακολουθούµε µία νο-

µοθετική ατασθαλία και θα σας εξηγήσω ποια είναι. Ψηφίζεται η
λειτουργική τακτοποίηση των καταλυµάτων. Ο κατ’ εξοχήν αρ-
µόδιος Υπουργός κ. Σουφλιάς απουσιάζει. Εκδίδεται υπουργική
απόφαση για το ειδικό χωροταξικό. Υπογράφεται µόνο από τον
κ. Σουφλιά. Ο αρµόδιος ο κ. Μαρκόπουλος δεν υπογράφει.

Σήµερα συζητάµε για ένα κατ’ εξοχήν θέµα τουρισµού, για το
θαλάσσιο τουρισµό και ο κ. Μαρκόπουλος ούτε υπογράφει, ούτε
είναι παρών, ούτε ξέρουµε ποια είναι η άποψή του και µάλλον
επί µία εβδοµάδα είναι κρυπτόµενος. Είστε υπερήφανος µε
αυτού του είδους την τοποθέτηση, να υπογράφει άλλος Υπουρ-
γός και όχι ο αρµόδιος, επειδή ο αρµόδιος δεν θέλει να εµφανι-
στεί και να τοποθετηθεί;

Ας δούµε τώρα το αντικείµενο του θαλάσσιου τουρισµού.
Εσείς ασχολείστε µε τα οικονοµικά, αλλά πρέπει να καταλάβετε
ότι η Μεσόγειος είναι ο παράδεισος του κόσµου για το θαλάσσιο
τουρισµό. Η ανατολική Μεσόγειος από τις ∆αλµατικές Ακτές
µέχρι την Κύπρο είναι ο ευτυχέστερος τόπος για όσους ανθρώ-
πους θέλουν να ταξιδέψουν είτε µε ιστιοπλοϊκό, είτε µε µηχανο-
κίνητο και να κάνουν αυτή τη µοναδική διαδροµή. Η
νοτιοανατολική πλευρά, η ∆ωδεκάνησος, το Αιγαίο είναι η ωραι-
ότερη γειτονιά αυτού του παραδείσου. Άπλετο φως, πολλά
νησιά, καταπληκτικές καιρικές συνθήκες, ατελείωτες ακτές, µο-
ναδική εµπειρία µαζί µε τον πολιτισµό του Αιγαίου για όποιον
αποφασίσει να ταξιδέψει µε αυτόν τον τρόπο σε αυτή τη γωνιά.

Εµείς λοιπόν οφείλουµε αυτή την επαγγελµατική κατηγορία να
την ενισχύσουµε, εάν θέλουµε πραγµατικά να αυξήσουµε το ακα-
θάριστο εγχώριο προϊόν της χώρας µας και να βάλουµε τη χώρα
σε µία περαιτέρω αναπτυξιακή τροχιά. Πώς λειτουργεί το σύ-

στηµα: Μισθώνεις ένα σκάφος, είτε ιστιοπλοϊκό, είτε µηχανοκί-
νητο, µικρό ή µεγάλο, µε πλήρωµα ή χωρίς πλήρωµα. Ποιοι έχουν
κέρδος; Πρώτον, τα πληρώµατα και είναι πολλές χιλιάδες. ∆εύ-
τερον, ο εκµισθωτής, αυτός που έχει το σκάφος και το νοικιάζει.
Τρίτον, ο ναυλωτής, αυτός που κάνει το ναυλοσύµφωνο. Τέταρ-
τον, αυτός που δίνει τις προµήθειες. Σε αυτά τα σκάφη αγορά-
ζουν τρόφιµα για να φάνε, ποτά για να πιουν. Πέµπτον, αυτοί που
πουλάνε τα καύσιµα. Έκτον, αυτοί που επισκέπτονται τα νησιά,
είναι χιλιάδες άνθρωποι. Γι’ αυτό κερδίζουν όσοι έχουν ταβέρ-
νες, χρυσοχοΐα, εστιατόρια, τουριστικά καταστήµατα..

Ρωτήστε ποιοι είναι αυτοί που νοικιάζουν τα σκάφη; Είναι οι
πολύ πλούσιοι, κατά κανόνα. Είναι οι VIP, οι παίκτες του ΜΒΑ.
Έχουµε παραδείγµατα ανθρώπων, πασίγνωστων σε όλο τον
κόσµο, που ταξιδεύουν ινκόγκνιτο και πάνε σε ένα χρυσοχοΐο και
αγοράζουν πανάκριβα κοσµήµατα για 50.000 και 100.000 ευρώ.
Πλούτος τεράστιος.

Προχθές, βρισκόµουν στην µαρίνα της Κω και επισκέφτηκα το
µικρό σούπερ µάρκετ που βρίσκεται εκεί. Ο ιδιοκτήτης ήταν συµ-
µαθητής µου. Του είπα «Κώστα, τι γίνεται µε το παλιό µπακάλικο
και σήµερα σούπερ µάρκετ;». Μου λέει «Α, σε παρακαλώ όχι σού-
περ µάρκετ, µπουτίκ τροφίµων». Σε «µπουτίκ τροφίµων» έχει µε-
τατραπεί, µε το θαλάσσιο τουρισµό και µε τη µαρίνα, το παλιό
µπακάλικο.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Μέχρι τώρα συµφωνώ από-
λυτα µαζί σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Εσείς, κύριε Μπέζα, αυτή τη «µπου-
τίκ τροφίµων» φοβάµαι ότι θέλετε να την κάνετε παλιό µπακά-
λικο µε το βερεσέ και θα σας εξηγήσω γιατί. Ποια είναι η αιτία
αυτού του νοµοσχεδίου; Λέτε ότι θέλετε να πληρώσουν αυτοί
που δεν είναι επαγγελµατίες. Όµως, τους είπατε σκαφάτους.
Όπως ο Πρωθυπουργός είπε κάποιους νταβατζήδες, εσείς λέτε
αυτούς τους ανθρώπους σκαφάτους. Γιατί αυτή η ενοχοποίηση;
Αν ήταν εδώ ο κ. Παπαθανασίου, θα του έλεγα ότι εάν αύριο απο-
φασίσουµε να φορολογήσουµε τις βέσπες, θα τον έλεγα «βε-
σπάτο»; Οι «βεσπάτοι» θα ήταν αυτοί;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αφήστε, γιατί µπο-
ρεί να οδηγηθούµε σε «βεσπασιανές» και αυτό καταλήγει σε δύ-
σοσµες καταστάσεις.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Ο κ. Νεράντζης έχει το βιβλίο της
ελληνικής γλώσσας που εξηγεί πώς πρέπει να γίνεται η χρήση
της.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αυτή είναι λατινική
και όχι ελληνική λέξη. Εποµένως, ατυχήσατε σ’ αυτό.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Λέω, λοιπόν, ότι αυτοί οι άνθρωποι
που κάνουν χρήση του νόµου, δεν τηρούν το νόµο; ∆ικός σας
δεν ήταν ο Υπουργός που έλεγε το νόµιµο είναι και ηθικό; ∆ικός
σας, βατοπεδινός, εδώ.

Αυτοί οι άνθρωποι το ίδιο πράγµα δεν κάνουν; Το νόµιµο το
θεωρούν ηθικό. ∆εν κάνουν κάτι έξω από το νόµο γι’ αυτήn την
ιστορία. Βαφτίζουν ένα σκάφος -επειδή το νοµικό καθεστώς το
επιτρέπει- επαγγελµατικό, το νοικιάζουν και δυο-τρεις φορές το
χρόνο, το χρησιµοποιούν και οι ίδιοι. ∆εν κάνουν κάτι παράνοµο.
Και αν είναι κάτι παράνοµο, να πάει στον εισαγγελέα, όχι να έλ-
θετε εσείς να το φορολογήσετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Φοβάµαι ότι µε αυτά τα µέτρα θα ρηµάξετε τον κλάδο. Υπάρ-
χουν ήδη δέκα επτά κατασχέσεις. Εµείς όταν συζητήσαµε µε τον
Πρόεδρό µας µε όλους τους φορείς του τουρισµού, µιλήσαµε
για πάγωµα όλων των δανείων των τουριστικών επιχειρήσεων
µέχρι τον Ιούλιο του 2010. Αυτό ήταν προσέγγιση. Αυτό βοηθάει
αυτόν τον κλάδο, όχι να έλθετε ξαφνικά εσείς και να τους πείτε,
«έκτακτη εισφορά, φορολόγηση ετήσια».

Προσέξτε, κύριε Μπέζα. Ένα δωδεκάµετρο σκάφος αυτή τη
στιγµή για να πάει να ελλιµενιστεί στην Κω πληρώνει 2.070 ευρώ
το χρόνο και εσείς έρχεστε και του λέτε 2.070 ευρώ συν 3.000
ευρώ η ετήσια εισφορά, συν 3.000 ευρώ η έκτακτη εισφορά, άρα
8.070 ευρώ.

Ξέρετε ότι στη µαρίνα της Κω, για παράδειγµα, το 30% των
σκαφών είναι από ξένους, ανθρώπους οι οποίοι έβαλαν εκεί το
σκάφος τους και κατεβαίνουν µία-δύο φορές το χρόνο; Θα µεί-
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νουν; Όπως σας είπε ο κ. Βορίδης θα πάνε τελικά στην Τουρκία.
Έτσι θα ρηµάξουµε και τις µαρίνες, τη βασικότερη υποδοµή που
θέλουµε να χρησιµοποιήσουµε µαζί µε τα αεροδρόµια και τις οδι-
κές αρτηρίες για να προχωρήσουµε την ιστορία µε την ανάπτυξη
του τουρισµού µας.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. Στη Σαρδηνία έκαναν τα ίδια και έφυγε
το 50% των σκαφών. Στη Σαρδηνία –ξαναλέω- πήραν τα ίδια
µέτρα και έφυγε το 50% των σκαφών από τη µεγάλη µαρίνα.
Έµειναν µε τα µισά σκάφη.

Είκοσι πέντε χιλιάδες άνθρωποι απασχολούνται σ’ αυτόν τον
κλάδο. Το 1/5 από τα κέρδη που έχουµε από τον τουρισµό έρχε-
ται από το θαλάσσιο τουρισµό, κύριε Ροντούλη. Και εσείς αντί
να σκύψετε αυτή την ώρα που περνούν κρίση, να τους δώσετε
ενέσεις, τι τους κάνετε; Τους φιµώνετε, τους πνίγετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ,
πρέπει να κλείσετε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Αποσύρτε το. Έχετε καιρό. ∆είτε τις
επιτροπές αυτές, για να διαχωρίσετε τους επαγγελµατίες από
τους ιδιοκτήτες και σώστε τον κλάδο…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ, πρέπει
να «αποσυρθείτε» από το Βήµα.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-

µικών): Μου έδωσε αφορµή η τοποθέτηση του συναδέλφου να
διευκρινίσω, επειδή αναφέρθηκε στο ότι βάζουµε την έκτακτη ει-
σφορά και τον ειδικό φόρο κ.λπ.

Η έκτακτη εισφορά, όπως προβλέπεται και στο άρθρο 3 πα-
ράγραφος 2, δεν θα επιβληθεί στα επαγγελµατικά πλοία αναψυ-
χής που είναι νηολογηµένα στους λιµένες των Νοµών Έβρου,
Λέσβου, Χίου, Σάµου και ∆ωδεκανήσου.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: ∆εν σας λέω για το επαγγελµατικό.
Ο ιδιώτης λέω ότι θα φύγει.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Για τα επαγγελµατικά σας µιλάω.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι επειδή ακριβώς κάναµε
ελέγχους –έτσι απαντώ και σε ερωτήσεις συναδέλφων- και ακρι-
βώς επειδή διαπιστώσαµε από τους ελέγχους ότι υπάρχει µία νο-
σηρή κατάσταση στο χώρο των σκαφών αναψυχής,
ξεκαθαρίζουµε το τοπίο και µε την αλλαγή αυτού του θεσµικού
πλαισίου, να είσθε σίγουροι, κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολί-
τευσης, ότι θα ωφελήσουµε τα επαγγελµατικά σκάφη αναψυχής.

Ο κλάδος θα ωφεληθεί, διότι θα ξεκαθαρίσει ποιοι είναι οι
πραγµατικοί επαγγελµατίες και ποιοι είναι εκείνοι που χρησιµο-
ποιούν αυτά τα σκάφη σαν επαγγελµατίες ενώ είναι στην πραγ-
µατικότητα ιδιωτικά σκάφη αναψυχής. Όφελος θα υπάρχει για
τον κλάδο από την αλλαγή του θεσµικού πλαισίου…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ: ∆εν καταλαβαίνουν;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Σας παρακαλώ,

κύριε Νικητιάδη.
Το λόγο έχει η Βουλευτής Χίου κ. Τσουρή, νοµιµοποιούµενη

καθ’ ύλην και κατά τόπο.
ΕΛΠΙ∆Α ΤΣΟΥΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ

και για τους προσδιορισµούς, οι οποίοι είναι ασµένως αποδεκτοί.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν άκουγε κάποιος την οµιλία

του αρµόδιου Υφυπουργού και ήταν επισκέπτης αυτής της
χώρας, θα νόµιζε ότι σ’ αυτή τη χώρα ζούµε σε ένα οικονοµικό
θαύµα. Αν άκουγε και τη διακήρυξη καλών προθέσεων του κυ-
ρίου Υφυπουργού, θα θεωρούσε προφανώς ότι ανήκει σε µία Κυ-
βέρνηση που ανέλαβε τα καθήκοντά της πριν από ένα µήνα.

Επειδή λοιπόν η Κυβέρνηση απ’ ό,τι φαίνεται και αποδεδειγ-
µένα για µία ακόµη φορά βρίσκεται µακράν της πραγµατικότη-
τας, την καλούµε να αποκτήσει έστω µία στοιχειώδη επαφή µαζί
της, γιατί εδώ δεν ισχύει το «αν η πραγµατικότητα δεν συµφωνεί
µαζί µας, τόσο το χειρότερο για την πραγµατικότητα».

«Πλίνθοι φοροεισπρακτικοί και κέραµοι ρουσφετολογικοί, ατά-
κτως ερριµµένοι». Αυτός θα έπρεπε να είναι ο τίτλος του υπό συ-

ζήτηση σχεδίου νόµου, το οποίο βεβαίως εντάσσεται στα πλαίσια
της γνωστής λογικής και της µοναδικής πολιτικής της Κυβέρνη-
σης, η οποία εξυπηρετείται βεβαίως µε συνέπεια όλα αυτά τα
χρόνια, «µε το ένα χέρι παίρνουµε, µαζεύουµε όσα µπορούµε,
απ’ όπου µπορούµε και µε το άλλο πληρώνουµε, για να κάνουµε
τα ρουσφέτιά µας».

Ο όρος είναι κακόηχος, δεν µου αρέσει καθόλου, αλλά αυτός
ακριβώς αποδίδει το επίπεδο της πολιτικής και της συνδιαλλα-
γής, το οποίο εφαρµόζει κατά κόρον στην πρακτική της αυτή η
Κυβέρνηση.

Πρόκειται για µία αποσπασµατική νοµοθετική πρωτοβουλία,
ένα συνονθύλευµα διατάξεων διαφορετικού και χωρίς καµµία συ-
νοχή περιεχοµένου, µε το οποίο αποκαλύπτεται για άλλη µία
φορά η συγκυριακή, µικροκοµµατική και πελατειακή πολιτική της
Κυβέρνησης, η οποία εν τέλει υπονοµεύει και βεβαίως υποθη-
κεύει κάθε αναπτυξιακή προοπτική της χώρας.

Στις βασικές του διατάξεις περιλαµβάνει µία σειρά φοροει-
σπρακτικών µέτρων που αφορούν στη φορολόγηση αδιακρίτως
ιδιωτικών και επαγγελµατικών σκαφών αναψυχής. Τι προσδοκά η
Κυβέρνηση από αυτό; Είκοσι εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο από
την επιβολή του ειδικού φόρου και 40.000.000 ευρώ εφάπαξ από
την επιβολή της έκτακτης εισφοράς.

Θα µπορούσαµε να πούµε, «ώδινεν όρος και έτεκεν µυν». Στα
πλαίσια της λογικής «φορολογούµε ό,τι κινείται» το αποτέλεσµα
είναι αυτό που ο λαός µας λέει πολύ απλά, «πονάει κεφάλι, κόψει
κεφάλι». Φορολογείται το ίδιο το πολυτελές σκάφος-τεκµήριο
υψηλού εισοδήµατος και το επαγγελµατικό σκάφος-εργαλείο
δουλειάς.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, είναι µία πρωτότυπη ιδέα αυτό.
Απορώ πώς δεν σκεφτήκατε ότι µπορείτε να την εφαρµόσετε και
σε άλλες κατηγορίες µέσων µεταφοράς, όπως –παραδείγµατος
χάριν- τα αυτοκίνητα. Θα µπορούσατε να εφαρµόσετε την ίδια
φορολόγηση για τα πολυτελή τζιπ µεγάλου κυβισµού µε τα αντί-
στοιχα επαγγελµατικά.

Γιατί; ∆ιότι είτε επειδή έτσι σας βολεύει, είτε επειδή δεν θέ-
λετε, είτε επειδή δεν µπορείτε –εσείς είπατε ότι δεν µπορείτε και
αυτό καθόλου δεν σας τιµά- είτε, κατά την άποψή µου, επειδή
είναι όλα αυτά µαζί, δεν τολµήσατε να κάνετε τη διάκριση, να χα-
ρακτηρίσετε και να διαφοροποιήσετε τα ιδιωτικά από τα επαγ-
γελµατικά σκάφη.

Αντί λοιπόν για τη δύσκολη λύση να θεσπιστούν αυστηρά κρι-
τήρια και όροι για το χαρακτηρισµό των επαγγελµατικών σκα-
φών, να εξυγιανθεί ο χώρος και στη συνέχεια να φορολογηθούν
οι ιδιώτες που πραγµατικά διαθέτουν φοροδοτική ικανότητα, η
Κυβέρνηση επέλεξε για µία ακόµη φορά τον εύκολο δρόµο.

Επιβάλλει φόρους «επί δικαίων και αδίκων», πλήττοντας καί-
ρια έναν τουριστικό κλάδο, το θαλάσσιο τουρισµό, ο οποίος βιώ-
νει µε ένταση και σε βάθος την οικονοµική κρίση και σ’ αυτήΝ
ακριβώς τη στιγµή και γι’ αυτούς ακριβώς τους λόγους θα
έπρεπε να στηριχθεί πολύπλευρα από την πολιτεία.

Αντί για ένα ολοκληρωµένο αναπτυξιακό σχέδιο στήριξης και
ενίσχυσης της ανταγωνιστικότητας του θαλάσσιου τουρισµού,
ανάδειξης και αξιοποίησης των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων της
χώρας µας, δηλαδή της θάλασσας και των νησιών µας, τη δηµι-
ουργία νέων θέσεων εργασίας και πολλαπλά οικονοµικά οφέλη
για τη χώρα, η Κυβέρνηση µε πρόσχηµα τη φοροδιαφυγή και
πρόφαση τους σκαφάτους δεν διστάζει να συµβάλει ουσιαστικά
στην εξόντωση του κλάδου.

Ποιον προσπαθείτε να πείσετε και ποιον προσπαθείτε να κο-
ροϊδέψετε; Γιατί βέβαια µε τα προϋπολογιζόµενα έσοδα ούτε η
τεράστια υστέρηση των δηµόσιων εσόδων πρόκειται να ανακοπεί
ούτε η φοροδιαφυγή και η φοροαποφυγή, για την οποία έχουν
κάνει µαθήµατα από τηλεοράσεως οι Υπουργοί σας, πρόκειται
να περιοριστεί.

∆εν έχετε πολιτική βούληση, δεν έχετε ικανότητα και τώρα πια
δεν έχετε και τη νοµιµοποίηση να κινηθείτε και προς τις δύο κα-
τευθύνσεις. Η αντίληψη, η πρακτική και η πολιτική σας έχουν
οδηγήσει αποδεδειγµένα στα σηµερινά αδιέξοδα και πανικόβλη-
τοι δεν κάνετε τίποτα άλλο από το να τα ανακυκλώνετε, να τα µε-
γεθύνετε και στη θέση τους να προσθέτετε και νέα.

Τι λέµε εµείς; Βεβαίως, οι έχοντες εισοδήµατα θα πρέπει να
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πληρώνουν ανάλογα µε αυτά, µε αντικειµενικά και διαφανή κρι-
τήρια. Και βεβαίως ας φορολογηθούν τα ιδιωτικά σκάφη, εφό-
σον αποδεικνύουν πλουτισµό, αποδεικνύουν µεγάλα εισοδήµατα.
Όµως, κάντε στοιχειωδώς πρώτα τη διάκριση µεταξύ ιδιωτικών
και επαγγελµατικών σκαφών και µετά διπλασιάστε τους φόρους.
Φορολογήστε.

Οι προθέσεις λοιπόν δεν πείθουν κανέναν. Και γιατί την ίδια
στιγµή που –υποτίθεται- η Κυβέρνηση προσπαθεί να εισπράξει
κάποιες δεκάδες εκατοµµύρια ευρώ µε τεράστιο κόστος για έναν
επαγγελµατικό κλάδο, ταυτόχρονα καταργεί την αυτοτελή φο-
ρολόγηση του επιδόµατος υπηρεσίας αλλοδαπής που καταβάλ-
λεται σε όσους υπαλλήλους του Υπουργείου Εξωτερικών
υπηρετούν εκτός Ελλάδας; Αυτό συνεπάγεται, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, απώλεια εσόδων 16,75 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο
την ίδια στιγµή, δηλαδή, που από τον ειδικό φόρο στα σκάφη
αναψυχής αναµένονται έσοδα 20.000.000 ευρώ το χρόνο. Τρα-
γέλαφος.

Τι επιδιώκετε και ποιον εξυπηρετείτε; Προς τι αυτή η άνιση,
άδικη και προκλητική διάκριση µεταξύ εργαζοµένων; Προς τι
αυτή η ανακολουθία λόγων και έργων, όταν µάλιστα το Υπουρ-
γείο Οικονοµίας µελετάει –υποτίθεται- την κατάργηση της αυτο-
τελούς φορολόγησης µε ένταξη των αντίστοιχων εισοδηµάτων
στη φορολογική κλίµακα;

Πείτε µας, κύριε Υπουργέ, τι συµβαίνει. Προσφέρετε τις καλές
σας υπηρεσίες στην Υπουργό Εξωτερικών ή «αγνοεί η δεξιά σας
τι ποιεί η αριστερά σας»; Έχετε χάσει «την µπάλα» ή λόγοι ανω-
τέρας βίας σας οδηγούν σε τέτοιου είδους αντιφάσεις;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

∆εν αρκεί ο χρόνος για να ασχοληθώ µε τις διατάξεις της «κο-
πτοραπτικής» του νοµοσχεδίου, στην οποία βεβαίως έχετε εντρυ-
φήσει, έχετε διατρίψει. Θα κλείσω λέγοντας ότι τέτοιου είδους
ατελέσφορες και αποσπασµατικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες
απλώς αναδεικνύουν την απουσία πολιτικής και σχεδίου και δι-
ευρύνουν το έλλειµµα εµπιστοσύνης και αξιοπιστίας της Κυβέρ-
νησης. Ο πολιτικός καιροσκοπισµός, η οικονοµική
κακοδιαχείριση, η κοινωνική αδικία, η σπατάλη, οι µικροκοµµατι-
κές πελατειακές επιλογές ήταν αυτά που επικράτησαν τελικά,
χαρακτηρίζοντας το σύνολο του έργου σας.

Η Κυβέρνηση της ήσσονος προσπάθειας, της µηδενικής αξιο-
πιστίας, της ανύπαρκτης αποτελεσµατικότητας θα µείνει στην
ιστορία ως η κυβέρνηση που δηµιούργησε ένα γκρίζο περιβάλ-
λον, ένα ασφυκτικό περιβάλλον, αποστερώντας ειδικά από τους
νέους ανθρώπους, από τα παιδιά µας το δικαίωµα στην ελπίδα,
στη δηµιουργία και στη προοπτική.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστώ και εγώ,
κυρία Τσουρή.

Το λόγο έχει ο κ. Κουτσούκος, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο
Νοµό Ηλείας, για 7 λεπτά.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε στο θερινό Τµήµα

ένα από τα νοµοσχέδια που συνήθισε η Κυβέρνηση σ’ αυτά τα θε-
ρινά Τµήµατα να µας φέρνει, ένα νοµοσχέδιο που έχει ένα διπλό
χαρακτήρα. Από τη µία µεριά επιβάλλει νέους φόρους, όπως
έκανε όλο το προηγούµενο διάστηµα και όπως θα κάνει –φαντά-
ζοµαι- και στο επόµενο και από την άλλη έχει µια σειρά τακτο-
ποιήσεων, κατά τη συνήθη πρακτική της Κυβέρνησης.

Βέβαια, αυτό το νοµοσχέδιο έχει µία αρχή. Κινείται στην ίδια
αρχή µε την οποία έχει βαδίσει η Κυβέρνηση µέχρι τώρα, για να
αντιµετωπίσει «το δηµοσιονοµικό Βατερλό». ∆ιότι η χώρα αντι-
µετωπίζει ένα τεράστιο ταµειακό έλλειµµα, ένα τεράστιο δηµο-
σιονοµικό χρέος το οποίο είναι αποτέλεσµα µιας συγκεκριµένης
πολιτικής που ακολούθησε αυτή η Κυβέρνηση και τώρα προ-
σπαθεί µε µία σειρά έκτακτες φορολογίες που επιβάλλει «επί δι-
καίων και αδίκων» να αντιµετωπίσει αυτό το τεράστιο πρόβληµα.

Φυσικά το πρόβληµα δεν πρόκειται να το αντιµετωπίσει. Πάρα
πολλοί έγκριτοι οικονοµολόγοι, διεθνείς οργανισµοί, αλλά και
στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν µιλήσει για την εκτίναξη
του ελλείµµατος πάνω από το 7% του ΑΕΠ. Είναι φανερό ότι ο

στόχος του 3% που έχει δεσµευθεί ο κ. Παπαθανασίου στον κ.
Αλµούνια ότι θα επιτευχθεί µέχρι το 2010, δεν µπορεί µε κανένα
τρόπο να επιτευχθεί από την Κυβέρνηση, γιατί η πολιτική της
είναι σε ένα συγκεκριµένο τέµπο. ∆εν είναι απλά αδιέξοδη, γιατί
δεν έχουµε απλά µία αδέξια κυβέρνηση, αλλά έχουµε µία κυ-
βέρνηση που εφαρµόζει µία συγκεκριµένη πολιτική µε επιτυχία.

Και το λέω αυτό, γιατί θα παρατηρήσει κάποιος ότι µε βάση
και τα στοιχεία των διεθνών οργανισµών, και του ∆ιεθνούς Νοµι-
σµατικού Ταµείου και του ΟΟΣΑ, την ίδια ώρα που αυξάνεται η
µέση επιβάρυνση του Έλληνα πολίτη αυξάνεται και το έλλειµµα.
Πώς µπορεί να συµβαίνει αυτό; Αυτό συµβαίνει για δύο λόγους:
∆ιότι από τη µία µεριά έχουµε χαριστικές φορολογικές πράξεις
σε µεγάλα συµφέροντα, µε ποιο χαρακτηριστικό παράδειγµα τη
µείωση του συντελεστή των µεγάλων ανώνυµων εταιρειών και
παράλληλα έχουµε µία διόγκωση των δαπανών, οι οποίες δεν
έχουν να κάνουν µε δαπάνες που πάνε σε παραγωγικές δραστη-
ριότητες ή σε κοινωνικού χαρακτήρα υπηρεσίες, όπως είναι η
παιδεία, η υγεία, αλλά έχουν να κάνουν µε σπατάλες ενός κοµ-
µατικού και φαύλου κράτους.

Από την άλλη µεριά, είναι βέβαιο ότι αυτή η ίδια πολιτική έχει
οδηγήσει σε µία αποδιάρθρωση την παραγωγική βάση της
χώρας. Ο κύκλος της οικονοµίας λοιπόν δε µπορεί να λειτουρ-
γήσει και να αποδώσει νέες φορολογίες και όπως σας έλεγε νω-
ρίτερα και ο εισηγητής µας, ο κ. Μακρυπίδης, παρά το γεγονός
ότι είχαµε µία φυσιολογική αύξηση της ιδιωτικής κατανάλωσης
και έπρεπε να έχουµε την αντίστοιχη αύξηση του Φόρου Προ-
στιθέµενης Αξίας, µε δεδοµένο, µάλιστα, ότι αυξήσατε και το συ-
ντελεστή, αυτό δεν έγινε.

Ξέρουµε όλοι ότι η ελαστικότητα στην έµµεση φορολογία είναι
µηδενική. Εν τούτοις, αποδεικνύεται ότι έχουµε µία αναντίστοιχη
µείωση των εισπράξεων από Φόρο Προστιθέµενης Αξίας. Αυτό
σηµαίνει ότι αυξήθηκε η φοροδιαφυγή λόγω της ανικανότητας
των φοροεισπρακτικών υπηρεσιών τις οποίες εσείς υπονοµεύ-
σατε, διαλύσατε, στέλνοντας αξιόλογα στελέχη να είναι σήµερα
απλοί υπάλληλοι ή κλητήρες στις εφορίες.

Άρα, έχετε µία συνειδητή πολιτική, που από τη µια µεριά, χά-
ρισε σε συγκεκριµένους οικονοµικούς κύκλους εισοδήµατα και
από την άλλη, ουσιαστικά χτύπησε την καρδιά του φορολογικού
µηχανισµού του κράτους.

Το ίδιο διάστηµα έχουµε, επίσης και µία εκτίναξη της ανεργίας
και µια µείωση των εισοδηµάτων.

Αυτή, λοιπόν, η κατάσταση, αγαπητές συναδέλφισσες και αγα-
πητοί συνάδελφοι, δεν είναι µία αντίφαση, όπως είπα νωρίτερα
µιας πολιτικής που δεν µπορεί να πετύχει στόχους. Είναι επιτυ-
χία µιας συγκεκριµένης πολιτικής που δουλεύει πάρα πολύ, για
να υπηρετήσει συγκεκριµένα συµφέροντα.

Θα σας φέρω ένα πολύ χαρακτηριστικό παράδειγµα που πι-
στεύω ότι έχει σχέση µε το νοµοσχέδιο. Τι έρχεται να κάνει αυτό
το νοµοσχέδιο, µε βάση τον τίτλο του και δεν µιλάω για τις άλλες
διατάξεις των τακτοποιήσεων, για τις οποίες θα κάνω µια µικρή
αναφορά; Έρχεται να επιβάλει εισφορά στα ιδιωτικά σκάφη, τα
επαγγελµατικά και τα υπόλοιπα της αναψυχής.

Πρέπει να εξηγήσω, για να µην παρεξηγηθώ από κανέναν, ότι
δε µε ενδιαφέρει αν θα πληρώσουν εισφορά. Πολύ περισσότερο
επιµένω να πληρώσουν εισφορά αυτοί που έχουν µεγάλα σκάφη.
Όµως, προσέξτε τώρα. Επειδή είναι αδύναµη, ανίκανη να εφαρ-
µόσει µία πολιτική, επιβάλλει την εισφορά και στα επαγγελµα-
τικά σκάφη και θα δηµιουργήσει τα προβλήµατα, και σας
εξήγησαν νωρίτερα οι συνάδελφοι σε µια περίοδο κρίσης για τον
τουρισµό, όταν εδώ, σε αυτό το Τµήµα, την προηγούµενη εβδο-
µάδα -και το είχε αναδείξει ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσω-
πος ο κ. Παπουτσής- µας έφερε την κατάργηση της ρύθµισης µε
την οποία είχε επιβάλει το φόρο συγκέντρωσης κεφαλαίων στις
ναυτιλιακές επιχειρήσεις του ειδικού νόµου. ∆ηλαδή, κατήργησε
η ίδια η Κυβέρνηση µια διάταξη η οποία θα απέφερε ορισµένα
έσοδα στο δηµόσιο, επειδή πιέστηκε από συγκεκριµένα συµφέ-
ροντα και πάει να πληρώσει τώρα αυτά τα έσοδα από τους επαγ-
γελµατίες αυτού του κλάδου, οι οποίοι δικαίως διαµαρτύρονται.

Θέλω να κάνω επίσης µία αναφορά στις άλλες ρυθµίσεις των
τακτοποιήσεων που µας έχει συνηθίσει η Κυβέρνηση το τελευ-
ταίο διάστηµα. Αντιλήφθηκε η Κυβέρνηση µετά από πέντε χρόνια
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-προσέξτε- που πρέπει να εφαρµόσουµε την Κοινή Αγροτική Πο-
λιτική στη χώρα µας, ότι πρέπει να φτιάξει χαρτογραφικό υπό-
βαθρο. Αυτό πότε το αντιλήφθηκε; Όταν, παρά το γεγονός ότι
εδώ και δύο χρόνια µας έχουν προειδοποιήσει οι κοινοτικοί για
πάρα πολύ σοβαρά πρόστιµα, οι υπηρεσίες του Υπουργείου Γε-
ωργίας και του ΟΠΕΚΕΠΕ δε µπόρεσαν να διεκπεραιώσουν αυτή
τη δουλειά για να έχουµε ένα αξιόπιστο µητρώο. Και έρχεται
τώρα να περάσει αυτή τη ρύθµιση για να δικαιολογηθεί στους
Ευρωπαίους. Μετά από πέντε χρόνια το κατάλαβε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Έρχεται, επίσης, µέσα στο καλοκαίρι να περάσει τη ρύθµιση
για τα βαριά και τα ανθυγιεινά, η οποία έχει δύο χαρακτηριστικά.
Το ένα είναι η ουσιαστική υποβάθµιση του Κοινοβουλίου, αλλά
και της ευθύνης που έχει απέναντι στους κοινωνικούς φορείς και
τα συνδικάτα να συνδιαλέγεται και να λύνει προβλήµατα και από
την άλλη, επί της ουσίας αφαιρεί κεκτηµένα που έχουν να κά-
νουν µε επτακόσιες χιλιάδες περίπου εργαζόµενους.

Ο ίδιος ο χαρακτήρας του νοµοσχεδίου επιβεβαιώνει την πο-
λιτική της Κυβέρνησης, µία ρουσφετολογική πολιτική, µία πολι-
τική µε κοµµατικά κριτήρια, που, όταν δηµόσιους πόρους που
πρέπει να απευθυνθούν στην οικονοµία, να την αναπτύξουν και
να αντιµετωπίσουν τα προβλήµατα της ανεργίας, τους µεταφέρει
µέσω του ΟΑΕ∆ από την πραγµατική οικονοµία στο δηµόσιο,
ταυτίζοντας το δηµόσιο µε τους εργοδότες. Εποµένως, από τη
µια µεριά, χτυπάει το ίδιο το περιεχόµενο της απασχόλησης. Από
την άλλη, καλλιεργεί «φρούδες ελπίδες» και στερεί πόρους από
την οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επειδή δεν έχει τέλος η απαρίθµηση των προ-
βληµάτων αυτού του νοµοσχεδίου, θα τελειώσω µε τούτο. Μου
είπε ένας πολίτης προχθές σε µία από τις περιοδείες µου το
εξής: Έχω παλιό αυτοκίνητο, πληρώνω. Έχω καινούργιο αυτοκί-
νητο, πληρώνω. Έχω µικρό αυτοκίνητο, πληρώνω. Έχω µεγάλο
αυτοκίνητο, πληρώνω. Πότε, επιτέλους, δεν θα πληρώσω; Και
του είπα, «για να µην πληρώσεις, αδελφέ και να έχεις ένα δίκαιο
φορολογικό σύστηµα, πρέπει να φύγει αυτή η Κυβέρνηση».

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και πιστεύω ότι αυτό θα γίνει
πάρα πολύ σύντοµα µε τις εκλογές. Να είστε σίγουροι γι’ αυτό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Ροδούλα Ζήση.

ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να κάνω δυο παρατηρήσεις. Εντυπωσιάστηκα πραγµα-

τικά µε την τοποθέτηση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ο οποίος µίλησε για εντυπώσεις από πλευ-
ράς της ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ, τη στιγµή µάλιστα που είναι γνωστό
τοις πάσι ότι το ΠΑΣΟΚ έχει καταθέσει θέσεις και προτάσεις και
ο Πρόεδρός του έχει δώσει στο δηµόσιο διάλογο αυτές τις προ-
τάσεις για διαβούλευση. Και η Νέα ∆ηµοκρατία που κυβερνά τον
τόπο, από την ένδεια προτάσεων, θέσεων και κυβερνητικής πρα-
κτικής και επίλυσης των προβληµάτων, συνεχίζει να κατηγορεί
το ΠΑΣΟΚ και την ηγεσία του για να δηµιουργεί εντυπώσεις, για
εντυπωσιασµό την ώρα που ξέρουµε ότι η µόνη σκοπιµότητά της,
η µόνη ανάγκη της και η µόνη πρακτική της είναι η επικοινωνία
και τίποτα άλλο.

Άλλωστε, αν το ΠΑΣΟΚ κυβέρνησε είκοσι χρόνια και η Νέα
∆ηµοκρατία βρήκε χρέη και λάθη, θα έπρεπε σ’ αυτά τα έξι χρό-
νια να τα έχει διορθώσει. ∆εν είχε την ικανότητα; ∆εν είχε τη βού-
ληση; ∆εν ξέρω τι είναι ακριβώς, δεν µας έχει απαντήσει ο κύριος
Υπουργός.

Η δεύτερη παρατήρηση είναι η εξής: Μου κάνει εντύπωση ότι
ο Υπουργός σήµερα και εδώ, στην Ολοµέλεια, προσπάθησε µε
µύθους να δείξει ότι είναι κυβέρνηση της κοινωνικής ευαισθη-
σίας, του δίκαιου φορολογικού συστήµατος, µία κυβέρνηση που
σέβεται τους πολλούς και κάνει πραγµατικά απονοµή δικαιοσύ-
νης µέσα απ’ αυτό το φορολογικό σύστηµα. Ούτε άκουσε τι εί-
παµε στην επιτροπή ούτε αφουγκράστηκε σε προηγούµενα
νοµοσχέδια την κοινωνία, αλλά ούτε και τις προτάσεις του

ΠΑΣΟΚ Μίλησε γι’ αυτήν την έκτακτη εισφορά. Μόλις προχθές
ζητούσαµε έκτακτη ενίσχυση για τους εισοδηµατικά και οικονο-
µικά ασθενέστερους συµπολίτες µας και το αρνιόταν.

Τελικά, η Κυβέρνηση µε τις νοµοθετικές της πρωτοβουλίες δεί-
χνει ότι έχει περιοριστεί σε έναν πολύ µικρό κύκλο εσωστρέ-
φειας, αναποτελεσµατικότητας και πρακτικών, που τελικά είναι
αποτυχηµένες.

Θα ήθελα να µου απαντήσει ο κύριος Υπουργός σε κάτι, γιατί
τελικά τοποθετήθηκε σήµερα εδώ και είπε ότι δεν έχουµε την ικα-
νότητα –παραδέχθηκε δηλαδή ως κυβέρνηση ότι δεν υπάρχει
ικανότητα- να ελέγξουµε ή να διαχωρίσουµε ποια είναι επαγγελ-
µατικά σκάφη και ποια είναι σκάφη αναψυχής. ∆ηλαδή αυτή η
Κυβέρνηση µε τις υπηρεσίες και τους µηχανισµούς, όλα αυτά τα
έξι χρόνια τι κάθεται και κάνει; Νοµοθετεί κατά το δοκούν, µε
πραγµατικά «ατάκτως ερριµµένες» διατάξεις και «ατάκτως ερ-
ριµµένες» σκέψεις και τοποθετήσεις που έκανε εδώ ο Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας, που δήθεν
υπερασπίστηκε τη µικροµεσαία επιχείρηση και το θαλάσσιο του-
ρισµό και συµφώνησε µε προλαλήσαντες συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ;

Μα έτσι υπάρχει ο θαλάσσιος τουρισµός; Έτσι δηµιουργείται
η βαριά βιοµηχανία της χώρας µας; Έτσι συντηρείται η µικρο-
µεσαία τουριστική επιχείρηση; Και λοιπόν; ∆εν έχετε καταγρά-
ψει τη φέρουσα ικανότητα αυτής της χώρας στα σκάφη
αναψυχής και στα επαγγελµατικά σκάφη;

Λυπάµαι, αλλά η Κυβέρνηση δείχνει µεγάλη αδυναµία να λύσει
τα µεγάλα ζητήµατα και να δηµιουργήσει πραγµατικά ευκαιρίες
για µία χώρα που έχει συγκριτικά πλεονεκτήµατα, για µία χώρα
που µπορεί να δώσει προστιθέµενη αξία και στον τουρισµό και
στη µικροµεσαία επιχείρηση. Φοβάµαι ότι αυτό το νοµοσχέδιο
δείχνει τελικά ότι το φορολογικό σύστηµα που αυτή η Κυβέρ-
νηση έχει εφαρµόσει στη χώρα, δηµιουργεί τεράστιες αδικίες,
πολλαπλασιάζει προβλήµατα, προσθέτει επιβαρύνσεις και αφαι-
ρεί τελικά την ασφάλεια από τον κάθε πολίτη που έχει το ανα-
φαίρετο δικαίωµα στην εργασία του, στη δουλειά του, στην
παραγωγή.

Και βεβαίως ο Υπουργός –και µε συγχωρείτε- απαξιώνει θε-
σµούς, όπως το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους και δηµιουργεί
τελικά ρυθµίσεις, φωτογραφήσεις, συµψηφισµούς, χαριστικές
διατάξεις στους ηµέτερους, ενώ απορρυθµίζει την κοινωνική συ-
νοχή, την εργασία και την πρόοδο του τόπου.

Και επειδή ο Υπουργός αναφέρθηκε στο έλλειµµα και είπε ότι
θα προσπαθήσει να το φέρει κάτω από το 3,7%, θα ήθελα να του
πω το εξής: Μα, είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, να αναφέρεστε
πάλι σε µύθους; Θα προχωρά αυτή η Κυβέρνηση µε τους µύθους
και θα αυτοτροφοδοτείται από την αυταρέσκειά της και από τους
µύθους που η ίδια δηµιουργεί;

Ρωτώ, λοιπόν, το εξής: Η υπέρβαση του ελλείµµατος ξεπερνά
τα 3,5 δις ευρώ, καθώς στα έσοδα διαπιστώνεται η «µαύρη
τρύπα» ύψους 2,5 δις ευρώ. Οι υπερβάσεις στις δαπάνες ξεπερ-
νούν το 1.000.000.000 ευρώ. Τα χρέη του δηµοσίου προς τον
ιδιωτικό τοµέα της οικονοµίας υπολογίζονται περισσότερα των
12.000.000.000 ευρώ και τα 6.000.000.000 οφείλονται σε προ-
µηθευτές των νοσοκοµείων.

Η επιβράδυνση του ρυθµού ανάπτυξης και η σηµαντική µεί-
ωση της οικονοµικής δραστηριότητας στερεί τα δηµόσια ταµεία
από τα άµεσα έσοδα.

Έχουµε, λοιπόν, µία µεγάλη οικονοµική ύφεση, µεγάλα δηµο-
σιονοµικά προβλήµατα και όπως είπε ο Κοινοβουλευτικός µας
Εκπρόσωπος κ. Παπουτσής, καµµία αναπτυξιακή φορολογική µε-
ταρρύθµιση, καµµία διεύρυνση της παραγωγικής βάσης, ώστε
να αναπτυχθεί πλούτος και µετά να γίνει αναδιανοµή του πλού-
του, καµία πολιτική που είναι πραγµατικά υπέρ της ανάπτυξης
της χώρας.

Και επειδή αναφερθήκατε και εσείς και ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος στα θέµατα της ανάπτυξης των µικροµεσαίων και
µεγάλων επιχειρήσεων, θέλω να πω το εξής: Παραλάβατε τη
χώρα πρωταγωνιστή στην ενέργεια, στο εµπόριο, στις εξαγωγές
και έχετε συρρικνώσει τελικά όλες αυτές τις δηµιουργικές πα-
ρεµβάσεις των ενεργών πολιτών, της επιχειρηµατικής κοινότη-
τας, του υγιούς ανταγωνισµού και του δηµοσίου συµφέροντος.
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Όλα αυτά τα έχετε απαξιώσει, τα έχετε συρρικνώσει.
(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
Θέλω να αναφερθώ σε κάτι ακόµη. Έχετε υπογράψει διακρα-

τικές συµφωνίες και εµείς, όπως θυµάστε, αξιοποιήσαµε αυτές
τις διακρατικές συµφωνίες µε µεγάλες µονάδες της χώρας µας
για συµπαραγωγή και στην Αµυντική Βιοµηχανία και αλλού. Και
σήµερα κατά το δικό σας δοκούν –και αναφέροµαι συγκεκριµένα
στην Αµυντική Βιοµηχανία και αναφέροµαι συγκεκριµένα στα
ΤΟΜΑ.- έχετε µε το δικό σας τρόπο και τη δική σας ελλιπή βιο-
µηχανία αφαιρέσει τη δυνατότητα εργασίας από ανθρώπους που
έχουν εκπαιδευτεί, και έχουν το know-how, από επιχειρήσεις και
βιοµηχανίες της περιφέρειας της Ελλάδας, οι οποίες πραγµα-
τικά έχουν δώσει δείγµατα γραφής και τελικά δηµιουργείτε στρε-
βλώσεις και στις διακρατικές συµφωνίες, αλλά και υπονοµεύσεις,
θα έλεγα εγώ –γιατί το θεωρώ υπονόµευση αυτό- της δηµιουρ-
γικής και παραγωγικής δραστηριότητας της βιοµηχανικής πα-
ραγωγής και της χώρας µας.

Άρα, λοιπόν, µία Κυβέρνηση η οποία παράγει µόνο σκάνδαλα,
αδιαφάνεια, µειώνει την παραγωγική βάση, δηµιουργεί άδικο φο-
ρολογικό σύστηµα, δηµιουργεί τελικά φτώχεια στη χώρα. ∆εν
µπορεί να αναπτύξει τον πλούτο και το κεφάλαιο που παραλά-
βατε µέσα από συγκεκριµένες διπλωµατικές, οικονοµικές, ενερ-
γειακές, βιοµηχανικές πολιτικές που έκανε η χώρα και ήταν
πρωταγωνιστής στην Ευρώπη. Αυτή η Κυβέρνηση λοιπόν καλύ-
τερα να αφουγκράζεται πρώτα, να διαβάζει, να µαθαίνει, να βλέ-
πει τι γίνεται στη διεθνή κοινότητα και µετά να φέρνει αυτά τα
νοµοσχέδια που καταστρέφουν και τους επαγγελµατίες των του-
ριστικών σκαφών, αλλά και τον κάθε πολίτη και τον κάθε επιχει-
ρηµατία και την κάθε µικροµεσαία επιχείρηση.

Κύριε Υπουργέ, επειδή ακριβώς –και µε συγχωρείτε, κύριε
Πρόεδρε, για µισό δευτερόλεπτο- σήµερα µας έκανε µία κριτική
ως µη όφειλε ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος και επειδή
και εσείς µας απαριθµήσατε νούµερα που δεν ισχύουν, πείτε
στον ελληνικό λαό ότι δεν µπορείτε να κυβερνήσετε άλλο αυτόν
τον τόπο.

Πείτε στον ελληνικό λαό ότι θα του φέρετε καινούργια φορο-
εισπρακτικά µέτρα, ότι θα του φέρετε υποβάθµιση στην ανά-
πτυξη και στην παραγωγική του διαδικασία.

Πείτε επιτέλους µε λεβεντιά ότι δεν µπορείτε να κυβερνήσετε
αυτόν τον τόπο και αφήστε εκείνους που και θέσεις έχουν και
προτάσεις έχουν και δείγµατα γραφής επίσης. Και µιλώ για εµάς,
που κατηγορηθήκαµε σήµερα εδώ, οι οποίοι έχουµε έτοιµο πρό-
γραµµα, για να βοηθήσουµε την Ελλάδα, για να βοηθήσουµε τη
χώρα µας, για να βοηθήσουµε τον Έλληνα πολίτη. Είµαστε έτοι-
µοι και σας καλούµε να αναλάβετε εδώ και τώρα τις ευθύνες σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,

θα κλείσουµε τον κατάλογο των οµιλητών Βουλευτών µε τον Βου-
λευτή του ΠΑΣΟΚ κύριο Ηλία Μπεριάτο.

ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα σας δώσω το χρόνο, που ίσως υπερέβη η κ. Ζήση. Θα είµαι

πολύ σύντοµος.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κύριος Υφυπουργός δεν µας

έπεισε και δεν µας πείθει µε ό,τι είπε, διότι έχουµε ακόµη ένα
πρόχειρο νοµοσχέδιο της θερινής περιόδου αλλά και τα προη-
γούµενα ήταν ένας «µικρός αχταρµάς, ένα ποτ πουρί» διατάξεων,
που φανερώνουν την ανακόλουθη και αντιφατική πολιτική της
Κυβέρνησης και ιδιαίτερα, σε έναν τοµέα κρίσιµο, όπως είναι η οι-
κονοµική πολιτική, όπως είναι τα οικονοµικά θέµατα, όπου η Κυ-
βέρνηση βαδίζει, κατά κοινή οµολογία, χωρίς σχέδιο. Αυτές είναι
οι αντιφάσεις της Κυβέρνησης.

Υποτίθεται ότι γίνεται µία φορολόγηση στους έχοντες, για να
δοθούν δήθεν στους µη έχοντες. Όµως, συµβαίνει ακριβώς το
αντίθετο. Ένα πρώτο παράδειγµα: Από τη µια πλευρά καταργεί
την αυτοτελή φορολόγηση του επιδόµατος υπηρεσίας αλλοδα-
πής, χωρίς, όµως, αυτήν την κατάργηση του φόρου να τη βάζει
στο εισόδηµα, δηλαδή χωρίς άλλη φορολογική υποχρέωση, που
φαίνεται εµµέσως, αν διαβάσει δηλαδή κάποιος το νοµοσχέδιο.

Από την άλλη διαβάζουµε στις εφηµερίδες ότι η Κυβέρνηση
λέει ότι θέλει να εντάξει όλα τα εισοδήµατα στη φορολογική κλί-

µακα. Τελικά, τι θέλετε, κύριε Υφυπουργέ; Πείτε το καθαρά. ∆ιότι
σας άκουσα προηγουµένως τι λέγατε. Πείτε µας, τι ακριβώς θέ-
λετε; Θέλετε να ενταχθούν όλα στη φορολογική κλίµακα; Το
ΠΑΣΟΚ λέει καθαρά τι θέλει, χωρίς να υπολογίζει το κόστος.
Πρέπει όµως κι εσείς να ξεκαθαρίσετε τι θέλετε, διότι άλλα
ακούµε εδώ, αλλά ακούµε έξω και δεν ξέρουµε τι ακριβώς θέλει
η Κυβέρνηση.

∆εύτερο παράδειγµα. Άλλη αντίφαση. Και επειδή έχουν µιλή-
σει και οι άλλοι συνάδελφοι, δεν θα ασχοληθώ πολύ µ’ αυτό το
θέµα. Επιβάλλει η Κυβέρνηση έκτακτη εισφορά, ειδικό φόρο κ.λπ
στα επαγγελµατικά σκάφη, χτυπώντας έτσι το θαλάσσιο τουρι-
σµό, που υποτίθεται θέλει να προωθήσει και να στηρίξει. Γιατί γί-
νεται αυτό; Γιατί απλούστατα δεν µπορεί να ξεκαθαρίσει «την
ήρα από το στάρι» και «έτσι καίγονται µαζί µε τα ξερά και τα
χλωρά».

∆εν αναλαµβάνει τις ευθύνες της, όπως κάνει σε πολλά θέ-
µατα και αυτό το απέδειξε στη συζήτηση στην επιτροπή. Ήµουν
στην Επιτροπή και άκουσα τους επαγγελµατίες –τον Πρόεδρο,
τον Ταµία του Συλλόγου των Πλοιοκτητών- οι οποίοι είπαν για
ποιους λόγους δεν µπορούν να ανταποκριθούν σε όλες τις υπο-
χρεώσεις τους. Έχουν να πληρώσουν ναύλα, µαρίνες, ασφά-
λειες. Όλα αυτά σας τα είπα, γιατί, αφού οι ίδιοι άνθρωποι που
ζουν σε αυτόν τον τοµέα της δραστηριότητας δεν συµφωνούν
µαζί σας, εσείς πώς παίρνετε αυτήν την απόφαση, όταν, ακρι-
βώς, όπως ειπώθηκε και στις προηγούµενες συζητήσεις εδώ
µέσα, δεν µπορείτε να ξεκαθαρίσετε το τοπίο και µετά να επι-
βάλλετε τη σωστή και δίκαιη φορολογία.

Τρίτο θέµα. Με το νοµοσχέδιο αυτό µεταφέρεται η αρµοδιό-
τητα της πολιτικής του πολιτισµού, στον Υπουργό Οικονοµικών.
Και όχι µόνο του πολιτισµού, αλλά και του αθλητισµού και του
περιβάλλοντος, θα έλεγα, αν διαβάσει κάποιος αυτό το άρθρο.

Ο Υπουργός Οικονοµικών λοιπόν µε τη δυνατότητα που του
δίνει αυτό το άρθρο επιχορηγεί, χωρίς κανένα κριτήριο, όποιον
φορέα θέλει, πολιτιστικό ακόµη και εκκλησιαστικό. ∆εν υπήρχε
κωδικός. Προσθέσατε µία νοµοτεχνική διόρθωση και βάλατε έναν
κωδικό, χωρίς όµως να ξέρουµε πόσα λεφτά έχει ο κωδικός και
τι θα γίνει, όταν τελειώσουν τα χρήµατα του κωδικού. Θα µετα-
φέρετε από άλλους κωδικούς; ∆ηλαδή ο Υπουργός Οικονοµικών
κάνει τον Υπουργό Πολιτισµού, κάνει τον Υπουργό Περιβάλλο-
ντος και κάνει τελικά ό,τι θέλει. Αυτό σε µία κυβέρνηση είναι συ-
ντονισµός πολιτικών;

Αφήνω τα περί ιδιωτικοποιήσεως του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους. Τα είπε ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος. Θα
ήθελα, όµως, να αναφερθώ στις τροπολογίες που θα συζητή-
σουµε αναλυτικά την Πέµπτη. Και εδώ πρόκειται για άλλη µία
απόδειξη της ανικανότητας της Κυβέρνησης, διότι το Υπουργείο
την τελευταία στιγµή δίνει στην «ΑΓΡΩΓΗ» αυτό που ήθελε να
κάνει το ίδιο, δηλαδή αυτήν την υπόθεση του GIS, του γεωγρα-
φικού συστήµατος πληροφοριών για την αναγνώριση των αγρο-
τεµαχίων. Μέχρι το τέλος του περασµένου χρόνου έπρεπε να το
είχαµε κάνει. Εδώ λοιπόν φανερώνεται αυτή η ανικανότητα.

Η άλλη τροπολογία αφορά τη ρύθµιση των όρων δόµησης της
βιοµηχανίας στην Ανατολική Αττική. Σε µία εποχή που επίκειται το
ρυθµιστικό σχέδιο της Αθήνας και τώρα το Σεπτέµβριο τελειώνει
η διαβούλευση, έρχεται µε µία περίεργη πρεµούρα και βιασύνη
µία ρύθµιση για θέµατα όρων δόµησης της βιοµηχανίας στην πε-
ριοχή των Μεσογείων.

Και µεταβάλλει ένα καθεστώς ρύθµισης που είχε γίνει το 2003
κατόπιν µελέτης. Στη συγκεκριµένη περίπτωση, έτσι χωρίς µε-
λέτη το αποτελειώνετε. Έγινε το 2003µε µελέτη κι εσείς χωρίς
καµµία µελέτη, µε µια µονοκονδυλιά, έρχεστε να καταργήσετε
ένα καθεστώς που προϋπήρχε. Και το περίεργο είναι πως το κά-
νετε σε µια συγκεκριµένη περιοχή, όταν υπάρχουν τέσσερις πε-
ριοχές στην Αττική µε ισάριθµα διαγράµµατα ρύθµισης του
χώρου. Ξαφνικά διαλέγετε αυτό το χώρο χωρίς να µας εξηγείτε
το γιατί. Και το ίδιο ισχύει στη Λαυρεωτική, το ίδιο ισχύει στον
Ασπρόπυργο. Τι συµβαίνει; Πρέπει να µας εξηγήσετε.

Υπάρχει ένα µεγάλο θέµα µε τις τηλεπικοινωνίες. Έχουµε µία
νέα χρήση γης και χωρίς µελέτη και χωρίς εξήγηση µας λέτε ότι
κάνετε µία ρύθµιση. Όλα αυτά δείχνουν την έλλειψη του σχεδια-
σµού που κυριαρχεί στην αντίληψή σας. Τελικά το νοµοσχέδιο
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δεν ρυθµίζει, αλλά απορρυθµίζει µέσα στο γενικότερο πλαίσιο
της Κυβέρνησης της απορρύθµισης των πάντων, που µόνο µία
συντηρητική και νεοφιλελεύθερη κυβέρνηση καταφέρνει να κάνει
χωρίς να προσφέρει αντίστοιχα τίποτα στον τόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ολοκληρώθηκε ο
κατάλογος των εγγεγραµµένων Βουλευτών.

Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών.
Το λόγο έχει ο κ. Καλλιώρας.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα δευτερολογήσω ανα-

φερόµενος µόνο στο θέµα που έχει σχέση µε τα σκάφη αναψυ-
χής, γιατί ειπώθηκαν όλα τα άλλα. Πρέπει να ξεκαθαρίσει το
τοπίο, γιατί όντως βρισκόµαστε σε µία δύσκολη συγκυρία. Οι άν-
θρωποι που ήλθαν και µας ενηµέρωσαν στην επιτροπή είχαν ση-
µαντικά στοιχεία και σηµεία στα οποία δώσαµε ιδιαίτερη
βαρύτητα. Περιµένουµε τη βοήθειά τους και στη συνέχεια, γιατί
είναι προς όφελος των ιδίων πρώτα και µετά όλων ηµών των
υπολοίπων.

Κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση έκανε ελέγχους. Παραδέχθηκε
ότι δεν µπορεί να βρει άκρη σε αυτό το «συρφετό» µε το χώρο
σκαφών αναψυχής και ουσιαστικά οδηγείται σε αυτήν την κατά-
σταση, δηλαδή στο σηµερινό σχέδιο νόµου κατ’ αρχήν γιατί
υπήρχαν πολλές εικονικές ναυλώσεις. Υπήρχε µία χαώδης κατά-
σταση, µε αποτέλεσµα οι επαγγελµατίες του κλάδου να χάνουν
σε βάρος κάποιων ιδιωτών, οι οποίοι το «παίζουν» ιδιώτες και
αυτό είναι κακό, ή οι ιδιώτες –και αυτό είναι χειρότερο- το «παί-
ζουν» επαγγελµατίες. Ειπώθηκε µε πολλούς τρόπους αυτό το ζή-
τηµα.

Να θυµίσω σε όλους ότι στο παρελθόν υπήρχε το καθεστώς µε
το αφορολόγητο πετρέλαιο, όπου ωφελούνταν άλλοι αντί άλλων.
Ιδιώτες δηλαδή οι πλούσιοι, ωφελούνταν σε βάρος όλων των Ελ-
λήνων. Επίσης, έπαιρναν χωρίς ΦΠΑ τα σκάφη άνω των δέκα ή
δεκαπέντε µέτρων. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Σήµερα έχει αυξηθεί η ανάγκη να δώσουµε µία δυναµική σε
αυτόν τον κλάδο, στους καθαρούς επαγγελµατίες. Για να δοθεί
όµως αυτή η δυναµική µε συγκεκριµένα κριτήρια, πρέπει πρώτα
να ξεχωρίσουµε ποια είναι «η ήρα» και ποιο είναι «το στάρι». Συγ-
γνώµη για την έκφραση. Έτσι όπως προχωρά η Κυβέρνηση ου-
σιαστικά τι κάνει; Πρέπει να το διαλευκάνουµε αυτό και νοµίζω
ότι αυτό πετυχαίνει σε απόλυτο βαθµό και το σχέδιο νόµου. Ου-
σιαστικά, κατά τη δική µου αντίληψη, πρόκειται για τη δηµιουρ-
γία ενός «Ε9» στα σκάφη αναψυχής, να ξέρουµε δηλαδή ποιοι
είναι και ποιοι δεν είναι, ποιοι δραστηριοποιούνται επαγγελµα-
τικά και ποιοι όχι, σε αυτόν το χώρο.

Κάνοντας αυτήν την ειδική ρύθµιση φροντίζουµε να υπάρχει ο
φόρος, ο οποίος είναι ανταποδοτικός. Ο φόρος δεν είναι επί των
κερδών, είναι ανταποδοτικός. Όλα αυτά τα σκάφη στο Αιγαίο που
είναι πάνω από τρεις χιλιάδες πεντακόσια, έχουν όλα αυτά τα ευ-
εργετήµατα από υποδοµές, από τα λιµεναρχεία, από τις διασώ-
σεις, όταν χρειαστεί. Οπότε και σε αυτούς τους κλάδους πρέπει
να δώσουµε κάτι, γιατί διαφορετικά δεν µπορούµε να ανταπο-
κριθούµε στις ολοένα και αυξανόµενες ανάγκες.

Αυτά ήθελα να τονίσω. Αύριο θα πω περισσότερα επί των άρ-
θρων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Μακρυπίδη,
τρία λεπτά αρκούν και για σας;

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Μπορεί και ένα ακόµη, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, έχετε το
λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα σε µία
παρέµβασή σας στην τοποθέτηση του Κοινοβουλευτικού Εκ-
προσώπου του κ. Παπουτσή να λέτε ότι δεν ήταν η πρότασή µας
ξεκάθαρη στη συζήτηση στην επιτροπή, όσον αφορά τη φορο-
λόγηση των ιδιωτικών σκαφών αναψυχής σε διάκριση µε τα επαγ-
γελµατικά σκάφη αναψυχής.

Για να γίνει ξεκάθαρο τέλος πάντων σε σχέση µε τα επαγγελ-
µατικά σκάφη και εσείς οµολογήσατε ότι επειδή δεν µπορείτε να
κάνετε τη διάκριση, αυτή τη στιγµή παίρνετε µία απόφαση και
φορολογείτε επί «δικαίων και αδίκων» και έτσι, «µε τα ξερά καί-

γονται και τα χλωρά». Φορολογείτε και τους ιδιοκτήτες σκαφών
αναψυχής, αλλά και τους επαγγελµατίες σκαφών αναψυχής. Κά-
νετε τη διάκριση ότι θα επιστρέψετε το 50% της έκτακτης ει-
σφοράς και του φόρου την επόµενη χρονιά. Έρχεστε όµως
σήµερα να καλύψετε αυτό που σας είπαµε, «τρύπες» του τρέχο-
ντος προϋπολογισµού. Και αυτό το µέτρο είναι φοροεισπρακτικό
στη λογική ότι δεν µπορείτε να κάνετε τη διάκριση.

Ειπώθηκε ναι ή όχι, κύριε Υπουργέ, στην επιτροπή από τους
εκπροσώπους των φορέων συγκεκριµένο παράδειγµα ότι ένας
κάτοχος ενός σκάφους επαγγελµατίας επιβαρύνθηκε το 2008,
µε 3.500 ευρώ για τα εισοδήµατα από τη την επαγγελµατική του
δραστηριότητα και ότι µε το νοµοσχέδιο το δικό σας θα κληθεί να
πληρώσει 35.000 ευρώ για το 2009 µε την προοπτική ότι την επό-
µενη χρονιά θα επιστραφούν τα µισά; Σήµερα, εν µέσω κρίσης θα
επιβαρυνθεί µε ένα υπέρογκο ποσό, δεκαπλάσιο, δέκα φορές πε-
ρισσότερο απ’ ό,τι την προηγούµενη χρονιά, όταν αυτή τη στιγµή
στοιχειωδώς δεν µπορεί να ανταποκριθεί στο να καλύψει τις ανά-
γκες του σκάφους ως επαγγελµατίας. Και εκεί ήταν η πρότασή
µας και παραµένει, ότι διπλασιάζετε την επιβάρυνση είτε από τον
ειδικό φόρο ή την έκτακτη εισφορά από τους κατόχους των ιδιω-
τικών σκαφών.

Είπατε και άλλα και εσείς, κύριε Υπουργέ και ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος. Θα ήθελα να σας πω ότι σε σχέση µε τη διά-
ταξη στο άρθρο 10, την παράταση της παραγραφής, σας δόθηκε
στην πρωτολογία µου και εισήγηση, ποιοι είναι οι λόγοι που σας
οδηγούν να δώσετε παράταση σε υποθέσεις ανέλεγκτες οι
οποίες, κύριε Υφυπουργέ, δεν εµπίπτουν στην απόφαση περαί-
ωσης ανέλεγκτων υποθέσεων. Γιατί προφανώς οι υποθέσεις
αυτές για να µην εµπίπτουν στις διατάξεις περαίωσης εκκρεµών
φορολογικών υποθέσεων, έχουν φοροδιαφυγή αποδεδειγµένη
µε πλαστά εικονικά τιµολόγια, απόκρυψη ΦΠΑ κ.λπ.. Γιατί εάν δεν
είχαν αυτή την αποδεδειγµένη φοροδιαφυγή, θα έµπαιναν στην
περίπτωση της περαίωσης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Η περαίωση είναι εθελοντική.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Συµφωνώ. Μα, δεν µιλάτε για πα-
ράταση στην περαίωση. Μιλάτε για υποθέσεις οι οποίες από το
2000 µέχρι το 2004 δεν έχουν ελεγχθεί και είναι περιπτώσεις µε
φοροδιαφυγή.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΠΕΖΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας και Οικονο-
µικών): Όχι, δεν λέµε αυτό. Παράταση στην παραγραφή.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Εσείς παίρνετε θέση –να το δηλώ-
σετε εδώ- ότι δεν είναι περιπτώσεις φοροδιαφυγής σε αυτές που
παρατείνεται και ότι είναι περιπτώσεις µόνο περαίωσης µε την
απόφαση; ∆εν εντάσσονται µέσα και περιπτώσεις µεγάλης φο-
ροδιαφυγής, σοβαρής φοροδιαφυγής µε πλαστά και εικονικά, µε
απόκρυψη φορολογητέας ύλης, µε απόκρυψη µη καταβολής
ΦΠΑ µεγάλων επιχειρήσεων; Και ενώ από το νόµο υπήρχε η προ-
θεσµία παραγραφής της πενταετίας, έρχεστε σήµερα µε παρα-
τάσεις αλλεπάλληλες που έχετε δώσει µέχρι σήµερα από το 2005
και την πάτε δεκαετία. Κατά τη γνώµη µας, δεν είναι και τόσο
αθώα αυτή η παράταση, κύριε Υφυπουργέ. Και µπορεί να µην ευ-
θύνεστε εσείς προσωπικά, δεν ξέρω σε ποιο βαθµό ευθύνεται ο
Υπουργός, σίγουρα όµως ευθύνεται η Κυβέρνηση και ο Πρωθυ-
πουργός συνολικά.

Και θέλουµε στην κατ’ άρθρον συζήτηση µια πειστική απά-
ντηση για το θέµα αυτό.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο Κοι-

νοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καραθανασόπουλος για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Να ξεκαθαρίσουµε –τουλάχιστον γι’ αυτό που µονοπώλησε
κατά κύριο λόγο τη συζήτηση, αν και κατά τη γνώµη µας δεν είναι
το κυρίαρχο ζήτηµα- ότι δεν κάνουµε κριτική στην Κυβέρνηση
από την ίδια σκοπιά που κάνουν τα υπόλοιπα Κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης. Ίσα-ίσα εµείς χαρακτηρίζουµε το µέτρο της φορο-
λόγησης των σκαφών αναψυχής, είτε είναι ιδιωτικά είτε είναι
επαγγελµατικά, άτολµο και λέµε ότι δεν θα οδηγήσει πουθενά.
∆ιότι αποτελεί πρόκληση -και το λέµε και το τονίζουµε!- κάποιοι
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να απειλούν και να εκβιάζουν, «αν µας φορολογήσετε, θα πά-
ρουµε τα σκάφη µας και θα φύγουµε». Αποτελεί πρόκληση για
τον άνεργο. Αποτελεί πρόκληση για το φτωχό αγρότη. Αποτελεί
πρόκληση για τον εργαζόµενο που καθηµερινά φορολογείται.

Τι πληρώνουν; Εµείς το θέσαµε και στην επιτροπή. Πόσο πλη-
ρώνει ο επαγγελµατίας; Τι φόρο πληρώνει; Λέει, φορολογείται
µε βάση το ν.27/1975. Πόσο είναι αυτό, ρωτήσαµε; Τι είναι; Στο
τέλος µάλλον –έτσι φαίνεται- πληρώνει για το σκάφος λιγότερα
απ’ όσα πληρώνει για τέλη κυκλοφορίας σε ετήσια βάση ένας
ιδιοκτήτης για ένα αυτοκίνητο χιλίων εκατό κυβικών. «Σιγά τα ωά»
δηλαδή. «Σιγά τα ωά»! Είναι ή δεν είναι πρόκληση;

Και πρέπει εδώ να «προσκυνήσουµε και να κάνουµε ρεβερέ-
ντζες» στο εφοπλιστικό κεφάλαιο, γιατί προσφέρει –λέει- στην
ανάπτυξη της χώρας, που είναι αφορολόγητο; Και πρέπει –λέει-
να το επεκτείνουµε και στο ακτοπλοϊκό κεφάλαιο; Από πού κι ως
πού; Τι προσφέρουν; Τις συνθέσεις των πληρωµάτων; Την ανα-
σφάλιστη εργασία; Τη µαύρη εργασία;

Εδώ βγήκε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ και
είπε και το ξέπλυµα του µαύρου χρήµατος.

Αυτή είναι, λοιπόν, η λογική που θα πρέπει να επικροτήσουµε;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κύριε συνάδελφε…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτή είναι η λογική που

θα πρέπει να επικροτήσουµε;
Εµείς λέµε ότι πρέπει να φορολογηθούν -και πολύ αυστηρά- οι

κάτοχοι και των σκαφών αναψυχής και των επαγγελµατικών,
όπως πρέπει να φορολογηθεί πολύ αυστηρά και το βιοµηχανικό
κεφάλαιο και το εφοπλιστικό κεφάλαιο και συνολικά το κεφάλαιο.
Από πού κι ως πού θα είναι αφορολόγητο; Με βάση τη λογική ότι
δήθεν προσφέρουν; ∆εν προσφέρουν θέσεις εργασίας. Εκµε-
ταλλεύονται την εργασία.

Σε αυτά τα πλαίσια, λοιπόν, να µην πληρώσουν ούτε οι βιοµή-
χανοι, γιατί θα πάρουν τις επιχειρήσεις τους και θα φύγουν.

Κατ’ αρχάς, κανείς δεν παίρνει την επιχείρησή του.
Με αυτή τη λογική µπορεί να µην πληρώσουν τίποτα. «∆εκάρα

τσακιστή». Κι ας πάνε να δικαιολογήσουν ορισµένοι, γιατί θα πρέ-
πει ο βιοτέχνης, γιατί θα πρέπει ο αυτοαπασχολούµενος να πλη-
ρώνει κεφαλικό φόρο. Επειδή δεν µπορεί να πάρει τη βιοτεχνία
του να φύγει; Κάποιοι που θεωρούν ότι αυτοί αποτελούν τη «ρα-
χοκοκαλιά» της ελληνικής οικονοµίας.

Εµείς, λοιπόν, κάνουµε την κριτική στην Κυβέρνηση, στο συ-
γκεκριµένο ζήτηµα, ότι είναι άτολµο το µέτρο το οποίο παίρνει.
Και προσπαθεί ακριβώς µέσα από αυτό το µέτρο να κρύψει τις
«ποµπές» για τη φορολογική ασυδοσία που έχει δώσει στο κε-
φάλαιο και τη φοροεπιδροµή στα λαϊκά στρώµατα. Γι’ αυτό ακρι-
βώς κάνουµε την κριτική. Να µη µείνει αφορολόγητο το
εφοπλιστικό κεφάλαιο, ανεξαρτήτως της µορφής της οποίας
έχει, όπως τα άλλα Κόµµατα της Αντιπολίτευσης προτείνουν στην
Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει η ει-
δική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Άννα Φιλίνη για τρία λεπτά.

ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Ήθελα να αναφερθώ σε ορισµένα σηµεία της
οµιλίας του κυρίου Υπουργού.

Πρώτα απ’ όλα, δεν καταλαβαίνω γιατί δεν τοποθετείται από
τώρα ο κύριος Υφυπουργός πάνω στην κριτική που έχει ασκηθεί
από πολλές πλευρές –και από εµάς ιδιαιτέρως- σχετικά µε το Νο-
µικό Συµβούλιο του Κράτους. Η κριτική είναι ότι πρόκειται για
ρυθµίσεις αντισυνταγµατικές. Πάνω σε αυτό το ζήτηµα οφείλει
µία εξήγηση ο κύριος Υπουργός.

Βέβαια, θα τα συζητήσουµε και αύριο. Όµως, επειδή συζη-
τούµε επί της αρχής αυτό το νοµοσχέδιο και το άρθρο σχετικά µε
το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους είναι ένα βασικό άρθρο, θε-
ωρούµε ότι θα έπρεπε ήδη από σήµερα να µας απαντήσει πάνω
σε αυτό το θέµα -της αντισυνταγµατικότητας, δηλαδή- που θέ-
τουµε σχετικά µε τη ρύθµιση που προτείνει η Κυβέρνηση για το
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους.

∆εύτερον, θέλω να µιλήσω για τον ΟΑΕ∆. Ο κύριος Υπουργός
επαναλαµβάνει τη διατύπωση ότι µε το παρόν νοµοσχέδιο διευ-
ρύνεται η έννοια του εργοδότη. ∆εν καταλαβαίνουµε µε ποια λο-
γική αφαιρεί η Κυβέρνηση από τον ΟΑΕ∆ τη δυνατότητα να
επενδύει σε δύσκολες εποχές σε προγράµµατα τα οποία είναι
απαραίτητα. Αφαιρεί, δηλαδή, ποσά, τα δίνει στο δηµόσιο, τη

στιγµή που ξέρουµε ότι υπάρχουν προγράµµατα του ΟΑΕ∆ τα
οποία έχουν βαλτώσει, δεν προχωρούν, γιατί ακριβώς ισχυρίζε-
ται ο ΟΑΕ∆ ότι δεν έχει τα απαραίτητα κονδύλια, όπως ήταν για
παράδειγµα το πρόγραµµα για τη «Βοήθεια στο Σπίτι».

Τέλος, θα ήθελα και εγώ να αναφέρω ξανά το ζήτηµα της φο-
ρολόγησης και της έκτακτης εισφοράς των σκαφών αναψυχής.
Εµείς επαναλάβαµε και σήµερα ότι θεωρούµε πως τα σκάφη ανα-
ψυχής πρέπει να φορολογηθούν, ότι εάν δούµε τη σύγκριση µε
άλλους τοµείς που εισφέρουν στο δηµόσιο, όπως είναι για πα-
ράδειγµα οι µετανάστες, τα σκάφη αναψυχής, εισφέρουν ελάχι-
στα, τίποτε, ουσιαστικά, στα εισοδήµατα του δηµοσίου.

Όµως, παρ’ όλα αυτά, η οµολογία του κυρίου Υπουργού ότι
αυτό το µέτρο το προωθεί η Κυβέρνηση, προκειµένου να ξεκα-
θαρίσει ποια είναι τα επαγγελµατικά και ποια είναι τα ιδιωτικά
σκάφη, δεν µας καλύπτει επ’ ουδενί λόγω. ∆ηλαδή, αφ’ ενός δεί-
χνει ακριβώς τη µεγάλη προχειρότητα της Κυβέρνησης και αφ’
ετέρου δείχνει ότι δεν την ενδιαφέρει εάν αυτό το µέτρο µπορεί
να είναι άδικο, όσον αφορά µία ολόκληρη κατηγορία επαγγελ-
µατιών.

Θεωρούµε ότι η Κυβέρνηση πολύ ελαφρά τη καρδία λέει ότι τα
σκάφη τα επαγγελµατικά φορολογούνται µε τον ίδιο τρόπο και
κάποτε, µετά από ένα χρόνο, µπορεί να επιστραφεί η φορολο-
γία. Νοµίζουµε ότι είναι ένας τρόπος για να αποδυναµώσει τε-
λικά την αναγκαιότητα να φορολογηθούν τα ιδιωτικά σκάφη.

Αυτά ήθελα να τονίσω και νοµίζω ότι ο κύριος Υπουργός πρέ-
πει γι’ αυτά τα ζητήµατα να µας απαντήσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Το λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, πρώτον, κάποιοι αυτοαναγορεύονται προ-

στάτες των εργαζοµένων ή των ανέργων. Θα ήθελα πάρα πολύ
να µάθω, τι έχουν να πουν στους χιλιάδες ανθρώπους, που µετά
απ’ αυτά τα φορολογικά µέτρα της Κυβέρνησης κρούουν τον κώ-
δωνα του κινδύνου και λένε: «Το 70% από εµάς που εργαζόµαστε
στον κλάδο αυτό» και είναι ναύτες και είναι ασφαλισµένοι στο
ΝΑΤ, «κινδυνεύουµε να µείνουµε άνεργοι». Και ακούν από κάποια
κόµµατα εδώ µονότονα: «Φορολογείστε ακόµη περισσότερο τον
κλάδο». Πολύ θα ήθελα, λοιπόν, να ξέρω, τι λένε οι άνθρωποι
αυτοί για τους δήθεν προστάτες τους.

∆εύτερον, κύριε Υφυπουργέ, είπατε ότι υπάρχει µια νοσηρή
κατάσταση στον τοµέα αυτό του θαλασσίου τουρισµού. Εγώ να
συµφωνήσω µαζί σας. Πράγµατι, υπάρχει ένα αλαλούµ για το
ποια είναι τα επαγγελµατικά σκάφη που χρήζουν προστασίας και
ποια είναι τα «µαϊµού», να τα πω έτσι. Ωραία, έχω, όµως, ένα ερώ-
τηµα να σας υποβάλω. Γι’ αυτή τη νοσηρή κατάσταση πραγµά-
των ποιος έφταιξε; Ποιος δηµιούργησε αυτή τη νοσηρότητα στον
ευαίσθητο αυτό τοµέα της ελληνικής οικονοµίας;

Θέλω, επίσης, να σας υποβάλω το εξής ερώτηµα: Πώς είναι
δυνατόν, µε ποια λογική, να συναρτάται η φοροδοτική ικανότητα
κάποιου µε το µήκος, µε το µέγεθος του σκάφους του;

Κύριε Πρόεδρε, έχω δύο φωτογραφίες εδώ, τις οποίες και θα
καταθέσω στα Πρακτικά.

Κοιτάξτε, κύριε Υφυπουργέ, τώρα τι γίνεται. Εδώ είναι ένα σκά-
φος αξίας πάνω από 5.000.000 ευρώ. Είναι αυτό εδώ που βλέ-
πετε. Πόσο µήκος έχει; Είκοσι οκτώ µέτρα. Το άλλο είναι ένα
ξύλινο σκάφος, το οποίο έχει τριάντα µε τριάντα πέντε, αν όχι
σαράντα, χρόνια ζωής και έχει το ίδιο µήκος, δηλαδή είκοσι οκτώ
µέτρα. Αυτά τα δύο, δηλαδή το σκάφος της αξίας των 5.000.000
ευρώ, που είναι, δεν είναι τριών χρόνων, και το άλλο που είναι
τριάντα πέντε µε σαράντα χρόνων θα φορολογηθούν το ίδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριε Ροντούλη, το
ξύλινο σκάφος τι αξίας είναι; Είπατε ότι το άλλο είναι αξίας
5.000.000 ευρώ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας είπα ότι το νεότευκτο σκάφος
των τριών ετών αξίζει 5.000.000 ευρώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ναι. Και εγώ σας
ερωτώ: Το από ξύλου κατασκευασµένο πλοίο τι αξία έχει;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αυτήν τη στιγµή έχει αξία 50.000
ευρώ, εάν πάει να το αγοράσει κάποιος. Φορολογούνται το ίδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Είναι µία τεράστια
διαφορά, πράγµατι.

1936 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τεράστια διαφορά στην παλαιότητα
του σκάφους.

Άρα, εγώ σας ερωτώ: Λαµβάνετε ως κριτήριο το µήκος, αυ-
θαίρετα ή το δικαιολογείτε. Εγώ να δεχθώ ό,τι πείτε. Την παλαι-
ότητα την λαµβάνετε υπ’ όψιν σας ως κριτήριο; Και σας δίνω
αυτό το χαρακτηριστικό παράδειγµα. Καταθέτω στα Πρακτικά
τις δύο φωτογραφίες, για να λάβουν γνώση και οι συνάδελφοι.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αστέριος Ροντούλης
καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες φωτογραφίες,
οι οποίες βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω, κύριε Υφυπουργέ, να σας κάνω µία πρόταση. Σας την
έδωσα γραπτώς, αλλά θέλω να την αναλύσω, για να την ακούσει
και το Τµήµα. Πολύ σωστά η Κυβέρνηση απέσυρε το άρθρο 16.
Το άρθρο 16, όµως, θα µπορούσε να αντικατασταθεί ως εξής.
Αυτήν τη στιγµή, αγαπητοί συνάδελφοι, µε το ν.2232/1994 έχει
δηµιουργηθεί κατά το πρότυπο της Ευρωπαϊκής Οικονοµικής και
Κοινωνικής Επιτροπής η αντίστοιχη ελληνική Οικονοµική και Κοι-
νωνική Επιτροπή, η ΟΚΕ. Κατά το πρότυπο της ΕΟΚΕ, η δική µας
ΟΚΕ αποτελείται από τρία τµήµατα. Είναι το τµήµα που εκπρο-
σωπεί τους εργοδότες, το τµήµα που εκπροσωπεί τους εργαζο-
µένους και το τµήµα των κοινωνικών εταίρων. Εκεί, στο τρίτο
τµήµα, των κοινωνικών εταίρων η ΕΟΚΕ προβλέπει να υπάρχει
εκπρόσωπος οικογενειακών συλλόγων. Θα µπορούσαµε και
εµείς στο τρίτο τµήµα της δικής µας ΟΚΕ, κατ’ αντιστοιχία µε την
ΕΟΚΕ, να συµπεριλάβουµε στο άρθρο 16, που και σας προτεί-
νουµε τώρα να µπει στο νοµοσχέδιο, εκπρόσωπο της Ανώτατης
Συνοµοσπονδίας Πολυτέκνων Ελλάδας στην Ελληνική Οικονο-
µική και Κοινωνική Επιτροπή.

Τι θα συνεισέφερε; Θα συνεισέφερε στον εµπλουτισµό των
αποφάσεων της ΟΚΕ σε σχέση µε την προστασία της οικογέ-
νειας, της µητρότητας, την αναβάθµιση των όρων διαβίωσης των
µελών της ελληνικής οικογένειας. Θεωρούµε ότι είναι ένα µέτρο
αναγκαίο, διότι δεν είναι δυνατόν να συνεδριάζει η Οικονοµική
και Κοινωνική Επιτροπή και να λείπει εκπρόσωπος των οικογε-
νειακών οργανώσεων. Η πρόταση που σας κάνουµε δεν έχει κα-
νένα κόστος για τον κρατικό προϋπολογισµό. Αντιθέτως, είναι
ένα λογικό µέτρο που κινείται σε φιλολαϊκή κατεύθυνση, χωρίς
κανένα απολύτως κόστος για την Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρα-

καλώ το λόγο για µισό λεπτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ορίστε, κύριε Κα-

ραθανασόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Μόνο για τριάντα δευ-

τερόλεπτα, κύριε Πρόεδρε. ∆εν θέλω παραπάνω χρόνο.

Εµείς, κύριε Πρόεδρε, δεν αλλάζουµε τα «πουκάµισά µας»
ανάλογα σε ποιους απευθυνόµαστε και έχουµε µάθει στα ενενή-
ντα ένα χρόνια ιστορίας του κόµµατος να ξεχωρίζουµε τα συµ-
φέροντα των κεφαλαιοκρατών από τα συµφέροντα των εργατών.
Αυτά προσπαθούµε, άλλοτε περισσότερο καλά και άλλοτε λιγό-
τερο καλά, να υπερασπιζόµαστε, δηλαδή τα συµφέροντα των ερ-
γατών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Κύριοι συνάδελφοι,
ολοκληρώθηκε η συζήτηση επί της αρχής.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του νοµο-
σχεδίου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών «Αναµόρ-
φωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών και επαγγελµατικών σκαφών
αναψυχής και επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης εισφοράς,
ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβου-
λίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών «Αναµόρ-
φωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών και επαγγελµατικών σκαφών
αναψυχής και επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης εισφοράς,
ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού Συµβου-
λίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις» έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της συνε-
δρίασης της Τετάρτης 15 Ιουλίου 2009 και παρακαλώ το Τµήµα
για την επικύρωσή τους.

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Τετάρτης 15 Ιουλίου 2009 επικυρώθηκαν.
Κύριοι Βουλευτές, στο σηµείο αυτό δέχεστε να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 23.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 29 Ιουλίου 2009 και ώρα 10.00’
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:
«Αναµόρφωση νοµικού πλαισίου ιδιωτικών και επαγγελµατικών
σκαφών αναψυχής και επιβολή ειδικού φόρου και έκτακτης ει-
σφοράς, ρύθµιση φορολογικών θεµάτων, θεµάτων του Νοµικού
Συµβουλίου του Κράτους και λοιπές διατάξεις», σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη.

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΚΣΤ’ - 28 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 1937

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


